
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 16366
2.  Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Ι. Μανιάτη και Α.

Καραµανλή, σελ. 16316
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το  Ίδρυµα "Θεοτόκος" από το  Ίλιον Αττικής, σελ.
16316

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 16306, 16307, 16311,
16314, 16315, 16323, 16324, 16325, 16326, 16327, 16328,
16329, 16331, 16333, 16335, 16336, 16345, 16346, 16348,
16349, 16354, 16356, 16357, 16360, 16362, 16363, 16365

5. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 16335, 16336

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών µε αριθµό από 3120 έως 3234,

σελ. 16258 - 16285
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

16286 - 16305
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Εξωτερικών:
i. σχετικά µε την "αναγνώριση των σκοπιανών διαβατηρίων

που φέρουν το όνοµα "Μακεδονία"", σελ. 16306
ii. σχετικά µε τη "θεώρηση Διαβατηρίων µε την ένδειξη "Μα-

κεδονία"", σελ. 16306
β) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγ-

κρότησης:
i. σχετικά µε την αντιπληµµυρική προστασία του πολεοδο-

µικού συγκροτήµατος Θεσσαλονίκης, σελ. 16309
ii. σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την απορρόφηση όλων

των παιδιών στους παιδικούς σταθµούς, σελ. 16310
iii. σχετικά µε την υποστελέχωση της Τεχνικής Υπηρεσίας

του Δήµου Αρριανών του Νοµού Ροδόπης, σελ. 16313
γ) Προς τον Υπουργό Παιδείας,  Έρευνας και Θρησκευµά-

των, σχετικά µε την επέκταση της προθεσµίας λήψης διδα-
κτορικού διπλώµατος για τους καθηγητές εφαρµογών, σελ.
16314

δ) Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:

i σχετικά µε την αδυναµία εγκατάστασης των δικαιούχων
στις εργατικές κατοικίες που βρίσκονται στην περιοχή του
Αγίου Ιωάννη Κέρκυρας, σελ. 16314

ii. σχετικά µε την επαναλειτουργία του εργοστασίου χυµο-
ποίησης και τυποποίησης χυµού της  Ένωσης Αγροτικών Συ-
νεταιρισµών (ΕΑΣ) Αργολίδας "Εσπερίδες", σελ. 16316

ε) Προς τον Υπουργό Υγείας:
i. σχετικά µε την προοπτική για την αποτελεσµατικότερη

λειτουργία του Κέντρου Φυσικής και Ιατρικής Αποκατάστα-
σης (ΚΕΦΙΑΠ) Καρδίτσας, σελ. 16317

ii. σχετικά µε τη στελέχωση του Γενικού Νοσοκοµείου Θεσ-
σαλονίκης "Παπαγεωργίου", σελ. 16319

iii. σχετικά µε τα προβλήµατα στο χώρο της ψυχικής
υγείας, σελ. 16320

iv. σχετικά µε την παροχή υπηρεσιών ψυχικής υγείας από
ΑΚΜΕ (Αστική Μη Κερδοσκοπική Εταιρεία) µε τη χρηµατο-
δότηση του Υπουργείου Υγείας, σελ. 16323

v. σχετικά µε τα τεράστια προβλήµατα στη λειτουργία των
Οργανισµών κατά των ναρκωτικών, σελ. 16328

4. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης δεκαπέντε Βουλευτών

της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την κατάρρευση του Εθνικού Συ-
στήµατος Υγείας, σελ.16332 - 16366

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 16322 - 16339
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ , σελ. 16257 - 16322
ΛΥΚΟΥΔΗΣ Σ. , σελ. 16339 - 16366

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 16323, 16324, 16325, 

16326, 16327, 16328, 
16331, 16333, 16336

ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 16323, 16325, 16326
ΓΚΙΟΚΑΣ Ι. , σελ. 16323, 16328, 16329
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 16335, 16336
ΚΕΛΛΑΣ Χ. , σελ. 16345, 16346, 16348
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 16306, 16307, 16311, 

16314, 16315, 16349, 
16354, 16360

ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 16333, 16336, 16345, 
16362, 16363, 16365

ΛΥΚΟΥΔΗΣ Σ. , σελ. 16345, 16346, 16348, 
16349, 16354, 16356, 
16357, 16360, 16362, 
16363, 16365

ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 16346, 16349, 16357
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 16328, 16333, 16345, 16365
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 16336, 16345, 16349, 
16354, 16356

Β. Επί προσωπικού θέµατος:
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 16335, 16336
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 16335, 16336
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 16336

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ Ι. , σελ. 16314, 16315
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ Ι. , σελ. 16307, 16308
ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 

σελ. 16314
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 16323, 16324, 16325, 

16326, 16327, 16328
ΓΚΙΟΚΑΣ Ι. , σελ. 16328, 16329, 16330, 16331
ΔΕΛΗΣ Ι. , σελ. 16309
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 16316, 16317
ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ Γ. , σελ. 16315, 16316, 16317
ΚΑΤΣΑΒΡΙΑ - ΣΙΩΡΟΠΟΥΛΟΥ Χ. , 

σελ. 16317, 16318
ΜΠΑΛΑΦΑΣ Ι. , σελ. 16309, 16310, 16311, 

16312, 16313, 16314
ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ Κ. , σελ. 16320, 16322, 16323
ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 16321, 16322, 16323, 

16324, 16325, 16326, 

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’
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16327, 16328, 16329, 
16330, 16331

ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 16306, 16307
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 16318, 16319, 16320
ΣΑΡΙΔΗΣ Ι. , σελ. 16307, 16308, 16313, 

16314, 16319, 16320
ΣΤΥΛΙΟΣ Γ. , σελ. 16314
ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ Ε. , σελ. 16310, 16311, 16312 

Δ. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ Ι. , σελ. 16350
ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ Γ. , σελ. 16340
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 16333
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 16341
ΚΕΛΛΑΣ Χ. , σελ. 16344, 16345, 16346, 

16347, 16348, 16349, 
16358, 16359

ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Γ. , σελ. 16338, 16361, 16364
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 16336, 16337, 16338, 16360
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 16339, 16361
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 16351, 16352
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 16345,  16346, 16362, 

16363, 16364, 16365
ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Θ. , 

σελ. 16355
ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ Κ. , σελ. 16352, 16354
ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 16340, 16341, 16343, 

16344, 16345, 16346, 
16347, 16348, 16356, 
16357, 16361, 16363, 
16364

ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 16337, 16349, 16357
ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ Θ. , σελ. 16339, 16362
ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ Α. , 

σελ. 16354
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 16343, 16347, 16357, 

16358, 16359, 16360, 
16365

ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 
σελ. 16332, 16345, 16356, 16357

ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ:
ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ Ν. , σελ. 16348
ΚΕΛΛΑΣ Χ. , σελ. 16327
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Γ. , σελ. 16335
ΜΑΝΤΑΣ Χ. , σελ. 16324, 16329



Αθήνα, σήµερα στις 29 Σεπτεµβρίου 2016, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.38’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ ΚΡΕΜΑ-
ΣΤΙΝΟΥ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-

φορές προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον Γραµµατέα της Βου-

λής κ. Ιωάννη Σαρακιώτη, Βουλευτή Φθιώτιδος, τα ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’

Πέµπτη 29 Σεπτεµβρίου 2016



16258 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16259



16260 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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16262 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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16264 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16265



16266 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16267



16268 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16269



16270 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16271



16272 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16273



16274 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16275



16276 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16277



16278 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16279



16280 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16281



16282 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16283



16284 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16285



16286 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16287



16288 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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16290 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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16292 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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16294 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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16296 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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16298 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16299



16300 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16301



16302 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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16304 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Σήµερα θα απαντηθούν δεκατρείς επίκαιρες ερωτήσεις. Πα-
ρακαλώ να είµαστε ακριβείς στον χρόνο, γιατί µετά θα συζητηθεί
επίκαιρη επερώτηση, οπότε αντιλαµβάνεστε ότι η συνεδρίαση θα
διαρκέσει µέχρι το απόγευµα.

Η τρίτη µε αριθµό 1310/21-9-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Ε’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Δωδεκα-
νήσου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Δη-
µητρίου Κρεµαστινού προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη διδασκαλία του µαθήµατος των
Θρησκευτικών, δεν θα συζητηθεί, λόγω κωλύµατος του Υπουρ-
γού Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων κ. Φίλη, λόγω ανει-
ληµµένων υποχρεώσεων.

Η τέταρτη µε αριθµό 1321/26-9-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Δελή προς τον Υπουργό Παιδείας,
Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τα ξενόγλωσσα σχολικά
βιβλία που είναι επί πληρωµή σε όλα τα δηµόσια λύκεια, δεν θα
συζητηθεί, λόγω κωλύµατος του Υπουργού Παιδείας, Έρευνας
και Θρησκευµάτων κ. Φίλη, λόγω ανειληµµένων υποχρεώσεων.

Η πρώτη ερώτηση µε αριθµό 5916/6-6-2016 του Βουλευτή Λα-
κωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Δαβάκη προς τον
Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την απόφαση του πρέσβη της
Ελλάδας στην Τεχεράνη για παύση της έκδοσης οποιασδήποτε
εθνικής ταξιδιωτικής θεώρησης για επενδυτές, εταιρικά στελέχη,
καθώς και για οικονοµικώς ανεξάρτητα άτοµα που θέλουν να
ασκήσουν επιχειρηµατική δραστηριότητα, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του Αναπληρωτή Υπουργού Εξωτερικών κ. Ξυ-
δάκη, λόγω ανειληµµένων υποχρεώσεων.

Η πέµπτη µε αριθµό 1313/22-9-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας του Ποταµιού κ. Ιάσονα Φω-
τήλα προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού,
σχετικά µε την επαναφορά της ενιαίας τιµής βιβλίου, δεν θα συ-
ζητηθεί, λόγω απουσίας του αρµοδίου Υπουργού κ. Σταθάκη στο
εξωτερικό.

Η έβδοµη µε αριθµό 1309/21-9-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου της Βουλευτού Β’ Πειραιώς της Ένωσης Κεντρώων
κ. Θεοδώρας Μεγαλοοικονόµου προς τον Υπουργό Οικονοµίας,
Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχετικά µε την αντιµετώπιση του πα-
ρεµπορίου στους δήµους του Πειραιά, Περάµατος, Κορυδαλλού,
Κερατσινίου-Δραπετσώνας, Νίκαιας-Αγίου Ιωάννη Ρέντη, δεν θα
συζητηθεί, λόγω απουσίας του αρµοδίου Υπουργού κ. Σταθάκη
στο εξωτερικό.

Η έκτη µε αριθµό 1319/26-9-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βα-
σιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την επιτακτική
ανάγκη να διασωθούν οι επιχειρήσεις και τα επιτηδεύµατα των
ασφαλισµένων του ΟΑΕΕ που έχουν χρόνιες ασφαλιστικές οφει-
λές, καθώς και η ανάγκη για την επανεξέταση του ύψους του
προστίµου που επιβάλλεται για κάθε αδήλωτο εργαζόµενο, δεν
θα συζητηθεί λόγω απουσίας του Υφυπουργού Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Πετρόπου-
λου στο εξωτερικό.

Η τρίτη µε αριθµό 1314/22-9-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών της Δηµοκρατικής Συµπαράτα-
ξης ΠΑΣΟΚ– ΔΗΜΑΡ κ. Ανδρέα Λοβέρδου προς τον Υπουργό Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε τις καθυστερήσεις στην ολοκλήρωση τριών εξαιρε-
τικά σηµαντικών έργων για τη λειτουργία του ΙΚΑ, δεν θα συζη-
τηθεί.

Η δέκατη µε αριθµό 1241/8-9-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας του Λαϊκού Συνδέσµου–
Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Μίχου προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την «σκανδαλώδη  πώληση της “ΤΡΑΙΝΟΣΕ” έναντι
του ευτελούς τιµήµατος των 45 εκατ. ευρώ», δεν θα συζητηθεί,
λόγω απουσίας στο εξωτερικό του Υπουργού Οικονοµικών κ.

Τσακαλώτου.
Τέλος, η πρώτη µε αριθµό 1325/23-9-2016 επίκαιρη ερώτηση

δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Φλωρίνης της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Ιωάννη Αντωνιάδη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, σχετικά µε την πορεία του έργου της τηλεθέρµανσης
Φλώρινας, δεν θα συζητηθεί λόγω αναρµοδιότητας του Υπουρ-
γού.

Η δεύτερη µε αριθµό 1323/26-9-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Λαϊκού Συνδέσµου–
Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τον Υπουργό Εξωτερικών,
σχετικά µε την «αναγνώριση των σκοπιανών διαβατηρίων που φέ-
ρουν το όνοµα “Μακεδονία”» και η πέµπτη µε αριθµό 1320/26-9-
2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή A’
Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κεντρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς τον
Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τη «θεώρηση διαβατηρίων µε
την ένδειξη “Μακεδονία”», θα συζητηθούν ταυτόχρονα, καθώς
αναφέρονται στο ίδιο θέµα, σε εφαρµογή της διάταξης της παρα-
γράφου 4 του άρθρου 131 του Κανονισµού τη Βουλής, χωρίς να
επηρεάζονται τα δικαιώµατα των οµιλητών ως προς τον χρόνο της
οµιλίας τους.

Κύριε Παππά, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξετε
την επίκαιρη ερώτηση.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς σάς τιµά το
ότι ήρθατε να απαντήσετε σε αυτή την ερώτηση. Καταλαβαίνετε
ότι το θέµα είναι πάρα πολύ σπουδαίο, πάρα πολύ σηµαντικό.
Για να καταλάβουν και οι τηλεθεατές για τι πράγµα µιλάµε, µι-
λάµε για µια έµµεση, µια de facto αναγνώριση του ανθελληνικού
κρατιδίου των Σκοπίων, που θέλει να µας κλέψει το εθνικό µας
όνοµα «Μακεδονία». Δυστυχώς, µε πράξεις εντελώς άκαιρες,
που πολλές φορές αγγίζουν όχι µόνο τη βλακεία, αλλά και την
προδοσία, ηθεληµένα ή αθέλητα, βοηθάνε οι δικές µας Υπηρε-
σίες προς τον σκοπό αυτού του κρατιδίου.

Γιατί το λέω αυτό; Γιατί µ’ ένα κατεπείγον έγγραφο, που
εστάλη στις 22 Αυγούστου από τη Διεύθυνση Προστασίας Συνό-
ρων του Υπουργείου Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης –στη θέση σας θα µπορούσε να ήταν και ο κ. Τόσκας εδώ,
δηλαδή, να µας απαντήσει-, κοινοποιήθηκε στην Υπηρεσία Ελέγ-
χου Διαβατηρίων της ΕΛΑΣ έγγραφο, που δεν υποχρεώνει πια τη
θεώρηση διαβατηρίων τρίτων χωρών, δηλαδή και των Σκοπίων,
να σφραγίζουν σε ξεχωριστό χαρτί εκτός διαβατηρίου την ελλη-
νική σφραγίδα πάνω στα διαβατήρια τα οποία φέρουν -σε όσα
διαβατήρια φέρουν και κακώς φέρουν- οποιαδήποτε λέξη, οποι-
οδήποτε όνοµα, που να αναφέρεται στη Μακεδονία.

Καθώς η χώρα µας επισήµως δεν αναγνωρίζει αυτό το κρατί-
διο µε το όνοµα «Μακεδονία», αλλά µε την επωνυµία, όπως έχει
αποφασιστεί, «FYROM», αυτό είναι µία εξέλιξη, η οποία, σε συν-
δυασµό µ’ ένα σωρό άλλα περιστατικά, δηλαδή το να αποκα-
λούνται τα Σκόπια «Μακεδονία» σε διεθνή fora µε παρουσία του
Έλληνα Πρωθυπουργού ή του Έλληνα Υπουργού Εθνικής Άµυ-
νας ή οτιδήποτε άλλο, αποτελεί µια έµµεση αναγνώριση των Σκο-
πίων. Αυτό πάει κόντρα όχι µόνο στα εθνικά συµφέροντα, αλλά
και στις αποφάσεις του συµβουλίου πολιτικών Αρχηγών, όπως,
επίσης, πάει κόντρα και στις δεσµεύσεις που κανονικά πρέπει να
έχει η ελληνική Κυβέρνηση έναντι των επισήµων αποφάσεων της
εξωτερικής πολιτικής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εσείς -και δεν εννοώ εσάς προσωπικά, γιατί τα εθνικά θέµατα
ξεπερνούν τα πρόσωπα, εννοώ εσάς ως Κυβέρνηση– συνεχίζετε
την ανθελληνική –και το λέω µε γνώση του βάρους της λέξης-
πολιτική της κυβερνήσεως της Νέας Δηµοκρατίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Παππά,
έχετε και δευτερολογία.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Δεν λέτε ξεκάθαρα ότι δεν θα αναγνωρίσουµε κανένα κρατίδιο

µε το όνοµα «Μακεδονία», είτε µε γεωγραφικό προσδιορισµό είτε
µε οτιδήποτε άλλο, και συνεχίζετε την πολιτική του κ. Αβραµό-
πουλου, ο οποίος στις 7 Ιουλίου 2012, όταν εδώ συζητούντο οι
προγραµµατικές δηλώσεις της κυβέρνησης, είχε πει ξεκάθαρα,
κύριε Πρόεδρε, το εξής, στο οποίο κανείς δεν αναφέρεται: «Σε
ό,τι αφορά στη FYROM, την Πρώην Γιουγκοσλαβική Δηµοκρατία
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της Μακεδονίας, το ζήτηµα του ονόµατος δεν είναι απλά µια δια-
φορά περί ιστορικών γεγονότων και συµβόλων. Σίγουρα έχει την
αξία του. Είναι θέµα σεβασµού του Διεθνούς Δικαίου.».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Έχετε και δευτε-
ρολογία.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Και λέει επίσης και εδώ είναι το «ζουµί»:
«Η Ελλάδα, επιδεικνύοντας το απαιτούµενο εποικοδοµητικό
πνεύµα, προέβη σε ένα µείζον συµβιβαστικό βήµα, αποδεχόµενη
σύνθετη ονοµασία µε γεωγραφικό προσδιορισµό και χρήση
έναντι όλων.». 

Εσείς έχετε αλλάξει αυτή την πολιτική; Διότι όλα δείχνουν ότι
συνεχίζετε. Και όχι µόνο συνεχίζετε, αλλά θέλετε να υλοποιήσετε
κιόλας αυτή ακριβώς την πολιτική, να παραδώσετε, δηλαδή, το
όνοµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Παππά,
υπάρχει και η δευτερολογία. Δεν χρειάζεται να τα πούµε όλα
στην πρωτολογία.

Κύριε Σαρίδη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, η σχετική ερώτηση κατατέθηκε από εµάς στις

5 Σεπτεµβρίου. Το λέω αυτό, για να καταγραφεί ως προς τον
χρόνο κατά τον οποίο ουσιαστικά απαντάται, γιατί έκτοτε έχουν
διαφοροποιηθεί κάποια πράγµατα, τα οποία ενδεχοµένως να αλ-
λάζουν και τις καταστάσεις. 

Όταν υποβλήθηκε η επίκαιρη ερώτηση, κύριε Υπουργέ, είχαν
δει το φως της δηµοσιότητας αναφορές, σύµφωνα µε τις οποίες
είχε αλλάξει η πρακτική των ελληνικών αρχών σχετικά µε τη θε-
ώρηση από την ελληνική πλευρά των διαβατηρίων που κατέχουν
οι πολίτες των τρίτων κρατών και φέρουν σφραγίδα του κράτους
των Σκοπίων, µε την ένδειξη «Μακεδονία». Σύµφωνα µε τις πα-
ραπάνω αναφορές, οι ελληνικές συνοριακές αρχές σφράγιζαν
απευθείας το διαβατήριο, σε αντίθεση µε τη µέχρι τώρα πρα-
κτική, που έµπαινε σφραγίδα σε άλλο άτυπο συνοδευτικό έγ-
γραφο. 

Τα παραπάνω δηµοσιεύµατα ήρθαν δέκα ηµέρες µετά την επί-
σκεψη του κ. Κοτζιά στο κρατίδιο των Σκοπίων, κατά την οποία,
µεταξύ άλλων, αναφέρθηκε στη σηµασία των συµφωνηθέντων
µέτρων ανοικοδόµησης εµπιστοσύνης µεταξύ της Ελλάδας και
της γείτονος χώρας.

Σηµειώνεται πως στα παραπάνω µέτρα οικοδόµησης εµπιστο-
σύνης, σύµφωνα µε τα όσα έχουν γίνει γνωστά µέχρι και σήµερα,
περιλαµβάνονται οι πολιτικές διαβουλεύσεις των δύο Υπουρ-
γείων Εξωτερικών και σε προξενικά θέµατα, καθώς και η συνερ-
γασία σε διασυνοριακά ζητήµατα. 

Με βάση τα παραπάνω ερωτάσθε, κύριε Υπουργέ: Ανταποκρί-
νονται στην πραγµατικότητα οι αναφορές για αλλαγή στην πρα-
κτική θεώρησης των διαβατηρίων; Εάν ναι, συνδέετε αυτή την
αλλαγή µε κάποιο από τα συµφωνηθέντα µέτρα οικοδόµησης εµ-
πιστοσύνης;

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Αµανατίδη,

έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Βουλευτές, µε αφορµή και τις ερωτήσεις που κάνατε

σχετικά µε ένα τόσο σηµαντικό θέµα, θα κάνω µια αναφορά σε
αυτά ακριβώς που είπατε, κύριε Σαρίδη, ότι υπήρχαν εκείνο το
διάστηµα, που έγιναν οι ερωτήσεις. Όλα αυτά, βέβαια, απαντή-
θηκαν σε γραπτή απάντηση του Υπουργείου Εξωτερικών και του
Υπουργού κ. Κοτζιά προς τον κ. Καράογλου στις 13 Σεπτεµβρίου
και είναι ξεκαθαρισµένα. Ωστόσο, δράττοµαι της ευκαιρίας να
επαναλάβω τη θέση της ελληνικής Κυβέρνησης ενώπιον του Κοι-
νοβουλίου. Βέβαια, µου έκαναν µεγάλη  έκπληξη οι αναφορές
που είδαν το φως της δηµοσιότητας για αλλαγή στην πρακτική
της θεώρησης των διαβατηρίων της FYROM. 

Θέλω να ξεκαθαρίσω προς όλες τις κατευθύνσεις ότι οι ανα-
φορές αυτές δεν ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα.

Οποιοσδήποτε αντίθετος ισχυρισµός απλά αποσκοπεί στη δη-
µιουργία εντυπώσεων και µάλιστα σε ένα τόσο ευαίσθητο ζή-
τηµα, όπως είναι η στάση της Ελλάδας έναντι της γειτονικής
χώρας. Νοµίζω ότι αυτά είναι ζητήµατα, µε τα οποία πρέπει να

είµαστε πολύ προσεκτικοί και να µη βιαζόµαστε να βγάλουµε
συµπεράσµατα, τα οποία πολλές φορές είναι σκόπιµα ή ανεύ-
θυνα. 

Ως γνωστό, ήδη από το 2009 οι πολίτες της FYROM έχουν
απαλλαγή από την υποχρέωση εξασφάλισης θεώρησης Σένγκεν
για την είσοδό τους στην Ελλάδα. 

Επιπλέον, κατά την είσοδο και την έξοδό τους από την ελλη-
νική επικράτεια τίθεται σφραγίδα άφιξης-αναχωρήσεως σε ξε-
χωριστό φύλλο χαρτιού. Η πρακτική αυτή δεν έχει µεταβληθεί
και δεν υπάρχει καµµία πρόθεση µεταβολής της. Όποιος υπο-
στηρίζει το αντίθετο, λέει συνειδητά ψέµατα, υπηρετεί µικροπο-
λιτικές σκοπιµότητες και µάλιστα σε ένα τέτοιο πεδίο εθνικών
θεµάτων.

Θέλω να το επαναλάβω: Ουδεµία αλλαγή έχει επέλθει στην
πρακτική θεωρήσεων ταξιδιωτικών εγγράφων της FYROM. Η Ελ-
λάδα εξακολουθεί να µην αναγνωρίζει τα διαβατήρια των Σκο-
πίων. 

Ως προς το σφράγισµα διαβατηρίων πολιτών τρίτων χωρών
κατά την είσοδο ή την έξοδό τους από την Ελλάδα, η στάση της
ελληνικής πολιτείας καθορίζεται από πρακτικούς λόγους, µε
γνώµονα την προστασία των συµφερόντων της χώρας σε τοµείς
όπως είναι η ασφάλεια και η καταπολέµηση της τροµοκρατίας,
η προσέλκυση τουριστών από τρίτες χώρες και η πραγµατοποί-
ηση διελεύσεων διεθνών µεταφορέων από το ελληνικό έδαφος. 

Η πρακτική αυτή, που δεν αφορά διαβατήρια της FYROM,
αλλά τρίτων χωρών, σε καµµία περίπτωση δεν συνιστά αναγνώ-
ριση της FYROM µε τη συνταγµατική της ονοµασία. Καλό θα
ήταν να το γνωρίζουν, όχι εσείς, αλλά ειδικά οι εκπρόσωποι κοµ-
µάτων που ήταν στην εξουσία, όταν άρχισε να εφαρµόζεται για
πολίτες χωρών της Νοτιοανατολικής Ευρώπης η πρακτική σφρά-
γισης διαβατηρίων τρίτων χωρών.

Ως προς το δεύτερο ερώτηµα, όπως απάντησα και στο πρώτο
και είναι σαφές από την απάντησή µου, δεν υπάρχει καµµία αλ-
λαγή και εποµένως δεν υφίσταται καµµία διασύνδεση του ονό-
µατος µε τα µέτρα οικοδόµησης εµπιστοσύνης.

Επιπλέον, επιτρέψτε µου να σας πω ότι θεωρώ ενοχλητικό να
υπάρχει και η σκέψη ακόµα ότι τα ΜΟΕ, δηλαδή τα µέτρα οικο-
δόµησης εµπιστοσύνης, θα µπορούσαν να έχουν οδηγήσει σε
αλλαγή πρακτικής σε σχέση µε την αναθεώρηση των ταξιδιωτι-
κών εγγράφων της FYROM. Ως γνωστόν, αυτά τα ΜΟΕ δεν συν-
δέονται µε το ονοµατολογικό. Τα µέτρα αυτά, τα ΜΟΕ, είναι
προϊόν δικής µας πρωτοβουλίας, µε στόχο να ενισχυθούν οι οι-
κονοµικές και κοινωνικές σχέσεις ανάµεσα στην Ελλάδα και τη
FYROM. Συµβάλλουν στη δηµιουργία εµπιστοσύνης. 

Ως προς το όνοµα, πρέπει βεβαίως να ωριµάσουν οι συνθήκες
στη γείτονα, ώστε να αποδεχθεί έναν ουσιαστικό συµβιβασµό.
Προς το παρόν, όµως, η ηγεσία της συνεχίζει να ακολουθεί τη
γνωστή παρελκυστική πολιτική. Στη δευτερολογία µου θα πω πε-
ρισσότερα.

Όσα για τα διεθνή fora, όπου, σκόπιµα ή αθέλητα, υπάρχουν
αλλαγές στην ονοµασία, να είστε σίγουροι, κύριοι Βουλευτές, ότι
οι υπάλληλοι του Υπουργείου Εξωτερικών και όλες µας οι
Yπηρεσίες κάνουν τις αντίστοιχες παρεµβάσεις και αλλάζουν πά-
ραυτα. Δεν υπάρχει περίπτωση να συµµετέχει η Ελλάδα κάπου
όπου δεν αναφέρεται η χώρα αυτή µε την ονοµασία FYROM. Δεν
υπάρχει περίπτωση να συµµετέχει η Ελλάδα σε τέτοια συνάν-
τηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ πάρα
πολύ, κύριε Αµανατίδη.

Παρακαλώ, κύριε Παππά, δευτερολογείτε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Αµανατίδη, αυτό είναι που µε ανη-

συχεί, δηλαδή η εµπλοκή των υπαλλήλων του Υπουργείου Εξω-
τερικών.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Το συν-
δέουµε µε το όνοµα µε το οποίο αναγνωρίζεται από εµάς, το
FYROM.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κατ’ αρχάς αυτό είναι που µε ανησυχεί,
η εµπλοκή των υπαλλήλων του Υπουργείου Εξωτερικών. Δεν
έχουµε εµπιστοσύνη στους υπαλλήλους του Υπουργείου Εξωτε-
ρικών, λόγω της ιστορίας του θέµατος.

Βλέπουµε αυτή τη στιγµή να έχουµε καταλήξει να είµαστε
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στον τοίχο εµείς και εσείς να παρακαλείτε, κατά κάποιον τρόπο,
τα Σκόπια να δεχθούν τον συµβιβασµό. Ποιον συµβιβασµό; Τη
σύνθετη ονοµασία, δηλαδή; Για εµάς εθνική υποχώρηση µεγί-
στου µεγέθους είναι όταν αναγνωρίσαµε αυτό το κρατίδιο και µε
το όνοµα FYROM, δηλαδή «Πρώην Γιουγκοσλαβική Δηµοκρατία
της Μακεδονίας». 

Κύριε Αµανατίδη, θέλετε µαθήµατα στην εθιµοτυπία στο
Υπουργείο Εξωτερικών, µε όλον τον σεβασµό, διότι παρατήρησα
ότι κατά τη διάρκεια της απαντήσεώς σας είπατε «κύριοι Βου-
λευτές», «κύριε Σαρίδη». Δεν γυρίσατε καν να µε δείτε, δεν ανα-
φέρατε το όνοµά µας. Αυτό µας χαροποιεί, γιατί εµείς είµαστε
οι «λεπροί» του πολιτικού συστήµατος της Μεταπολίτευσης, οι
«αποσυνάγωγοι» αυτής της µεγάλης συναγωγής που λέγεται
«ελληνική Βουλή». Μας χαροποιεί. 

Όµως, αυτό που δεν είχατε δικαίωµα να πείτε είναι ότι όποιος
παραδέχεται και λέει τέτοια πράγµατα, λέει συνειδητά ψέµατα.
Δεν λέω ψέµατα, κύριε Αµανατίδη. Αυτό το έγγραφο που λέει:
«Ελένη Βακάλη, Πληρεξούσιος Υπουργός Β’, 21 Αυγούστου
2016» είναι πλαστό; Κινήσατε διαδικασίες για τον πλαστογράφο;
Αυτό το έγγραφο του Υπουργείου Εσωτερικών –ή όπως έχετε
πει τώρα τα Υπουργεία- είναι πλαστό; 

Κύριε Αµανατίδη, µπορεί να έχετε εσείς, ως άτοµο, καλές προ-
θέσεις. Έχετε και κάποιες ευαισθησίες, λόγω καταγωγής, στο
θέµα της Μακεδονίας µας. Όµως, αν φτάσει το θέµα µέχρι την
αναγνώριση –που αυτός είναι ο σκοπός- µε γεωγραφικό προσ-
διορισµό, το πολύ πολύ εσείς, ως άτοµο, να παραιτηθείτε. Οι
καλές προθέσεις, οι προσωπικές σας, δηλαδή, δεν αρκούν. Το
θέµα είναι συνολικό. Είναι συνολικό θέµα πολιτικής της Κυβέρ-
νησής σας.

Όταν δικές σας συνιστώσες, δική σας νεολαία –και εννοώ του
ΣΥΡΙΖΑ- στα κοινωνικά δίκτυα αναφέρει το όνοµα «Μακεδονία»
ξεκάθαρα, σκέτο, τι να πούµε; Να µιλήσουµε για τους υπαλλή-
λους του Υπουργείου Εξωτερικών; Σας λέω στην ερώτησή µου
ότι πολλές φορές –σ’ αυτό δεν αναφερθήκατε- η λύση ενός προ-
βλήµατος, για να στηρίξεις, δηλαδή, την εθνική σου θέση, είναι
η µη λύση του. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Για εµάς δηλαδή, τους Έλληνες εθνικιστές, όσα κράτη της γης

και αν αναγνωρίσουν αυτό το κρατίδιο µε το όνοµα «Μακεδονία»,
η Ελλάδα δεν πρέπει και δεν θα αναγνωρίσει ποτέ και στη συνεί-
δηση του ελληνικού λαού δεν θα αναγνωριστεί ποτέ το γειτονικό
κρατίδιο µε το όνοµα «Μακεδονία». Ας το αναγνωρίσει όλος ο
κόσµος. 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Πριν από αρκετά χρόνια, θυµάµαι ήταν 10 Ιανουαρίου 1993,

βγάλαµε το πρώτο φύλλο της εφηµερίδας µας «ΧΡΥΣΗ ΑΥΓΗ»,
όπως φαίνεται εδώ. Το πρωτοσέλιδο τότε ήταν: «Κανένας συµ-
βιβασµός για τη Μακεδονία µας», αυτό είναι η θέση της Χρυσής
Αυγής από το 1993 έως σήµερα. Δεν έχει αλλάξει ποτέ.

Τα καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Παππάς καταθέτει

για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα και το προανα-
φερθέν δηµοσίευµα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµα-
τος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών
της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, ο Ίων Δραγούµης είχε πει ότι η Μακεδονία
είναι η ψυχή µας. Αν χάσουµε τη Μακεδονία, χάνουµε την Ελ-
λάδα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Τον λόγο έχει ο κ.
Σαρίδης για τρία λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εµείς δεν πιστέψαµε από τη δική µας πλευρά

πως το Υπουργείο Εξωτερικών έχει αναγνωρίσει τα Σκόπια µε το
όνοµα «Μακεδονία». Και να ήθελε ο Υπουργός να το κάνει αυτό,
δεν έχει το δικαίωµα να το κάνει.

Για εµάς σηµαντικότερο είναι ότι τα µέτρα οικοδόµησης εµπι-
στοσύνης φαίνεται ότι δεν αποδίδουν. Φαίνεται ότι δεν αποδί-
δουν, γιατί µετά ακριβώς από όλα αυτά που έχουν γίνει, έχει
έρθει ο Πρόεδρος των Σκοπίων, ο κ. Ιβάνοφ, στο Βήµα του ΟΗΕ

και έχει µιλήσει απαξιωτικά για την Ελλάδα. Μάλιστα όλοι αυτοί
οι ισχυρισµοί του έµειναν αναπάντητοι από το Υπουργείο Εξωτε-
ρικών. 

Αυτό ακριβώς µας προβληµατίζει, το αν ισχύουν τα µέτρα οι-
κοδόµησης εµπιστοσύνης ή όχι, αν έχουν επιτύχει ή έχουν απο-
τύχει. Αυτό είναι το ουσιαστικότερο για εµάς, µετά το ταξίδι του
Υπουργού στα Σκόπια. Έχουν πετύχει ή έχουν αποτύχει τα
µέτρα, κύριε Υπουργέ;

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Τον λόγο έχει ο

κύριος Υπουργός για τρία λεπτά και επιπλέον τρία λεπτά, αν θέ-
λετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε
Παππά, κύριε Βουλευτά, για να µην είστε και παραπονεµένος…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Δεν έχω παράπονο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε

Παππά, κύριε Σαρίδη, κύριοι Βουλευτές, µε αφορµή αυτά που
ακούστηκαν, θέλω να πω δυο πράγµατα. 

Θεωρώ ότι οι υπάλληλοι του Υπουργείου Εξωτερικών, όπως
και κάθε Έλληνας δηµόσιος υπάλληλος, ενεργούν µε σκοπό την
εξυπηρέτηση των εθνικών συµφερόντων και βεβαίως του δηµο-
σίου συµφέροντος. Δεν υπάρχει από κανέναν υπάλληλο τέτοια
πρόθεση. Ίσα ίσα, δίνουν τον εαυτό τους και θα πω ότι ειδικά οι
υπάλληλοι του Υπουργείου Εξωτερικών υπερβάλλουν εαυτόν και
µιλάµε για άτοµα που είναι όχι απλώς εξειδικευµένα, είναι άτοµα
µε πολλά προσόντα και µεγάλη εµπειρία.

Θα µιλήσω συνοπτικά, για να κλείσουµε το θέµα σε σχέση µε
αυτό. Συνεχίζουµε την πάγια πρακτική της µη αναγνώρισης του
διαβατηρίου των Σκοπίων. Οποιοδήποτε δηµοσίευµα υπάρχει σε
σχέση µε αυτό και είναι αντίθετο είναι αναληθές και εποµένως,
κατά τη γνώµη µου, και υποβολιµαίο. 

Ως προς τους πολίτες τρίτων χωρών, στα διαβατήρια των
οποίων υπάρχει η σφραγίδα της FYROM, η σφραγίδα εισόδου-
εξόδου µπαίνει σε φύλλο χαρτιού. Ως προς τα διαβατήρια αυτά
που σφραγίστηκαν στο παρελθόν από τις ελληνικές αρχές, η
πρακτική αυτή δεν συνιστά σε κανέναν λόγο αναγνώριση της
FYROM, µε τη συνταγµατική της ονοµασία, αλλά συνδέεται µε
την προστασία ελληνικών συµφερόντων, παραδείγµατος χάριν
στον τοµέα της ασφάλειας, της καταπολέµησης της τροµοκρα-
τίας, της προσέλκυσης τουριστών. 

Δεν υπάρχει καµµιά αλλαγή στην ελληνική πρακτική και επο-
µένως δεν µπορεί κανείς να ισχυριστεί ότι αυτή συνδέεται δήθεν
µε τα µέτρα οικοδόµησης εµπιστοσύνης. Τα µέτρα οικοδόµησης
εµπιστοσύνης δεν συνδέονται, ούτως ή άλλως, µε το ονοµατο-
λογικό.

Επιτρέψτε µου να πω ότι έχουν γίνει συνοµιλίες και προχω-
ρούν τα µέτρα οικοδόµησης εµπιστοσύνης µεταξύ των δυο
χωρών και ένα ουσιώδες τµήµα από αυτά είναι αργότερα και το
ζήτηµα της ονοµασίας. 

Τέτοιες, όµως, σχέσεις για να προχωρήσουν –και επιτρέψτε
µου την εκτίµηση- δεν µπορούν να οικοδοµηθούν, όσο υπάρχει
η συντήρηση ενός αδιέξοδου αλυτρωτισµού και η κατάφωρη
πλαστογράφηση και οικειοποίηση της αρχαίας ελληνικής ιστο-
ρίας και πολιτιστικής κληρονοµιάς, όπως άλλωστε έχω απαντή-
σει εδώ στη Βουλή, σε σχέση µε αυτό το θέµα.

Δεν υπάρχει κανείς συµβιβασµός. Αυτή τη στιγµή, ξαναλέω,
ειδικά σε αυτά τα θέµατα, θα πρέπει να είµαστε πολύ προσεκτι-
κοί. Σας ευχαριστώ για την ερώτηση, γιατί µας δώσατε τη δυνα-
τότητα να το ξεκαθαρίσουµε. 

Ωστόσο, αν κάποιοι θέλουν να πουν ότι παλιότερα έδιναν για
το Κόσοβο και έβαζαν τη σφραγίδα, ενώ λεγόταν ότι δεν υπάρχει
καµµιά πρόθεση ή κανένα δικαίωµα αναγνώρισης του Κοσόβου,
και τώρα θέλουν στα δηµοσιεύµατα να λένε κάτι άλλο, είναι δικό
τους θέµα. Και, βεβαίως, δεν αναφέροµαι σε εσάς. Αναφέροµαι
σε αυτούς οι οποίοι έδωσαν στη δηµοσιότητα τέτοιες απόψεις.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ ευχαριστώ.
Προχωρούµε µε την ενδέκατη µε αριθµό 1300/20-9-2016 επί-

καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Δελή προς τους
Υπουργούς Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης και Υπο-
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δοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την αντιπληµµυρική
προστασία του πολεοδοµικού συγκροτήµατος Θεσσαλονίκης. 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Μπα-
λάφας.

Παρακαλώ, κύριε Δελή, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά, για να
αναπτύξετε την ερώτησή σας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Το θέµα της σηµερινής ερώτησής µας, κύριε Υπουργέ, είναι

επίκαιρο, ιδιαίτερα αυτή την εποχή, όπως κάθε χρόνο. Φέτος, βέ-
βαια, έχει και µια τραγική επικαιρότητα, γιατί ανάµεσα στις κα-
ταστροφές από τις πληµµύρες είχαµε, δυστυχώς, και νεκρούς.

Η επίκαιρη ερώτησή µας αφορά την αντιπληµµυρική προστα-
σία και θωράκιση του πολεοδοµικού συγκροτήµατος της Θεσσα-
λονίκης. Στην πραγµατικότητα, όµως, θα µπορούσε να αφορά
και το σύνολο της χώρας και των αστικών της κέντρων.

Υπάρχει ένα πρόβληµα, κύριε Υπουργέ, στη Θεσσαλονίκη, σε
σχέση µε την αντιπληµµυρική της προστασία. Υπήρχε µια σύµ-
βαση ανάµεσα στο Υπουργείο και την Εταιρεία Ύδρευσης και
Αποχέτευσης –µια εταιρεία, θυµίζω, που µόλις προχθές η πλει-
οψηφία τη συµπεριέλαβε στο υπερταµείο-, η οποία προέβλεπε
τον έλεγχο και τον καθαρισµό των φρεατίων και των αγωγών οµ-
βρίων, που όµως έληξε στο τέλος του 2014. 

Βέβαια, στη σύµβαση αυτή προβλέπονταν και άλλες απαραί-
τητες αντιπληµµυρικές εργασίες, οι οποίες πρέπει να επαναλαµ-
βάνονται και κάθε χρόνο, διότι το δίκτυο, όπως καταλαβαίνετε,
απαιτεί συντήρηση.

Από το τέλος του 2014, από τη λήξη δηλαδή της σύµβασης,
µέχρι και σήµερα, υπάρχει µια διελκυστίνδα µετάθεσης ευθυνών
ανάµεσα στο κράτος, την κυβέρνηση, την περιφέρεια και τους
δήµους, για το ποιος τελικά έχει την ευθύνη για τη συντήρηση
του αγωγού και της συνολικότερης αντιπληµµυρικής προστα-
σίας.

Βεβαίως, γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά ότι η ευθύνη αυτή από
το 2010, µε βάση τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», έχει µεταφερθεί στην πε-
ριφέρεια, χωρίς την ταυτόχρονη, βεβαίως, µεταφορά πόρων. 

Σε κάθε περίπτωση, χτυπάµε το καµπανάκι στην Κυβέρνηση
για τη Θεσσαλονίκη -ένα συγκρότηµα, όπου κατοικεί γύρω στο
ενάµισι εκατοµµύριο κόσµος- για το τι µπορεί να συµβεί σε ένα
δίκτυο αντιπληµµυρικής προστασίας που έχει να συντηρηθεί αρ-
κετούς µήνες, για να µην πω χρόνια. 

Θα θέλαµε να ακούσουµε τι σκοπεύει να κάνει η Κυβέρνηση,
έτσι ώστε να εξασφαλιστεί η αντιπληµµυρική προστασία του πο-
λεοδοµικού συγκροτήµατος της Θεσσαλονίκης, η προστασία του
λαού της και βεβαίως όλων όσοι διαµένουν στη Θεσσαλονίκη. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ορίστε, κύριε

Μπαλάφα, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΑΛΑΦΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών και Διοι-

κητικής Ανασυγκρότησης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, όπως σωστά διαπιστώνετε στην επίκαιρη

ερώτησή σας, από τον Ιανουάριο του 2015 έως και σήµερα υπάρ-
χει αυτή η ασάφεια για το ποιος φορέας έχει την ευθύνη τελικά
στο πολεοδοµικό συγκρότηµα Θεσσαλονίκης για τη διαχείριση
των όµβριων ειδικότερα, αλλά και συνολικά για την αντιπληµµυ-
ρική προστασία του συγκροτήµατος.

Δεν χωρεί αµφιβολία σ’ αυτή την ερώτηση ότι την κύρια αρµο-
διότητα την έχει το Υπουργείο Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, το οποίο είναι συνερωτώµενο Υπουργείο, σύµφωνα και
µε την επίκαιρη ερώτησή σας, αλλά το Υπουργείο Εσωτερικών
εποπτεύει την «ΕΥΑΘ Α.Ε.». Φυσικά, ταυτόχρονα, έχουµε άµεση
σχέση µε τους ΟΤΑ και την περιφέρεια, όπου υπάρχει ζήτηµα,
αλλά και µε τους δήµους, όπου επίσης υπάρχει θέµα αποκεντρω-
µένης διοίκησης. Απαντώ, λοιπόν, στην ερώτησή σας και νοµίζω
ότι η συζήτηση µπορεί να συµβάλει και µε προτάσεις από κάθε
κατεύθυνση στη συντεταγµένη επίλυση του ζητήµατος. 

Είναι, επίσης, γεγονός ότι µέχρι το 2014, µε βάση τους νόµους
του 2001 και του 2005, αυτή η ευθύνη ήταν στην ΕΥΑΘ και στο
Υπουργείο, το τότε ΥΠΕΧΩΔΕ, το αντίστοιχο µε το ΥΠΟΜΕΔΙ για
τα όµβρια και για τα αντιπληµµυρικά και υπήρχε αντίστοιχη σύµ-
βαση, η οποία εξασφάλιζε και τη χρηµατοδότηση από το Υπουρ-
γείο. 

Τι συνέβη µετά τον Δεκέµβριο του 2014; Μετά τον Δεκέµβριο
του 2014, µετά και το τέλος αυτής της σύµβασης, είχε µεσολαβή-
σει η ψήφιση του ν.3852/2010, ο γνωστός «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», µε
βάση τον οποίο αυτές οι αρµοδιότητες είχαν µεταφερθεί στην πε-
ριφέρεια και ευρύτερα στους ΟΤΑ. Βασικά ήταν στις περιφέρειες. 

Όµως, στο πολεοδοµικό συγκρότηµα της Θεσσαλονίκης, όπως
και στην Αθήνα, εξαιτίας αφ’ ενός του µεγέθους και αφ’ ετέρου
της πολύ µεγάλης απαιτούµενης δαπάνης γι’ αυτά τα ζητήµατα,
η περιφέρεια έχει διαφωνήσει και αντιτίθεται µέχρι και σήµερα σ’
αυτή τη µεταφορά, επικαλούµενη πέρα από το ζήτηµα της χρη-
µατοδότησης και το εξής γεγονός: Βεβαίως, ο ν.3852/2010, που
µεταφέρει την αρµοδιότητα στην περιφέρεια, είναι µεταγενέστε-
ρος νόµος των νόµων του 2001 και του 2005, αλλά αυτοί οι νόµοι,
οι προγενέστεροι, του 2001 και του 2005, µιλάνε εξειδικευµένα για
τα όµβρια και όχι γενικά για την αντιπληµµυρική προστασία. Οπότε
αυτοί οι νόµοι έχουν ισχύ σε σχέση µε τον µεταγενέστερο µεν,
αλλά πολύ γενικό νόµο, τον ν.3852/2010. 

Θα µπορούσε κανείς να ισχυριστεί ότι πρόκειται για ένα υπαρ-
κτό πρόβληµα, το οποίο όµως δεν πρέπει απλώς να το κοιτά-
ζουµε και να το διαπιστώνουµε. Πρέπει αυτή η διχογνωµία να
σταµατήσει. Πρέπει να σταµατήσει το σχετικό µπλοκάρισµα και
να δροµολογήσουµε την οριστική λύση. Γι’ αυτό υπάρχει µια δια-
δικασία, ένας προβληµατισµός και µία συγκεκριµένη πρωτοβου-
λία. Πρέπει να συµµετάσχουν και οι φορείς, αλλά και οι πολιτικοί,
κοινωνικοί και κοµµατικοί φορείς της Θεσσαλονίκης και να ορι-
στεί συνάντηση µε τους αρµόδιους Υπουργούς Εσωτερικών, Δι-
οικητικής Ανασυγκρότησης, το ΥΠΟΜΕΔΙ, τον Περιφερειάρχη
Δυτικής Μακεδονίας, εκπροσώπους της Δυτικής Μακεδονίας,
την ΕΥΑΘ, την Αποκεντρωµένη Διοίκηση, την Περιφερειακή
Ένωση Δήµων της Κεντρικής Μακεδονίας, προκειµένου να διευ-
θετηθεί αυτό το ζήτηµα και να δοθεί οριστική λύση στο πρό-
βληµα που έχει προκύψει στην περιοχή σας. 

Τέλος, θα ήθελα να πω ότι δεν υπάρχει κενό, µε την έννοια
«τώρα τι κάνουµε σ’ αυτό το µεταβατικό διάστηµα». Η «ΕΥΑΘ
Α.Ε.», η οποία εποπτεύεται από το δικό µας Υπουργείο, εκτελεί
–και θα εκτελεί- όλες τις απαραίτητες εργασίες στις οποίες ανα-
φέρεστε, που είναι της τάξεως του 1,5 εκατοµµυρίου ευρώ πε-
ρίπου, όπως µας διαβεβαίωσε και η Υφυπουργός Εσωτερικών
και Διοικητικής Ανασυγκρότησης του πρώην Υπουργείου Μακε-
δονίας-Θράκης, η κ. Κόλλια-Τσαρουχά, ώστε να υπάρχει η απα-
ραίτητη, όπως και εσείς επισηµαίνετε, προστασία για το
πολεοδοµικό συγκρότηµα της Θεσσαλονίκης, µέχρι την οριστική
λύση, η οποία θα δοθεί το ταχύτερο δυνατόν, δηλαδή τους προ-
σεχείς µήνες. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ και

εγώ.
Κύριε Δελή, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πράγµατι, κύριε Υπουργέ, η ΕΥΑΘ, παρά το ότι έληξε η σύµ-

βαση την οποία εκτελούσε, για ένα διάστηµα εκτελούσε τα πιο
στοιχειώδη, τα πιο βασικά από τα έργα που προβλεπόταν από τη
σύµβαση. 

Όµως, νοµίζουµε, από τις πληροφορίες που έχουµε, ότι αυτό
συνεχώς µειώνεται, δηλαδή η παρέµβαση της ΕΥΑΘ χωρίς τη
σύµβαση. Σε κάθε περίπτωση δεν µπορούµε να µένουµε µόνο
στα πιο βασικά και στα πιο στοιχειώδη, γιατί, ξέρετε, τα καιρικά
φαινόµενα έχουν µια εµφάνιση περιοδική, που τις περισσότερες
φορές η έντασή τους δεν είναι γνωστή εκ των προτέρων, οπότε
πρέπει να είµαστε έτοιµοι για να τα αντιµετωπίσουµε. 

Θεωρούµε ότι υπάρχει πρόβληµα, υπάρχει κίνδυνος για το πο-
λεοδοµικό συγκρότηµα της Θεσσαλονίκης. Δεν εξασφαλίζεται η
αντιπληµµυρική της θωράκιση και προστασία µε το έργο που έχει
συντελεστεί µέχρι τώρα –γι’ αυτό χτυπάµε το καµπανάκι του κιν-
δύνου για την πόλη- από µια πολύ δυνατή βροχή -έτσι είναι η
φύση, καµµιά φορά βρέχει και πάρα πολύ, χιονίζει πάρα πολύ-
και θα πρέπει ακριβώς τα αντιπληµµυρικά έργα να έχουν τις προ-
διαγραφές, έτσι ώστε να τα αντιµετωπίζουν, να µην ενοχοποι-
ούµε, δηλαδή, αυτά τα καιρικά φαινόµενα.

Βεβαίως, εδώ πρέπει να πούµε ότι στην απάντησή σας, την
οποία ακούσαµε µε πολύ µεγάλη προσοχή, στην ουσία εκφρά-
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σατε ένα ευχολόγιο για µια συνάντηση που πρόκειται να γίνει,
έτσι ώστε να δοθεί λύση σε αυτό το ζήτηµα.

Θεωρούµε ότι οι ενέργειες της Κυβέρνησης θα πρέπει να είναι
άµεσες, θα έπρεπε να είχαν ξεκινήσει ήδη από χθες, σε µια συ-
νεννόηση ενδοκρατικού χαρακτήρα, γιατί και η περιφέρεια είναι
κρατικός θεσµός, δεν είναι κάτι διαφορετικό. Δεν ξέρω τώρα µε
ποιον τρόπο θα συνεννοηθείτε µε την περιφέρεια και τους δή-
µους, έτσι ώστε αυτή η υπόθεση να λήξει και να λήξει πολύ γρή-
γορα, γιατί είµαστε ήδη στο φθινόπωρο και µπαίνουµε στον
χειµώνα.

Όµως, εδώ θα πρέπει να τονίσουµε και θα πρέπει να το ξέρει
ο ελληνικός λαός, ο οποίος το βιώνει άλλωστε, ότι αυτά τα έργα
τα αντιπληµµυρικά, τα αντισεισµικά, τα αντιπυρικά, δυστυχώς,
είναι ο φτωχός συγγενής των προϋπολογισµών του κράτους, των
προϋπολογισµών των περιφερειών, των δήµων και είναι βεβαίως
το αποπαίδι της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που δεν τα θεωρεί επιλέ-
ξιµα γι’ αυτό και δεν τα χρηµατοδοτεί. Δεν τα θεωρεί επιλέξιµα,
ακριβώς επειδή –όπως έχει πει η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση σε
επανειληµµένα έγγραφα που έχει καταθέσει- επιλέγει και χρηµα-
τοδοτεί εκείνα τα έργα τα οποία προσκοµίζουν κέρδη, όχι µόνο
από την κατασκευή τους, αλλά και από τη χρήση τους. 

Σε κάθε περίπτωση, υπεύθυνοι είναι η Κυβέρνηση, κύριε
Υπουργέ, εσείς και το Υπουργείο σας, µαζί µε το συναρµόδιο
Υπουργείο, το Υπουργείο Μεταφορών και Δικτύων. 

Σας καλούµε από αυτό το Βήµα να λάβετε άµεσα µέτρα,
καθώς δική σας είναι η ευθύνη, έτσι ώστε να µην υπάρξει κανέ-
νας κίνδυνος από οποιοδήποτε καιρικό φαινόµενο στην πόλη της
Θεσσαλονίκης.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΑΛΑΦΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών και Διοι-

κητικής Ανασυγκρότησης): Κύριε Δελή, δεν αναφέροµαι ειδικά
σε εσάς, όλους µας µας αφορά αυτό -µιλάω µε τη µικρή πείρα
που έχω από τον κοινοβουλευτικό έλεγχο-, το ζήτηµα δεν είναι
εσείς να ρωτάτε ή να κάνετε ότι ρωτάτε και εµείς να κάνουµε ότι
απαντάµε. Καλά είναι να γίνεται ο διάλογος.

Σας απάντησα συγκεκριµένα. Υπάρχει το ζήτηµα της οριστικής
λύσης αυτής. Εγώ θα ήθελα, ειλικρινά το λέω, να κάνουµε και
µια συνεργασία. Τι προτείνετε εσείς, ποιος να το αναλάβει; Το
λέω και πάλι, δεν είναι µόνο να κάνουµε κάποιοι ότι ρωτάµε και
κάποιοι ότι απαντάµε. Τι προτείνετε; Να το δεχθούµε. Καλοδε-
χούµενη η πρόταση. Να το συζητήσουµε. Είναι υπαρκτό πρό-
βληµα. Εν πάση περιπτώσει, δεν είναι το κύριο πρόβληµα αυτό
ούτε εγώ µπορώ να υποβάλλω ερωτήσεις. 

Όµως, θέλω να πω ένα πράγµα. Φυσικά οι κίνδυνοι είναι σα-
φείς, όµως δεν είναι στον αέρα, δεν υπάρχει κενό. Υπάρχει η
ΕΥΑΘ. Η ΕΥΑΘ χρηµατοδοτείται και θα χρηµατοδοτηθεί για
όποια προβλήµατα και για όποια έργα εκτελεί –αυτό είναι σαφές-
, πέρα από τα χρήµατα που δίνονται γενικά για έργα αυτής της
κατηγορίας από το Υπουργείο το δικό µας, το συνολικό ύψος των
οποίων για το 2016 µέχρι σήµερα φτάνει στα 3,6 εκατοµµύρια
ευρώ. 

Υπάρχει, επίσης, ενδιαφέρον από την Ευρωπαϊκή Ένωση, η
οποία έχει δώσει στη δηµοσιότητα πρόσκληση και προς την πε-
ριφέρεια και προς την αποκεντρωµένη διοίκηση και προς τους
άλλους φορείς ζητώντας να υποβάλλουν προτάσεις –η καταλη-
κτική ηµεροµηνία ήταν µέχρι τις 22 Σεπτεµβρίου-, οι οποίες
έχουν υποβληθεί και θα αξιολογηθούν –δεν έχουν αξιολογηθεί
ακόµα- σε σχέση µε ευρωπαϊκά κονδύλια. Σε κάθε περίπτωση –
τονίζω και πάλι- η ΕΥΑΘ θα κάνει τη δουλειά της. 

Και ακόµα, όσον αφορά τα έργα διευθέτησης της περιφερει-
ακής τάφρου της Θεσσαλονίκης –µείζον έργο- και το ζήτηµα της
ολοκλήρωσης των έργων της διευθέτησης του Δενδροποτάµου
που εκβάλλει στον Θερµαϊκό και όπου χρειάζεται να υπάρξουν
εγκαταστάσεις επείγουσας συντήρησης, όλα αυτά δεν είναι στον
αέρα. Επίσης, το ΥΠΟΜΕΔΙ αντιµετωπίζει αυτά τα ζητήµατα. 

Τέλος, νοµίζω δε -και αυτό ειδικά θέλει επισήµανση και προς
την ΕΥΑΘ, εξαιτίας του ότι εποπτεύεται από εµάς- ότι χρειάζονται
και ειδικά έργα µέσα στη Θεσσαλονίκη. Πρόκειται για έργα που
µπορεί να νοµίζει κανείς ότι είναι µικρά, αλλά δεν είναι. Μιλάµε για

έργα καθαρισµού των φρεατίων κ.λπ. και εντός της πόλεως της
Θεσσαλονίκης, ουσιαστικά στο κέντρο, µε τη συνεργασία των
δήµων και την αντίστοιχη χρηµατοδότηση της περιφέρειας και των
άλλων φορέων των ΟΤΑ. 

Επαναλαµβάνω ότι σε κάθε περίπτωση λύσεις και προτάσεις
υπάρχουν. Όµως, δεν θέλω να αναφερθώ τώρα σε αυτές, γιατί
δεν µπορώ να πάρω την ευθύνη τού τι θα γίνει τελικά. 

Η ΕΥΑΘ, για παράδειγµα, -γιατί µου αρέσει να συνδιαλεγό-
µεθα συγκεκριµένα, στο πλαίσιο µιας καλής επικοινωνίας, µην
πείτε ότι ο Μπαλάφας είπε «αυτό να γίνει»- θα µπορούσε να παί-
ξει, κύριε Δελή, τον ρόλο που παίζει η ΕΥΔΑΠ στο πολεοδοµικό
συγκρότηµα της Αθήνας και του Πειραιά, µε αντίστοιχο ρυθµι-
στικό σχέδιο, χρηµατοδότηση κ.λπ.. Να το κουβεντιάσουµε. Αυτό
το λέω σαν σκέψη και δεν πρόκειται για συγκεκριµένη πρόταση. 

Όµως, νοµίζω ότι µε τη συνεργασία όλων µπορούµε να συµ-
βάλουµε σε ένα πραγµατικά χρονίζον πρόβληµα, ενώ ταυτό-
χρονα αντιµετωπίζουµε και τα άµεσα προβλήµατα, όπως σας
είπα πριν. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Θα συζητηθεί η δωδέκατη µε αριθµό 1216/5-9-2016 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµανουήλ Συντυχάκη προς
τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχε-
τικά µε τη λήψη µέτρων για την απορρόφηση όλων των παιδιών
στους παιδικούς σταθµούς. 

Ορίστε, κύριε Συντυχάκη, έχετε τον λόγο. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, η Κυβέρνησή σας δυστυχώς και φέτος απο-

κλείει χιλιάδες παιδιά και βρέφη από τους παιδικούς βρεφικούς
σταθµούς, καθώς επίσης και από τα ΚΔΑΠ-ΑΜΕΑ. 

Σας είχαµε πει ότι αυτές οι αλλαγές που κάνατε θα αποκλεί-
σουν και πάλι χιλιάδες παιδιά και ότι µε αυτόν τον τρόπο ουσια-
στικά πριµοδοτείτε τους ιδιωτικούς παιδικούς σταθµούς. 

Εσείς µας λέγατε ότι αυτό το νέο σύστηµα των voucher µε
απευθείας χρηµατοδότηση στον ωφελούµενο και µε την κατάρ-
γηση του περιορισµού φιλοξενίας στο 70% των θέσεων σε κάθε
δοµή είναι δίκαιο και κοινωνικό και ότι µάλιστα αυτό το νέο πρό-
γραµµα θα κυλούσε γρήγορα και οµαλά. Κι όµως, επικρατεί ένα
απίστευτο µπάχαλο. 

Και φυσικά τώρα η Κυβέρνηση προσπαθεί να τα «µπαλώσει».
Μάλιστα, διοχετεύετε και διάφορα non-paper, λέγοντας ότι
φέτος θα ενταχθούν ενενήντα χιλιάδες παιδιά στους παιδικούς
σταθµούς, κάτι που αποτελεί ρεκόρ. Το ίδιο έκανε και ο Πρωθυ-
πουργός χθες στην προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση για την
παιδεία. Είπε ότι φέτος µπήκαν στους παιδικούς σταθµούς δε-
καπέντε χιλιάδες παιδιά επιπλέον. Από πού προκύπτουν αυτά τα
στοιχεία; Πρόκειται για ένα µεγάλο ψέµα. 

Όπως ψέµα είναι αυτό που είπε βέβαια και ο κ. Μητσοτάκης,
για τους δικούς του αντιπολιτευτικούς λόγους. Είπε ότι όταν θα
έρθει στην κυβέρνηση η Νέα Δηµοκρατία, δεν θα µείνει κανένα
παιδί έξω από τους παιδικούς σταθµούς.

Ας δούµε, λοιπόν, τι λένε τα στοιχεία. Τα στοιχεία λένε ότι σε
ένα σύνολο εκατόν τριάντα δύο χιλιάδων οκτακοσίων πενήντα
εννέα αιτήσεων, δώσατε ογδόντα τέσσερις χιλιάδες οκτακόσια
voucher. Αποκλείσατε, δηλαδή, σαράντα οκτώ χιλιάδες παιδιά.
Δεν είναι τριάντα έξι χιλιάδες επτακόσιοι εξήντα εννέα, όπως
εσείς ή διάφορα δηµοσιεύµατα παρουσιάζουν, αλλά είναι και τα
δεκαπέντε χιλιάδες παιδιά που έµειναν µε το κουπόνι στο χέρι,
δεν βρήκαν δηλαδή πουθενά θέση. 

Άρα στους παιδικούς σταθµούς, στα ΚΔΑΠ, µπήκαν το ανώ-
τερο εβδοµήντα τέσσερις χιλιάδες παιδιά, δηλαδή δέκα χιλιάδες
παιδιά λιγότερα σε σχέση µε πέρυσι. 

Ακόµα κι αν η Κυβέρνηση δώσει, όπως λέει, τα voucher στους
επιλαχόντες, µπορείτε να µας πείτε τι θα γίνει µε τα δεκαπέντε
χιλιάδες παιδιά και τις οικογένειές τους που δεν έχουν στον ήλιο
µοίρα, µε εισόδηµα από 0 ευρώ ως 12.000 ευρώ; Ποια είναι αυτή
η διέξοδος γι’ αυτά τα παιδιά; Καµµιά! Στην πραγµατικότητα,
κύριε Υπουργέ, τους πετάτε και φεύγετε. 

Υποσχέθηκε ο Πρωθυπουργός στη ΔΕΘ δεκαπέντε voucher
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από τα χρήµατα των καναλαρχών. Πάλι, όµως, µε διάφορα non
paper µάς λέτε ότι θα δοθούν όταν το επιτρέψουν οι συνθήκες,
όταν πάµε στην ανάπτυξη. Να το πιστέψουµε; Να το πιστέψουµε. 

Μπορείτε να µας πείτε σε ποιες δοµές και σε ποιες θέσεις θα
πάνε αυτά τα παιδιά, αφού δεν υπάρχουν θέσεις ή έχουν συµ-
πληρωθεί από άλλα παιδιά, που δεν τους κάλυπταν τα κριτήρια
του ΕΣΠΑ; Και τι θα γίνει, βέβαια, µε τα χιλιάδες παιδιά και τις
οικογένειες που βρίσκονται κυριολεκτικά ξεκρέµαστα, αφού τα
τροφεία που ζητούν οι δηµοτικοί και οι ιδιωτικοί παιδικοί σταθµοί
είναι υπέρογκα;

Κύριε Υπουργέ –και ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε- στην πράξη
επιβεβαιώθηκαν και οι ενστάσεις µας και οι κατηγορίες-καταγ-
γελίες σωµατείων, συλλόγων γονέων και δηµάρχων, που σας κα-
λούσαν να αποσύρετε το συγκεκριµένο πρόγραµµα µε τα
voucher. Διότι ήταν φανερό, ηλίου φαεινότερον, ότι η χρηµατο-
δότηση θα ακολουθήσει τον γονιό και όχι τη δοµή και κατά προ-
τεραιότητα τη στήριξη των δηµόσιων δοµών, και οι παιδικοί
σταθµοί θα βρεθούν στον αέρα. Κανείς δεν εισακούστηκε τότε.
Και το αποτέλεσµα, βέβαια, είναι αυτό που βιώνουµε σήµερα. 

Συνοψίζω λοιπόν κύριε Υπουργέ: Το ζήτηµα είναι πολύ συγκε-
κριµένο. Τι θα κάνετε τώρα, όχι στο διηνεκές, όταν έρθει η ανά-
πτυξή σας, για να εντάξετε όλα τα παιδιά ανεξαιρέτως, είτε µε
voucher είτε χωρίς voucher, είτε συµµετείχαν οι γονείς µε αίτηση
στο πρόγραµµα και δεν εγκρίθηκαν είτε έχουν καταθέσει το αί-
τηµά τους στους δήµους; Θα προχωρήσετε σε γενναία χρηµα-
τοδότηση των δήµων, έτσι ώστε να στηθούν άµεσα αυτές οι
δοµές για τους παιδικούς σταθµούς, τα ΚΔΑΠ, ώστε να καλύ-
ψουν τις ανάγκες όλων των παιδιών; Και τέλος, θα διασφαλίσετε
για όλους τους δήµους την ανανέωση των συµβάσεων των ερ-
γαζοµένων µε προοπτική τη µονιµοποίησή τους, αλλά να προσ-
λάβετε και νέο προσωπικό για να καλυφθούν οι ολοένα
αυξανόµενες ανάγκες στους δήµους; 

Αυτά είναι κρίσιµα ερωτήµατα και ζητούν απάντηση τώρα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΑΛΑΦΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών και Διοι-

κητικής Ανασυγκρότησης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Συντυχάκη, όπως καλά γνωρίζετε και εσείς και εµείς,

αυτά γίνονται κάθε χρόνο. Και µην εξωραΐζετε λέγοντας τι γινό-
ταν πριν το 2015 και πριν το 2016. Δεν είχαµε καµµία ιδανική κα-
τάσταση πριν το 2015 και πριν το 2016.

Πολλές φορές –και δεν αναφέροµαι σε εσάς- σε ένα αντισυρι-
ζαϊκό ή αντικυβερνητικό παραλήρηµα ορισµένων, ξεχνάνε τι γι-
νόταν πριν. Και κάνουν µια κριτική καλή ή κακή και ξεχνάνε τι
γινόταν. Δεν χρειάζεται, λοιπόν, κανενός είδους εξωραϊσµός της
προηγούµενης κατάστασης. Είναι γνωστό ότι όλα τα προηγού-
µενα χρόνια δεν ικανοποιείτο το σύνολο των αιτήσεων των γο-
νέων για τα παιδιά τους στους παιδικούς σταθµούς. Αυτό είναι
πραγµατικότητα. Τελεία και παύλα. Για να ξέρουµε τι µας γίνεται.
Το ίδιο ισχύει και ίσχυε σε όλη τη διάρκεια εφαρµογής του προ-
γράµµατος, της δράσης «Εναρµόνιση Οικογενειακής και Επαγ-
γελµατικής Ζωής», που αφορά την περίοδο 2014-2020.

Τη φετινή χρονιά 2016-2017 είναι γεγονός ότι εφαρµόσαµε για
πρώτη φορά αλλαγές στον τρόπο αντιµετώπισης του ζητήµατος.
Παρεσχέθη στον κάθε γονιό αυτό το λεγόµενο voucher, µια αξία
τοποθέτησης, µε βάση το οποίο αναζητά και επιλέγει παιδικό
σταθµό για το παιδί του. Κατ’ αρχάς, αυτό δεν είναι αρνητικό. Το
δικαίωµα στην επιλογή δεν είναι γενικά και αόριστα αρνητικό. Και
δόθηκε µε προτεραιότητα. Αυτό µην το ξεχνάµε. Ποιοι είναι πρώ-
τοι στη µοριοδότηση, που δεν ήταν πέρυσι και πρόπερσι και τα
προηγούµενα χρόνια; Πρώτοι στη µοριοδότηση είναι οι φτωχές
οικογένειες που βρίσκονται κάτω από το όριο της φτώχειας,
καθώς και οι οικογένειες που έχουν παιδιά µε αναπηρία. Αυτό
δεν γινόταν τα προηγούµενα χρόνια. Αυτοί µπαίνουν κατά προ-
τεραιότητα. Και αυτό δεν µπορούµε να το αγνοούµε.

Λέω, λοιπόν, ότι τα πράγµατα δεν είναι άριστα. Παράδεισοι επί
της γης ετούτης δεν υπήρξαν ποτέ και δεν θα υπάρξουν ποτέ.
Όµως, τα πράγµατα στο ζήτηµα αυτό εξελίσσονται σύµφωνα µε
ένα σχέδιο. Και για να είµαστε ειλικρινείς, για να λέµε τα πράγ-

µατα µε το όνοµά τους, ευτυχώς δεν επαληθεύτηκαν οι κατα-
στροφολογικές προβλέψεις από διάφορες πλευρές των καθ’ έξιν
καταστροφολογούντων. Μερικοί είναι σαν να εύχονταν να µην
πετύχει το σχέδιο για να µπορούν να κριτικάρουν. 

Ας έρθουµε στα στοιχεία και όχι σε εκτιµήσεις και ευχές: 
Αναφέρατε ένα νούµερο: Περίπου εκατόν είκοσι χιλιάδες αι-

τήσεις περίπου για το έτος 2016-2017. Οι δικαιούχοι που πήραν
στην πρώτη φάση –το υπογραµµίζω, στην πρώτη φάση- voucher
ήταν ογδόντα τέσσερις χιλιάδες οκτακόσια παιδιά. Πέρυσι πήραν
ογδόντα ένα χιλιάδες επτακόσια είκοσι παιδιά, σύµφωνα µε τα
στοιχεία. Έµειναν εκτός τριάντα έξι χιλιάδες παιδιά στην πρώτη
φάση; Βεβαίως, όπως και τα προηγούµενα χρόνια. 

Δεν σταµατήσαµε, όµως, εκεί. Υπάρχει ένας αριθµός περίπου
δέκα χιλιάδες -και σας το λέω για ενηµέρωση, γιατί µπορεί να
µην είσαστε πληροφορηµένοι- voucher, τα οποία εξαιτίας της
σχέσης γονιού, παιδιού δηλαδή, τόπου, επιθυµίας κ.λπ. και δια-
τιθέµενων δοµών, δεν έχουν διατεθεί. Αυτά –ας πούµε την έκ-
φραση- περισσεύουν και είναι στη διάθεση των γονιών. Εκεί
παραµένουν.

Ταυτόχρονα, γίνεται µία δεύτερη κατανοµή, όπως είχαµε προ-
αναγγείλει, λόγω κενών θέσεων που υπάρχουν σε διάφορες
δοµές. Έχει ζητηθεί από τον δικαιούχο της ρύθµισης αυτής, την
Ελληνική Εταιρεία Τοπικής Αυτοδιοίκησης και Ανασυγκρότησης,
την ΕΕΤΑΑ, να κάνουν αίτηση γονείς οι οποίοι δεν έχουν πάρει
στην πρώτη φάση voucher, προσκοµίζοντας και µια βεβαίωση
από παιδικό σταθµό ή βρεφικό σταθµό ή ΚΔΑΠ κ.λπ. ότι δεσµεύ-
τηκε θέση για αυτούς. Ήδη έχουν κάνει δεκατρείς χιλιάδες αιτή-
σεις. Η ανακοίνωση της λίστας, γιατί πρέπει να ερευνηθούν τα
στοιχεία, σύµφωνα µε τη διαβεβαίωση της ΕΕΤΑΑ, θα είναι το
πρώτο δεκαήµερο του Οκτωβρίου. Εγώ σας λέω µέχρι τα µέσα
του Οκτωβρίου.

Στόχος είναι  -και είναι πολύ ρεαλιστικός αυτός ο στόχος- να
δοθούν αν είναι δυνατόν σε όλους αυτούς, και στις δεκατρείς χι-
λιάδες, νέα voucher ούτως ώστε να αυξηθεί ο αριθµός τον δι-
καιούχων. Να πάµε δηλαδή σε ένα κενό µόνο στις είκοσι τρεις
χιλιάδες. Είναι κενό, αλλά δεν είναι ένα τεράστιο κενό. Πάντα
υπήρχε ένα τέτοιο κενό. Ταυτόχρονα, αυτό θα γίνει µε την προ-
βλεπόµενη -το έχουµε πει και αυτό, όταν ξεκινήσαµε το σχέδιο-
ενίσχυση, αύξηση του προϋπολογισµού.

Αναφέρετε την ανάγκη δηµιουργίας νέων δοµών. Βεβαίως
υπάρχει και πάντα θα υπάρχει. Ελπίζω να αντιµετωπίσουµε κα-
λύτερα την κατάσταση και στο δηµογραφικό και πάντα να υπάρ-
χει ανάγκη για όλο και περισσότερες δοµές. 

Είδα προχθές ένα αίτηµα του υπευθύνου για τα ζητήµατα αυτά
στην Πάτρα, στον Δήµο Πάτρας. Με σοβαρότητα ο άνθρωπος
είπε ότι θέλουν και κάποιες νέες δοµές, ρεαλιστικά κ.λπ.. Όµως,
είναι ευθύνη των δήµων. Να ενισχυθούν, βεβαίως. Και τα χρή-
µατα και τα στοιχεία, τα οποία ανέφερε ο κ. Τσίπρας χθες, είναι
ακριβώς στην κατεύθυνση αυτή που προανέφερα. Αυτή είναι η
κατάσταση, αυτά είναι τα δεδοµένα.

Φυσικά κανείς µπορεί να θέλει...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Υπουργέ,

έχετε και δευτερολογία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΑΛΑΦΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών και Διοι-

κητικής Ανασυγκρότησης): Εντάξει, κύριε Πρόεδρε. Θα πω για
την ανανέωση στη δευτερολογία µου.

Απλώς να πω, µην κρούετε ανοικτάς θύρας. Οι ανανεώσεις
έχουν γίνει. Μην αναφερθείτε πάλι στις ανανεώσεις. Θα µιλήσω
στη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Συντυχάκη,
θα σας παρακαλέσω επειδή υπάρχουν δεκατρείς επίκαιρες ερω-
τήσεις και ακολουθεί και µια µεγάλη επίκαιρη επερώτηση κα θα
πάµε έως το απόγευµα, να περιοριστούµε στον χρόνο. Έχετε
τρία λεπτά.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εµείς ποτέ ούτε και τώρα δεν θα βάλουµε σε

αντιδιαστολή το τι γινόταν επί κυβερνήσεων Νέας Δηµοκρατίας
- ΠΑΣΟΚ και τι γίνεται σήµερα επί Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ.

Για εµάς το κριτήριο είναι και πριν και τώρα το αν καλύπτεται
το σύνολο των αναγκών, γιατί είναι ανάγκη τα παιδιά να πηγαί-
νουν στους παιδικούς και βρεφικούς σταθµούς. Λέµε, λοιπόν, ότι
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ούτε τότε καλυπτόταν ούτε σήµερα καλύπτεται αυτή η ανάγκη.
Το ζήτηµα δεν είναι αν είναι συν ή πλην πέντε χιλιάδες, πέντε
πάνω ή πέντε κάτω. Αυτή είναι η ρηξικέλευθη πολιτική της Αρι-
στεράς, που µας λέγατε όλα αυτά τα χρόνια; 

Μας θυµίζει όλη αυτή η αναφορά στα νούµερα «τι ήταν τελικά,
πόσους θα πάρουµε, πόσους θα επιλέξουµε, µε τα voucher και
τα λοιπά» αυτόν τον αστείο γλωσσοδέτη των γιαγιάδων που έλε-
γαν στα εγγόνια τους, για να τα κάνουν να γελάνε: «τρεις έντεκα,
τρεις δώδεκα, τρεις δεκαπέντε κι έντεκα και πέντε κι έξι και µισό
και πες µου πόσα κάνουν». Αυτό µας θυµίζει η Κυβέρνηση. Δη-
λαδή µέσα από αυτή την τακτική σας, την προπαγάνδα σας, επι-
χειρείτε να εξωραΐσετε πραγµατικά εσείς την κατάσταση και
χαµένοι να βγουν τα νοικοκυριά και τα παιδιά. Είναι πρόκληση
πραγµατικά να επιµένετε σε ένα πρόγραµµα που τάχα στηρίζει
τα φτωχά και άνεργα νοικοκυριά.

Αυτές οι δεσµεύσεις που λέτε τώρα εσείς –«δεσµεύσεις», εν
πάση περιπτώσει, αυτά τα οποία είπατε µέχρι τώρα- είναι δε-
σµεύσεις εντυπωσιασµού, προσπαθώντας να συµµαζέψετε τα
ασυµµάζευτα.

Εγώ σας ξαναθέτω πολύ συγκεκριµένα τα εξής ερωτήµατα.
Δίνετε οριστική λύση σε όσους είχαν τα voucher και δεν βρή-

καν θέση, έµειναν δηλαδή έξω τα παιδιά τους; Θέλουµε συγκε-
κριµένη απάντηση. Θα τα δώσετε στους επιλαχόντες, λέτε,
υπάρχει κοινή υπουργική απόφαση. Το πρόβληµα, όµως, του
αποκλεισµού των αρχικών δικαιούχων παραµένει. Δηλαδή, στην
κυριολεξία τους πετάτε. Δεν απαντάτε σε αυτό.

Δεύτερον, πού θα βρεθούν θέσεις για όσους πάρουν -αν πά-
ρουν- τα δεκαπέντε χιλιάδες voucher από τη δέσµευση του Πρω-
θυπουργού, αφού όλες οι δοµές είναι υπερπλήρεις; Και πώς
φαίνεται αυτό; Τι προθεσµία δώσατε για να καταθέσουν τα χαρ-
τιά τους οι επιλαχόντες; Μέχρι τη Δευτέρα που πέρασε. Γιατί δεν
έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία και δίνετε παράταση για την επό-
µενη εβδοµάδα; Ακριβώς γιατί προκύπτουν αυτά εδώ τα προβλή-
µατα, κύριε Υπουργέ.

Και σε τελική ανάλυση, τι θα γίνει µε τα παιδιά του συνόλου
των αιτούντων που απορρίφθηκαν; Για αυτά δεν απαντάτε. Διότι
δεν πρόκειται για µεγιστάνες του πλούτου. Χαµηλά εισοδήµατα
έχουν κι εκείνοι. Τι κάνετε; Ποιοι είναι οι φτωχοί και ποιοι είναι οι
εξαθλιωµένοι; Παίρνετε ό,τι έχουν οι φτωχοί για να τα δώσετε
στους πιο εξαθλιωµένους. Δηλαδή, διαχειρίζεστε στην πραγµα-
τικότητα τη φτώχεια.

Όλα αυτά, κύριε Υπουργέ, ζητάνε απάντηση και πρέπει να
είστε ειλικρινής σε αυτά τα ζητήµατα και για έναν επιπλέον λόγο,
διότι πλέον είναι φανερό ότι αυτό αποτελεί πολιτική της Ευρω-
παϊκής Ένωσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Και πώς αποτελεί πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Σας θυ-

µίζω τι είπε η Επίτροπος Απασχόλησης της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
η κ. Τάισεν, απαντώντας σε ερώτηση της Ευρωκοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΚΚΕ για τους παιδικούς σταθµούς. Ήταν άκρως απο-
καλυπτική. «Η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν θεωρεί επιλέξιµες τις λει-
τουργικές δαπάνες των παιδικών και βρεφονηπιακών σταθµών. Η
Ευρωπαϊκή Ένωση παρέχει στήριξη µόνο σε επενδύσεις, σε πα-
ραγωγικές επενδύσεις και δραστηριότητες για τη δηµιουργία ικα-
νοτήτων. Ως εκ τούτου, τα λειτουργικά έξοδα δεν εντάσσονται στο
πεδίο της συνδροµής της, µέσω του Ευρωπαϊκού Ταµείου Περι-
φερειακής Ανάπτυξης». Κυνική οµολογία της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, κύριε Υπουργέ.

Να ποια πολιτική υπερασπίζεστε, την πολιτική της Ευρωπαϊκής
Ένωσης που δίνει αφειδώς κρατικό ζεστό χρήµα, τα χρήµατα
του ΕΣΠΑ, όλα τα ευρωπαϊκά χρήµατα τα δίνει στο µεγάλο κε-
φάλαιο για την υποτιθέµενη ανάπτυξη και τη δηµιουργία αυτού
του ευνοϊκού επενδυτικού περιβάλλοντος, και πετάτε στα τάρ-
ταρα στην κυριολεξία τα παιδιά και τα βρέφη. Ταξικοί φραγµοί,
λοιπόν, από την πρώτη στιγµή, από τη βρεφική ηλικία! Να ποια
είναι η πολιτική που υπηρετείτε, κύριε Υπουργέ!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Εµείς δεν θα σταµατήσουµε και θα επιµείνουµε και θα καλούµε

τον κόσµο να διεκδικεί το αυτονόητο. Ποια είναι τα αυτονόητα;
Και σε αυτά θα πρέπει να πάρετε θέση. Θα υπάρξουν νέες δοµές
στους δήµους;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κύριε
Συντυχάκη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Θα φτιάξετε κτήρια λειτουργικά
και ασφαλή;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Σας παρακάλεσα
να µείνουµε στον χρόνο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Θα µονιµοποιήσετε τους συµ-
βασιούχους;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.

Θα χρηµατοδοτήσετε από τον κρατικό προϋπολογισµό; Θα κα-
ταργήσετε τα τροφεία; Θα καταργήσετε τα voucher, που αποτε-
λούν «οµπρέλα» για την ενίσχυση των ιδιωτικών παιδικών
σταθµών; Σε αυτά δώστε απάντηση, γιατί αυτά περιµένει να
ακούσει ο κόσµος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΑΛΑΦΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών και Διοι-
κητικής Ανασυγκρότησης): Κοιτάξτε, κύριε Συντυχάκη, µε αναγ-
κάζετε να γενικεύσω λίγο την κουβέντα και να πω -γιατί
επαναλαµβάνω θέλει ουσία- ότι παράδεισοι επί της γης δεν
υπάρχουν. Καταστάσεις 100% δεν υπάρχουν. Όπου επιχειρήθη-
καν ή έσπασαν τα µούτρα τους όποιοι υποσχέθηκαν παραδεί-
σους επί της γης ή έγιναν εγκλήµατα.

Να σας πω και κάτι για την Ευρώπη. Μακάρι να είχαµε παιδι-
κούς σταθµούς όπως σε αρκετές χώρες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, παραδείγµατος χάριν στη Σουηδία, -και όχι µόνο- τέτοιων
δυνατοτήτων. Γιατί, κακοί είναι οι παιδικοί σταθµοί κατά κανόνα
στις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Δηλαδή τι; Δαιµονοποι-
ούµε;

Εγώ µιλάω µε στοιχεία και µιλάω µε νούµερα. Είπατε ένα ευ-
φυολόγηµα, δικαίωµά σας, για τα νούµερα. Κοιτάξτε, όταν τα
νούµερα δεν σας βγαίνουν, τόσο το χειρότερο για τα νούµερα.
Αυτό µου θυµίζει εµένα αυτό που κάνετε. Τα νούµερα είναι συγ-
κεκριµένα. Πείτε ότι δεν είναι έτσι. Πείτε ότι «θα ήθελα µηδέν, να
µην µείνει κανένας απ’ έξω», αυτό ναι, δικαίωµά σας.  Όµως µη
λέτε «τα νούµερα µού θυµίζουν τρεις το λάδι, τρεις το ξύδι» -ό,τι
είπατε-, εξυπνάδες, ευφυολογήµατα. Τα νούµερα είναι αυτά. Αν-
τικρούστε τα και κρίνετέ τα. Όχι όταν τα νούµερα δεν µας βγαί-
νουν τόσο το χειρότερο για τα νούµερα.

Υπάρχουν προβλήµατα πραγµατικά που τα λέει η ζωή, δεν
είναι στα κεφάλια µας. Λέει «περιοχή, νοµός, δοµές λιγότερες,
δικαιούχοι εξ αντικειµένου -µε βάση τα κριτήρια- περισσότεροι».
Τι κάνεις εκεί; Υπάρχει ένα ζήτηµα. Τίθεται ζήτηµα νέων δοµών.
Αύριο; Τι; Αυτό σας λέω.

Όσο για το σχέδιο, θέλω να σας πω το εξής: Ποια τέσσερα χα-
ρακτηριστικά ήταν του σχεδίου, να τα κρίνουµε: Κάλυψη κατά
προτεραιότητα όλων των νοικοκυριών που είναι κάτω από το
όριο της φτώχειας. Κακό; Όχι. Πολύ καλό. Κοινωνικό, ταξικό, δί-
καιο σύστηµα. 

Κάλυψη κατά προτεραιότητα όλων των νοικοκυριών µε παιδιά
µε αναπηρία. Διαφωνείτε; Φυσικά δεν διαφωνείτε.

Αποτέλεσµα: είναι ο ίδιος αριθµός στους ωφελούµενους γο-
νείς, δηλαδή περίπου εξήντα έξι χιλιάδες, και παραπάνω παιδιά
-τρεις µε τέσσερις χιλιάδες, τα οποία καλύφθηκαν φέτος, χώρια
από τις δυνατότητες που θα έχουµε µε τα καινούρια voucher που
λέτε. Να σας πω κάτι; Λέτε ότι τέλειωσε η καταληκτική ηµεροµη-
νία της ΕΕΤΑΑ, που ήταν πριν λίγες µέρες. Το ξέρουµε. Γι’ αυτό
σας είπα πως µας διαβεβαίωσαν ότι το πρώτο δεκαήµερο θα
έχουµε τα αποτελέσµατα. Ελπίζουµε ότι άλλες δεκατρείς χιλιά-
δες παιδιά -αυτή είναι η πραγµατική ζωή, κύριε Συντυχάκη, όχι
εγκεφαλικά σχήµατα-, θα µπουν στο πρόγραµµα, σε τελευταία
ανάλυση.

Μερικές φορές δεν σας καταλαβαίνω, γιατί είστε πολύ επιµε-
λής και το ξέρω πολλά χρόνια. Δεν γνωρίζετε ότι ειδικά σε αυτές
τις δοµές οι νόµοι που προβλέπουν τις ανανεώσεις δεν προβλέ-
πουν τις πάγιες και ελαφρώς γραφειοκρατικές διαδικασίες µε
πράξη Υπουργικού Συµβουλίου, αλλά αρκούν αποφάσεις των δη-
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µοτικών και διοικητικών συµβουλίων των νοµικών προσώπων που
εποπτεύουν τους φορείς αυτούς; Το ξέρετε. Δεν γνωρίζετε ότι
µε εγκυκλίους δικές µας έχουν εξασφαλιστεί οι ανανεώσεις;
Υπάρχει µια καθυστέρηση -και δεν νοµίζω ότι ως Βουλευτής
Ηρακλείου αναφέρεστε σε αυτήν-, γραφειοκρατικού χαρακτήρα
στην Αττική που θα τακτοποιηθεί την επόµενη εβδοµάδα, αλλά
σε όλες τις άλλες περιοχές έχουν γίνει ανανεώσεις. 

Βέβαια ερωτάτε πότε θα γίνουν οι µονιµοποιήσεις. Δεν κατά-
λαβα. Δεν γνωρίζετε ότι η µονιµοποίηση των ορισµένου χρόνου
έρχεται σε σύγκρουση µε το Σύνταγµα; Στη συζήτηση για το Σύν-
ταγµα θα φέρετε προτάσεις να µονιµοποιήσουµε όλους τους
συµβασιούχους. Να το συζητήσουµε και να το κουβεντιάσουµε
τότε. Το φέρνετε συνέχεια. «Μονιµοποίηση εδώ και τώρα σε
όλους». Γνωρίζετε ότι συνταγµατικά αυτό απαγορεύεται. Πείτε
«το κόµµα, παρά τη συνταγµατική επιταγή,…». 

Επειδή σας εκτιµώ πάρα πολύ θέλω ο διάλογος να είναι ζων-
τανός και όχι εσείς να λέτε τα δικά σας κι εγώ τα δικά µου.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ ευχαριστώ,

κύριε Υπουργέ.
Θα συζητηθεί η δέκατη τρίτη µε αριθµό 1250/12-9-2016 επί-

καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης
της Ένωσης Κεντρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς τον Υπουργό
Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την
υποστελέχωση της Τεχνικής Υπηρεσίας του Δήµου Αρριανών του
Νοµού Ροδόπης.

Παρακαλώ, σεβασµός στον χρόνο, κύριε Σαρίδη.
Έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Πάντα, κύριε Πρόεδρε.
Σας ευχαριστώ πολύ.
Κύριε Υπουργέ, όπως γνωρίζετε, ο Δήµος Αρριανών του

Νοµού Ροδόπης αντιµετωπίζει πολλά σοβαρά προβλήµατα επεί-
γουσας φύσης στη λειτουργία του, επειδή δεν έχει επαρκώς στε-
λεχωµένη τεχνική υπηρεσία. Υπενθυµίζω ενδεικτικά µερικά από
αυτά: αδυναµία σύστασης επιτροπών παραλαβής αφανών εργα-
σιών και πρωτοκόλλων ζύγισης, αδυναµία σχεδιασµού κι εκπό-
νησης µελετών για την κατασκευή νέων απαραίτητων έργων,
αδυναµία υλοποίησης έργων ΕΣΠΑ. 

Λόγω κυρίως της επείγουσας φύσης των παραπάνω προβλη-
µάτων, ερωτάσθε, κύριε Υπουργέ: Δύναται το Υπουργείο στο
οποίο προΐσταστε, να βρει εφαρµόσιµη και αποτελεσµατική
λύση, ώστε να µπορέσει να προχωρήσει ο Δήµος Αρριανών στις
αναγκαίες προσλήψεις για τη στελέχωση της τεχνικής του υπη-
ρεσίας;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΑΛΑΦΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών και Διοι-

κητικής Ανασυγκρότησης): Το θέµα είναι συγκεκριµένο και ευ-
χαριστώ τον κ. Σαρίδη, ο οποίος από ό,τι γνωρίζω έκανε
πρόσφατα και µια περιοδεία στην περιοχή του Νοµού Κοµοτηνής
της Θράκης µας. Στο συγκεκριµένο δήµο διαπίστωσε το ζήτηµα
ως υπαρκτό πρόβληµα και µας δίνει τη δυνατότητα να κάνουµε
ένα βηµατάκι στην επίλυση των ζητηµάτων αυτών. Τον ευχαρι-
στώ και γι’ αυτό το ζήτηµα ιδιαίτερα.

Ποιο είναι το πρόβληµα; Ζητούν προσλήψεις µηχανικών βα-
σικά, τακτικού προσωπικού πανεπιστηµιακής ή τεχνολογικής εκ-
παίδευσης για την ενίσχυση της µη επαρκούς στελέχωσης της
τεχνικής τους υπηρεσίας. Υπάρχει µια τεχνική υπηρεσία, έχει µια
κάποια στελέχωση, θέλουν καλύτερα πράγµατα. Πολύ σωστά. 

Αφού ενηµερώσω ότι στον Δήµο Αρριανών, ο οποίος δεν είναι
ένας δήµος χωρίς προσωπικό, γενικά υπηρετούν, σύµφωνα µε
στοιχεία της 14ης Σεπτεµβρίου, σαράντα επτά τακτικοί υπάλλη-
λοι, εκ των οποίων δύο είναι αποσπασµένοι από την περιφέρεια,
σας θυµίζω -το γνωρίζετε, αλλά το υπενθυµίζω γενικότερα-, ότι
ο ν.4093/2012 βάζει έναν περιορισµό στον ετήσιο αριθµό προσ-
λήψεων, µε αναλογία µια πρόσληψη για πέντε αποχωρήσεις. 

Με βάση αυτό το δεδοµένο και για τον προγραµµατισµό των
προσλήψεων τακτικού προσωπικού µεταξύ των οποίων και αυτό
που αναφέρετε εσείς για το 2016, εκδώσαµε τον Γενάρη, τον
Φλεβάρη εγκύκλιο και σχετικό έγγραφο, µε το οποίο ζητήθηκε

από τους δήµους -και από τον Δήµο Αρριανών, φυσικά- να υπο-
βάλουν µε προτεραιότητα τις ανάγκες τους σε τακτικό προσω-
πικό πανεπιστηµιακής και τεχνολογικής εκπαίδευσης, σαν και
αυτό που ζητάει ο δήµος, για να προγραµµατίσουµε σχετικά µε
πράξη Υπουργικού Συµβουλίου το ζήτηµα της ενίσχυσης των
δήµων.

Όντως απάντησε ο Δήµος Αρριανών ότι έχει ανάγκη από δέκα
προσλήψεις, δέκα εργαζόµενους πανεπιστηµιακής και τεχνολο-
γικής εκπαίδευσης, εκ των οποίων οι έξι είναι µηχανικοί πανεπι-
στηµιακής και τεχνολογικής εκπαίδευσης. Αυτά έχουν
συγκεντρωθεί, έχουν προωθηθεί αρµοδίως. Έχουµε τη διαδικα-
σία του ΑΣΕΠ. Δεν µπορούµε να πούµε «θα τα πάρω εγώ» ή «θα
τα πάρει το Υπουργείο» ή «θα τους πάρει ο δήµος». Είναι διαδι-
κασία ΑΣΕΠ. Νοµίζω ότι στο τέλος του χρόνου ή στις αρχές του
2017, για να είµαστε ειλικρινείς, θα µπορέσουµε να απαντήσουµε
και να καλύψουµε αυτή τη συγκεκριµένη ανάγκη. 

Δώσαµε επίσης τη δυνατότητα στους ΟΤΑ και στον Δήµο Αρ-
ριανών, επειδή υπάρχει αυτή η στενότητα ως προς τις προσλή-
ψεις µονίµου προσωπικού, να υποβάλουν αιτήµατα για
συµβάσεις ορισµένου χρόνου έως ότου ολοκληρωθεί η διαδικα-
σία κατανοµής του τακτικού προσωπικού.

Δεν πρόλαβα στο µικρό χρονικό διάστηµα από την υποβολή
της ερώτησής σας µέχρι τώρα να επικοινωνήσω µε τον δήµαρχο
για να δούµε γιατί δεν έχει υποβάλει τέτοιο αίτηµα. Πιθανόν δεν
το κάνει γιατί προσβλέπει στην πρόσληψη τακτικού προσωπικού
και όχι ορισµένου χρόνου. Εύλογο είναι και αυτό. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ο κ. Σαρίδης έχει

τον λόγο για να δευτερολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Χαίροµαι για τη δέσµευση του κυρίου

Υπουργού ότι τα αιτήµατα του Δήµου Αρριανών και των υπολοί-
πων δήµων µε ανάλογα αιτήµατα θα υλοποιηθούν στις αρχές του
2017. 

Αντιλαµβάνεστε, κύριε Υπουργέ, ότι σαφώς οι υπηρεσίες
αυτές και οι δήµοι θέλουν µόνιµο τακτικό προσωπικό και όχι προ-
σωπικό ορισµένου χρόνου. Ούτε και το προσωπικό ορισµένου
χρόνου έχει τη διάθεση να δουλέψει ανάλογα, όπως ενδεχοµέ-
νως το µόνιµο προσωπικό. 

Θέλω να σας πω ότι οι δήµοι αποτελούν τη δοµή της πολιτείας
–εσείς το ξέρετε πάρα πολύ καλά αυτό- που βρίσκεται σε άµεση
επαφή µε τους πολίτες. Τέτοιου είδους λύσεις θα πρέπει να δί-
νονται πολύ πιο γρήγορα, γιατί το αναπτυξιακό έλλειµµα το
οποίο δηµιουργείται είναι µεγαλύτερο από το να γίνει µία πρόσ-
ληψη δύο ή τριών ή τεσσάρων ανθρώπων που κρίνεται απαραί-
τητο για να µπορέσουν να προσφέρουν ένα έργο. Απαιτείται
ουσιαστικά σύµπραξη ιδιωτικού και δηµόσιου τοµέα σε πάρα
πολλές περιπτώσεις, για να µπορέσει να ενισχυθεί το συγκεκρι-
µένο έλλειµµα µε τις προσλήψεις ορισµένου χρόνου. Σε αυτό πι-
στεύω ότι αποβλέπετε. Δεν ξέρω αν θα λύσει το πρόβληµα αυτό
οριστικά. Έχουµε κι εµείς από την Ένωση Κεντρώων να σας προ-
τείνουµε κάποιες λύσεις πάνω σε αυτό. Δεν είναι του παρόντος
να το συζητήσουµε. 

Εγώ, όµως, κρατώ τη δέσµευσή σας ότι στις αρχές του 2017
θα έχει λυθεί το θέµα του Δήµου Αρριανών και όλων των υπολοί-
πων δήµων.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): O κύριος Υπουρ-

γός έχει τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΑΛΑΦΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών και Διοι-

κητικής Ανασυγκρότησης): Νοµίζω ότι κάνουµε µια προσπάθεια
να καλύψουµε τα δεδοµένα όπως τα είπαµε. Θέλω, όµως, να ση-
µειώσω κάτι, επειδή καταλαβαίνω ότι είναι ειλικρινές το ενδιαφέ-
ρον σας, για να βοηθήσουµε συγκεκριµένα και όχι γενικόλογα.
Το καταλαβαίνω, το εννοώ, το προσλαµβάνω. Σας αναφέρω ότι
λόγω της ανεπαρκούς στελέχωσης την οποία αναφέρετε –και
έτσι είναι- αντιµετωπίζει αυτά τα προβλήµατα που κι εσείς ανα-
φέρετε στην ερώτησή σας για τη σύσταση επιτροπών παραλα-
βής, για τον σχεδιασµό και την εκπόνηση µελετών και
–σηµειώστε το αυτό- για την αδυναµία υλοποίησης έργων ΕΣΠΑ,
όπως πολύ σωστά σας έχουν ενηµερώσει.

Εν αναµονή, λοιπόν, της κάλυψης µε τακτικό προσωπικό, µιας
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και δεν θέλουν ορισµένου χρόνου, γι’ αυτό και δεν υπέβαλαν το
σχετικό αίτηµα, υπάρχει δυνατότητα συνδροµής –γι’ αυτό θα
τους ενηµερώσουµε και εµείς και εσείς- στο µεσοδιάστηµα αυτό,
είτε από όµορους δήµους είτε από την οικεία περιφέρεια. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Την έχουν.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΑΛΑΦΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών και Διοι-

κητικής Ανασυγκρότησης): Έχουν γίνει από κει οι δύο αποσπά-
σεις. Ακριβώς. Από όµορους δήµους δεν είναι, είναι δύο από την
περιφέρεια. Γι’ αυτό πρέπει να επικοινωνήσουµε. 

Ειδικότερα για θέµατα ΕΣΠΑ υπάρχει δυνατότητα υποβοήθη-
σης στον σχεδιασµό των µελετών και στην ωρίµανση των έργων
και των διαδικασιών και από τη Μονάδα Διαχείρισης του Υπουρ-
γείου Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, δηλαδή η µονάδα
αυτή, η ΜΟΔ, όπως λέγεται, του Υπουργείου Οικονοµίας µπορεί
για ένα διάστηµα, ένα µήνα, δύο µήνες, αν υπάρχει πρόταση για
ΕΣΠΑ, να διαθέσει προσωπικό για να βοηθήσει στην ωρίµανση
των έργων.

Επίσης, και η ΕΕΤΑΑ, η Ελληνική Εταιρεία Τοπικής Αυτοδιοί-
κησης και Ανάπτυξης έχει την υποχρέωση, το δικαίωµα και τα
φόντα να βοηθήσει ιδιαίτερα στην ωρίµανση των έργων του
ΕΣΠΑ.

Σας ευχαριστώ πολύ και πάλι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ ευχαριστώ.
Συνεχίζουµε µε την πρώτη µε αριθµό 1316/23-9-2016  επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Άρτας της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Γεωργίου Στύλιου προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευ-
νας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την επέκταση της
προθεσµίας λήψης διδακτορικού διπλώµατος για τους καθηγη-
τές εφαρµογών.

Θα απαντήσει η Αναπληρώτρια Υπουργός Παιδείας, Έρευνας
και Θρησκευµάτων, η κ. Αναγνωστοπούλου.

Κύριε Στύλιο, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΥΛΙΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, σύµφωνα µε το άρθρο 78, παράγραφος 6 πε-

ρίπτωση β’ του ν.4009/2011: «Οι θέσεις…» -το αναφέρω όπως
ακριβώς γράφεται στον νόµο- «…των µόνιµων καθηγητών εφαρ-
µογών χωρίς διδακτορικό δίπλωµα που υπηρετούν κατά τη δη-
µοσίευση του παρόντος νόµου, µετατρέπονται αυτοδικαίως σε
προσωποπαγείς θέσεις µονίµων καθηγητών εφαρµογών, τις
οποίες και καταλαµβάνουν».

Συνεχίζει ο νοµοθέτης και λέει: «Οι κάτοχοί τους µπορούν,
εφόσον αποκτήσουν διδακτορικό δίπλωµα µέχρι 31-12-2016, να
ζητήσουν την εξέλιξή τους στη βαθµίδα του επίκουρου καθη-
γητή».

Σε αυτό ακριβώς, στην τελευταία πρόταση του νόµου που διά-
βασα, αναφέρεται η ερώτησή µου, κυρία Υπουργέ. Είναι γνωστό
ότι οι προκηρύξεις θέσεων υποψηφίων διδακτόρων στα πανεπι-
στήµια και στα ΤΕΙ είναι λιγοστές και αφορούν περιορισµένα γνω-
στικά αντικείµενα.

Επιπλέον, ο ελάχιστος, κατά τον νόµο, προβλεπόµενος χρόνος
για την απόκτηση του διδακτορικού διπλώµατος ανέρχεται σε τρία
έτη. Στην πράξη, δεδοµένου ότι οι µόνιµοι καθηγητές εφαρµογών
είναι επιφορτισµένοι µε σηµαντικό εκπαιδευτικό έργο -πάνω από
είκοσι ώρες την εβδοµάδα- µε πολλά διοικητικά καθήκοντα -αξιο-
λογητές προγραµµάτων σε διαγωνισµούς, σε επιτροπές- ο χρόνος
που απαιτείται για την απόκτηση του διδακτορικού διπλώµατος
δεν επαρκεί για να µπορέσουν να εκπληρώνουν τις υποχρεώσεις
τους που έχουν στο ΤΕΙ, αλλά παράλληλα να κάνουν και τα ερευ-
νητικά τους καθήκοντα.

Συνεπώς, επειδή ένας αριθµός καθηγητών εφαρµογών, που
είναι ήδη στα ΤΕΙ, κινδυνεύει να αποκλειστεί από τις διαδικασίες
εξέλιξης στις ανώτερες βαθµίδες µελών επιστηµονικού προσω-
πικού ΤΕΙ και επειδή το συγκεκριµένο αίτηµα το έχει υιοθετήσει
και το ζητά και η ΟΣΕΠ, η Οµοσπονδία Επιστηµονικού Προσωπι-
κού των ΤΕΙ, σας ρωτώ:

Προτίθεστε να δεσµευτείτε για την επέκταση της προβλεπό-
µενης στην άνω διάταξη προθεσµίας κατά δύο τουλάχιστον έτη;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κυρία

Αναγνωστοπούλου, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουρ-

γός Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε,
εχθές εδώ έγινε µια συζήτηση προ ηµερησίας διάταξης για την
παιδεία. Εµείς -εγώ κι εσείς προσωπικά- και άλλοι συνάδελφοι,
που δεν ανήκουν στο κόµµα του ΣΥΡΙΖΑ, έχουµε αποδείξει ότι
µπορούµε να συνεργαζόµαστε πάρα πολύ καλά γι’ αυτά που δεν
φαίνονται ως µεγάλα προβλήµατα, αλλά που είναι σηµαντικά και
απασχολούν πάρα πολύ την καθηµερινότητα και την ακαδηµαϊκή
πορεία των ανθρώπων µέσα στα ιδρύµατα. Κι εσείς -οφείλω να
το οµολογήσω- ειδικά για τα ΤΕΙ έχετε δείξει τεράστιο ενδιαφέ-
ρον, το οποίο, τουλάχιστον όσο µπορώ, το συµµερίζοµαι κι εγώ.

Η ερώτησή σας µου δίνει την ευκαιρία -και ευτυχώς που την
κάνετε και είναι παράλειψή µου- να πω ότι θα επεκταθεί το όριο
τουλάχιστον για δύο χρόνια -υπολογίζουµε µέχρι το 2018- γιατί
είναι ένα δίκαιο αίτηµα και νοµίζω ότι δεν χρειάζεται να πω τίποτε
άλλο, για να επιχειρηµατολογήσω. Το είπατε κι εσείς. Για εµάς
είναι πάρα πολύ σηµαντικό, όπως και για εσάς το ίδιο -το έχω κα-
ταλάβει- οι άνθρωποι, οι οποίοι είναι µέσα στα ιδρύµατα, κυρίως
στα ΤΕΙ, να έχουν την ευκαιρία να βελτιωθούν, να εξελιχθούν και
να καταλάβουν και τις θέσεις που τους αξίζουν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ ευχαριστώ. 
Ορίστε, κύριε Στύλιο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΥΛΙΟΣ: Κυρία Υπουργέ, ευχαριστώ για την απάν-

τηση. 
Δίνετε λύση σε ένα θέµα το οποίο αφορά έναν αριθµό επιστη-

µονικού προσωπικού των ΤΕΙ. Βοηθάτε στο να εργαστούν και οι
ίδιοι πιο απελευθερωµένα και την έρευνά τους να ολοκληρώ-
σουν, αλλά και να δουλέψουν µέσα στα ΤΕΙ πιο αποτελεσµατικά. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρία Υπουργέ,

έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουρ-

γός Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Απλώς να επανα-
λάβω κάτι που είναι πολύ σηµαντικό: Μακάρι να έρχονται τέτοιες
ερωτήσεις, που να ωθούν και τους Υπουργούς να κάνουν σε
πνεύµα συναίνεσης πράγµατα, που πρέπει έτσι κι αλλιώς να γί-
νουν και που µέσα στην καθηµερινότητα ενός Υπουργείου παρα-
µελούνται ή ξεχνιούνται.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Έχω την εντύ-

πωση ότι το νόηµα των επίκαιρων ερωτήσεων αυτό πρέπει να
είναι και όχι αντιπαραθέσεις χωρίς νόηµα.

Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 1311/21-9-2016 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Κέρκυρας του Λαϊκού
Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη Αϊβατίδη προς τον Υπουργό
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την αδυναµία εγκατάστασης των δικαιούχων στις ερ-
γατικές κατοικίες που βρίσκονται στην περιοχή του Αγίου Ιωάννη
Κέρκυρας. 

Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Κατρούγκαλος.
Παρακαλώ, κύριε Αϊβατίδη, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, υπάρχουν ορισµένα θέµατα πολιτικής φύ-

σεως, στα οποία δεν θα πρέπει να εµφιλοχωρεί η στείρα κοµµα-
τική ή πολιτική αντιπαράθεση. Ένα από αυτά είναι το θέµα που
συζητάµε σήµερα, κατόπιν δικής µου ερωτήσεως, και αφορά
στον οικισµό εργατικών κατοικιών του Αγίου Ιωάννη στην Κέρ-
κυρα. 

Προς επίρρωσιν του ισχυρισµού µου αυτού έχω να σας µετα-
φέρω από το διοικητικό συµβούλιο των οικιστών ότι και οι εν
ενεργεία Βουλευτές του κυβερνητικού συνασπισµού έχουν κα-
ταβάλει φιλότιµες προσπάθειες για την επίλυση του ζητήµατος
αυτού, που είναι ένα µείζον θέµα για την Κέρκυρα, προεξάρχον-
τος του κ. Κωνσταντίνου Παυλίδη. 

Τον Ιούνιο προσήλθε και διενήργησε επιτόπια αυτοψία η Διοι-
κητής του ΟΑΕΔ, η κ. Καραµεσίνη, η οποία, κατόπιν εισηγήσεως
των οικιστών, αποδέχθηκε ως προσωρινή λύση -διότι το πρό-
βληµα είναι η ανυπαρξία αποχετευτικού συστήµατος και δικτύου
βιολογικού καθαρισµού για τον οικισµό και αυτός είναι και ο
λόγος, που δεν λαµβάνει χώρα η άµεση εγκατάσταση των οικι-
στών στις κατοικίες τους- τη δηµιουργία, µε ένα σχετικά χαµηλό

16314 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



κόστος, στεγανών σηπτικών δεξαµενών, προκειµένου να εγκα-
τασταθούν οι δικαιούχοι άµεσα και στη συνέχεια να αναπτυχθεί
αυτό το σχέδιο, ένας προγραµµατισµός για µια µόνιµη λύση, που
είναι αυτή του βιολογικού καθαρισµού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εργασίας, Κοινωνι-

κής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε Αϊβατίδη,
θα µου επιτρέψετε, πριν προχωρήσω στην απάντηση της ερώτη-
σής σας, να κάνω µία σύντοµη δήλωση όχι σχετική µε αυτήν,
αλλά σχετική µε ένα σοβαρό εργασιακό ζήτηµα. Κάθε φορά που
θα έρχοµαι στη Βουλή θα προχωρώ σε µία παρόµοια δήλωση,
ακριβώς γιατί αφορά ένα κρίσιµο ζήτηµα της εξέλιξης των δια-
πραγµατεύσεων µε τους εταίρους µας για τη µεταρρύθµιση του
τοπίου των εργασιακών σχέσεων. 

Παραδόθηκε προχθές και παρουσιάζεται αύριο το πόρισµα
της επιτροπής ειδικών, που έχει συµφωνηθεί ότι θα αποτελέσει
τη βάση της διαπραγµάτευσης για τα εργασιακά. Αυτό υιοθετεί
στον µεγαλύτερο βαθµό τις εθνικές θέσεις, όπως έχουν περιγρα-
φεί στην κοινή δήλωση των κοινωνικών εταίρων του Ιουλίου.

Αυτό που θέλω να ρωτήσω τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης και
ιδίως την Αξιωµατική Αντιπολίτευση είναι αν συµφωνούν να απο-
τελέσει βάση της διαπραγµάτευσης ως εθνική θέση η δήλωση
αυτή των κοινωνικών εταίρων. 

Απευθύνοµαι ειδικά στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση, γιατί ο
Αρχηγός της δήλωσε στην οµιλία του στη Θεσσαλονίκη ότι προ-
τείνει να µειωθούν οι υποχρεώσεις της χώρας για πρωτογενή
πλεονάσµατα, δίνοντας ως αντάλλαγµα διαρθρωτικές αλλαγές,
που ξέρουµε ότι στην ιδιόγλωσσα του Διεθνούς Νοµισµατικού
Ταµείου είναι ο όρος για περαιτέρω απορρύθµιση των εργασια-
κών σχέσεων. 

Επειδή θεωρώ ότι όλα τα πολιτικά κόµµατα πρέπει να τοποθε-
τηθούν και να διαλέξουν την πλευρά µε την οποία θα είναι στην
επικείµενη διαπραγµάτευση, θεωρώ κρίσιµο να τοποθετηθεί η
Νέα Δηµοκρατία και να µας πει αν είναι µε τους κοινωνικούς εταί-
ρους της Ελλάδας και την οµόφωνη θέση τους ή µε το Διεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο.

Σχετικά µε την ερώτησή σας, είναι ακριβές ότι για τέτοια θέ-
µατα που δεν είναι υψηλής πολιτικής, θα πρέπει να βρίσκουµε
τις ιδανικές τεχνικές λύσεις. 

Όπως ξέρετε και αναφέρεται και στην ερώτησή σας, είναι
θέµα που κληρονοµήσαµε από το 2014. Υπάρχουν και πολιτικοί
λόγοι που καθυστέρησε. Καταργήθηκε ο Οργανισµός Εργατικής
Κατοικίας, ο οποίος ήταν ο υπεύθυνος για την κατασκευή του
σχετικού έργου. 

Παρ’ όλα αυτά, όπως ξέρετε, έχει συµφωνήσει ο ΟΑΕΔ να χρη-
µατοδοτήσει τον Δήµο Κέρκυρας, για την ακρίβεια τη Δηµοτική
Επιχείρηση Αποχέτευσης που έχει την αρµοδιότητα για την ολο-
κλήρωση του έργου βιολογικού καθαρισµού. Θεωρούν οι τεχνι-
κές υπηρεσίες του ΟΑΕΔ –και εδώ είναι ένα τεχνικό ζήτηµα, στο
οποίο δεν µπορώ να υπεισέλθω- ότι η προσωρινή λύση των ση-
πτικών δεξαµενών δεν είναι η καταλληλότερη, πρώτα από όλα,
διότι δεν είναι µόνιµη και, δεύτερον, γιατί δεν φαίνεται να καλύ-
πτει τις ανησυχίες των περίοικων του οικισµού για περαιτέρω πε-
ριβαλλοντική υποβάθµιση του συγκεκριµένου χώρου.

Εποµένως αυτό που φαίνεται να έχει συµφωνηθεί µεταξύ του
δήµου και της διοικήτριας του ΟΑΕΔ, η οποία, εν όψει της σοβα-
ρότητας που δίνουµε ως Κυβέρνηση στο θέµα, επισκέφθηκε την
17η Ιουνίου τον Δήµο Κέρκυρας για να επισπευστούν οι σχετικές
διαδικασίες, είναι η δηµοπράτηση του έργου διασύνδεσης του
συγκεκριµένου δικτύου µε το δίκτυο βιολογικού καθαρισµού του
δήµου. 

Αυτά είναι τα τεχνικά στοιχεία που έχουν τεθεί υπ’ όψιν µου.
Εάν υπάρχουν άλλα στοιχεία που θα πρέπει να µεταφέρω στον
ΟΑΕΔ, θα σας ακούσω µε προσοχή και θα τα µεταφέρω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Σχετικά µε τη δή-
λωση που κάνατε προηγουµένως, κύριε Υπουργέ, όπως αντιλαµ-
βάνεστε, επειδή είναι εκτός της ηµερήσιας διάταξης και είναι
απόντα τα κόµµατα, δεν µπορεί να γίνει κανένας σχολιασµός.
Όµως, θα είχε ιδιαίτερο ενδιαφέρον, µια και το είπατε εσείς –
εφόσον, βέβαια, συµφωνούν τα κόµµατα- κατά πόσον η θέση

αυτή των κοινωνικών εταίρων θα ήταν αδιαπραγµάτευτο όριο,
αυτό που λέτε «κόκκινη γραµµή», στη διαπραγµάτευση. Αυτό θα
είχε ενδιαφέρον, διότι οι θέσεις των εταίρων είναι κατά κάποιον
τρόπο γνωστές. Το θέµα είναι το αποτέλεσµα της διαπραγµάτευ-
σης. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Έχετε δίκιο,
κύριε Πρόεδρε. 

Δεν είναι η πρώτη φορά που απευθύνοµαι στα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης, ιδιαίτερα στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση, και δι-
ευκρινίζω το θέµα. Και στην προχθεσινή τοποθέτησή µου ενώ-
πιον των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων όλων των κοµµάτων
–και της Νέας Δηµοκρατίας- προχώρησα σε σχετική δήλωση.

Είπα απλώς ότι κάθε φορά που θα έρχοµαι στη Βουλή θα επα-
ναλαµβάνω τη δήλωση αυτή, γιατί, όπως ξέρετε δεδοµένου ότι
τηρούνται δηµόσια Πρακτικά και υπάρχει δηµόσια αναµετάδοση,
οτιδήποτε λέµε σε αυτή την Αίθουσα καταγράφεται στην πολιτική
βίβλο της δηµόσιας πολιτικής ζωής και έτσι πρέπει να γίνεται. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Αϊβατίδη,
έχετε τον λόγο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, υπάρχουν εκατόν εβδοµήντα έξι οικογένειες

δικαιούχων, οι οποίοι πραγµατικά είναι αγανακτισµένοι από το
πώς έχει χειριστεί το ελληνικό κράτος το θέµα τους. 

Έξι από τους εκατόν εβδοµήντα έξι έχουν αποβιώσει, χωρίς
να έχουν προλάβει να κατοικήσουν στις οικίες τους. Είναι πράγ-
µατι αγανακτισµένοι και θα ήθελα να το λάβετε πολύ σοβαρά υπ’
όψιν σας αυτό. Και περιµένω στη δευτερολογία σας να µου ανα-
φέρετε ρητώς το χρονοδιάγραµµα, αφού φαίνεται ότι απορρί-
πτεται η προσωρινή λύση, κάτι που δεν αντιλαµβάνοµαι. Έχουµε
συµβουλευτεί και τεχνοκράτες επί του θέµατος αυτού και θεω-
ρούµε ότι είναι εφικτή αυτή η λύση ως προσωρινή. 

Περιµένω, λοιπόν, από εσάς µια ρητή διαβεβαίωση για το πότε
εσείς πιστεύετε ότι οι οικιστές θα µπορέσουν να µπουν στα σπί-
τια τους, τα οποία πραγµατικά συνιστούν έναν οικισµό-φάντασµα
αυτή τη στιγµή, ενώ θα µπορούσε ο οικισµός του Αγίου Ιωάννη
να αποτελεί έναν πρότυπο οικισµό, µια πρότυπη πολιτεία εργα-
τικών κατοικιών. 

Παρακαλώ θερµά, κύριε Υπουργέ να κάνετε µια ρητή ανα-
φορά. Είστε ένα χρόνο Υπουργός στο συγκεκριµένο Υπουργείο
και µε τις συγκεκριµένες αρµοδιότητες και ως εκ τούτου ανα-
µένω από εσάς ρητή διαβεβαίωση για την άµεση ή τουλάχιστον
σε εύλογο χρόνο εγκατάσταση των οικιστών στον οικισµό του
Αγίου Ιωάννη. 

Θα ήθελα να πω ότι αυτές οι σηπτικές δεξαµενές είναι στεγα-
νές. Δεν θα έχουν κάποια αρνητική επενέργεια στο περιβάλλον
και οι οικιστές διατίθενται να αναλάβουν το λειτουργικό κόστος.
Παρακαλώ, λοιπόν, να δείτε το θέµα από εδώ και στο εξής µε ιδι-
αίτερη ευαισθησία, που θεωρώ ότι σας διακρίνει, όπως επίσης
σας διακρίνει πολιτική ευγένεια. Πιστεύω ότι αν καταφέρετε και
λύσετε εσείς, ως Υπουργός, αυτό το πρόβληµα, θα είναι κάτι
πολύ σπουδαίο για τη νήσο Κέρκυρα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ, κύριε

Αϊβατίδη.
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εργασίας, Κοινωνι-

κής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε Αϊβατίδη,
έχετε απολύτως δίκιο να µεταφέρετε την αγανάκτηση των αν-
θρώπων αυτών. Όπως βλέπω εδώ στα χαρτιά µου, το έργο αυτό
ξεκίνησε το 2007 και είχε συµβατική ηµεροµηνία λήξης το 2011.
Πρόκειται πραγµατικά για περίπτωση εξάντλησης της κακοδαι-
µονίας και των αδυναµιών του ελληνικού κράτους.

Η προσωπική µου άποψη είναι ότι για τέτοια θέµατα οι απο-
φάσεις πρέπει να λαµβάνονται σε τοπικό επίπεδο, στην τοπική
κοινωνία, σε επίπεδο δήµου. Δεν είναι σε επίπεδο Υπουργείων
που πρέπει να λαµβάνονται αποφάσεις στάθµισης.

Απ’ ό,τι βλέπω, επίσης, από την ενηµέρωση της υπηρεσίας, η
αρχική πρόβλεψη του έργου ήταν να γίνει αυτοτελής βιολογικός
σταθµός καθαρισµού εντός του οικισµού. Οι περίοικοι φαίνεται
να αντέδρασαν σε αυτό το έργο, σύµφωνα µε τα στοιχεία που
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έχω, θεωρώντας ότι θα υποβάθµιζε την περιοχή. Γι’ αυτόν τον
λόγο µίλησα για την τοπική κοινωνία. Δεν πρέπει να µας ενδια-
φέρουν µόνο οι άµεσα ενδιαφερόµενοι, αλλά και η περιρρέουσα
κοινωνική ατµόσφαιρα. Εν όψει αυτής της αντίδρασης, προκρί-
θηκε η λύση της σύνδεσης µε το γενικότερο δίκτυο του βιολογι-
κού καθαρισµού του Δήµου Κέρκυρας.

Άρα η πρώτη µου απάντηση σε αυτά που είπατε είναι ότι δεν
είναι κυρίως ευθύνη της κεντρικής διοίκησης, αλλά της τοπικής
διοίκησης -που είναι πιο κοντά στην τοπική κοινωνία- να προβεί
στις σχετικές σταθµίσεις και αυτές φαίνεται να έχουν γίνει.

Μου ζητήσατε τον χρόνο και είναι εύλογο αίτηµα να το προσ-
διορίσω. Ό,τι έπρεπε να κάνει η κεντρική κυβέρνηση, το έχει
κάνει. Έχει εγκρίνει τη χρηµατοδότηση, έχει εγγραφεί το σχετικό
κονδύλιο στον ΚΑΠ. Όµως, ο φορέας εκτέλεσης είναι ο Δήµος
Κέρκυρας και για να είµαι ακριβέστερος, η Δηµοτική Επιχείρηση
Ύδρευσης και Αποχέτευσης. 

Εποµένως αυτός είναι ο αρµόδιος φορέας να δηµοπρατήσει
και να εκτελέσει το έργο. Εκεί θα πρέπει να απευθυνθείτε και να
ρωτήσετε τι γίνεται, για τον απλό λόγο ότι εµείς αυτό που έπρεπε
να κάνουµε, να εξασφαλίσουµε δηλαδή τη χρηµατοδότηση, το
έχουµε ήδη κάνει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕ-
ΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής των Ελλήνων, εί-
κοσι οκτώ επισκέπτες από το Ίδρυµα «Η ΘΕΟΤΟΚΟΣ» από το
Ίλιον Αττικής. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες)

Επίσης, ο Βουλευτής κ. Μανιάτης ζητεί άδεια ολιγοήµερης
απουσίας στο εξωτερικό από 4 Οκτωβρίου έως 5 Οκτωβρίου
2016, για συµµετοχή στο Malta Maritime Summit. Επίσης η Βου-
λευτής κ. Άννα Καραµανλή ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας
στο εξωτερικό από 3 Οκτωβρίου έως 5 Οκτωβρίου 2016, για προ-
σωπικούς λόγους. 

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τις ζητηθείσες άδειες.
Προχωρούµε στην τέταρτη µε αριθµό 1322/26-9-2016 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαου Καραθανασόπουλου
προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την επαναλειτουργία του εργο-
στασίου χυµοποίησης και τυποποίησης χυµού της Ένωσης
Αγροτικών Συνεταιρισµών (ΕΑΣ) Αργολίδας «Εσπερίδες».

Κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, έχει περάσει ουσιαστικά ένας µήνας από τη

στιγµή της πυρκαγιάς και της καταστροφής -επί της ουσίας- του
εργοστασίου χυµοποίησης και τυποποίησης της Ένωσης Αγρο-
τικών Συνεταιρισµών Αργολίδας.

Από τότε, ελάχιστα πράγµατα έχουν γίνει. Επί της ουσίας δεν
είναι ξεκάθαρο τίποτα, για το αν και πότε θα επαναλειτουργήσει
το εργοστάσιο, για το τι θα γίνει µε την παραγωγή των αγροτών,
την οποία απορροφούσε το εργοστάσιο και χυµοποιούσε και τι
θα γίνει µε τους εργαζόµενους στον χώρο του εργοστασίου, οι
οποίοι βρίσκονται σε εκκρεµότητα, µετά από την πρόταση, που
έχει κάνει η Διοίκηση της Ένωσης Συνεταιρισµών, για εξάµηνη
άδεια άνευ αποδοχών. 

Θα θέλαµε συγκεκριµένα, κύριε Υπουργέ, την εκτίµηση της
Κυβέρνησης και τις συγκεκριµένες αποφάσεις που έχει πάρει σε
σχέση µε τα ζητήµατα που θέσαµε και τι προτίθεται να κάνει για
την άµεση επαναλειτουργία του εργοστασίου, την πλήρη δια-
σφάλιση των θέσεων εργασίας, τη στήριξη των εργαζοµένων για
όσο διάστηµα χρειαστεί µέχρι την πλήρη επαναλειτουργία του
εργοστασίου αλλά και τη στήριξη του εισοδήµατος των µικροµε-
σαίων αγροτών.

Θέλουµε τα µέτρα, το χρονοδιάγραµµα και πώς αυτά θα υλο-
ποιηθούν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε συνά-
δελφε, επειδή συµµεριζόµαστε το ενδιαφέρον για την προστασία
των εργαζοµένων και γενικότερα, αλλά και στην ειδική αυτή πε-
ρίπτωση, το Υπουργείο µας συγκάλεσε σύσκεψη στις 21 Σεπτεµ-
βρίου, µία εβδοµάδα πριν, στην οποία ήταν παρόντες
εκπρόσωποι των εργαζοµένων και της επιχείρησης και, µάλιστα,
ήταν παρών -απ’ ό,τι βλέπω στα Πρακτικά- και ο Βουλευτής Αρ-
γολίδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Γκιόλας. 

Αυτό που προέκυψε από αυτήν τη σύσκεψη ήταν ότι έχουν
πληρωθεί οι εργαζόµενοι πλήρως µέχρι τη στιγµή της σύσκεψης,
ότι δεν υπάρχει καθυστέρηση δεδουλευµένων και ότι έχουν πλη-
ρωθεί οι αντίστοιχες ασφαλιστικές εισφορές. 

Και φαίνεται, όπως είπατε κι εσείς, ενενήντα από τους εργα-
ζόµενους να έχουν ζητήσει άδεια χωρίς αποδοχές, ούτως ώστε
να διευκολύνουν την εταιρεία, η οποία βρίσκεται σε συνεννόηση
µε τις τράπεζες για χρηµατοδότηση της επανοικοδόµησης του
εργοστασίου, ώστε αυτό να λειτουργήσει. Δεν φαίνεται, εποµέ-
νως, να υπάρχει τριβή µεταξύ των εργαζοµένων και της επιχεί-
ρησης στο συγκεκριµένο θέµα. 

Να σας πω και συµπληρωµατικά, επειδή είναι στο γραπτό κεί-
µενο της ερώτησής σας, ότι, επίσης, έγινε έλεγχος για να δούµε
αν υπήρξε παραβίαση των όρων πυρασφάλειας του εργοστασίου
και φάνηκε ότι δεν υπήρξε παρόµοια παράβαση. Οι όροι πυρα-
σφάλειας είχαν τηρηθεί. 

Μέχρι στιγµής, εποµένως, φαίνεται και οι όροι νοµιµότητας να
µην έχουν παραβιαστεί και να υπάρχει µια συνεννόηση, όπως θα
πρέπει να υπάρχει σε επίπεδο επιχείρησης, για το µέλλον, που
περιλαµβάνει την επιβίωση της επιχείρησης και τη διατήρηση
όλων των θέσεων εργασίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κύριε
Καραθανασόπουλε, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά και πάλι.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν αµφισβητώ τα λεγό-
µενά σας και την ενηµέρωση που έχετε, κύριε Υπουργέ.

Κατ’ αρχάς, αν οι κανόνες πυρασφάλειας ίσχυαν, ενδεχοµένως
χρειάζεται να αυστηροποιηθεί το πλαίσιο, γιατί εφόσον λειτουρ-
γούσαν όλα τα συστήµατα πυρασφάλειας, δεν δικαιολογείται η
έκταση της πυρκαγιάς και η έκταση της καταστροφής και να τί-
θεται σε κίνδυνο η ζωή των εργαζοµένων και των περίοικων της
περιοχής. Άρα πρέπει να ξαναδείτε, ενδεχοµένως, το θεσµικό
πλαίσιο για την πυρασφάλεια των εργοστασίων και ιδιαίτερα τέ-
τοιου είδους εργοστασίων.

Το δεύτερο θέµα, κύριε Υπουργέ, είναι το εξής. Εδώ υπάρχουν
συγκεκριµένες πληροφορίες, οι οποίες είναι ανησυχητικές. Πρώ-
τον, η Ένωση έχει µεταφέρει την παραγωγική διαδικασία, για να
εκτελέσει τα συµβόλαια τα οποία έχει, στην Κύπρο. Το γνωρίζατε
αυτό;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Όχι.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Τα έχει µεταφέρει στην
Κύπρο. Το ένα ζήτηµα είναι αυτό. 

Δεύτερον, ενώ θα µπορούσε να δικαιολογήσει τους εργαζό-
µενους που δούλευαν στο εργοστάσιο παραγωγής αυτή η ανη-
συχία για το τι θα γίνει και πόσο διάστηµα θα διαρκέσει, η Ένωση
έχει προχωρήσει να µην απασχολεί τους εργαζόµενους και να
απαιτεί από αυτούς να βγουν σε εξάµηνη άδεια άνευ αποδοχών
-γιατί κατ’ απαίτηση της Ένωσης έχει γίνει αυτό και όχι κατ’ απο-
δοχή των εργαζόµενων- δηλαδή έχει βάλει σε τέτοια διαδικασία
τους εργαζόµενους που δούλευαν στα γραφεία της Ένωσης και
ασχολούνταν µε αλλότριες υπηρεσίες από τα ζητήµατα που αφο-
ρούν την παραγωγική δραστηριότητα του εργοστασίου.

Πώς δικαιολογείται αυτό το πράγµα, κύριε Υπουργέ; Υπάρχει
ζήτηµα για αλλαγή των συνθηκών εργασίας, αλλαγή εργασιακών
σχέσεων, απολύσεις, αξιοποιώντας ενδεχοµένως την κατα-
στροφή που έγινε; Γιατί θα ήταν «κατανοητό» το ζήτηµα αυτών
που εργάζονται στην παραγωγή να µην µπορεί να τους απασχο-
λήσει λόγω της καταστροφής.
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Οι υπόλοιποι που εργάζονταν στις Υπηρεσίες; Αυτοί που ασχο-
λούνταν µε τις βεβαιώσεις των αγροτών; Γιατί δεν τους βγάζει
και αυτούς σε διαθεσιµότητα έτσι όπως πάει; Ποιος είναι ο λόγος
και η αιτία; 

Αυτά τα ζητήµατα έχουν προκαλέσει ανησυχία, κύριε Υπουργέ,
και δεν είναι απλά και µόνο ζήτηµα το πότε θα καταλήξει η
Ένωση µε την Τράπεζα Πειραιώς, που βρίσκεται σε διαπραγµά-
τευση για χρηµατοδότηση, γιατί ήδη έχει περάσει ένας µήνας και
δεν υπάρχει φως στον ορίζοντα. Άρα η εξάµηνη άδεια άνευ απο-
δοχών, που έχει ζητήσει η εταιρεία από τους εργαζόµενους και
τους αναγκάζει να πάρουν, φαίνεται ότι δεν πατάει στην πραγ-
µατικότητα. 

Απ’ αυτή την άποψη η Κυβέρνηση θα έπρεπε να παρέµβει σχε-
διασµένα αξιοποιώντας τα εργαλεία του αναπτυξιακού νόµου, τα
χρηµατοδοτικά εργαλεία τα οποία έχει, έστω αυτά τα περιορι-
σµένα, για να στηρίξει ένα εργοστάσιο για γρήγορη επαναλειτουρ-
γία, το οποίο αφορά µία Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών, τους
εργαζόµενους στο εργοστάσιο και τους αγρότες της περιοχής,
της ευρύτερης περιοχής, που απορροφά και την παραγωγή τους.
Μάλιστα, επειδή τώρα είναι η συλλογή των πορτοκαλιών, για πα-
ράδειγµα, η συλλογή των εσπεριδοειδών, καταλαβαίνετε πάρα
πολύ καλά και την ανησυχία που έχουν και οι αγρότες της περιο-
χής για το µέλλον και για το τι θα γίνει.

Ένα τρίτο ζήτηµα, κύριε Υπουργέ, είναι το εξής: Επειδή ακρι-
βώς υπάρχει αυτή η διαδικασία, ώσπου να κατατεθεί κάτι πάρα
πολύ συγκεκριµένο, πρέπει κάπως να στηριχθούν τα εισοδήµατα
αυτών των εργαζόµενων που δούλευαν στο εργοστάσιο παρα-
γωγής µέσα από τα προγράµµατα, τα οποία έχει το Υπουργείο
σας. Από τη στιγµή που υπάρχει παραγωγική δραστηριότητα της
Ένωσης, γιατί δεν φέρνετε ένα ποσοστό από αυτά τα χρήµατα,
τα οποία εισπράττει, ώστε τουλάχιστον να έχουν ένα εισόδηµα
και να στηρίζονται τα εισοδήµατα των εργαζοµένων και ένα άλλο
κοµµάτι µέσα από τα προγράµµατα, τα οποία έχει το Υπουργείο
σας; 

Αυτοί οι άνθρωποι πρέπει να στηριχθούν εισοδηµατικά για όσο
διάστηµα χρειαστεί µέχρι την επαναλειτουργία του εργοστασίου
και µε τη δέσµευση, κύριε Υπουργέ –την οποία πρέπει εσείς να
απαιτήσετε από το Υπουργείο σας- ότι όλοι οι εργαζόµενοι θα
επαναπροσληφθούν, εφόσον το θέλουν και µε τις ίδιες συνθήκες
που είχαν µέχρι την πυρκαγιά, χωρίς να αλλάξουν οι συνθήκες
εργασίας προς το χειρότερο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε συνά-
δελφε, αν υπάρχουν συγκεκριµένες προτάσεις για βελτίωση και
αυστηροποίηση των όρων της πυρασφάλειας, ευχαρίστως µε τα
αρµόδια Υπουργεία να το εξετάσουµε. Συνήθως αυτοί οι κανόνες
τίθενται σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης και είναι σε επίπεδα
προστατευτικά. Δεν µπορώ να πω αν στη συγκεκριµένη περί-
πτωση υπήρξε κάτι το οποίο θα µπορούσε να προβλεφθεί επι-
πλέον, αλλά εννοείται ότι για κάθε πρόταση που ενισχύει την
ασφάλεια των εργαζοµένων, είµαστε θετικοί. 

Επί της παράλληλης λειτουργίας στην Κύπρο δεν είχα πληρο-
φόρηση. Από τη στιγµή που η επιχείρηση είχε εγγυηθεί τις θέσεις
εργασίας, δεν µου φαίνεται κακό, για να µη χαθούν πελάτες, αν
υπάρχει δυνατότητα συµπλήρωσης παραγωγικής λειτουργίας,
να την αναζητήσουν. Όµως, δεν έχω πληροφόρηση. Δεν µπορώ
να σας πω κάτι παραπάνω επ’ αυτού. 

Οι βασικές αρµοδιότητες του Υπουργείου µας, όταν υπάρχει
κάτι τέτοιο, είναι να φέρουν σε επαφή τους εργαζόµενους και
τους εργοδότες και να κινητοποιήσουν την κρατική µηχανή. Αυτό
έγινε σ’ αυτή την τριµερή συνάντηση. Βλέπω ότι δεν παρέστησαν
µόνο οι εκπρόσωποι των εργαζοµένων και µάλιστα και το κλαδικό
τους όργανο, η Πανελλήνια Οµοσπονδία Εργατοτεχνιτών και
Υπαλλήλων Γάλακτος, Τροφίµων και Ποτών, αλλά είχε κληθεί και
η Διοίκηση της Ένωσης Αγροτικών Συνεταιρισµών Αργολίδας,
γιατί σωστά λέτε στο γραπτό κείµενο της ερώτησής σας ότι είναι
και ένα ζήτηµα τροφοδοσίας και παραγωγής.

Φαίνεται από το πρακτικό της συµφιλίωσης να µην προκύπτει
εκβιασµός των εργαζοµένων για να τεθούν σε άδεια χωρίς απο-

δοχές και ότι δεν τέθηκαν σε διαθεσιµότητα. Αντιλαµβάνοµαι ότι
σε πολλές περιπτώσεις, πράγµατι, υπάρχει παρόµοια πίεση και
είναι εικονική η δήλωση των εργαζοµένων να προβούν σε τέτοιες
ενέργειες. Επαναλαµβάνω, όµως, ότι στη συγκεκριµένη περί-
πτωση δεν τέθηκε τέτοιο θέµα στη διαπραγµάτευση ενώπιον του
Υπουργείου Εργασίας. Εννοείται ότι ο Γενικός Γραµµατέας, ο
οποίος ήταν παρών, στην τελική του δήλωση ζήτησε από την ερ-
γοδοσία να παρέχει αδιαλείπτως στους εκπροσώπους των εργα-
ζοµένων –διαβάζω τη δήλωσή του- οτιδήποτε σχετικό µε την
πορεία αποζηµίωσής τους, γιατί ήταν ασφαλισµένη η επιχείρηση
και, επίσης, το πότε θα αποκατασταθούν πλήρως οι λειτουργίες
της.

Δεν υπάρχει ζήτηµα επαναπρόσληψης των εργαζοµένων, γιατί
κανείς δεν απολύθηκε. Ακόµα και αυτοί, που τέθηκαν σε καθε-
στώς άδειας χωρίς αποδοχές, νοµικά έχουν διατηρήσει την προ-
ηγούµενη κατάστασή τους. Άρα φαίνεται στην παρούσα
περίπτωση να έχουν διατηρηθεί όλες οι θέσεις εργασίας και να
υπάρχει αυτή η ανάγκη προσωρινής διακοπής των εργασιών,
µέχρι να µπορέσουν να αποκατασταθούν οι λειτουργίες της επι-
χείρησης. 

Όπως το βλέπω, δεν φαίνεται να υπάρχει κάποιο ζήτηµα προ-
βληµατικό για τα δικαιώµατα. Εννοείται, όµως, ότι αν µας γίνει
οποιαδήποτε καταγγελία θα το εξετάσουµε περαιτέρω.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Τι θα γίνει µε το ζήτηµα
των εργαζόµενων αυτούς τους έξι µήνες, κύριε Υπουργέ;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΡΟΥΓΚΑΛΟΣ (Υπουργός Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Υπάρχουν προ-
γράµµατα. Θα το δούµε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν απαντήσατε κάτι
συγκεκριµένο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Καραθανα-
σόπουλε, µπορείτε να συζητήσετε εκτός Βουλής.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν είναι ζήτηµα εκτός
Βουλής, κύριε Πρόεδρε. Δεν είναι ζήτηµα για να πιούµε καφέ και
να το συζητήσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Μπορούµε να υπο-
χρεώσουµε τον Υπουργό να απαντήσει; Δεν µπορούµε, γι’ αυτό
λέω να συζητηθεί εκτός Βουλής.

Προχωρούµε στην έκτη µε αριθµό 1276/19-9-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Καρδίτσας του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Χρυσούλας Κατσαβριά -
Σιωροπούλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την προ-
οπτική για την αποτελεσµατικότερη λειτουργία του Κέντρου Φυ-
σικής και Ιατρικής Αποκατάστασης (ΚΕΦΙΑΠ) Καρδίτσας. 

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Πολάκης.
Κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΧΡΥΣΟΥΛΑ ΚΑΤΣΑΒΡΙΑ - ΣΙΩΡΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, στην πόλη της Καρδίτσας, αλλά και σε άλλες

πόλεις της χώρας, λειτουργούν τριάντα ένα κέντρα φυσικής και
ιατρικής αποκατάστασης. Πρόκειται για τα πρώην ΚΕΚΥΚΑΜΕΑ,
που εντάχθηκαν στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας µε τα άρθρα 10 και
11 του ν.4025/2011. 

Με το άρθρο 13 του ιδίου νόµου τα κέντρα αυτά, τα ΚΕΦΙΑΠ,
βρίσκονται σε επιστηµονική, νοσηλευτική και λειτουργική σύν-
δεση µε τα νοσοκοµεία στα οποία υπάγονται και έρχονται να κα-
λύψουν ένα µεγάλο κενό της κοινωνίας µας, αναφορικά µε την
ειδική αγωγή και µε τις υπηρεσίες αποκατάστασης και σε άτοµα
µε αναπηρία.

Το ΚΕΦΙΑΠ του Γενικού Νοσοκοµείου Καρδίτσας στεγάζεται
σε ένα διώροφο κτήριο χιλίων επτακοσίων ογδόντα τεσσάρων
τετραγωνικών µέτρων, πλήρως εξοπλισµένο και σύγχρονων προ-
διαγραφών.

Δυστυχώς, από το 1999 µέχρι σήµερα, κύριε Υπουργέ, δεν
αξιοποιήθηκε κατάλληλα, µε αποτέλεσµα µια δοµή που είχε όλες
τις προδιαγραφές, ώστε να αποτελεί πρότυπη µονάδα θερα-
πείας, να παρουσιάζει εικόνα εγκατάλειψης µε σηµαντικές φθο-
ρές και βλάβες, ιδιαίτερα στον χώρο φιλοξενίας των ασθενών,
ενώ παράλληλα διαθέτει µεγάλο σε αριθµό, αξιόλογο και εξειδι-
κευµένο, εξοπλισµό που παραµένει σε αχρηστία. 

Πραγµατικά, κύριε Υπουργέ, είναι θλιβερή η εικόνα που αντι-
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µετώπισα επισκεπτόµενη αυτόν τον χώρο. 
Επίσης, οι ανάγκες στελέχωσης της υπηρεσίας δεν καλύπτον-

ται επαρκώς, µε αποτέλεσµα να αδυνατεί να εξυπηρετήσει όλες
τις κατηγορίες ανθρώπων που την έχουν ανάγκη.

Θα ήθελα ακόµη να επιστήσω την προσοχή σας στο γεγονός
του ότι, ενώ η παροχή των υπηρεσιών υγείας και νοσηλείας, που
προσφέρονται από το ΚΕΦΙΑΠ, είναι υψηλής ποιότητας και ελ-
κυστική για τους ασθενείς, το σύστηµα που ακολουθείται, σχε-
τικά µε την απόδοση δαπανών των ασφαλισµένων του ΕΟΠΥΥ
για παροχές των υπηρεσιών υγείας, µέσω του ΚΕΦΙΑΠ, λειτουρ-
γεί αποτρεπτικά.

Επίσης, προκειµένου το ΚΕΦΙΑΠ να ανταποκριθεί ουσιαστικά
στον ρόλο του, θα πρέπει να µε νοµοθετικές ρυθµίσεις, κύριε
Υπουργέ, να καταστεί εφικτή η διασύνδεση όλων των δοµών
υγείας και πρόνοιας του νοµού, ώστε να διευκολυνθεί ο συντο-
νισµός των δράσεών τους. 

Σας υποβάλλω αυτή την ερώτηση, καθώς τα ΚΕΦΙΑΠ συνι-
στούν ένα ιδιαίτερα επωφελές και φιλόδοξο σχέδιο, που απευ-
θύνεται σε ανθρώπους µε εξατοµικευµένες ανάγκες, που, για να
εξυπηρετηθούν, απαιτούνται δαπανηρές θεραπείες.

Σας ερωτώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, και θα ήθελα να µου απαν-
τήσετε, σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί το Υπουργείο
Υγείας, προκειµένου να επιλυθούν τα σοβαρά προβλήµατα που
έχουν συσσωρευθεί και να εξασφαλισθούν οι απαραίτητες προ-
ϋποθέσεις για την πλήρη και αποτελεσµατική λειτουργία της
δοµής.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Κατσαβριά, θα σας απαντήσω µε πλήρη ειλικρίνεια. Το

θέµα των ΚΕΦΙΑΠ έχει αρχίσει και µας απασχολεί τελευταία, γιατί
ξέρετε και εσείς ότι στη ζωή κάποια πράγµατα είναι πρώτα και
κάποια πράγµατα είναι δεύτερα. Όταν έχεις παραλάβει ένα σύ-
στηµα υγείας, το οποίο το έχουν αφήσει έξι χρόνια στην τύχη
του και έχει διαλυθεί το σύµπαν, κατ’ αρχάς, προσπαθείς να
ισορροπήσεις τις δοµές όπου υπάρχει πολύ µεγάλη ανάγκη.

Εάν από τον Οκτώβριο µέχρι τον Μάιο δεν είχαµε διορίσει χί-
λιους διακόσιους επικουρικούς γιατρούς στο σύστηµα, θα είχε
γκρεµιστεί το σύµπαν. 

Από εκεί και πέρα, δεν είναι ότι δεν έχουµε ασχοληθεί καθό-
λου. Απλά θα πω δυο κουβέντες σε σχέση µε τα ΚΕΦΙΑΠ. Δυστυ-
χώς το πολύ µεγάλο κοµµάτι της αποκατάστασης στην πατρίδα
µας το κρατάει πρακτικά ο ιδιωτικός τοµέας. Και αυτό δεν είναι
τυχαίο, αλλά συνειδητό. Τη δεκαετία του ’90 και του 2000 έχτισαν
πολλές τέτοιες δοµές µε έναν πανάκριβο εξοπλισµό ανά την Ελ-
λάδα και ορισµένες είναι εντελώς άδειες. Το µόνο που έγινε, δη-
λαδή, ήταν να πάρουν το έργο και τις µίζες οι εργολάβοι και οι
πολιτικοί που τους τα έδωσαν και έφυγαν. Και από εκεί και πέρα,
δεν τους ένοιαζε αν λειτουργούν. Κάποια λειτούργησαν µε προ-
γράµµατα «STAGE», µε ευρωπαϊκά προγράµµατα. Και όταν τε-
λείωσε το πρόγραµµα, έκλεισαν και αυτές οι δοµές. 

Κάποια άλλα έχουν µισοστελεχωθεί από ανθρώπους που δού-
λευαν παλιότερα στα ΚΕΚΥΚΑΜΕΑ ή από κάποιους που µετακι-
νήθηκαν από τα νοσοκοµεία που µετά τα ενέταξαν. Διότι τα
ενέταξαν στα νοσοκοµεία και τα άφησαν στην τύχη τους. Επτά
χρόνια είχε να διοριστεί µόνιµος άνθρωπος στα νοσοκοµεία. 

Για να είµαστε σοβαροί και ουσιαστικοί, αυτό το οποίο προ-
γραµµατίζουµε είναι το εξής. Έχουµε συµφωνήσει για ένα µέρος
από τους ανθρώπους που θα προσληφθούν ως µόνιµοι από την
τρίτη προκήρυξη -η οποία αφορά χίλια διακόσια άτοµα και τα
οκτακόσια είναι νοσηλευτικό προσωπικό για την Αθήνα και τη
Θεσσαλονίκη κυρίως και τα υπόλοιπα άλλες ειδικότητες- να προ-
χωρήσουµε σε µια µαζική και ταξινοµηµένη πρόσληψη φυσικο-
θεραπευτών, λογοθεραπευτών, διαφόρων εργοθορεπαυτών και
άλλων ειδικοτήτων, για µια στελέχωση ειδικά σε ΚΕΦΙΑΠ, που
δουλεύουν και να βάλουµε µπροστά και κάποια που δεν δου-
λεύουν. Αυτό θα γίνει. 

Διότι αν δεν δηµιουργήσεις τις υποδοµές, δεν µπορείς να ανα-
λάβεις και το έργο που κάνει αυτή τη στιγµή ο ιδιωτικός τοµέας

µέσα από τα ιδιωτικά κέντρα αποκατάστασης ή και διάφοροι ξε-
χωριστοί συνάδελφοι. Αυτή είναι η κατάσταση που υπάρχει.  

Είναι, λοιπόν, µέσα στον προγραµµατισµό να δοθεί ένα σο-
βαρό κοµµάτι αυτής της προκήρυξης των χιλίων διακοσίων ατό-
µων, για να ενισχύσει τη λειτουργία αυτών. 

Επίσης, σκεφτόµαστε να ενισχύουµε τους κωδικούς κάποιων
νοσοκοµείων σε σχέση µε τις λειτουργικές δαπάνες, εκεί που εν-
τάσσονται αυτά. Υπάρχουν καινούργια κτήρια, τα οποία παρου-
σιάζουν βλάβες, γιατί στα δέκα χρόνια που τα έχουν χτίσει, δεν
έχουν λειτουργήσει. Και, ξέρετε, υπάρχει η φθορά της αχρησίας. 

Αυτή είναι η κατάσταση και αυτό σκοπεύουµε να κάνουµε.
Μέσα σ’ αυτόν τον σχεδιασµό είναι και της Καρδίτσας που δου-
λεύει. 

Και να απαντήσω και σε µια άλλη συγκεκριµένη ερώτηση, η
οποία έχει να κάνει πάλι µε αυτό που λέω εγώ, δηλαδή µε τη σα-
πίλα της γραφειοκρατίας. Προσέξτε για να καταλάβετε τι έχουν
κάνει. Πας τη δοµή και την κολλάς στο νοσοκοµείο, το οποίο νο-
σοκοµείο έχει αυτόµατα σύµβαση µε τον ΕΟΠΥΥ. Όµως, το ΚΕ-
ΦΙΑΠ δεν έχει. Έτσι, βάζουν τους ανθρώπους σε µια τεράστια
ταλαιπωρία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Αυτό αλλάζει τώρα και µε τον κανονισµό παροχών. Και γι’ αυτό
έχει καθυστερήσει. 

Διότι µέχρι στιγµής η ιστορία είναι ότι πρέπει ακόµα και σε µια
δηµόσια τέτοια δοµή να πάει να κάνει τις φυσικοθεραπείες κ.λπ.
και να πληρωθεί ο ασθενής από τον ΕΟΠΥΥ. Αυτό γίνεται στα
ιδιωτικά κέντρα αποκατάστασης. Μπήκε, για παράδειγµα, ένας
µηχανισµός ελέγχου για να µην πληρώνεις κατευθείαν το κέντρο,
αλλά να πληρώνεται και ο ασθενής, προκειµένου να µπορείς να
ελέγχεις µια κατάσταση. 

Το θέµα είναι ότι είναι σαφές πως πρέπει οι συµβάσεις των νο-
σοκοµείων να καλύπτουν αυτόµατα και τη δοµή που ανήκει σε
αυτά για τη χρηµατοδότηση από τον ΕΟΠΥΥ. Δηλαδή, όπως ο
ΕΟΠΥΥ πληρώνει κλειστά δοµηµένα νοσήλια στα νοσοκοµεία, θα
πρέπει να κατατίθενται και από τα ΚΕΦΙΑΠ, στα οποία ανήκει το
κάθε νοσοκοµείο τα αντίστοιχα παραστατικά µαζί µε τα νοσήλια
του νοσοκοµείου στον ΕΟΠΥΥ µε διακριτό κωδικό, ούτως ώστε
να αµείβονται. Και αυτό το πράγµα θα γίνει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ορίστε, κυρία Κα-
τσαβριά, έχετε τον λόγο και πάλι για τρία λεπτά για να δευτερο-
λογήσετε. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ ΚΑΤΣΑΒΡΙΑ - ΣΙΩΡΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ, για την απάντησή σας. Περιµένουµε τις ενέργειες του
Υπουργείου για τη στήριξη των ΚΕΦΙΑΠ, αφού στόχος όλων µας
είναι η καλύτερη διαχείριση και αξιοποίηση αυτών των δοµών
που έγιναν µε χρήµατα του ελληνικού λαού και απευθύνονται σ’
αυτόν. 

Είναι, πραγµατικά, λυπηρό δηµόσια κτήρια να παρουσιάζουν
φθορές από την αχρησία και σύγχρονος εξοπλισµός να παραµέ-
νει αναξιοποίητος και ανέγγιχτος στην αρχική του συσκευασία,
πόσω µάλλον όταν αναφερόµαστε σε δοµές κοινωνικού χαρα-
κτήρα, που έχουν τη δυνατότητα να προσφέρουν σηµαντικές
υπηρεσίες σε συνανθρώπους µε ειδικές ανάγκες και στις οικο-
γένειές τους. 

Κύριε Υπουργέ, ο τοµέας αποθεραπείας και αποκατάστασης,
όπως είπατε κι εσείς, πρέπει να αντιµετωπιστεί µε απόλυτη πολι-
τική προτεραιότητα και να µην αποτελεί προνοµιακό χώρο επέν-
δυσης µόνο για την ιδιωτική πρωτοβουλία. Ο ρόλος των ΚΕΦΙΑΠ
είναι πολύ σηµαντικός. Και πρέπει να βρεθούν λύσεις, ώστε να
καταστήσουµε συνολικά λειτουργικά σε κάθε επίπεδο όλες
αυτές τις δοµές. Να ενισχυθούν µε επαρκές και εξειδικευµένο
προσωπικό, ώστε να µπορούν να επιτελέσουν το έργο τους ποι-
οτικά και να ικανοποιήσουν κατά το δυνατόν µεγαλύτερο αριθµό
ατόµων µε εξατοµικευµένες ανάγκες. 

Με την υπογραφή αναγκαίων συµβάσεων θα πρέπει να δοθεί
η δυνατότητα στα ΚΕΦΙΑΠ να παρέχουν ιδιαίτερα υψηλού κό-
στους θεραπείες ειδικής αγωγής, απαιτώντας µόνο τα δικαιολο-
γητικά, που δίνουν στον ασθενή τη δυνατότητα να λάβει τη
συγκεκριµένη θεραπεία. Και στη συνέχεια τα ΚΕΦΙΑΠ να αποζη-
µιώνονται µέσω ΕΟΠΥΥ. Είναι αυτό που είπατε. Πρόκειται για ένα
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πολύ σοβαρό ζήτηµα, το οποίο µας θέτουν συνεχώς οι γονείς και
οι οικογένειες αυτών των ατόµων. Η διαδικασία αυτή είναι λιγό-
τερο γραφειοκρατική και εξαιρετικά ελκυστική για τους ασφαλι-
σµένους. 

Η διοίκηση του Γενικού Νοσοκοµείου Καρδίτσας έχει καταθέ-
σει σχετικές εισηγήσεις και προτάσεις, επισηµαίνοντας την ανα-
γκαιότητα της απλοποίησης των διαδικασιών αυτών. Και για την
ενηµέρωσή σας, θα σας καταθέσω αλληλογραφία και από την
προηγούµενη διοίκηση και από τη σηµερινή, που αφορά την κί-
νηση και τις ανάγκες του ΚΕΦΙΑΠ Καρδίτσας. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Χρυσούλα Κατσαβριά – Σιω-
ροπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα αλ-
ληλογραφία, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Για τους ανασφάλιστους να επισηµάνουµε ότι δεν έχει διευ-
κρινιστεί καν το πλαίσιο αποζηµίωσης από τον ΕΟΠΥΥ αφού,
σύµφωνα µε τις κατά τόπους περιφερειακές διευθύνσεις του, δεν
υπάρχει δυνατότητα αναγνώρισής τους από το όλο σύστηµα πα-
ροχής υπηρεσιών από τις υφιστάµενες δοµές. 

Στην κατεύθυνση αυτή θα πρέπει, τέλος, να εξεταστεί η δυνα-
τότητα διασύνδεσης µε το ΕΣΥ όλων των δοµών –ΚΕΦΙΑΠ, Κέν-
τρων Αποθεραπείας και Αποκατάστασης Παιδιών, τα πρώην
ΚΕΠΕΠ, θεραπευτήρια χρόνιων παθήσεων κ.λπ.- σύµφωνα µε το
άρθρο 14 του ν.4025/2011, προκειµένου να διευκολύνεται ο συν-
τονισµός των δράσεών τους, αλλά και η βελτιστοποίηση της
ροής των ασθενών από την κλειστή νοσηλεία στις ενδιάµεσες
δοµές αποκατάστασης. 

Κύριε Υπουργέ, είµαι βέβαιη ότι θα εξετάσετε το θέµα µε ευαι-
σθησία και θα προβείτε άµεσα σε ενέργειες, ώστε να δοθεί η κα-
λύτερη δυνατή λύση για την ενίσχυση και αναβάθµιση του
ΚΕΦΙΑΠ Καρδίτσας, αλλά και όλων των ΚΕΦΙΑΠ.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε

Πρόεδρε, δεν έχω να προσθέσω τίποτα. Νοµίζω ότι τα είπα πριν. 
Το µόνο που θα πω είναι ότι βγαίνει διευκρινιστική εγκύκλιος.

Δυστυχώς οι υπηρεσίες τόσα χρόνια είναι µαθηµένες στο να λένε
«όχι». Στο να λένε «ναι» δεν είναι µαθηµένες. 

Σχετικά µε αυτό που είπατε για τους ανασφάλιστους -για τα
υπόλοιπα απάντησα στην αρχή- βγαίνει µια διευκρινιστική εγκύ-
κλιος. Γιατί όταν λέµε ότι καλύπτουµε τους ανασφάλιστους, εν-
νοούµε ότι τους καλύπτουµε στο σύνολο της
ιατροφαρµακευτικής δαπάνης και ανάγκης που έχουν. Βγαίνει,
λοιπόν, µια σειρά από διευκρινιστικές εγκυκλίους και σε σχέση
µε αυτό που λέτε. Όντως, αλλού δεν έχουν πρόβληµα, αλλά σε
άλλες περιοχές έχουν πρόβληµα. Υπάρχει και η ευθυνοφοβία
των υπαλλήλων, «δεν ξέρουµε αν καλύπτεται» κ.λπ..

Είναι προβεβληµένη η πρόθεση της Κυβέρνησης ότι καλύ-
πτουµε τις ανάγκες υγείας και περίθαλψης, που έχουν αυτοί οι
άνθρωποι, ανεξάρτητα αν διατηρούν την ασφαλιστική τους ικα-
νότητα ή όχι. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Προχωρούµε στην ένατη µε αριθµό 1270/14-9-2016 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης της
Ένωσης Κεντρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε τη στελέχωση του Γενικού Νοσοκοµείου Θεσσαλονί-
κης «Παπαγεωργίου».

Κύριε Σαρίδη, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, το Νοσοκοµείο «Παπαγεωργίου» της Θεσσα-

λονίκης είναι ένα νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου, νοσηλευτή-
ριο ενταγµένο στο ΕΣΥ και εφηµερεύει στο πλαίσιο του
υγειονοµικού χάρτη της Θεσσαλονίκης ως νοσοκοµείο πυλώνας
και µάλιστα, πολύ συχνά, χωρίς δορυφόρο νοσοκοµείο. Η µέση
πληρότητά του είναι από τις υψηλότερες στο ΕΣΥ πανελλαδικά,
µε την επιβάρυνση να έχει αυξηθεί από τις προσφυγικές ροές

και ενώ ήδη έχει αναπτύξει και λειτουργεί εκατόν εβδοµήντα κλί-
νες επιπλέον του αρχικού σχεδιασµού. 

Ταυτόχρονα, ειδικές κλίνες, οκτώ από τις είκοσι της µονάδας
εντατικής θεραπείας και τέσσερις από τις δεκατέσσερις χειρουρ-
γικές αίθουσες, αδυνατούν να στελεχωθούν, µε ό,τι επίπτωση
έχει αυτό σχετικά µε τις λίστες αναµονής στην υγεία των ασθε-
νών και στο δηµόσιο συµφέρον, λόγω της ύπαρξης διακοσίων
ογδόντα οκτώ κενών οργανικών θέσεων σε όλες τις ειδικότητες
νοσηλευτικού, παραϊατρικού και λοιπού προσωπικού και εξήντα
δύο θέσεων ειδικών ιατρών, εκατόν σαράντα πέντε εκ των
οποίων προέρχονται από παραιτήσεις, κύριε Υπουργέ. Και η προ-
κήρυξή τους δεν θα επιβαρύνει τον κρατικό προϋπολογισµό.

Επιπροσθέτως, η δυνατότητα οικειοθελούς µετάταξης του προ-
σωπικού που παρέχεται εκ του ν.4052/2012 προς κλινικές και τµή-
µατα, πανεπιστηµιακά και ΕΣΥ, που µεταφέρθηκαν και λειτουρ-
γούν από το 2014 στο «Παπαγεωργίου» και µπορεί να ενισχύσει
άµεσα το νοσοκοµείο, επίσης χωρίς περαιτέρω οικονοµική επιβά-
ρυνση, παραµένει «παγωµένη», διατηρώντας τη στελέχωση σε χα-
µηλά επίπεδα.

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάσθε, κύριε Υπουργέ:
Τι µέριµνα σκοπεύει να αναλάβει προκειµένου να στελεχωθεί

άµεσα το νοσοκοµείο που, σύµφωνα µε τα στοιχεία της επο-
πτεύουσας Γ’ ΥΠΕ, βαρύνεται µε το 50% της υγειονοµικής κίνη-
σης επί του συνόλου δεκαπέντε των νοσοκοµείων;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο Υπουργός κ. Πολάκης.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ, κύριε Σαρίδη, για την ερώτηση, γιατί µου δίνετε

την ευκαιρία να πω δυο-τρία πράγµατα. Θα θυµάστε όλοι βέβαια
ότι πέρυσι τέτοια εποχή υπήρξε µια οµοβροντία σε επίπεδο
µέσων µαζικής ενηµέρωσης Θεσσαλονίκης σε σχέση µε την υπο-
χρηµατοδότηση του «Παπαγεωργίου», σε σχέση µε τα συσσω-
ρευµένα χρέη του ΕΟΠΥΥ προς το «Παπαγεωργίου», σε σχέση
µε τις ανάγκες κάλυψης σε προσωπικό του «Παπαγεωργίου»
κ.λπ.. Και έβγαιναν διάφοροι παράγοντες επάνω και πολιτικάν-
τηδες και ορκίζονταν πίστη στο δηµόσιο σύστηµα υγείας και στο
«Παπαγεωργίου» ιδιαίτερα και κατέκριναν την «κακή» Κυβέρ-
νηση, η οποία δεν ασχολείται.

Όµως, πρώτον, δεν είδα την ίδια οµοβροντία όταν, για πρώτη
φορά µετά από πολλά χρόνια, πέρυσι ακόµα, το «Παπαγεωρ-
γίου» χρηµατοδοτήθηκε από τον ΕΟΠΥΥ µε γύρω στα 30 εκατοµ-
µύρια ευρώ, όταν τα προηγούµενα χρόνια ο προκάτοχός µου,
επί των ηµερών του, δεν είχε πάρει φράγκο.

Δεύτερον, δεν είδα την ίδια οµοβροντία όταν εµείς αυξήσαµε
το ποσό και µε δική µας πολιτική απόφαση από τα 34,5 εκατοµ-
µύρια στα 37,5 εκατοµµύρια της κρατικής χρηµατοδότησης στο
«Παπαγεωργίου», για να καλύπτονται πλήρως οι ανάγκες της µι-
σθοδοσίας του προσωπικού του. Αυτό δεν βγήκε στα ΜΜΕ. Και
αυτό συνεχίστηκε και φέτος. Δόθηκε το 2015 και δίνεται και
τώρα. Και φέτος έχει δώσει ο ΕΟΠΥΥ και θα δώσει και άλλα.

Αυτό, όµως, που δεν είδα καθόλου είναι ότι, για πρώτη φορά
στα χρονικά, το «Παπαγεωργίου» δεν έχει χρέη στους προµηθευ-
τές του. Αυτό το ξέρετε; Εσείς που είστε Θεσσαλονικιός το ξέ-
ρετε; Το ξέρετε. Γιατί δεν βγήκατε να το πείτε; Όταν είχε τα
χρέη, κράζατε όλοι. Τώρα που δόθηκαν 67.895.925 ευρώ και
αυτή τη στιγµή το «Παπαγεωργίου» δεν έχει χρέη στους προµη-
θευτές, αυτό γιατί δεν το λέτε; Και έχουµε το επιχείρηµα της κα-
ταστροφής και της κατάρρευσης;

Τρίτον, σχετικά µε το προσωπικό, είναι και σε συνέχεια της
προηγούµενης ερώτησης. Από τον Οκτώβρη του 2015 µέχρι τον
Απρίλη του 2016 στο «Παπαγεωργίου» έχουν διοριστεί, έχουν
αναλάβει δηλαδή υπηρεσία, δεκαοκτώ επικουρικοί γιατροί. Αυτό
το ξέρετε; Δεν είναι ενίσχυση δεκαοκτώ επικουρικοί γιατροί;
Είναι το 1/3 αυτών που λείπουν. Πότε το ξαναείδαµε;

Θέλετε να σας πω τις ειδικότητες; Κυτταρολογία, Παθολογία,
Παθολογία, Χειρουργική Θώρακος, Γαστρεντερολογία, Αναισθη-
σιολογία -ο δεύτερος δεν ήρθε, είκοσι εγκρίναµε, δεκαοκτώ
πήγαν- Αιµατολογία, Ιατρική Βιοπαθολογία, Παιδιατρική, Καρδιο-
λογία, Ακτινοθεραπευτική Ογκολογία, Ακτινοθεραπευτική Ογκο-
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λογία, Ακτινοδιαγνωστική, Ακτινοδιαγνωστική, Χειρουργική Παί-
δων, ΩΡΛ, Ιατρική Βιοπαθολογία, Χειρουργική Παίδων, Παιδια-
τρική και άλλος ένας Παθολόγος Ογκολόγος δεν πήγε.

Έλειπαν εξήντα δύο, πήγαν δεκαοκτώ, συν έξι θέσεις µονίµων
από τις επτακόσιες εξήντα προσλήψεις που βγάλαµε. Είναι ένας
Β’ Παθολογίας, ένας Β’ Αναισθησιολογίας, ένας Β’ Γαστρεντε-
ρολογίας, ένας Β’ Παθολογικής Ανατοµικής, ένας Β’ Καρδιολο-
γίας, ένας Β’ Ακτινοθεραπευτικής Ογκολογίας. Είναι έξι θέσεις
µονίµων ιατρών, για να ενισχύσουν τη λειτουργία του νοσοκο-
µείου. 

Αυτά κάνουµε εµείς, κύριε συνάδελφε, µόνο που το πέπλο του
σκότους και του αφηγήµατος της καταστροφής, εάν για παρά-
δειγµα ανοίξει καµµιά µύτη σε κάποιο βουνό, σε κάποιο καταράχι
και δεν είναι δίπλα το ασθενοφόρο, θα το κάνουµε κεντρικό θέµα
στις ειδήσεις. Εδώ δώσαµε 67 εκατοµµύρια και σβήσαµε τα
χρέη, του δώσαµε 30 πέρυσι και περίπου 15 φέτος και θα πάρει
κι άλλα από τον ΕΟΠΥΥ, όταν επαναλαµβάνω οι προκάτοχοί µου
δεν είχαν δώσει φράγκο για τρία χρόνια, αυξήσαµε τη χρηµατο-
δότηση από τον κρατικό προϋπολογισµό, αλλά αυτά δεν τα λένε.

Εµείς έτσι θα συνεχίσουµε και η αλήθεια δεν κρύβεται.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κύριε

Σαρίδη, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Θα είµαι πάρα πολύ σύντοµος.
Μας µαλώνετε, κύριε Υπουργέ, εµάς επειδή δεν φωνάζουµε

ότι το «Παπαγεωργίου» έχει πληρώσει τους προµηθευτές του;
Δεν νοµίζω ότι είναι το σωστό αυτό. Πρώτον αυτό.

Δεύτερον, δεν απαντήσατε στην ερώτηση: Είναι υποστελεχω-
µένο το «Παπαγεωργίου»;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Όλη
η Ελλάδα είναι υποστελεχωµένη.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Είναι υποστελεχωµένο; Η ερώτηση
αφορά το «Παπαγεωργίου». Σαφώς και όλη η Ελλάδα είναι υπο-
στελεχωµένη. Τι πρέπει να κάνετε…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Τις
ερωτήσεις να τις απευθύνετε εδώ, στον συνάδελφο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Εσείς κυβερνάτε, κύριε Υπουργέ µου. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Εµείς

βοηθήσαµε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Εκείνοι πήραν τις ευθύνες τους, κύριε

Υπουργέ, και βρίσκονται εκεί που βρίσκονται για ό,τι έκαναν.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Στον

κ. Λοβέρδο, στον κ. Γεωργιάδη και στον κ. Βορίδη οι ερωτήσεις,
όχι σε εµένα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Εσείς βρίσκεστε εκεί για να δώσετε λύ-

σεις, κύριε Υπουργέ. Είσαστε εκεί για να δώσετε λύσεις. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Δί-

νουµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, θα

απαντήσετε, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Είναι υποστελεχωµένο; 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Είναι.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Τι σκέπτεστε να κάνετε πάνω σε αυτό;

Υπάρχει ένας σχεδιασµός.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Απάν-

τησα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Όχι και οι δύο

µαζί, όπως στην τηλεόραση. Ρωτάει ο ένας και δίνουµε τον λόγο
στον Υπουργό.

Κύριε Υπουργέ, θέλετε να απαντήσετε;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ναι,

να πω µια κουβέντα.
Η ερώτηση αυτή απευθύνεται αλλού, όχι σε εµάς. Εµείς για

πρώτη φορά, µετά από επτά χρόνια, διορίζουµε µόνιµο προσω-
πικό και ενισχύουµε και µε επικουρικό προσωπικό τα νοσοκοµεία.
Μέσα στο πλαίσιο, λοιπόν, που κάνουµε τον προγραµµατισµό για
όλη την Ελλάδα σε αυτό το πλαίσιο ενισχύεται και το «Παπαγε-
ωργίου». Νοµίζω σας τα είπα και προηγουµένως.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Προχωρούµε στην

έβδοµη µε αριθµό 1274/16-9-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης του Ποταµιού κ. Κωνσταντίνου
Μπαργιώτα προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλή-
µατα στον χώρο της ψυχικής υγείας.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Ξανθός.
Παρακαλώ, κύριε Μπαργιώτα, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Καληµέρα, κύριε Υπουργέ. Το θέµα της µεταρρύθµισης στην

ψυχική υγεία είναι ένα θέµα που έχει πολύ µακρά ιστορία και το
έχουµε συζητήσει και εδώ πάρα πολλές φορές. Είναι ουσιαστικά
µια συζήτηση που γίνεται σε συνέχειες µε τον Υπουργό.

Πολύ περιληπτικά, από τα κολαστήρια και τον εγκλεισµό της
δεκαετίας του ’80 και του ’90 και τις άσχηµες εικόνες, το πέρα-
σµα σε µια σύγχρονη αποασυλοποιηµένη ψυχοϊατρική φροντίδα
έχει στην Ελλάδα δεκαπέντε χρόνια πολύ σηµαντικών βηµάτων
και δεκαπέντε χρόνια απίστευτης σπατάλης σε χρόνο, πόρους
ανθρώπινους και υλικούς και διαφθοράς. Είναι ένα πράγµα που
πήγαινε όλα αυτά τα χρόνια µαζί, το οποίο όµως οδήγησε σε
πολύ µεγάλη πρόοδο σε σχέση µε την αντιµετώπιση των ψυχια-
τρικών ασθενών.

Δυστυχώς η Κυβέρνηση το πρώτο πράγµα που έκανε πρακτικά
αναλαµβάνοντας την εξουσία, µέσα σε δοµηµένα όπως αποδει-
κνύεται βήµατα, είναι η πλήρης εγκατάλειψη της ψυχιατρικής µε-
ταρρύθµισης στην Ελλάδα. Το πρώτο σηµάδι ήταν η µετάθεση
της ηµεροµηνίας του κλεισίµατος του ΨΝΑ, του Ψυχιατρικού Νο-
σοκοµείου Αθηνών και του περίφηµου Ψυχιατρείου «Λεµπέτ» στη
Σταυρούπολη Θεσσαλονίκης, όπου σε µια πρόσφατη σχετικά συ-
ζήτηση σε αυτή την Αίθουσα στις 8-3-2016 ο Υπουργός δήλωσε
ότι για τα τρία ψυχιατρικά νοσοκοµεία προωθείται η επαναδια-
πραγµάτευση της καταληκτικής ηµεροµηνίας κατάργησης, λόγω
της γενικότερης έλλειψης υλικών και ανθρωπίνων πόρων και κυ-
ρίως λόγω συντεχνιακών αντιδράσεων από υµέτερους συνδικα-
λιστές -θα πρόσθετα εγώ- καθώς είναι πολύ πρόσφατος και
γνωστός ο τρόπος µε τον οποίο εκπαραθυρώθηκε ο διοικητής
του ΨΝΑ, που προσπαθούσε να ολοκληρώσει τη µεταρρύθµιση
σύµφωνα µε τις δεσµεύσεις του µνηµονίου Αντόρ-Λυκουρέντζου,
το οποίο την ίδια περίπου εποχή επίσης εγκαταλείφθηκε ορι-
στικά. 

Υπήρξε τότε η αναγγελία της αναθεώρησης -και καλά- και η
δηµιουργία µιας επιτροπής, για την οποία το µόνο που ξέρουµε
είναι ότι πήγε µια ωραία εκδροµή στις Βρυξέλλες, εκδροµή απ’
ό,τι αποδεικνύεται, µιας και ούτε διά ταύτα υπάρχει, ούτε έκτοτε
µάθαµε κάτι σε σχέση µε τη διαπραγµάτευση ή και την αναδια-
πραγµάτευση ούτε καινούργιο µνηµόνιο.

Το τελευταίο πράγµα που µάθαµε, ήταν το γράµµα του Επι-
τρόπου Υγείας Νιλς Μούιζνιεκς, µετά την επίσκεψη που πραγµα-
τοποίησε στην Ελλάδα τον Ιούλιο. Είναι ένα γράµµα, το οποίο
εµένα προσωπικά µε έκανε και να ντραπώ και να θυµώσω. 

Με έκανε να ντραπώ µε τις πολύ γλαφυρές περιγραφές -τις
οποίες ξέρουµε βέβαια, στην Ελλάδα- των άθλιων συνθηκών που
συνάντησε τόσο στο Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο όσο και σε άλλα
ιδρύµατα ανά τη χώρα. Περιγράφει τις ελλείψεις σε προσωπικό,
τις άθλιες συνθήκες, τα προβλήµατα του προσωπικού µε έναν
τρόπο πολύ γλαφυρό και καθοριστικό. Αναφέρει τους θανάτους
που συνδέονται µε τις αδυναµίες νοσηλείας και τα προβλήµατα,
την πυρκαγιά στο Δροµοκαΐτειο και στο Δαφνί. 

Με έκανε να θυµώσω, γιατί ο ίδιος επίσης υπογραµµίζει ότι
ακόµη σήµερα υπάρχει ψυχιατρείο στην Ελλάδα, στο οποίο οι
ψυχιατρικοί ασθενείς είναι έγκλειστοι σε εικοσιτετράωρη βάση
σε «κλουβιά», όπως αναφέρει. Η λέξη είναι «cages». Με έκανε να
θυµώσω, γιατί ο ίδιος υπογραµµίζει µε τον πιο αδιαµφισβήτητο
τρόπο ότι δεν έχει γίνει απολύτως τίποτα για την ψυχιατρική µε-
ταρρύθµιση στην Ελλάδα τον τελευταίο ενάµιση χρόνο. Ουσια-
στικά εγκαλεί την Κυβέρνηση µετά την επίσκεψή του στην
Ελλάδα, για το γεγονός ότι δεν υπάρχει καµµία πρόοδος. Μάλι-
στα, επισυνάπτει τη διακήρυξη των δικαιωµάτων των ατόµων µε
αναπηρίες να ζουν στην κοινότητα, που παρήχθη από το γραφείο
του το 2012 µε την ειρωνική, κατά την άποψή µου, επισήµανση
ότι θα βοηθήσει την Κυβέρνηση στο να προγραµµατίσει τα επό-
µενα βήµατά της.

Κύριε Υπουργέ, τα ερωτήµατα µε την ψυχιατρική µεταρρύθ-
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µιση γίνονται αµείλικτα. Τι περιµένουµε στην αγορά συναθροι-
σµένοι; Υπάρχει σχέδιο; Υπάρχει κάποιο χρονοδιάγραµµα; Υπάρ-
χει κάποια διαφορετική φιλοσοφία; Στην ψυχιατρική κοινότητα
υπάρχουν τεκµηριωµένες -στον βαθµό που είναι τεκµηριωµένες-
και αντίθετες απόψεις σε σχέση µε την αποασυλοποίηση, την το-
µεοποίηση, τον τρόπο γενικά που πρέπει να γίνει η ψυχιατρική
µεταρρύθµιση. 

Έχετε µια άλλη άποψη; Θέλετε να εφαρµόσετε µια άλλη πολι-
τική; Γιατί µέχρι τώρα δεν έχουµε δει απολύτως τίποτα. Υπήρξε
επαναδιαπραγµάτευση; Ποιο ήταν το επεξεργασµένο σχέδιο, το
οποίο υποβάλατε –αν υποβάλατε κάτι- και ποια είναι η απάντηση
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής; Γιατί προς το παρόν η επίσηµη
απάντηση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής που έχω, είναι αναρτη-
µένη στο site, είναι ότι δεν έχετε κάνει απολύτως τίποτα. Όχι δια-
πραγµάτευση, αλλά απολύτως τίποτα. 

Επιθυµώ πραγµατικά να µε διαψεύσετε. Και µε δεδοµένο αυτό,
γιατί εγκαταλείψατε ολοσχερώς την ψυχιατρική µεταρρύθµιση;
Ποια είναι η εναλλακτική γι’ αυτούς τους ανθρώπους µέσα στην
κρίση, οι οποίοι είναι το πιο αδύναµο και το πιο ευάλωτο κοµµάτι
των ασθενών στη χώρα;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Υπουργέ,

έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε Πρόεδρε, το

θέµα είναι σπουδαίο και θέλει πολλή συζήτηση. Τρία λεπτά είναι
λίγα.

Αγαπητέ συνάδελφε, δεν παρακολουθείτε τα θέµατα. Και
πραγµατικά, δυστυχώς, το µόνο που κάνετε είναι να υιοθετείτε
τα δηµοσιεύµατα του πιο ακραίου και λαϊκίστικου «κίτρινου»
Τύπου στη χώρα. Αυτό κάνετε. Δεν παρακολουθείτε τις εξελίξεις. 

Απ’ ό,τι καταλαβαίνω υπερασπίζεστε το σύµφωνο Λυκουρέν-
τζου-Αντόρ, δηλαδή υπερασπίζεστε τη χρονικότητά του, τις προ-
ϋποθέσεις να λειτουργήσει και να ολοκληρωθεί η ψυχιατρική
µεταρρύθµιση, να κλείσουν τα τρία εναποµείναντα ψυχιατρεία –
αυτό καταλαβαίνω από την τοποθέτησή σας-, καθώς και το θεά-
ρεστο έργο του κ. Θεοδωράκη, το οποίο το ανακόψαµε και αν
δεν το κάναµε, προφανώς θα είχε ολοκληρωθεί η ψυχιατρική µε-
ταρρύθµιση. Αυτό περίπου µας είπατε. 

Όµως, αυτό ήταν «νεκρό», δεν µπορούσε να λειτουργήσει. Δεν
έχει γίνει καµµία πρόβλεψη για το τι θα γίνουν οι τετρακόσιοι πε-
ρίπου χρόνια ασθενείς, που νοσηλεύονται σήµερα στα τρία ψυ-
χιατρεία αυτά. Δεν είχε αναπτυχθεί καµµία υπηρεσία στην
κοινότητα για να τους υποδεχτεί, όπως ξενώνες, οικοτροφεία,
προστατευόµενα διαµερίσµατα. Δεν είχαν γίνει οι απαραίτητες
προσλήψεις προσωπικού, δεν υπήρχαν οι πόροι. 

Αυτό, λοιπόν, το σύµφωνο πήγαµε εµείς στις αρχές του χρό-
νου, του 2016 και το κλείσαµε, κύριε συνάδελφε, µε την Ευρω-
παϊκή Επιτροπή. Κλείσαµε αυτή την εκκρεµότητα, χωρίς να
ανοίξει µύτη, χωρίς να επιβληθεί κανένα πρόστιµο, χωρίς να γίνει
καµµία αρνητική µνεία. Ξέρετε γιατί; Πρώτον, διότι παρουσιά-
σαµε στρατηγικό σχέδιο. 

Σας το καταθέτω για να το διαβάσετε λεπτοµερώς, καθώς εξη-
γεί όλη τη φιλοσοφία, την αντίληψη και τα βήµατα αυτής της ψυ-
χιατρικής µεταρρύθµισης, µέχρι την ολοκλήρωσή της. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Ξανθός κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δεύτερον, καταθέσαµε προσχέδιο µιας πολύ σηµαντικής διοι-
κητικής µεταρρύθµισης στο σύστηµα υγείας που τώρα έχει δεχ-
θεί τις παρατηρήσεις της νοµοπαρασκευαστικής επιτροπής και
πιστεύω ότι µέσα στον Οκτώβριο θα είµαστε σε θέση να τη νο-
µοθετήσουµε. 

Ο τρίτος σηµαντικός λόγος ήταν ότι είχαµε εξασφαλίσει στον
κρατικό προϋπολογισµό του 2016 τους απαραίτητους πόρους
για να συνεχιστεί η φροντίδα των ανθρώπων που σήµερα φιλο-
ξενούνται σε δοµές αποασυλοποίησης.

Εξαιτίας αυτών των τριών πολύ κρίσιµων πολιτικών κινήσεων
που έκανε αυτή η Κυβέρνηση, έκλεισε το σύµφωνο Λυκουρέν-
τζου-Αντόρ και βεβαίως έχει ανοίξει µια νέα συζήτηση που λέει
ότι πρέπει να πάµε σε µία νέα συµφωνία που, όµως, αυτή τη

φορά έχει την προαπαίτηση να υπάρξει συνέργεια µε το Υπουρ-
γείο Εργασίας και η έννοια της αποϊδρυµατοποίησης να αφορά
όχι µόνο τους ψυχικά ασθενείς, αλλά και τους ανθρώπους, τα
παιδιά που είναι σε προνοιακά ιδρύµατα.

Έχουµε ξεκινήσει τις αντίστοιχες συζητήσεις. Υπάρχει ο αρ-
µόδιος, ο κ. Σβαρτζ, ο οποίος έχει έλθει και στην Ελλάδα.
Έχουµε κάνει ηµερίδες, έχουµε συζητήσει τα επιχειρησιακά σχέ-
δια και είµαστε τώρα µε το Υπουργείο Εργασίας σε µία φάση κοι-
νής οµάδας εργασίας, η οποία θα παρουσιάσει το business plan.
Αυτό είναι το ζητούµενο σήµερα. 

Στρατηγικό σχέδιο υπάρχει. Αυτό που χρειάζεται είναι το busi-
ness plan που θα περιλαµβάνει τις απαιτήσεις αυτές, κυρίως µε
έµφαση στην καθολικότητα, στην κοινοτική φροντίδα και φυσικά
στην καθολική αποϊδρυµατοποίηση. Αυτά, λοιπόν, έχουν γίνει. 

Έχουµε προχωρήσει επίσης κάτι το οποίο είχε να γίνει περίπου
µια δεκαετία. Στην προκήρυξη, η οποία αυτές τις µέρες είναι στο
ΑΣΕΠ, των χιλίων εξακοσίων νοσηλευτών και λοιπών εργαζοµέ-
νων και στις επτακόσιες εξήντα θέσεις γιατρών που προκηρύ-
ξαµε ήδη, έχουµε προβλέψει τριακόσιες θέσεις ειδικά για τον
χώρο της ψυχικής υγείας, ψυχιάτρων και άλλων επαγγελµατιών
υγείας. Αυτή είναι µία τεράστια έλευση ανθρώπινου δυναµικού
για το όντως προβληµατικό και αποδιοργανωµένο δηµόσιο σύ-
στηµα ψυχικής υγείας που θα δώσει τη δυνατότητα και στις ση-
µερινές δηµόσιες δοµές να στηριχθούν, να καλύψουν την
αυξηµένη ζήτηση και λόγω της κρίσης. 

Ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι έχουν αυξηθεί τα αιτήµατα,
έχουν αυξηθεί οι ανάγκες, έχουν αυξηθεί οι ακούσιες νοσηλείες,
έχει αυξηθεί ο επιπολασµός της µείζονος κατάθλιψης. Αυτά τα
λέει η βιβλιογραφία. Εµείς προσπαθούµε ακριβώς αυτές τις εξε-
λίξεις και αυτές τις αναδυόµενες ανάγκες να τις ενσωµατώσουµε
σε πολιτική.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Έχετε και δευτε-
ρολογία, κύριε Υπουργέ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Επίσης έχουµε ένα
έτοιµο νέο σχέδιο τοµεοποίησης για όλη τη χώρα, µε έµφαση ει-
δικά στο Λεκανοπέδιο, για να αντιµετωπίσουµε τα προβλήµατα
και τις δυσλειτουργίες που έχει το σηµερινό σύστηµα εφηµερίας
στο λεκανοπέδιο της Αττικής, όπου ιδιαίτερα οι εισαγγελικές εν-
τολές συσσωρεύονται σε πολύ λίγα νοσοκοµεία, επιβαρύνοντας
τη λειτουργία τους.

Επίσης αυτό το οποίο προωθούµε είναι, αξιοποιώντας τους ευ-
ρωπαϊκούς πόρους, αξιοποιώντας τη χρηµατοδότηση από το νέο
ΕΣΠΑ, περίπου 40 εκατοµµύρια ευρώ από το Ευρωπαϊκό Κοινω-
νικό Ταµείο, να χρηµατοδοτήσουµε νέα οικοτροφεία, δηµόσια οι-
κοτροφεία, για να προετοιµάσουµε τη σταδιακή µετακίνηση από
την ασυλική φροντίδα, να χρηµατοδοτηθούν ξενώνες για βαριές
περιπτώσεις αυτισµού, να αναβαθµιστούν δύο ψυχιατρικές
δοµές-σωφρονιστικά καταστήµατα στην Αθήνα και στη Θεσσα-
λονίκη, να ενισχυθούν οι ΚΥΣΠΕ. 

Ξέρουµε πολύ καλά τον διττό τους ρόλο και τον θεραπευτικό,
αλλά και τον αναπτυξιακό και επανενταξιακό για τους ασθενείς.
Επίσης να ενισχυθεί η κατ’ οίκον φροντίδα, οι υπηρεσίες κατ’
οίκον φροντίδας που ήταν απολύτως αποκλεισµένες την προ-
ηγούµενη περίοδο από τη χρηµατοδότηση του ΕΣΠΑ. 

Εκεί παίζεται το παιχνίδι σήµερα. Εκεί είναι το πρόβληµα των
ανθρώπων της «περιστρεφόµενης πόρτας». Και έχει αποδειχθεί
ότι η κατ’ οίκον φροντίδα µειώνει πάνω από 30% τις υποτροπές
και άρα τις νοσηλείες. 

Κινητές µονάδες επιπλέον θα χρηµατοδοτηθούν µε ενισχυµένη
παιδοψυχιατρική υποστήριξη, δοµές για την άνοια και το Αλ-
τσχάιµερ µε κέντρα ηµέρας και δοµές τελικού σταδίου και φυ-
σικά –αυτό είναι το πιο σηµαντικό- θα χρηµατοδοτηθεί από το
νέο ΕΣΠΑ, από το τοµεακό πρόγραµµα του Υπουργείου Διοικη-
τικής Μεταρρύθµισης, µια πολύ σηµαντική παρέµβαση που είναι
ο µηχανισµός αξιολόγησης και ελέγχου της ποιότητας όλων των
δοµών και των δηµοσίων και των νοµικών προσώπων ιδιωτικού
δικαίου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Μπαργιώτα,
έχετε και πάλι τον λόγο για τρία λεπτά.
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Θα µπορούσα να σας απαν-
τήσω µε µία ερώτηση, µε µια λέξη µόνο και αυτό είναι. Πότε; Έχω
κουραστεί τα τελευταία δύο χρόνια, να ακούω εξαιρετικά καλές
αναλύσεις επιχειρησιακών σχεδίων που βρίσκονται σε εξέλιξη.

Με κατηγορήσατε, κατ’ αρχάς, ότι δεν παρακολουθώ. Οφείλω
να οµολογήσω ότι τις συσκέψεις του Υπουργείου, αν γίνονται,
και τους ενδοκοµµατικούς σας προβληµατισµούς δεν µπορώ να
τα παρακολουθήσω εκ των πραγµάτων.

Θα δω, πραγµατικά, µε ενδιαφέρον,µια και το καταθέσατε στα
Πρακτικά, το στρατηγικό σχέδιο που κουνήσατε και, επίσης, θα
ήθελα να µου πείτε στη δευτερολογία σας πού αλλού το κατα-
θέσατε, αν είναι διαθέσιµο και πού.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Στην Κοµισιόν. Και
έτυχε και επιδοκιµασίας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Επειδή, επίσης, µε κατηγο-
ρήσατε ότι παρακολουθώ τα δηµοσιεύµατα του κίτρινου Τύπου,
η πρώτη παρατήρηση θα ήταν για κίτρινο Τύπο να ψάξετε στο
κόµµα σας, καθώς το κοµµατικό σας όργανο µου έκανε την τιµή
να µε «χαϊδέψει» τις προάλλες. Έτσι; Το ένα είναι αυτό.

Το δεύτερο που θα ήθελα, πραγµατικά, να µου πείτε, είναι αν
η επιστολή του Νιλς Μούιζνιεκς εµπίπτει στην κατηγορία του κί-
τρινου Τύπου. Έχει ηµεροµηνία 17 Αυγούστου 2016 και δεν έχει
καµµία αναφορά σε κανένα σχέδιο και σε καµµιά συζήτηση. Έχει
αναφορές σε ελλείψεις, σε προβληµατισµούς, έχει συµβουλές
ελαφρώς ειρωνικές προς την ελληνική Κυβέρνηση και καµµία µα
καµµία αναφορά σε κανενός είδους διάλογο που βρίσκεται σε
εξέλιξη. Αυτή είναι η πραγµατικότητα αποτυπωµένη από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση ένα µήνα πίσω.

Αν, πραγµατικά, έχετε καταθέσει αυτά που λέτε ότι έχετε κα-
ταθέσει, καλό θα ήταν να µας καταθέσετε και τα αποδεικτικά
στοιχεία, που αποδεικνύουν ότι όντως τα έχετε καταθέσει.

Από εκεί και πέρα έχω να πω ότι υπάρχει ένας σηµαντικός πα-
ράγοντας σ’ αυτή τη ζωή την πραγµατική, ο χρόνος. Ακούω διαρ-
κώς για νοµοσχέδια που όπου να ’ναι έρχονται –είτε είναι ψυχική
υγεία είτε είναι νοσοκοµεία- και µονίµως για διορισµούς, οι
οποίοι βρίσκονται στο ΑΣΕΠ. Δεκτόν θετικά! Να τα δούµε. Πότε;
Κοντεύετε να φτάσετε στο µέσο µιας κυβερνητικής θητείας µε
τον συνδυασµό των δύο κυβερνήσεών σας και η παραγωγή του
Υπουργείου σας σε τοµές νοµοθετικές και µεταρρυθµίσεις που
έχει ανάγκη το σύστηµα είναι περίπου µηδέν.

Ακούµε και ακούµε ξανά για τους διορισµούς. Θα τα πούµε και
µετά. Θα υπάρχει περισσότερος χρόνος στον επόµενο γύρο.
Όµως υπάρχει ένα τεράστιο πρόβληµα πραγµατικού χρόνου. Τα
πράγµατα δεν µπορούν να περιµένουν. 

Το Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο βρίσκεται σε άθλια κατάσταση για
πολλούς λόγους. Εγώ άρχισα την οµιλία µου αναγνωρίζοντας ότι
υπάρχουν τεράστια προβλήµατα και ένα πολύ πολύ προβληµα-
τικό παρελθόν, µια τεράστια σπατάλη πόρων –ανθρωπίνων
πόρων και οικονοµικών- και χρόνου. 

Είναι από εδώ και πέρα το ερώτηµα. Είναι η πρώτη φορά –και
χαίροµαι που το κάνατε- που ευθαρσώς και χωρίς περιστροφές
παραδέχεστε ότι δεν συµφωνείτε µε τον τρόπο, µε τον οποίον
είχε οριστεί. Καλώς! Είναι δικαίωµά σας. Μέχρι τώρα ακούγαµε,
όµως, για επαναδιαπραγµατεύσεις, για το «θα δούµε» και «θα το
δούµε ξανά». Τα ερωτήµατα από εδώ και πέρα σ’ αυτό είναι ση-
µαντικά. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ)

Το σύµφωνο Αντόρ-Λυκουρέζου είχε µια συγκεκριµένη χρηµα-
τοδότηση. Ήταν 180 εκατοµµύρια, ένα µεγάλο µέρος των οποίων
δεν έχει εκταµιευθεί από το ΕΣΠΑ. Ένα µέρος είπα, κύριε Μαντά.

Αναφέρατε, επίσης, πάλι ότι υπάρχουν σχέδια να ενταχθεί στο
ΕΣΠΑ, ετούτο το άλλο. Έχει εξασφαλιστεί χρηµατοδότηση για
τη µεταρρύθµιση; Από την Ευρωπαϊκή Ένωση εννοώ. Υπάρχει
κάτι δεδοµένο; Επανέρχοµαι εδώ. Εδώ δεν λέει τίποτα. Αυτή
είναι η αποτύπωση από τον υπεύθυνο επίτροπο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία, να απαντήσει
ο Υπουργός, κύριε Μπαργιώτα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Υπάρχει κι ένα σηµαντικό

θέµα ακόµα. Θα µου δώσετε ένα λεπτό.
Εδώ δεν λέει τίποτα. Αυτή είναι η τελευταία αποτύπωση που

έχουµε από την επιτροπή. Υπάρχει κάτι άλλο;
Μια και αναφερθήκατε στον Τύπο και στον κίτρινο Τύπο, τα

ερωτήµατα είναι συγκεκριµένα. Το Υπουργείο έβγαλε µια ανα-
κοίνωση, η οποία ήταν µια ωραία έκθεση ιδεών για τα προβλή-
µατα που έχει ο χώρος της ψυχιατρικής µεταρρύθµισης. 

Τα ερωτήµατα, λοιπόν, είναι συγκεκριµένα. Θα καταθέσω µια
ενδεικτική απόφαση, η οποία αναθεωρεί χωρίς εµφανή λόγο τις
αµοιβές σε συγκεκριµένες εταιρείες. Φαίνεται ότι κάποιες εται-
ρείες ψυχικής υγείας χρειάζονταν περισσότερα και κάποιες λι-
γότερα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ολοκληρώστε, κύριε
Μπαργιώτα!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε,
είναι σηµαντικό!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Όλα όσα λέτε είναι
σηµαντικά. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Υπάρχει ένας συγκεκριµένος
νόµος του 2013, ο οποίος περιλαµβάνει πολύ συγκεκριµένα βή-
µατα που πρέπει να γίνουν για να αξιολογηθεί και να αποζηµιωθεί
η δαπάνη των ΜΚΟ και των εταιρειών ψυχικής υγείας.

Σας ρωτώ, λοιπόν, στην αναθεώρηση που έγινε στο Υπουρ-
γείο, η οποία ενδεχοµένως να χρειαζόταν, και φέρει την υπο-
γραφή του κ. Γιαννουλάτου, τηρήθηκε ο νόµος του 2013;

Το άλλο ερώτηµα που έχω –και είναι πολύ σηµαντικό- επειδή
ακούω από διάφορους του χώρου ότι ο νόµος της κ. Σκοπούλη
του 2013 είναι δύσκολος και προβληµατικός και πολύ δύσκολο
να ερµηνευτεί, έχετε σκεφτεί να αλλάξετε τον νόµο µε κάτι δια-
φορετικό; Θα τον κάνετε πιο «εύκολο»;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μείνετε στο ερωτη-
µατικό, κύριε Μπαργιώτα. Έχετε πάρει τον διπλάσιο χρόνο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Υπενθυµίζω µόνο -και τελει-
ώνω µε αυτό- ότι µε τον τρόπο αυτό, το κόστος των ΜΚΟ κατέ-
βηκε κατά 50%, από 100 σε 50 εκατοµµύρια περίπου τον χρόνο
και εδώ φαίνεται ότι ξαναπαίρνουµε την ανιούσα. Θα αλλάξετε
τον νόµο µε κάτι πιο εύκολο, για να το πω σχηµατικά, ή µε κάτι
πιο δύσκολο;

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Μπαργιώτας
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Θα απαντήσει ο
Υπουργός. Έχετε τον λόγο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ. 
Ισχύει το ότι δεν παρακολουθείτε τα πράγµατα. Ο Μούιζνιεκς

δεν είναι Επίτροπος Υγείας, αλλά Επίτροπος Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Δεν ασχολείται ο ίδιος µε την
ουσία των σχεδίων της ψυχιατρικής µεταρρύθµισης, γι’ αυτό και
δεν κάνει καµµία αναφορά ούτε στο σύµφωνο Αντόρ-Λυκουρέν-
τζου ούτε πουθενά αλλού. Δίνει έµφαση –και αυτή είναι η δου-
λειά του- στο εάν τηρούνται τα ανθρώπινα δικαιώµατα των
ψυχικά ασθενών και κάνει πολύ σηµαντικές παρατηρήσεις. Κυ-
ρίως αυτές αφορούν τις πιο ακραίες και προβληµατικές εικόνες
που έχει σήµερα το δηµόσιο σύστηµα ψυχικής υγείας: Λεχαινά,
Ψυχιατρείο Φυλακών Κορυδαλλού και κάποια πολύ δύσκολα τµή-
µατα του Ψυχιατρικού Νοσοκοµείου Αττικής.

Αναφέρεται επαινετικά στην πρωτοβουλία µας για τη µεταρ-
ρύθµιση στη διοικητική οργάνωση του συστήµατος και κάνει συ-
στάσεις, ως οφείλει, τις οποίες βεβαίως, επειδή ακριβώς εµείς
είµαστε µε τη λογική του µετασχηµατισµού του ασύλου και της
ολοκλήρωσης της ψυχιατρικής µεταρρύθµισης, τις έχουµε ήδη
ενσωµατώσει στο σχέδιο αυτό το οποίο ελπίζω να συζητήσουµε
τον Οκτώβριο στη Βουλή. Το σχέδιο αυτό ενισχύει την δικαιωµα-
τική λογική και τις επιτροπές. Σε κάθε τοµεακή επιτροπή υγείας
σε τριάντα οκτώ µέρη της χώρας δηµιουργούνται επιτροπές
προάσπισης των δικαιωµάτων των ασθενών. Αυτή είναι, λοιπόν,
η πραγµατικότητα. 

Είπατε ότι έχουµε πρόβληµα χρονικότητας, ότι λέµε πράγµατα
και δεν γίνονται. Ελπίζω να µην αµφισβητείτε αυτό που ξέρει σή-
µερα όλη η Ελλάδα, ότι έχουν αρχίσει και διορίζονται για πρώτη
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φορά µετά από έξι χρόνια µόνιµοι εργαζόµενοι στο δηµόσιο σύ-
στηµα υγείας. Θα αναφερθώ και αργότερα σε αυτό, στη συζή-
τηση της επίκαιρης επερώτησης του ΠΑΣΟΚ. 

Ελπίζω να µην αµφισβητείτε ότι για πρώτη φορά µετά το 2010,
προκηρύχθηκαν µόνιµες θέσεις γιατρών ΕΣΥ στο σύστηµα και
έχουµε ευτυχώς πολλαπλές αιτήσεις και φαίνεται να αντιστρέ-
φεται και το ρεύµα επιστηµονικής µετανάστευσης στο εξωτερικό
ή τουλάχιστον να υπάρχει ένα ενδιαφέρον από γιατρούς που βρί-
σκονται στο εξωτερικό και σήµερα καταθέτουν τα χαρτιά τους.  

Ελπίζω να µην αµφισβητείτε ότι µε το επίδοµα των 400 ευρώ
που δώσαµε σε τριακόσια έντεκα άγονα περιφερειακά ιατρεία,
έχει αυξηθεί και η στελέχωση σε διαχρονικώς κενά ιατρεία σε
δυσπρόσιτες νησιωτικές περιοχές. Σε νησιά που είχαν να δουν
γιατρό τρία και τέσσερα χρόνια, αυτές τις ηµέρες έχουν διορι-
στεί γιατροί. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Πείτε µας για τις αποφάσεις
του Υπουργείου και για τις ΜΚΟ!

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Θα σας τα πω αυτά
και θα ακολουθήσει και η ερώτηση του συναδέλφου. Μην ανη-
συχείτε! Θα δοθούν επαρκέστατες απαντήσεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Άρα και σχέδιο υπάρχει. Προφανώς θέλουµε να ολοκληρωθεί
η ψυχιατρική µεταρρύθµιση, αλλά αυτό δεν µπορεί να γίνει µε
αυταρχισµό, µε αυθαιρεσία, χωρίς τις µίνιµουµ προϋποθέσεις
επιτυχίας ενός τέτοιου βήµατος. Αυτές δεν υπήρχαν πέρυσι.

Θέλουµε ακριβώς να συµφωνήσουµε µε την Ευρώπη, τα
εδραιωµένα βήµατα τα οποία θα γίνουν στο επόµενο διάστηµα.
Αυτά θα περιγράφονται στο business plan το οποίο επεξεργαζό-
µαστε. Το στρατηγικό σχέδιο λέει αναλυτικώς τους στόχους, τη
διαδικασία, την αντίληψη, τη φιλοσοφία. 

Μακάρι να υπήρχε, πραγµατικά, µια διάθεση εποικοδοµητικής
κριτικής, αλλά φαίνεται ότι και εσείς έχετε ενδώσει στην αβάστα-
χτη γοητεία του λαϊκισµού και στην ελαφρότητά του, επιτρέψτε
µου να πω. 

Το Υπουργείο έχει κάνει για πρώτη φορά εξαντλητική διαβού-
λευση µε όλους τους επιστηµονικούς φορείς του χώρου της ψυ-
χικής υγείας, µε όλους τους επαγγελµατίες υγείας µε µια
επιτροπή είκοσι οχτώ µελών, η οποία επεξεργάστηκε το στρατη-
γικό σχέδιο και είναι ongoing και ανατροφοδοτεί το Υπουργείο
µε παρεµβάσεις και σχέδια για κάθε αλλαγή που πρέπει να γίνει,
από την τοµεοποίηση µέχρι την αλλαγή του τρόπου κοστολόγη-
σης και αξιολόγησης των δοµών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Το πότε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ, κύριε

Μπαργιώτα, µην παρεµβαίνετε. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αυτή είναι η διαδι-

κασία την οποία ακολουθούµε. Διαβουλευόµαστε, το σχέδιο που
έχουµε βάλει σε δηµόσια διαβούλευση πέρασε από τη νοµοπα-
ρασκευαστική επιτροπή, κάνουµε τις τελικές επεξεργασίες και
θα πάρει τον δρόµο του στη Βουλή. 

Είναι για πρώτη φορά µια πολύ κρίσιµη τοµή στη διοίκηση του
συστήµατος υγείας. Ενισχύει την αποκέντρωση, ενισχύει τη συµ-
µετοχή των ληπτών και των οικογενειών τους, ενισχύει τη διαφά-
νεια και θα βοηθήσει να επανεκκινηθεί µε αξιόπιστους όρους το
όραµα της ψυχιατρικής µεταρρύθµισης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε. 
Συνεχίζουµε τώρα µε την επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή Ατ-

τικής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω την

ίδια ερώτηση προς τον κ. Ξανθό για το ίδιο θέµα. Να µην τη συ-
ζητήσουµε τώρα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Να τις ενοποιήσουµε;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ακριβώς για το ίδιο θέµα

είναι. Να περιµένω και εγώ και ο κύριος Υπουργός; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Το ίδιο ακριβώς είναι;

Τότε γιατί υποβάλατε ερώτηση; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Είναι συναφή. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Υπάρχει ένας πε-

ρίεργος συντονισµός µε την άλλη όχθη! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Γκιόκα, συµ-

φωνείτε; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία, θα συζητηθεί

τώρα η µε αριθµό 6379/438/23-6-2016 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Σπυρίδωνος-Αδώνιδος Γεωργιάδη προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε την παροχή υπηρεσιών ψυχικής υγείας από
ΑΜΚΕ, αστική µη κερδοσκοπική εταιρεία, µε τη χρηµατοδότηση
του Υπουργείου Υγείας. 

Ορίστε, κύριε Γεωργιάδη, έχετε τον λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, να βάλουµε τα πράγµατα σε µια σειρά, για να

καταλαβαίνει και ο κόσµος που µας παρακολουθεί. 
Δεν θα υπήρχε κανένα περιθώριο οποιουδήποτε λαϊκισµού,

όπως είπατε, και κακόβουλων δηµοσιευµάτων προς εσάς, εάν
απλώς είχατε απαντήσει στην πρώτη µου γραπτή ερώτηση µε
πολύ συγκεκριµένα ερωτήµατα και πολύ συγκεκριµένα στοιχεία,
η οποία κατατέθηκε προ τριµήνου. 

Για λόγους που εσείς γνωρίζετε –και θα ήθελα µια απάντηση
σε αυτό- επιλέξατε να µην απαντήσετε. Άρα όταν ο Υπουργός
δεν απαντάει σε συγκεκριµένα ερωτήµατα που αφορούν και στε-
λέχη του γραφείου του, εκεί καταλαβαίνετε ότι υπάρχει µεγάλο
περιθώριο για καχυποψία. Εγώ δεν θέλω να είµαι καθόλου καχύ-
ποπτος απέναντί σας. Άρα κακώς δεν απαντήσετε. Άρα για ό,τι
έχει επακολουθήσει υπεύθυνος είστε εσείς. 

Πάµε τώρα, όµως, στην ουσία, γιατί ο κόσµος δεν ξέρει καλά,
κύριε Πρόεδρε, τι είναι το σύµφωνο συνεργασίας Λυκουρέντζου-
Άντορ. Τι πράγµα είναι αυτό; Γιατί έγινε αυτό το πράγµα; 

Ήταν όλα καλώς καµωµένα στην ψυχική υγεία, κύριε Ξανθέ;
Να ολοκληρώσω πρώτα, µη µε διακόψετε. 

Όταν έγινε η έρευνα επί υπουργίας της κ. Σκοπούλη –το λέω
γιατί πρέπει να αναφέρουµε την κ. Σκοπούλη και µην αρχίσουµε
πάλι κατηγορίες περί ακροδεξιάς και λάσπης, δική σας είναι, αρι-
στερή- αποκαλύφθηκε, κύριε Πρόεδρε, ότι στην ψυχική υγεία
«έτρωγαν» πάρα πολλά λεφτά, για να το καταλάβει απλά ο κό-
σµος. Χρέωναν, κύριε Πρόεδρε, τα κοµµωτήρια, τα προσωπικά
ταξίδια στο εξωτερικό. Για όλα αυτά, όπως ξέρετε, έχει επέµβει
εισαγγελέας που ερευνά όλες αυτές τις καταγγελίες. Τότε η Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή αποφάσισε να διακόψει τη χρηµατοδότηση
στην Ελλάδα για την ψυχική υγεία, γιατί δεν ήθελε να σπαταλών-
ται τα χρήµατα των Ευρωπαίων φορολογουµένων. Για να µη δια-
κοπεί αυτή η χρηµατοδότηση, υπεγράφη το σύµφωνο υπό
κάποιους συγκεκριµένους όρους

Τι έγινε δηλαδή; Δεν πλήρωνε πλέον το κράτος ό,τι ζήταγε ο
καθένας, όπως µέχρι τότε, αλλά βάσει των ασθενών που κάθε
µονάδα ψυχικής υγείας θεράπευε, εξυπηρετούσε, φρόντιζε. Μά-
λιστα είχε προβλεφθεί και ένα κέρδος της τάξεως του 15%, παρ’
όλο που αυτές είναι µη κυβερνητικές και µη κερδοσκοπικές. Εγώ
όµως σας λέω ότι στο σύµφωνο προβλέπεται και 15% κέρδος,
αφού έγινε ενδελεχής κοστολόγηση. Αυτή η συµφωνία πέρασε
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Έρχεστε εδώ και λέτε ότι τα έχετε
βρει µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Το χαρτί του αρµοδίου Επιτρό-
που Κοινωνικών Υποθέσεων παρακαλώ πολύ να κατατεθεί στα
Πρακτικά, όπου λέει ότι έγινε έλεγχος στο πώς δώσατε τα λεφτά
και πώς ακυρώσατε το σύµφωνο και ότι τα έχει βρει όλα εντάξει.
Έχετε τέτοιο χαρτί; Για τη συµφωνία Λυκουρέντζου – Άντορ θέ-
λουµε χαρτί. Ενεκρίθη από τις διαχειριστικές αρχές και πήρε
απόφαση η Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Έχετε τέτοιο χαρτί; Εγώ δεν
ξέρω. Δεν το έχω βρει. Αν το έχετε, όµως, παρακαλώ πολύ να το
καταθέσετε στα Πρακτικά.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Να υπογραφεί το
νέο σύµφωνο και θα πάρετε το χαρτί. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ–ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Άρα τώρα δεν έχετε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Φυσικά δεν το

έχουµε. Έχουµε, όµως, κατ’ αρχάς συµφωνία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Θα απαντήσετε,

κύριε Υπουργέ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ–ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Άρα για να µιλάµε σο-
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βαρά, έχετε συµφωνία µε έναν τµηµατάρχη της Κοµισιόν, κύριε,
έναν κ. Σβαρτς, και ο Υπουργός δεν µιλάει µε τον τµηµατάρχη
ποτέ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ο κ. Σβάρτς είναι ο
αρµόδιος για θέµατα…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ–ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Αφήστε, Υπουργός
ήµουν. Ξέρω. Δεν χρειάζεται. Μη µου τα λέτε εµένα. Ξέρω πολύ
καλά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Γεωργιάδη,…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ–ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ο Υπουργός µιλάει µε τον

επίτροπο και η συµφωνία κλείνεται µε τον επίτροπο, όχι µε τον
τµηµατάρχη. Το λέω επειδή είπατε ότι εµείς δεν τα παρακολου-
θούµε. Τα παρακολουθούµε και πολύ καλά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Γεωργιάδη,
βάλτε ερωτηµατικό, να απαντήσει ο Υπουργός και µετά έχετε τη
δευτερολογία.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ–ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ένα δευτερόλεπτο, κύριε
Πρόεδρε.

Άρα είµαστε ανοιχτοί, µέχρι να έρθει αυτό το χαρτί, στο να ζη-
τήσει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή όλα τα λεφτά πίσω, αφού δεν έχει
τηρηθεί το σύµφωνο που είχε εγκριθεί από την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή. Αν αυτό συµβεί, θέλω µία δήλωσή σας τι θα κάνετε. Αν
µας ζητήσει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή 150 εκατοµµύρια πίσω, τι θα
κάνει ο Ανδρέας Ξανθός;

Για να κλείσω, επειδή µιλήσατε πολύ γενικά και εµένα δεν µου
αρέσουν οι γενικές συζητήσεις, θα καταθέσω στα Πρακτικά τα
εξής: 

Περίπτωση πρώτη. Εταιρεία Προαγωγής Ψυχικής Υγείας Ηπεί-
ρου. Χαίροµαι που είναι εδώ ο κ. Μαντάς. 

Είπατε, κύριε συνάδελφε, ότι δεν έχετε καµµία σχέση µε την
εταιρεία από το 2008. Εγώ δεν έχω αντίρρηση. Δεν θέλω να σας
αµφισβητήσω. Στην αρµόδια όµως διεύθυνση του Υπουργείου
Υγείας µεταβολή δεν υπάρχει και παραµένετε µέλος της εται-
ρείας. Το αν ασχολείστε ή όχι είναι κάτι που το ξέρετε εσείς. Το
αν είπατε ή όχι την καλή σας κουβέντα…Θα καταθέσω για τα
Πρακτικά, κύριε Πρόεδρε, σχετικό έγγραφο, γιατί έχει σηµασία
για να καταλάβει ο κόσµος γιατί είµαστε εδώ. Ίδιος αριθµός
ασθενών, ίδια αµοιβή κατά κεφαλήν, κατά ασθενή δηλαδή, όπως
είχε συµφωνηθεί. Ξαφνικά δεκατρείς µέρες πριν λήξει το πρό-
γραµµα, 1 εκατοµµύριο παραπάνω η εταιρεία στην οποία είναι
µέλος ο κ. Μαντάς. Λυπάµαι, κύριε συνάδελφε, αλλά πρέπει να
είµαι καχύποπτος. Αυτή είναι η δουλειά µου.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Καλά κάνετε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ–ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Να ήταν µόνον αυτή η

εταιρεία, θα έλεγα «έτυχε». Υπάρχει, όµως, και η δεύτερη εται-
ρεία, όχι του κ. Μαντά αυτή τη φορά. Πρόκειται για την εταιρεία
«ΔΙΟΔΟΣ». Άλλο 1 εκατοµµύριο παραπάνω. Θα καταθέσω τα έγ-
γραφα, την προηγούµενη απόφαση και την απόφαση του κ. Ξαν-
θού. Ίδιος αριθµός ασθενών, ίδια κατά κεφαλήν αµοιβή. Άλλο 1
εκατοµµύριο παραπάνω. Εδώ εµπλέκεται µία κ. Λύτρα, στέλεχος
του ΣΥΡΙΖΑ και στέλεχος του γραφείου του κ. Ξανθού.

Στη συνέχεια τρίτη εταιρεία, για την οποία θα καταθέσω σχε-
τικό έγγραφο στα Πρακτικά. Επίσης 1 εκατοµµύριο παραπάνω.
Ίδιος αριθµός ασθενών. Ίδια κατά κεφαλήν αµοιβή. Εδώ είναι
ένας σύµβουλος του κ. Πετρόπουλου, του Υφυπουργού Εργα-
σίας του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Θεοδωρουλάκης. 

Και έχω άλλες δεκαπέντε περιπτώσεις για τη δευτερολογία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Γεωργιάδη,

ακούστηκαν τα ερωτήµατα.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ – ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Άρα, κύριε Υπουργέ,

θέλω µια καθαρή και τίµια απάντηση, γιατί για τον ίδιο αριθµό
ασθενών µε την ίδια αµοιβή ανά ασθενή οι άνθρωποι αυτοί πήραν
ο καθένας από 1 εκατοµµύριο ευρώ παραπάνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Γεωργιάδη, πα-
ρακαλώ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ–ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Όταν κόβουµε το ΕΚΑΣ
των ανθρώπων και πάτε και δίνετε σε ανθρώπους που είναι του
γραφείου σας ή της Κοινοβουλευτικής σας Οµάδας ή του άλλου
Υπουργού, του Πετρόπουλου, από 1 εκατοµµύριο παραπάνω,
θέλω να καταλάβω γιατί το κάνατε.

Ευχαριστώ πολύ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων–Άδωνις Γεωργιά-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Η κριτική για τον λαϊ-
κισµό σάς αφορά 100%. Εσάς αφορά όµως και η κριτική για πο-
λιτική χυδαιότητα και αθλιότητα. Αυτό είναι.

Για να ξέρει και ο κόσµος τι γινόταν, στη χώρα είχαµε άσυλα.
Είχαµε γίνει διεθνώς κατακριτέοι, διεθνώς ρεζίλι. Για να κλείσουν
τα άσυλα ξεκίνησε µια πολύ µεγάλη προσπάθεια. Ξεκίνησαν προ-
οδευτικοί και αριστεροί άνθρωποι, άνθρωποι της ψυχικής υγείας
να µιλούν για το αντιπαράδειγµα της ψυχιατρικής και για την
ανάγκη να πάµε πέρα από το άσυλο και να κλείσει το κολαστήριο
της Λέρου.

Με προσωπικό αγώνα ανθρώπων κόντρα στην κοινωνική συ-
νείδηση της εποχής, κόντρα στον κοινωνικό συντηρητισµό, που
ήθελε αυτούς τους ανθρώπους να είναι αόρατοι από την κοινω-
νία και να είναι κλεισµένοι στα κολαστήρια, άρχισε να υλοποιείται
αυτό το όραµα. 

Σε εκείνη τη φάση µε βάση τον κανονισµό 815 της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, επιλέχθηκε να στηριχθεί αυτή η προσπάθεια πέρα από
τον κρατικό τοµέα, ο οποίος είχε ενσωµατώσει την ασυλική λο-
γική και υπήρχαν εγγενείς αντιστάσεις στο σύστηµα. Δώσαµε,
λοιπόν, τη δυνατότητα σε µη κυβερνητικές οργανώσεις, η χώρα
φυσικά, όχι εµείς…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εµείς δηλαδή.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Η χώρα έδωσε τη

δυνατότητα σε καθηγητές πανεπιστηµίου, σε ανθρώπους που
είχαν αυτή την κουλτούρα, της αποασυλοποίησης, να φτιάξουν
αστικές µη κερδοσκοπικές εταιρείες, να τις στελεχώσουν, να
µπορέσουν γρήγορα να απορροφήσουν πόρους, να γίνει στα-
διακή µετάβαση από το άσυλο. Έτσι προχώρησε η διαδικασία
και έγιναν σηµαντικά βήµατα, όπως είπε και ο κ. Μπαργιώτας.
Φυσικά δηµιουργήθηκαν και προβλήµατα και ένα τοπίο, όπως σε
όλο τον δηµόσιο βίο της χώρας, ένα τοπίο που ήταν άρρηκτα
συνδεδεµένο µε το πελατειακό πολιτικό σύστηµα της χώρας. 

Το 2004 αγαπητέ συνάδελφε, υπήρχαν είκοσι εννέα ΑΜΚΕ στη
χώρα και διαχειρίζονταν έναν προϋπολογισµό 30 εκατοµµυρίων
ευρώ. Ξέρετε πόσες ήταν το 2009 που παρέδωσε η Νέα Δηµο-
κρατία; Εξήντα εννιά και διαχειρίζονταν έναν προϋπολογισµό 90
εκατοµµυρίων ευρώ. Ξέρετε τι ήταν οι περισσότεροι από αυτούς;
Πολιτικοί φίλοι της Νέας Δηµοκρατίας και ένα µεγάλο µέρος από
αυτούς δεν είχε καµµία σχέση µε τον χώρο της ψυχικής υγείας.
Αυτή είναι η αλήθεια. 

Το 2013, µετά από το φιάσκο της προηγούµενης περιόδου,
όπου λόγω των µνηµονιακών περικοπών είχαν βαλτώσει τα
πάντα, βρίσκεται η λύση του Συµφώνου Λυκουρέντζου-Andor και
σωστά χρηµατοδοτείται το σύστηµα υγείας και οι δεδοµένες
ΑΜΚΕ µε 180 εκατοµµύρια ευρώ, 75 εκατοµµύρια από τον κρα-
τικό προϋπολογισµό και 105 εκατοµµύρια µέσω του ΕΣΠΑ. 

Δηµιουργείται ένας µηχανισµός κοστολόγησης, για να αντιµε-
τωπίσει τα φαινόµενα, τα οποία κανείς προφανώς δεν αγνοεί από
τη µια και δεν έχει καµµία διάθεση –εµείς τουλάχιστον- να συγ-
καλύψει. Τέθηκε, λοιπόν, ένα θέµα ορθολογικής διαχείρισης των
δαπανών αυτών. 

Πρώτον, δαπανήθηκαν ακριβώς όσα λεφτά προβλέπονταν στο
Σύµφωνο Λυκουρέντζου- Andor, 105 εκατοµµύρια ευρώ, ούτε
ένα παραπάνω. Άρα οι αναφορές του τύπου «την ώρα που τα νο-
σοκοµεία δεν έχουν γάζες και ράµµατα, εσείς δίνετε 20 εκατοµ-
µύρια στις ΜΚΟ», δεν µπορούν να υιοθετούνται από έναν πρώην
Υπουργό Υγείας, ο οποίος ξέρει πολύ καλά ότι το δηµόσιο σύ-
στηµα υγείας έχει όριο αγορών, προσδιορισµένο από το µεσο-
πρόθεσµο. Ήταν 1.388.000 και εµείς το έχουµε πάει 1.634.000.
Άρα όσα και να είχαµε ενδεχοµένως από εξοικονόµηση πόρων
σε άλλους τοµείς, δεν µπορούν να πάνε στο δηµόσιο σύστηµα
υγείας. Ένα, λοιπόν, είναι αυτό για τον λαϊκισµό αυτού του
τύπου. 

Δεύτερον, η κατανοµή αυτών των χρηµάτων, κύριε Γεωργιάδη,
έγινε ακριβώς µε τον µηχανισµό κοστολόγησης τον οποίο εσείς
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φτιάξατε. Η πληρωµή όλων των δαπανών έγινε µε αυτόν τον µη-
χανισµό και η ποσοστιαία κατανοµή στις δοµές δεν µεταβλήθηκε
καθόλου ή πολύ οριακά στη διάρκεια της τριετίας. Έχω εδώ ανα-
λυτικότατα τα στοιχεία από την επιτελική δοµή ΕΣΠΑ του Υπουρ-
γείου. Τα υπογράφει η προϊσταµένη κ. Δαλαβέρη. Τα καταθέτω
για τα Πρακτικά.  

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Ξανθός κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άρα η θεωρία ότι ευνοήθηκαν συγκεκριµένες δοµές, συγκε-
κριµένοι φορείς, συγκεκριµένες ΑΜΚΕ στη διάρκεια της θητείας
µας, δεν ισχύει. Ο δικός σας µηχανισµός κοστολόγησης υλοποι-
ήθηκε και οι κατανοµές έγιναν µε τον ίδιο τρόπο στη διάρκεια
της τριετίας. 

Προφανώς για να κλείσει το ΕΣΠΑ στο τέλος του 2015, γίνον-
ται ως συνήθως αναπροσαρµογές στους προϋπολογισµούς,
διότι υπάρχει το θέµα της περιφερειακότητας. Δεν είναι όλες οι
κατανοµές του ΕΣΠΑ µε τα ίδια ποσοστά σε όλες τις περιφέρειες
της χώρας. Υπάρχουν φτωχές περιφέρειες, όπως η Ήπειρος,
που παίρνει παραπάνω ποσοστό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τα υπόλοιπα στη δευ-
τερολογία σας.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Όχι, σας παρακαλώ.
Σας παρακαλώ πάρα πολύ! 

Έγιναν, λοιπόν, οι απαραίτητες αναπροσαρµογές χωρίς καµ-
µιά ευνοϊκή µεταχείριση κανενός, απλώς και µόνο για να απορ-
ροφηθούν οι πόροι.

Όσον αφορά αυτόν τον περιβόητο µηχανισµό κοστολόγησης
–τον θεάρεστο, όπως µας τον παρουσιάσατε-, δεν είναι τα πράγ-
µατα ακριβώς έτσι. Βεβαίως έγινε ενδεχοµένως ένα συµµάζεµα
των δαπανών και καλώς έγινε –και πρέπει να γίνει και σε όλο το
σύστηµα υγείας και σε όλη τη χώρα, και αυτό κάνουµε κι εµείς
αυτή την περίοδο, µε πολύ σκληρό τρόπο στο δηµόσιο σύστηµα
υγείας- αλλά δηµιούργησε και πολλαπλές παρενέργειες. 

Είχε αντιθεραπευτικό αποτέλεσµα, κύριε Γεωργιάδη. Διότι ευ-
νοούσε την παραµονή ψυχικά ασθενών στα οικοτροφεία και όχι
σε προστατευόµενα διαµερίσµατα, που αυτό θα επέβαλλε η θε-
ραπευτική λογική, να αποκτήσουν περισσότερη αυτονοµία οι άν-
θρωποι αυτοί. Γιατί; Γιατί η ΑΜΚΕ πληρωνόταν µε περισσότερα
λεφτά, αν ήταν στο οικοτροφείο.

Δεν ευνοούσε τη µετακίνηση του θεραπευόµενου κοντά στους
οικείους του, διότι για τις ηµέρες που έλειπε ο θεραπευόµενος
και πήγαινε στους δικούς του –και είναι καλό αυτό, για να επα-
νενταχθεί και να ξεφύγει από την ασυλική κουλτούρα και την
ασυλική λογική- αφαιρούνταν από την ΑΜΚΕ η δαπάνη. Άρα δεν
είχε κίνητρο η ΑΜΚΕ να τον κινητοποιήσει. 

Υπήρξαν δοµές που απευθύνονταν σε εξαρτηµένους πρόσφυ-
γες και µετανάστες και τους ζητούσαν ΑΜΚΑ για να δικαιολογή-
σουν τις δαπάνες τους.

Υπήρχαν, λοιπόν, δοµικά και κυρίως θεραπευτικά προβλήµατα.
Αυτό είναι το πρόβληµα, αλλά εσάς το µόνο που σας ενδιαφέρει,
είναι να κάνετε εντυπώσεις σε ένα κυνήγι εντυπώσεων, για να δη-
µιουργήσετε πλήγµα στο ηθικό πλεονέκτηµα αυτής της παράτα-
ξης.

Δεν θα τα καταφέρετε, κύριε Γεωργιάδη. Θα εκτεθείτε -και ήδη
εκτίθεστε µε αυτά που λέτε και κάνετε- απέναντι στον κόσµο της
ψυχικής υγείας, στους ανθρώπους που παλεύουν, πραγµατικά,
µε νύχια και µε δόντια και µε εντιµότητα, γιατί δεν υπάρχει συλ-
λογική ευθύνη. 

Αν υπάρχουν ΑΜΚΕ, όπως αν υπάρχουν φορείς του δηµοσίου,
όπως και αν υπάρχουν πρόσωπα στον σκληρό πυρήνα του κρά-
τους, που ενέχονται σε διαφθορά και σε σκάνδαλα, προφανώς
θα ελεγχθούν. Αυτή την περίοδο κάνουµε αξιολόγηση των ισο-
λογισµών και των τριών ετών και θα µας δώσει τα στοιχεία η Δι-
εύθυνση Ψυχικής Υγείας. 

Δηλαδή µας λέτε τώρα ότι έγινε µια τροµερή συµπαιγνία που
είναι µέσα η Διεύθυνση Ψυχικής Υγείας, η επιτελική δοµή του
ΕΣΠΑ, ο γενικός γραµµατέας και το δίκτυο «ΑΡΓΩ» που εκπρο-
σωπεί όλες τις δοµές. Έχει κανέναν λόγο το δίκτυο «ΑΡΓΩ», αν
υπήρχαν µέλη του που ρίχνονταν στη µοιρασιά, να βγει και να

υποστηρίζει αυτά που κάνουµε; 
Δεν στηρίζεται πουθενά αυτή η παρέµβαση. Πραγµατικά δεν

στηρίζεται πουθενά και κυρίως δεν έχει καµµιά έγνοια για το
πραγµατικό περιεχόµενο της ψυχιατρικής µεταρρύθµισης, για τη
φροντίδα των ψυχικά ασθενών!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία, κύριε
Υπουργέ.

Κύριε Γεωργιάδη και όλοι σας, να κάνουµε µια προσπάθεια να
διαχειριστούµε τον χρόνο. Δεν γίνεται διαφορετικά.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εντάξει και να φύγει ένα
λεπτό δεν χάλασε ο κόσµος. Είναι σοβαρό το θέµα.

Κύριε Υπουργέ, ακούστε. Μου κάνει τροµερή εντύπωση που
όταν ένας Βουλευτής της Αντιπολιτεύσεως πράττει το καθήκον
του και ελέγχει τον Υπουργό και µάλιστα για λεφτά, η πρώτη σας
επωδός είναι «είστε λαϊκιστής». 

Πρώτα απ’ όλα, εδώ πού είδατε εγώ να υιοθετώ τον τίτλο που
έγραψε το δηµοσίευµα της εφηµερίδας «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ»; Πού
µε είδατε να το υιοθετώ; Το ανέφερα στην οµιλία µου; Γιατί µου
απαντάτε έτσι; 

Εγώ σας ρώτησα ένα απλό πράγµα, κύριε Υπουργέ. Μιλήσατε
για δώδεκα λεπτά…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Πάνω σε αυτό στη-
ριχθήκατε, κύριε Γεωργιάδη. «Το ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ» σάς δίνει τη
γραµµή. Εκτός αν έχετε άλλες πληροφορίες…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μη µε διακόπτετε! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μισό λεπτό, κύριε

Υπουργέ!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εγώ κατέθεσα έγγραφο

που δεν είχε «ΤΟ ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ».
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μισό λεπτό, κύριε Γε-

ωργιάδη!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Έρχοµαι και θα καταθέσω

και άλλα τώρα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν θα µε αγνοείτε!

Εγώ δεν παρευρίσκοµαι και χαιρετίζω εδώ. Καλούµαι να διαχει-
ριστώ µία κατάσταση.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μα ο Υπουργός µε διακό-
πτει. Σε µένα κάνετε παρατήρηση;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Λέω να µη σας δια-
κόπτει.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Έχω τον λόγο. Δεν τον
διέκοψα. Με διακόπτει και µου κάνετε και παρατήρηση!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ίσα-ίσα. Μα δεν µε
ακούσατε. Είπα στον κύριο Υπουργό να µη σας διακόπτει.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Τώρα έχω τον λόγο. Πα-
ρακαλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, για να εί-

µαστε συνεννοηµένοι, επειδή δεν απαντήσατε, εγώ κατέθεσα έγ-
γραφα τριών µη κυβερνητικών οργανώσεων, για να καταλάβει ο
πολίτης που µας παρακολουθεί. Είπατε ότι στηριχτήκατε στο
δικό µας σύστηµα κοστολόγησης.

Έχω καταθέσει τα έγγραφα -παρακαλώ πολύ τους κοινοβου-
λευτικούς συντάκτες να τα πάρουν και να τα ελέγξουν- όπου
έχετε δώσει από σχεδόν ένα εκατοµµύριο παραπάνω -σε άλλους
1,2 εκατοµµύρια, σε άλλους 1,8 εκατοµµύρια- µε τον ίδιο αριθµό
ασθενών και την ίδια τιµή ανά ασθενή.

Σας ρώτησα να µου απαντήσετε, γιατί για τον ίδιο αριθµό
ασθενών και µε την ίδια τιµή ανά ασθενή έχετε δώσει ένα εκα-
τοµµύριο παραπάνω και ρώτησα, γιατί είµαι υποχρεωµένος να
το ρωτήσω, γιατί µου κάνει εντύπωση ότι αυτοί είναι δηλωµένα
κοµµατικά στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ µε διάφορους τρόπους. Τι να κά-
νουµε τώρα; Να µη σας το ρωτήσω για να µη στεναχωρηθείτε ή
να µη µε πείτε λαϊκιστή;

Έρχοµαι, όµως, στην ουσία. Αφήσατε υπονοούµενα για τη
σπατάλη που έγινε το προηγούµενο διάστηµα και επί Νέας Δη-
µοκρατίας. Τον Πάνο Παπαδόπουλο τον ξέρετε. Το όνοµα Πάνος
Παπαδόπουλος κάτι σας λέει. Για τη δική σας Κυβέρνηση, αν µε
ρωτήσετε, δεν το έχω βρει αυτό ακόµα, γιατί δεν θέλω να ψάχνω
τσάµπα.

Τον κ. Πάνο Παπαδόπουλο τον ξέρετε;
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ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Εσείς τι λέτε;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Τον ξέρετε. Διευθυντής

σας είναι. Συνεργάτης σας είναι. Έχουµε µία σειρά αποφάσεων
επί δικών µας κυβερνήσεων και του ΠΑΣΟΚ, που οι χρηµατοδο-
τήσεις γίνονταν µε υποµνήµατα του κ. Παπαδόπουλου, ως επι-
στηµονικού υπευθύνου. Δεν λέω εγώ αντιθέτως.

Άρα µην κατηγορείτε τους δικούς σας ανθρώπους -και τον δι-
ευθυντή σας µάλιστα, για σπατάλη. Δεν είναι σωστό!

Έρχοµαι, όµως, στην ουσία, γιατί δεν έχετε απαντήσει καθό-
λου και δεν θα ξεφύγετε από αυτό. Θέλω να µου πείτε συγκεκρι-
µένα, γιατί πήγατε σε αυτές τις µη κυβερνητικές οργανώσεις και
δώσατε παραπάνω λεφτά µε τον ίδιο αριθµό ασθενών. Αυτή είναι
η ερώτηση.

Επειδή αναφέρατε την επιτελική δοµή του ΕΣΠΑ -θα το ξε-
χνούσα και ευχαριστώ, ψάχνω πάρα πολύ- ο νόµος έλεγε ότι
έπρεπε να έχει συσταθεί µέχρι τις 24-4-2015. Ψάχνω να βρω το
έγγραφο συστάσεώς της και το µόνο που βρήκα είναι ένα έγ-
γραφο 27-6-2016. Αυτό, όµως, είναι εξαιρετικά προβληµατικό,
γιατί; Διότι στο ενδιάµεσο από τον Μάιο του 2015 µέχρι τον Ιού-
νιο του 2016 έχω βρει εκατοντάδες έγγραφα στα οποία αναφέ-
ρεται µία επιτελική δοµή ΕΣΠΑ, η οποία όµως συστήθηκε, αφού
είχαν υπογραφεί αυτά τα έγγραφα.

Θέλω να σας πω και παρακαλώ πολύ να καταθέσετε στα Πρα-
κτικά, πότε συστάθηκε η επιτελική δοµή ΕΣΠΑ, διότι σε αντίθετη
περίπτωση, όλα τα έγγραφα που έχει εγκρίνει η επιτελική δοµή
ΕΣΠΑ από τον Φεβρουάριο του 2015 µέχρι τον Ιούνιο του 2016,
που είναι το µοναδικό έγγραφο συστάσεώς της, είναι όλα άκυρα,
είναι όλα στον αέρα, είναι όλα παράνοµα, εκτός αν εγώ δεν έχω
βρει το χαρτί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε αυτή την περίπτωση σας ζητώ συγγνώµη και περιµένω να
το καταθέσετε στα Πρακτικά. Υπήρχε η νοµίµως συσταθείσα επι-
τελική δοµή ΕΣΠΑ, όπως προέβλεπε ο νόµος, µέχρι τις 24-4-2015
ή για λόγους διαφόρους που εσείς γνωρίζετε, πράγµατι, συστά-
θηκε τελικώς στις 27-6-2016;

Εάν αυτό που λέω ισχύει, κύριε Πρόεδρε, είναι όλα στον αέρα,
παράνοµα.

Με συγχωρείτε -και θα κλείσω- αλλά µας έκανε, κύριε Πρό-
εδρε, ο Υπουργός αναφορά στην µεγάλη πρόοδο και στα µεγάλα
βήµατα που έγιναν στη χώρα από το 2000 µέχρι σήµερα. Πράγ-
µατι από τη υπουργία του Αλέκου Παπαδόπουλου, από την
υπουργία του Στεφανή, του Νικήτα Κακλαµάνη, του Δηµήτρη
Αβραµόπουλου, της Μαριλίζας Ξενογιαννακοπούλου, του Αν-
δρέα Λοβέρδου, του Ανδρέα Λυκουρέντζου, τη δική µου, του
Μάκη Βορίδη, του Ανδρέα Ξανθού τώρα ή του Παναγιώτη Κου-
ρουµπλή, για να µην τον ξεχάσω, µπορείτε να µου πείτε από αυτά
τα βήµατα που αναφέρατε, ποιο έχει γίνει επί των δικών σας ηµε-
ρών; Απάντηση. Κανένα. Δεν έχετε κλείσει κανένα από τα άσυλα
τα οποία κατηγορείτε.

Ο Επίτροπος Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων δεν το αναφέρει αυτό,
κύριε συνάδελφε, κύριε Μπαργιώτα, προηγουµένως. Σας κατη-
γορεί εµµέσως πλην σαφώς, γιατί δεν έχει διαλευκανθεί η ιστο-
ρία µε τους θανάτους στα ψυχιατρικά νοσοκοµεία. Ούτε γι’ αυτό
έχει βγει πόρισµα να ξέρουµε τι έγινε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία, κύριε Γεωρ-
γιάδη.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Άρα όλα τα βήµατα προ-
όδου τα οποία είπατε ότι έγιναν, έγιναν επί δικών µας ηµερών.
Εσείς ήρθατε εδώ, µας είπατε ωραία λόγια, πολύ ωραία, πόσο
πολύ φροντίζετε για τους ασθενείς και πόσο πολύ πονάτε για
τους ασθενείς. Για τα λεφτά δεν µας είπατε τίποτα, λες και δεν
πρέπει να ρωτάµε ως Βουλευτές της Αντιπολιτεύσεως. Είναι πα-
ράνοµο να ρωτάµε. Είµαστε λαϊκιστές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Γεωργιάδη…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Λέτε και εσείς στη θέση

µου, δεν θα είχατε ρωτήσει. Ο κ. Πολάκης µπορεί να έχει µια
γνώµη γι’ αυτό.

Άρα, λοιπόν, θέλω συγκεκριµένη απάντηση, όχι γενικώς φρον-
τίδα για τους ασθενείς, γιατί στις ΑΜΚΕ που κατέθεσα, έχετε
δώσει παραπάνω λεφτά µε τον ίδιο αριθµό ασθενών. Τόσο λεπτό

είναι το ερώτηµα. Επαναλαµβάνω για να το κλείσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Γεωργιάδη,

ολοκληρώστε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Στη µία εµπλεκόµενος ο

κ. Μαντάς, στην άλλη η κ. Λύτρα από το γραφείο σας και στην
άλλη σύµβουλος του κ. Πετρόπουλου.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιά-

δης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Γεωργιάδη,
µισό λεπτό, θέλω να πω κάτι.

Ξεπεράσαµε και τον χαρακτήρα της επερώτησης. Το επόµενο
βήµα είναι να κάνουµε µία θεµατική συζήτηση στο αµφιθέατρο
του ψυχιατρείου.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Για δέκα λεπτά µιλούσε
προηγουµένως, κύριε Πρόεδρε. Μην αγχώνεστε. Ένα απλό ερώ-
τηµα είναι. Απαντά και κλείσαµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε Γεωργιάδη,
για να το κλείσουµε, επαναλαµβάνω ότι έχω τα στοιχεία της επι-
τελικής δοµής µε τις συγκεκριµένες κατανοµές.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Πότε συστάθηκε; Μπο-
ρείτε να µου το πείτε;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Έχει συσταθεί. Εν-
νοείται, κύριε Γεωργιάδη.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Νοµίµως;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Νοµιµότατα.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Πού είναι το χαρτί της συ-

στάσεώς της;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τώρα, θέλετε αυτή

τη στιγµή να σας βρω πού είναι το χαρτί;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Θα µου το είχατε δώσει

τόση ώρα.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Θα σας το στείλω.

Έλεος!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Γεωργιάδη, θέ-

σατε όσα ερωτήµατα θέσατε…
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Μου λέτε τώρα ότι

δεν υπάρχει σε ένα Υπουργείο νοµίµως λειτουργούσα επιτελική
δοµή…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ωραία θα κάνω καινούρ-
για αίτηση κατάθεσης εγγράφων και θα το καταθέσετε. Αν δεν
υπάρχει, τι θα πείτε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Με συγχωρείτε, αλλά
δεν γίνεται έτσι η κουβέντα. Με συγχωρείτε, δηλαδή, αλλά δεν
γίνεται.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν υπάρχει. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Μπο-

ρείτε να το αποδείξετε αυτό;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Είναι όλα στον αέρα. Δεν

υπάρχει. Το έχω ψάξει. Δεν χρειάζεται. Είναι όλα στη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ»,
τα ψάχνω και τα βρίσκω. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Δεύτερον, το 2015
αυτό που υπήρχε ήταν µία πλήρης αποδιοργάνωση των δηµό-
σιων υπηρεσιών ψυχικής υγείας, γιατί εσείς και ο φίλος σας ο
Παύλος Θεοδωράκης, ο οποίος σας γράφει και τα κείµενα, γιατί
προφανώς δεν τα ξέρετε, αυτός σας τα γράφει…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Και
τα δίνει και στο «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ».

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Είναι αυτός που τα
δίνει στο «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ», αυτός που σας γράφει τη «µαύρη
Βίβλο» για την υγεία της Νέας Δηµοκρατίας…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν κατάλαβα. Εγώ δεν
µπορώ να έχω φίλους; Μόνο εσείς θα έχετε;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): …και που, πραγµα-
τικά, αισθανόµαστε υπερήφανοι, που ήταν ο πρώτος διοικητής,
που καταφέραµε απ’ αυτό το παλιό διοικητικό κατεστηµένο να
τον αποµακρύνουµε…
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ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Για τα λεφτά να µιλή-
σουµε. Για τον Θεοδωράκη και τον Χατζιδάκη θα µιλάµε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Γεωργιάδη,
σας παρακαλώ πάρα πολύ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μα για τα λεφτά να µιλή-
σουµε, κύριε Πρόεδρε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μα κοιτάξτε να δείτε.
Θα επιβάλετε καρικατούρα διαδικασίας; Αυτό δεν γίνεται! Εδώ
είναι Βουλή! Δεν είναι κάτι άλλο!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μα για τα λεφτά µιλάµε.
Δεν µιλάµε για τον Θεοδωράκη. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Θα απαντήσω. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μιλήστε µου τότε για τον

Χατζιδάκη!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Σας παρακαλώ πάρα

πολύ, κύριε Γεωργιάδη. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν είναι τηλεοπτικό

παράθυρο εδώ. Σας παρακαλώ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Για τα λεφτά πείτε µας,

όµως.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Γεωργιάδη,

δεν γίνεται έτσι η διαδικασία. Δεν υπάρχει αυτή η διαδικασία.
Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Εµείς, λοιπόν, πή-

ραµε ένα σύµφωνο που είχε καταρρεύσει και το επαναδιαπραγ-
µατευτήκαµε, κάνοντας µία αρχική συµφωνία µε την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή και αυτό θα προχωρήσει.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Χαρτί δεν έχουν πάντως!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Εσείς εύχεστε να

αποτύχουµε –αυτό λέτε- και ζητάτε να δηλώσω από τώρα, τι θα
κάνουµε αν δεν πάει καλά και µας ζητήσουν πίσω τα λεφτά.

Δεν θα µας τα ζητήσουν πίσω τα λεφτά. Αναγνώρισαν, µάλι-
στα, την εγκατάλειψη η οποία υπήρχε επί των ηµερών σας. Ο κ.
Θεοδωράκης δεν είχε προβλέψει καµµία πρόσληψη προσωπικού,
γιατί είχε στο µυαλό του ότι θα κλείσει το ΨΝΑ στο τέλος του
2015.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Για τον κ. Θεοδωράκη θα
µιλάµε εδώ; Εγώ δεν µίλησα για τον κ. Θεοδωράκη.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Εντάξει, εντάξει. Να
ρωτήσετε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Γεωργιάδη,
εγώ τι µέτρα να πάρω τώρα; Με συγχωρείτε, αλλά αγνοείτε τους
πάντες.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Δυο λεπτά. Όσον
αφορά τα περιβόητα λεφτά, λέω ξανά ότι δεν µοιράστηκε ακρι-
βώς το ποσό το οποίο είχε προϋπολογιστεί µε τις ίδιες αναλο-
γίες.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Αφού έχω καταθέσει τα
έγγραφα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Εγώ έχω, λοιπόν,
ενηµέρωση. Θα αδικήσω ενδεχοµένως κάποιες εταιρείες, στις
οποίες ενδεχοµένως αναφερθήκατε, αλλά επειδή είναι µπροστά
και ο κ. Χρήστος Μαντάς, θα αναφερθώ συγκεκριµένα στην
«ΕΠΡΟΨΥΗ», την ψυχιατρική εταιρεία που αφορά την Ήπειρο. 

Το 2013, ήταν το 1,85% της συνολικής κατανοµής. Το 2014, το
2,17%. Το 2015, το 2,97%. Το 2016, το 2,05%.

Πού τη βλέπετε εσείς την προνοµιακή µεταχείριση, κύριε Γε-
ωργιάδη; Ποιος σας τα δίνει αυτά τα στοιχεία…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Πάρτε τα χαρτιά, κύριε
Υπουργέ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): …και κυρίως ποιος
τα µαγειρεύει, για να δηµιουργείτε εντυπώσεις; 

Πάει αυτό και τελειώνουµε µ’ αυτή την ιστορία.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μπορείτε να µας το πείτε

αυτό σε εκατοµµύρια;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Γεωργιάδη,

σας παρακαλώ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Οι απαντήσεις από

την Επιστηµονική Επιτροπή είναι αποστοµωτικές. Δεν ισχύει αυτό
που λέτε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Αφού το κατέθεσα!

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν ισχύει!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Σας παρακαλώ, κύριε

Γεωργιάδη. Εδώ είναι Βουλή! Δεν είναι κάτι άλλο!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατέθεσα

έγγραφο που λέει ότι η εταιρεία στην οποία αναφέρεται πήρε
ένα εκατοµµύριο ευρώ παραπάνω και µου λέει ότι δεν ισχύει;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μα, µε συγχωρείτε,
έχετε δει πουθενά αυτή τη διαδικασία; Πείτε µου πού την είδατε.
Οι άλλοι συνάδελφοί σας, δηλαδή, απ’ όλα τα κόµµατα γιατί δεν
συµπεριφέρονται έτσι; Σας ρωτώ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Είπα ότι στο τέλος
του 2015 έγιναν αναπροσαρµογές, παίρνοντας υπ’ όψιν την
ανάγκη περιφερειακότητας και την ανάγκη να τηρηθούν οι ανα-
λογίες ανάµεσα στο ΠΔΕ και το ΕΣΠΑ.

Έγιναν αναπροσαρµογές, όπως γίνεται κάθε φορά όταν κλεί-
νει το ΕΣΠΑ, για να µπορούν να απορροφηθούν οι πόροι. Αυτές
οι αναπροσαρµογές στους προϋπολογισµούς δικαιολογούν
αυτές τις αποκλίσεις που λέτε. Τελειώνουµε µε αυτό. 

Εγώ θέλω, όµως, να σας θέσω, κύριε Γεωργιάδη, το βασικό
πολιτικό ερώτηµα. Εµείς είµαστε µε το δηµόσιο σύστηµα υγείας,
µε τις δηµόσιες δοµές, αυτές θα αναπτύξουµε, αξιοποιώντας και
ευρωπαϊκούς πόρους το επόµενο διάστηµα. Και φυσικά, θα βά-
λουµε ένα πλαίσιο στο οποίο θα κινηθούν όλοι οι εµπλεκόµενοι
και όλοι οι φορείς που παρέχουν υπηρεσίες ψυχικής υγείας.

Εσείς µε τι ακριβώς είστε; Τι σηµαίνει ο αντικρατισµός του Μη-
τσοτάκη, κύριε Γεωργιάδη, για τον χώρο της ψυχικής υγείας; 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εδώ µιλάµε για τα λεφτά. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Όχι. Αυτά είναι τα

πολιτικά ερωτήµατα. Εσείς δαιµονοποιείτε τις ΜΚΟ, λες και τις
φτιάξαµε εµείς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, επι-
τρέψτε µου να σας πω κάτι. Απαντάτε στον κ. Γεωργιάδη, αλλά
απευθύνεστε στον ελληνικό λαό και στη Βουλή.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Σας απέδειξα ότι
υπερδιπλασιάστηκαν επί των ηµερών σας.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Αφού ο διευθυντής σας
τις έφτιαχνε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Καλά δεν ντρέπεστε
τώρα.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μα, τα έχω τα έγγραφα
στα χέρια µου.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν ντρέπεστε να
χρησιµοποιείτε ανθρώπους που εργάζονταν στο Υπουργείο;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Τότε τον κ. Θεοδωράκη
γιατί τον αναφέρατε εσείς; Για τον κ. Θεοδωράκη γιατί δεν ντρα-
πήκατε να αναφερθείτε;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ο κ. Θεοδωράκης
είναι πολιτικό πρόσωπο. Είχε µπει διοικητής στο νοσοκοµείο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δηλαδή, εγώ να ντρέπο-

µαι να πω για τον κ. Παπαδόπουλο και εσείς να λέτε για τον Θε-
οδωράκη; Δεν κατάλαβα! Τι είστε εσείς, δηλαδή, ανώτεροι των
άλλων; Και ο κ. Παπαδόπουλος είναι πολιτικό πρόσωπο. Κύριε
Υπουργέ, αν αναφέρετε αυτόν, τότε θα αναφέρουµε και εµείς.
Ξαναλέω, ο κ. Παπαδόπουλος ήταν σύµβουλος σε όλες σας τις
ΜΚΟ. Και είναι διευθυντής σας. Και ενέκρινε λεφτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τελείωσε η διαδικα-
σία. Πάµε στην επόµενη ερώτηση.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν ήταν σύµβου-
λος. Ήταν αποσπασµένος στη Διεύθυνση Υγείας του Υπουρ-
γείου. Αφήστε της αθλιότητες. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Και δεν δούλευε σε µια
ΜΚΟ στη Θεσσαλία;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Σταµατήστε να πιά-
νετε στο στόµα σας δηµόσιους υπαλλήλους έντιµους.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δούλευε ή δεν δούλευε
στη Θεσσαλία;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Πού δούλευε;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Σε ΜΚΟ στη Θεσσσαλία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Στη Λάρισα.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τον είχε διαθέσει η
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ΜΚΟ στη Διεύθυνση Υγείας για να στηριχθεί, κύριε Γεωργιάδη.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Άρα, µη µας τον λες και

τόσο έξω από το σύστηµα! Μη µας τον λες!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Με συγχωρείτε. 
Κύριε Υπουργέ! Κύριε Γεωργιάδη!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ακούστε, λοιπόν,

γιατί δεν είπατε και µια λεπτοµέρεια.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ακούστε µε σας πα-

ρακαλώ, κύριε Υπουργέ.
Απαντάτε όντως σε ερώτηση του κ. Γεωργιάδη. Όµως, απευ-

θύνεστε στη Βουλή και στον ελληνικό λαό. Δεν είναι τρόπος
αυτός να διαλεγόµαστε εδώ. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ο λαλίστατος κ. Γε-
ωργιάδης µας απέκρυψε και µια πολύ σηµαντική λεπτοµέρεια.
Για να προχωρήσει ο νέος µηχανισµός κοστολόγησης, το Υπουρ-
γείο Υγείας προσέλαβε µια ιδιωτική εταιρεία συµβούλων, η οποία
παρείχε υπηρεσίες της τάξης του ενός εκατοµµυρίου ευρώ τον
χρόνο. Αυτή η ιδιωτική εταιρεία είναι η µόνη αλλαγή επί της ου-
σίας που έκανε η Κυβέρνησή µας. Σταµάτησε τη σύµβασή της. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Συγχαρητήρια!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Μας έλεγαν όλοι ότι

θα καταρρεύσει το σύστηµα, ότι δεν θα υπάρξει κοστολόγηση,
ότι δεν θα πληρώνονται οι ΑΜΚΕ, ότι θα µείνουν οι ασθενείς
χωρίς φροντίδα, θα µείνουν απλήρωτοι οι εργαζόµενοι. 

Τίποτα από αυτές τις προφητείες τις καταστροφολογικές, στις
οποίες επιδίδεστε όλοι σας αυτήν την περίοδο, δεν επιβεβαιώθη-
καν. 

Θεωρώ ότι οι µόνοι που πραγµατικά έχουν λόγο να µας εγκα-
λούν αυτήν την περίοδο είναι η συγκεκριµένη ιδιωτική εταιρεία,
η οποία ενδεχοµένως έχασε ένα µέρος από µια χρηµατοδότηση.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Πολιτική σας απόφαση.
Κανένα πρόβληµα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Σας λέω, λοιπόν, ότι
τουλάχιστον µε τον κ. Μπαργιώτα µπορέσαµε και κάναµε µια συ-
ζήτηση ουσίας πάνω στο περιεχόµενο της ψυχιατρικής µεταρ-
ρύθµισης και στις προϋποθέσεις της. Με εσάς, δυστυχώς, αυτή
η δυνατότητα δεν υπάρχει.

Και για να τελειώνουµε, κύριε Γεωργιάδη, η πελατειακή λογική,
η διαφθορά και η διαπλοκή στην Ελλάδα έχουν πολιτικό ονοµα-
τεπώνυµο: ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Τον κ. Σπίρτζη λέτε
ΠΑΣΟΚ;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ό,τι και να πείτε, ό,τι
και να λέτε, αυτό έχει καταγραφεί στη συλλογική συνείδηση.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Συγγνώµη! Τον κ. Σπίρτζη
λέτε ΠΑΣΟΚ, τον κ. Κουρουµπλή λέτε ΠΑΣΟΚ;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Έχει καταγραφεί
στη συλλογική συνείδηση.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Προκάτοχός σας ήταν ο
κ. Κουρουµπλής, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ και Γραµµατέας επί
ΠΑΣΟΚ. Το ξεχάσατε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τέλειωσε η διαδικα-
σία της ερώτησης.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μα, να µας λέει για
ΠΑΣΟΚ ο ΣΥΡΙΖΑ µε τον Κουρουµπλή προκάτοχό του; Έλεος!
Εντάξει! Δεν έχουµε Αλτσχάιµερ στη χώρα, κάποιοι θυµόµαστε.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Το
έκανες το σόου!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Πολύ σιωπηρό σε βρίσκω.
Κάτι ξέρεις εσύ. Κάτι ξέρεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Έχει τελειώσει η δια-
δικασία.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Επιτρέψτε µου ένα
τελευταίο πολιτικό σχόλιο. Τα υποτιθέµενα σκάνδαλα του ΣΥΡΙΖΑ
είναι σαν τα πυροτεχνήµατα. Τα εκτοξεύουν τα µιντιακά σας υπο-
στυλώµατα και τα αναπαράγετε και εσείς εδώ µέσα. Όµως, όπως
όλα τα πυροτεχνήµατα, έχουν πολύ µικρή διάρκεια ζωής. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν µου απαντάτε!
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Και έρχεται η πραγ-

µατικότητα και τα ακυρώνει. Τα δικά σας αµαρτήµατα είναι πι-
στοποιηµένα µε ονοµατεπώνυµο, καταγεγραµµένα και υπάρχουν

στελέχη αυτών των δύο πολιτικών χώρων που είναι στη φυλακή. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Καλοµελέτα και έρχεται!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ, κύριε

Γκιόκα, να επαναφέρουµε τη συζήτηση στον πνεύµα που αρµόζει
στην Αίθουσα. 

Επόµενη, λοιπόν, είναι η όγδοη µε αριθµό 1284/19-9-2016 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Αττικής του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα τεράστια προβλήµατα στη λει-
τουργία των οργανισµών κατά των ναρκωτικών. 

Ορίστε, κύριε Γκιόκα, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Πριν ξεκινήσω την ερώτηση, προτείνω

να καθιερωθεί από τον Κανονισµό της Βουλής µία µέρα, για να
έρχονται εδώ η Νέα Δηµοκρατία, ο ΣΥΡΙΖΑ και τα άλλα κόµµατα
να ξεµαλλιάζονται για τη διαφθορά. Διότι µόνο σε αυτό διαφω-
νούν πλέον, αφού την ίδια πολιτική εφαρµόζουν. 

Προτείνω, λοιπόν, να καθιερωθεί µία µέρα κοινοβουλευτικού
ελέγχου για όλους τους υπόλοιπους που περιµένουµε υποµονε-
τικά εδώ πέρα µία ώρα, για να κάθονται εδώ δέκα και δεκαπέντε
λεπτά µε τη δική σας ανοχή! Αυτό γίνεται τόση ώρα! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Γκιόκα, µισό
λεπτό. Κατ’ αρχάς ζήτησα τη συναίνεσή σας…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητήσατε τη συναίνεσή
µας για να προηγηθεί η ερώτηση του Γεωργιάδη, επειδή είχε συ-
ναφές αντικείµενο. Δεν ζητήσατε τη συναίνεσή µας για να µιλούν
µισή ώρα εδώ πέρα, να ξεµαλλιάζονται µεταξύ τους και να περι-
µένουµε εµείς εδώ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ακούστε να σας πω,
κύριε Γκιόκα. Πρέπει να αναγνωρίσετε τη δυσκολία που έχει το
Προεδρείο, σε εξαιρέσεις και όχι κατά κανόνα, να επιβάλει τη
διαδικασία. Θα συµφωνήσω µαζί σας…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Γι’ αυτό σας προτείνω να καθιερωθεί µια
έξτρα µέρα κοινοβουλευτικού ελέγχου για όλους τους υπόλοι-
πους που περιµένουµε υποµονετικά. Αυτό λέω!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εντάξει τώρα, κύριε
Γκιόκα. Εγώ λέω ότι περίµενα και περιµένω από εσάς να συνει-
σφέρετε εποικοδοµητικά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Συνεισέφερα δίνοντας τη σειρά µου,
κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Θα συµφωνήσω µαζί
σας ότι εδώ είναι Βουλή και όχι «αµέρικαν µπαρ». Εντάξει; Σ’
αυτό συµφωνώ. Όµως, βοηθήστε και εσείς να επιβληθεί η διαδι-
κασία. Δεν γίνεται αλλιώς! 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Πάντως, υπεύθυνος για τη διαδικασία
δεν είµαι εγώ. Εγώ περίµενα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Όχι, αλλά πήρα τη
συναίνεσή σας για να προηγηθεί η ερώτηση του κ. Γεωργιάδη.
Έτσι δεν είναι; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Εν πάση περιπτώσει, το θέµα της επίκαι-
ρης ερώτησης αφορά, κατά τη γνώµη µας, ένα εξαιρετικά σο-
βαρό ζήτηµα που έχει να κάνει αφ’ ενός µε το κλείσιµο
ολόκληρων δοµών του ΚΕΘΕΑ –και αναφέροµαι στα πολυδύναµα
ψυχοδιαγνωστικά κέντρα του ΚΕΘΕΑ τα οποία έβαλαν λουκέτο
πριν από λίγες µέρες, στις 14 Σεπτέµβρη- και αφ’ ετέρου µε τον
ορατό κίνδυνο στο τέλος του χρόνου να κλείσουν οι κινητές µο-
νάδες Street-Work σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη, λόγω και της ολο-
κλήρωσης του αντίστοιχου προγράµµατος δωρεάς. 

Κύριε Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ, θα αναφέρω ορισµένα κρί-
σιµα στοιχεία που δείχνουν το µέγεθος του προβλήµατος. Πρώτη
φορά όλα αυτά τα χρόνια κλείνει εξαιτίας ελλείψεως προσωπι-
κού µια δοµή του ΚΕΘΕΑ. Και µιλάµε για µια περίοδο όπου το
πρόβληµα της τοξικοεξάρτησης οξύνεται, εξαιτίας της κρίσης,
των αδιεξόδων, της φτώχειας, της ανεργίας και όλων αυτών των
φαινοµένων που ζούµε καθηµερινά. 

Μιλάµε για επτά πολυδύναµα ψυχοδιαγνωστικά κέντρα, που
για όσους δεν γνωρίζουν, είναι κέντρα διπλής διάγνωσης. Δη-
λαδή, δεν αφορούν µόνο όσους έχουν πρόβληµα εξάρτησης
αλλά και όσους έχουν µια άλλη ψυχική νόσο, όπως σχιζοφρένεια
και οτιδήποτε. 

Άρα, εδώ πρόκειται για µια εγκληµατική πολιτική. Δεν είστε οι
µοναδικοί υπεύθυνοι γι’ αυτήν την πολιτική. Την ίδια πολιτική ακο-
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λουθούσαν και οι προηγούµενες κυβερνήσεις της Νέας Δηµο-
κρατίας και του ΠΑΣΟΚ και τη συνεχίζετε εσείς. Και απόρροια
αυτής της εγκληµατικής πολιτικής, της υποχρηµατοδότησης και
των ελλείψεων προσωπικού είναι να φτάνουµε στο σηµείο για
πρώτη φορά –επαναλαµβάνω- να κλείνουν κρίσιµες και εξαιρε-
τικά σοβαρές δοµές του ΚΕΘΕΑ. 

Άρα, λοιπόν, το ερώτηµα είναι τι µέτρα θα πάρει το Υπουργείο
άµεσα, τώρα, και για να µην κλείσουν αυτές οι δοµές και για να
µην κλείσουν οι δοµές Street work σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη,
που µε µαθηµατική ακρίβεια θα κλείσουν στο τέλος του χρόνου. 

Επίσης, το θέµα είναι τι µέτρα θα πάρει το Υπουργείο, για να
υπάρχει η απαραίτητη χρηµατοδότηση και οι προσλήψεις ανα-
γκαίου προσωπικού και φυσικά να εξασφαλιστεί η πλήρης επάρ-
κεια σε υγειονοµικό και άλλο υλικό µε ανανέωση του εξοπλισµού,
του εκσυγχρονισµού των υποδοµών και την παροχή δωρεάν προ-
γραµµάτων επιµόρφωσης των εργαζοµένων. Αυτό είναι το αντι-
κείµενο της ερώτησης και περιµένουµε από το Υπουργείο µια
συγκεκριµένη απάντηση.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ο κύριος Υπουργός

έχει τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Αγαπητέ συνάδελφε, πραγµατικά αισθάνοµαι άσχηµα για την

καθυστέρηση. Νοµίζω, όµως, πως όταν εγκαλείται ο Υπουργός
και οι συνεργάτες του για αδιαφανή διαχείριση δηµόσιων πόρων,
είναι εύλογο να υπάρχει η δυνατότητα να δοθούν απαντήσεις. 

Θέτετε ένα πολύ σηµαντικό θέµα. Το έχουµε ξανασυζητήσει.
Η κρίση επιδείνωσε και τον τοµέα της εξάρτησης -αυξήθηκαν τα
περιστατικά εξαρτηµένων ανθρώπων, υπήρξαν αναδυόµενες
εξαρτήσεις- σε µία περίοδο που οι δηµόσιες δοµές ήταν υποστε-
λεχωµένες και υποχρηµατοδοτούµενες. Τα συγκεκριµένα επτά
κέντρα του ΚΕΘΕΑ, στα οποία αναφέρεστε, ήταν όντως µια πρω-
τοποριακή δοµή, η οποία είχε ως πληθυσµό - στόχο τους ασθε-
νείς µε διπλή διάγνωση, δηλαδή εξαρτηµένους και έχοντες
ταυτόχρονα και ψυχιατρική νοσηρότητα. Προσέφεραν πολύ
καλές υπηρεσίες. Υπήρξε εξωτερική αξιολόγηση γι’ αυτό. Δη-
λαδή, υπάρχει µία πιστοποίηση ότι πραγµατικά ήταν ποιοτική
αυτή η φροντίδα. 

Μετά τη λήξη της χρηµατοδότησης από το ΕΣΠΑ, υπήρξε και
πέρσι ένα κενό. Στην πραγµατικότητα, όµως, δεν έκλεισαν τα
κέντρα. Φρόντισαν οι άνθρωποι του ΚΕΘΕΑ. Επειδή ακριβώς αν-
τιλαµβάνονται την ανάγκη να υπάρχει συνέχεια στη φροντίδα,
φρόντισαν οι άνθρωποι αυτοί, οι οποίοι παρακολουθούνταν, και
οι οικογένειές τους ταυτόχρονα να καλυφθούν, έστω άτυπα, από
άλλες δοµές του ΚΕΘΕΑ ή να παραπεµφθούν στο µεσοδιάστηµα
µέχρι να γίνει η πρόσληψη συµβασιούχων οκταµήνου –κράτησε
κάποιους µήνες αυτό το µεταβατικό κενό- ή να παραπεµφθούν
σε άλλες δοµές ψυχικής υγείας. Και έτσι, στην πραγµατικότητα
δόθηκε η δυνατότητα να συνεχιστεί η λειτουργία τους. Αυτό θα
γίνει και τώρα. 

Εµείς έχουµε νοµοθετήσει τη δυνατότητα να µπορεί το ΚΕΘΕΑ
να πάρει προσωπικό, για µία έκτακτη ανάγκη, για ένα µικρό µε-
ταβατικό διάστηµα, και κυρίως ψυχιάτρους µε αποδείξεις παρο-
χής υπηρεσιών, µε µπλοκάκι. Παρ’ ότι ξέρω την κριτική για την
ελαστικότητα αυτής της εργασιακής σχέσης, είναι µία λύση
ανάγκης για να καλυφθεί µία επείγουσα περίπτωση, όπως αυτή. 

Το πιο σηµαντικό, όµως, που έχουµε κάνει είναι ότι έχουµε
προκήρυξη για πρώτη φορά µετά από δέκα χρόνια. Στον χώρο
των εξαρτήσεων έχουν να γίνουν προκηρύξεις προσωπικού αο-
ρίστου χρόνου από το 2006. Για πρώτη φορά, λοιπόν, µετά από
δέκα χρόνια προκηρύξαµε ογδόντα θέσεις, προσδιορίσαµε
ογδόντα θέσεις ειδικά για τον χώρο των εξαρτήσεων. Τριάντα
πέντε από αυτές αφορούν το ΚΕΘΕΑ, είκοσι πέντε τον ΟΚΑΝΑ,
δώδεκα το ΨΝΑ «18 ΑΝΩ» και οκτώ την αντίστοιχη δοµή αποτο-
ξίνωσης του ΨΝΘ. 

Το ΚΕΘΕΑ έχει την αυτονοµία του. Έχει προκηρύξει τις θέσεις
αυτές –νοµίζω ότι έληξε και η προθεσµία- και µας έχουν διαβε-
βαιώσει ότι σε σύντοµο χρονικό διάστηµα θα προσληφθούν
αυτοί οι άνθρωποι. Θα εκπαιδευτούν, φυσικά, και νοµίζω ότι
µέχρι το τέλος του χρόνου θα είναι έτοιµοι να βοηθήσουν τις

δοµές του ΚΕΘΕΑ και να συνδράµουν ενδεχοµένως και στη λει-
τουργία αυτών των κέντρων. Στο µεσοδιάστηµα γίνεται µία πολύ
µεγάλη προσπάθεια -αλλού είναι πιο ασφαλής, αλλού λιγότερο-
ο πληθυσµός, ο οποίος παρακολουθούνταν σε αυτές τις δοµές,
να µην µείνει ακάλυπτος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Έχετε και τη δευτε-
ρολογία σας, κύριε Υπουργέ. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τελειώνω, κύριε
Πρόεδρε. 

Εξυπηρετούνται, λοιπόν, και από άλλες δοµές του ΚΕΘΕΑ που
υπάρχουν στις ίδιες πόλεις και έχουν γίνει παραποµπές –έχω
αναλυτικά τον πίνακα- σε άλλες δηµόσιες δοµές ψυχικής υγείας
όπου υπάρχουν αντίστοιχες ειδικότητες –ψυχίατροι και άλλες ει-
δικότητες- για να βοηθηθούν.

Και το τελευταίο που έχω να πω είναι ότι έχουµε φροντίσει
µέσα από τον νέο ΕΣΠΑ να υπάρξει ένα κονδύλι περίπου στα 24
εκατοµµύρια ευρώ, το οποίο θα µας επιτρέψει να χρηµατοδοτη-
θούν για τη διετία 2017-2018 αρκετές νέες δοµές, πολυδύναµα
κέντρα τα λέµε, τα οποία θα µπορούν να καλύψουν µε µεγαλύ-
τερη πληρότητα γεωγραφικά τη χώρα, ακόµα και σε περιοχές
που µέχρι τώρα δεν υπήρχαν υπηρεσίες κατά των εξαρτήσεων
και να στηριχθούν και τέτοιου τύπου καινοτόµες δράσεις, όπως
είναι τα  Το ίδιο το ΚΕΘΕΑ έχει προτείνει τρία από αυτά να εν-
ταχθούν στο στρατηγικό µας σχέδιο και να χρηµατοδοτηθούν
από τον νέο ΕΣΠΑ στην Αθήνα, τη Θεσσαλονίκη και το Ηράκλειο.

Αυτό είναι το πλάνο. Νοµίζω ότι και η διοίκηση του ΚΕΘΕΑ,
που έχει αυτήν τη στιγµή την ευθύνη της ολοκλήρωσης της δια-
δικασίας και της τοποθέτησης αυτών των εργαζοµένων, θα προ-
χωρήσει το συντοµότερο δυνατόν ώστε να µην µείνει ακάλυπτος
ο κόσµος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τα υπόλοιπα στη δευ-
τερολογία σας, κύριε Υπουργέ.

Τον λόγο έχει ο κ. Γκιόκας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ, εγώ

συνάγω από την απάντησή σας -δεν ξέρω αν κάποιος που είναι
στην Αίθουσα βγάζει κάποιο άλλο συµπέρασµα- ότι τα ψυχοδια-
γνωστικά κέντρα, που οµολογουµένως επιτελούν ένα ιδιαίτερο
ρόλο, γιατί –επαναλαµβάνω- αφορούν ασθενείς διπλής διάγνω-
σης, δεν πρόκειται να ξανανοίξουν, τουλάχιστον για το αµέσως
επόµενο χρονικό διάστηµα. Αυτό είναι το συµπέρασµα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Από πού το βγάζετε αυτό το συµπέρα-
σµα;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Θα σας πω. Το βγάζω το συµπέρασµα,
κύριε Μαντά, γιατί ο κύριος Υπουργός είπε ότι οι υπηρεσίες και
οι λειτουργίες που επιτελούν τα διαγνωστικά αυτά κέντρα, θα λυ-
θούν µε εσωτερικό τρόπο στο ΚΕΘΕΑ. Αυτό είπε. Ότι µε έναν
τρόπο ήδη τακτοποιούνται αυτοί οι άνθρωποι, που δεν τακτοποι-
ούνται, και έχουµε δώσει τη δυνατότητα στο ΚΕΘΕΑ να προσ-
λαµβάνει µε µπλοκάκια. Το ΚΕΘΕΑ δεν µπορεί να προσλαµβάνει
µε µπλοκάκια. Και δεν είναι το θέµα...

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ποιος το είπε αυτό;
Η Βουλή έχει πει ότι µπορεί.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν εννοώ αν νοµοθετικά
έχει τη δυνατότητα να προσλαµβάνει. Νοµοθετικά µπορεί να έχει
αυτήν τη δυνατότητα. Το θέµα είναι ότι αυτήν τη στιγµή ο προ-
ϋπολογισµός του ΚΕΘΕΑ, µε την υποχρηµατοδότηση που έχει όλα
αυτά τα χρόνια, ούτε αυτό δεν µπορεί να εξασφαλίσει. Και δεν
υποσχεθήκατε ούτε καν τις οκτάµηνες συµβάσεις, αυτές που έλη-
ξαν, να τις παρατείνετε. Έτσι βγαίνει το συµπέρασµα ότι και τα
ψυχοδιαγνωστικά κέντρα δεν θα λειτουργήσουν το αµέσως επό-
µενο χρονικό διάστηµα. Επίσης, δεν υπάρχει καµµία εξασφάλιση
ότι οι µονάδες Street Work στην Αθήνα και τη Θεσσαλονίκη, που
απειλούνται µε κλείσιµο στο τέλος του χρόνου, δεν θα κλείσουν.

Δεύτερο ζήτηµα. Αναφερθήκατε σε τριάντα πέντε προσλήψεις
που θα γίνουν στο ΚΕΘΕΑ το επόµενο διάστηµα. Ξέρετε ποια
είναι η κατάσταση αυτήν τη στιγµή στο ΚΕΘΕΑ; Είναι εκατόν
τριάντα εργαζόµενοι...

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Ξέρετε πριν πόσοι ήταν;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κύριε Μαντά, κάνετε την ερώτηση εσείς;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Μαντά, τι θα

γίνει τώρα;
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Η προηγούµενη ερώτηση σάς αφο-
ρούσε, όχι αυτή.

Εκατόν τριάντα εργαζόµενοι, λοιπόν, έχουν χαθεί από το
ΚΕΘΕΑ, από το 2009 µέχρι σήµερα. Υπάρχουν πάρα πολύ εργα-
ζόµενοι, οι οποίοι αυτήν τη στιγµή είναι στο όριο της συνταξιο-
δότησης. Ο µέσος όρος ηλικίας, για παράδειγµα, στο ΚΕΘΕΑ της
Κρήτης, που το ξέρετε ενδεχοµένως, είναι τα σαράντα πέντε έτη.
Μιλάµε για ανθρώπους οι οποίοι µε τέτοιες εργασιακές σχέσεις,
αν δεν υπάρχει σταθερή αποκλειστική απασχόληση, δεν µπο-
ρούν να επιτελέσουν ένα πολύ κρίσιµο, σοβαρό και ιδιαίτερο
ρόλο που έχουν αυτές οι δοµές.

Πώς θα γίνει δηλαδή; Όλοι σας λένε ότι αυτές οι τριάντα πέντε
προσλήψεις, όταν γίνουν, µε το καλό να γίνουν, είναι σταγόνα
στον ωκεανό, µπροστά στις ελλείψεις που έχει σήµερα το
ΚΕΘΕΑ, που έχει να καλύψει ένα δίκτυο είκοσι έξι πόλεων και πε-
ρίπου δεκαοκτώ σωφρονιστικών καταστηµάτων. Και η απάντηση
του Υπουργείου είναι: «Μπλοκάκι, προσλάβετε µε µπλοκάκι».

Δεν είναι µόνον, κύριε Υπουργέ, το απαράδεκτο αυτής της ερ-
γασιακής σχέσης. Είναι ότι δεν είναι δυνατόν να σταθούν τέτοιες
δοµές µε ανακύκλωση προσωπικού. Δεν γίνεται τέτοιες δοµές,
που απευθύνονται σε εξαρτηµένους ανθρώπους, οι οποίοι χρει-
άζονται ειδική φροντίδα, όπου χρειάζεται εµπειρία και κάποιος
εργαζόµενος πρέπει να µείνει για πολλά χρόνια, να αντιµετωπι-
στούν µε ανακύκλωση προσωπικού και τη λύση που τους δίνετε
µε τα µπλοκάκια. Αυτό είναι το ζήτηµα.

Και ξέρετε ποιο είναι το θέµα; Εάν το όλο ζήτηµα, εάν το όλο
πρόβληµα είχε να κάνει µόνο µε τη δηµοσιονοµική προσαρµογή,
να το πω έτσι, την οικονοµική στενότητα, δηλαδή µε µια πολιτική
που κι εσείς συνεχίζετε, η οποία κόβει από κρατικές παροχές, η
οποία θυσιάζει λαϊκές ανάγκες για να πληρωθεί το χρέος, για να
βρίσκονται οι φοροαπαλλαγές για τις επενδύσεις του κεφαλαίου,
για, για, για, εάν ήταν µόνο αυτό, θα ήταν απλό, µε την έννοια
όχι αποδεκτό από µας, απλό µε την έννοια ότι εµείς θα σας αντι-
παλεύαµε µε βάση αυτό.

Όµως, πολύ φοβούµαστε, κύριε Υπουργέ, ότι δεν είναι µόνο
αυτό. Είναι µια συνειδητή πολιτική επιλογή να υπάρχουν άνθρω-
ποι εξαρτηµένοι στο περιθώριο, να γενικευτούν τα προγράµµατα
συντήρησης και υποκατάστασης που ήδη υπάρχουν, όσοι έχουν
να πηγαίνουν στον ιδιωτικό τοµέα, που γιγαντώνεται στον κλάδο
αυτό -ο τοµέας ο ιδιωτικός στον χώρο της απεξάρτησης γιγαν-
τώνεται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Και επειδή είστε και υπερασπιστής, µά-

λιστα λέτε ότι υπερασπίζεστε το δηµόσιο σύστηµα υγείας και τις
δηµόσιες δοµές, η µεγαλύτερη απόδειξη ότι αυτές υποβαθµίζον-
ται είναι ότι γιγαντώνεται ταυτόχρονα ο ιδιωτικός τοµέας. Αυτό
γίνεται στον χώρο της τοξικοεξάρτησης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία, κύριε Γκιόκα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το

εξής: Είναι πολύ πιο σοβαρό εποµένως το όλο ζήτηµα, από ένα
ζήτηµα απλά κόστους και δηµοσιονοµικής προσαρµογής. Έχει
να κάνει µε µια πολιτική επιλογή και το θέµα είναι ότι βεβαίως η
τοξικοεξάρτηση ως φαινόµενο σε αυτό το σύστηµα της σήψης,
της εκµετάλλευσης, δεν µπορεί να αντιµετωπιστεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εντάξει, ήσασταν
σαφής.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Όµως, το µεµονωµένο άτοµο θα µπο-
ρούσε να θεραπευτεί, εάν υπήρχαν τέτοιες δοµές και να θερα-
πευτεί και να επανενταχτεί και να διεκδικήσει και το δικαίωµα του
στη δουλειά και στην αξιοπρέπεια. Και αυτό είναι που σε τελική
ανάλυση δεν θέλετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ο κύριος Υπουργός
έχει τον λόγο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τον συλλογισµό ότι
συνειδητά απαξιώνουµε προγράµµατα στεγνά, ας το πούµε έτσι,
τύπου ΚΕΘΕΑ για να υπάρχει κόσµος εξαρτηµένος και να τον
σπρώχνουµε σε προγράµµατα µείωσης της βλάβης και υποκα-
τάστασης, δεν µπορώ να τον παρακολουθήσω. Πραγµατικά δεν
µπορώ να τον παρακολουθήσω και λυπάµαι.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Είναι ο συλλογισµός της πολιτικής σας,
κύριε Υπουργέ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Εγώ είπα ότι προφα-
νώς δεν είναι επιλογή µας τα µπλοκάκια. Τα µπλοκάκια είναι µια
λύση ανάγκης για να καλυφθεί µια κατάσταση η οποία προέκυψε
επειδή δεν µπορούν να ανανεωθούν οι οκτάµηνες συµβάσεις,
κύριε συνάδελφε. Δεν µπορούν να ανανεωθούν. Αυτό λένε οι
νόµοι και οι γραφές.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Αλλάζουν αυτοί, όµως.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αλλάζουν; Λέτε

εσείς ότι αλλάζουν.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Γκιόκα, ακου-

στήκατε κι εσείς.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Υπάρχουν νόµοι,

υπάρχουν προεδρικά διατάγµατα για τις συνεχιζόµενες συµβά-
σεις. Υπάρχουν κανόνες. Να τους αλλάξουµε. Αν πραγµατικά
αυτό απαιτεί η συγκυρία και η ανάγκη του συστήµατος υγείας,
να τους αλλάξουµε. Να το συζητήσουµε και θα πάρουµε και τέ-
τοιες πρωτοβουλίες, ειδικά για τις προσλήψεις των γιατρών και
για την επιτάχυνσή τους, όπου εντοπίζουµε σοβαρά προβλή-
µατα. Αλλά αυτή είναι η κατάσταση σήµερα.

Το ΚΕΘΕΑ είναι ένας αυτοδιοικούµενος οργανισµός. Αυτός
κάνει τις προσλήψεις, δεν τις κάνει το κράτος. Εµείς του δίνουµε
την έγκριση. Του δώσαµε, λοιπόν, την έγκριση και δεν µας ζή-
τησε περισσότερα λεφτά για τα µπλοκάκια που λέτε και περιµέ-
νουµε τώρα να µας κάνει τη συγκεκριµένη κατανοµή, να την
εγκρίνουµε και να προχωρήσει. Το πιο σηµαντικό, όµως, είναι ότι
του δώσαµε τριάντα πέντε θέσεις. Σταγών εν τω ωκεανώ λέτε,
γιατί έχουν φύγει πάνω από εκατό.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Όχι εµείς, το λένε οι ίδιοι.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Πιθανόν. Αλλά σε

µια περίοδο ξηρασίας στο σύστηµα υγείας, έχουν σηµασία και
οι σταγόνες.

Σταγών εν τω ωκεανώ µάς λέτε για τις προσλήψεις στο σύ-
στηµα υγείας το υπόλοιπο. Φυσικά, όταν λείπουν πάνω από εί-
κοσι-είκοσι πέντε χιλιάδες, οι πέντε-έξι χιλιάδες που προωθούµε
αυτήν την περίοδο, µπορεί να είναι σταγών εν τω ωκεανώ, αλλά
είναι τεράστιας πολιτικής σηµασίας ότι αντιστρέφεται η συνεχής
τάση διαρροής ανθρώπινου δυναµικού.

Και λέτε πολλές φορές και τη λέξη «µπαλώµατα», δηλαδή ότι
δεν µπορούµε να πηγαίνουµε µε µπαλώµατα, όταν έχει προηγη-
θεί συστηµατικό ξήλωµα του συστήµατος υγείας για χρόνια και
το µπάλωµα έχασε την αξία του. Το ΚΕΘΕΑ λοιπόν µας λέει ότι
µέχρι το τέλος του χρόνου, θα έχουν προσληφθεί αυτοί οι άν-
θρωποι, θα είναι εκπαιδευµένοι, άρα θέµατα για τα Street Work,
που λέτε, δεν τίθενται.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Για τα ψυχοδιαγνωστικά;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Για τα ψυχοδιαγνω-

στικά, από αυτούς τους τριάντα πέντε ανθρώπους κάποιοι µπο-
ρούν να βοηθήσουν κι εκεί. Και ήδη γινόταν αυτό. Εργαζόµενοι
των ψυχοδιαγνωστικών βοηθούσαν στις υπόλοιπες δοµές του
ΚΕΘΕΑ. Υπήρχε µια συνέργεια. Αυτό θα γίνει και στο επόµενο
διάστηµα, µέχρι να δοθεί µια πιο µόνιµη λύση, πιστεύω και µέσω
της χρηµατοδότησης από το ΕΣΠΑ.

Έχουν αξιολογηθεί θετικά και γι’ αυτό δεν αµφισβητούµε την
αναγκαιότητά τους. Υπήρχαν προβλήµατα σε κάποιες περιοχές,
δεν λειτούργησαν καλά, δεν είχαν ανταπόκριση στον κόσµο.
Είναι ευθύνη του ΚΕΘΕΑ να κάνει αυτήν την αναδιοργάνωση και
να κατανείµει τις δυνάµεις του, το ανθρώπινο δυναµικό του, µε
τον καλύτερο δυνατό τρόπο. Εµείς στηρίζουµε το ΚΕΘΕΑ, όπως
στηρίζουµε και όλες τις υπόλοιπες δοµές αντιµετώπισης των
εξαρτήσεων, όπως τον ΟΚΑΝΑ, το «18 ΑΝΩ» και το πρόγραµµα
της Θεσσαλονίκης στο ΨΝΘ, επειδή πιστεύουµε ότι ο εξαρτηµέ-
νος έχει δικαίωµα να έχει ολιστική φροντίδα και πολλαπλές επι-
λογές. 

Εµείς θεωρούµε ότι το δίληµµα «στεγνά ή υποκατάστατα»,
είναι ξεπερασµένο από την πραγµατικότητα. Κάθε άνθρωπος
εξατοµικευµένα έχει άλλες ανάγκες. Αυτό λέει η επιστήµη, αγα-
πητέ συνάδελφε. Ασχοληθείτε και λιγάκι.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Η θεραπεία, κύριε Υπουργέ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ασχοληθείτε λιγάκι

και µε τη βιβλιογραφία και σταµατήστε να αναπαράγετε συντη-
ρητικά, συντηρητικότατα αντανακλαστικά.
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Πόσοι θεραπεύονται, κύριε Υπουργέ! Σε
αυτό να απαντήσετε. Πόσοι θεραπεύονται!

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ακούστε, την έχουµε
ξανακάνει αυτήν τη συζήτηση. Ποσοστά θεραπείας και υποτρο-
πών υπάρχουν σε όλα τα προγράµµατα. Αυτό λέει ο επιστηµονι-
κός κόσµος. Και αυτό που χρειάζεται είναι ακριβώς σε µια
περίοδο που η κρίση οξύνει αυτά τα προβλήµατα, εµείς να δί-
νουµε περισσότερες ευκαιρίες, να καλύπτουµε τις ανάγκες των
ανθρώπων µε σεβασµό στην αξιοπρέπειά τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστώ.

Θα ήθελα να πω πως ό,τι προηγήθηκε µε την ερώτηση του κ.
Γεωργιάδη, δεν πρόκειται να δηµιουργήσει τετελεσµένο στην Αί-
θουσα, γιατί µπορεί να βρει µιµητές. Την επόµενη φορά, εγώ του-
λάχιστον, θα διακόψω τη συνεδρίαση. Δεν έχουµε άλλον τρόπο
να αντιδράσουµε.

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διακόπτουµε τη συνεδρίαση για

πέντε (5’) λεπτά.
(ΔΙΑΚΟΠΗ)
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(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, συνεχίζεται η συνεδρίαση.
Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των 

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 22/16/10-3-2016 επίκαιρη επερώ-
τηση των Βουλευτών της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ
– ΔΗΜΑΡ κ.κ. Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου, Γεωργίου Αρβα-
νιτίδη, Ευάγγελου Βενιζέλου, Αθανασίου Θεοχαρόπουλου, Βα-
σιλείου Κεγκέρογλου, Χαρούλας (Χαράς) Κεφαλίδου, Γιάννη
Κουτσούκου, Δηµητρίου Κρεµαστινού, Οδυσσέα Κωνσταντινό-
πουλου, Δηµητρίου Κωνσταντόπουλου, Ανδρέα Λοβέρδου,
Ιωάννη Μανιάτη, Θεοδώρου Παπαθεοδώρου, Κωνσταντίνου
Σκανδαλίδη και Μηχαήλ Τζελέπη προς τον Υπουργό Υγείας, σχε-
τικά µε την κατάρρευση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας.

Τον λόγο έχει η πρώτη επερωτώσα Βουλευτής κ. Εύη Χριστο-
φιλοπούλου για δέκα λεπτά.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, θα ξεκινήσω από κάτι θετικό που αποδεικνύει την αντοχή
στον χρόνο και στην κρίση της µεγάλης µεταρρύθµισης του Εθνι-
κού Συστήµατος Υγείας που η παράταξή µας, η δηµοκρατική πα-
ράταξη, το ΠΑΣΟΚ, δηµιούργησε. 

Είµαστε περήφανοι γι’ αυτό όταν διαβάζουµε ότι σήµερα, στην
Ελλάδα της κρίσης, η Ελλάδα καταλαµβάνει την εικοστή έκτη
θέση στην πρώτη παγκόσµια κατάταξη των κρατών µε βάση τους
νέους κανόνες και στόχους που έβαλε ο ΟΗΕ για τη βιώσιµη ανά-
πτυξη στον τοµέα της υγείας για την περίοδο, κύριοι Υπουργοί,
από το 1990 έως το 2015. 

Το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, δηµιούργηµα του Παρασκευά Αυ-
γερινού και του Γιώργου Γεννηµατά το 1982, άντεξε και από το
1990 –λέει ο ΟΗΕ και όχι εµείς- έως το 2015 κατατάσσει την Ελ-
λάδα µας στην εικοστή έκτη παγκόσµια θέση. Αυτά έκανε το
ΠΑΣΟΚ, κύριε Ξανθέ, και όχι αυτά που είπατε. Δεν θέλω να συ-
νεχίσω στον ίδιο τόνο.

Δυστυχώς, υπάρχουν και κάποια άλλα στοιχεία τα οποία δεν
είναι τόσο καλά. Αναφέροµαι σε δηµοσιεύµατα έγκυρων ιστοσε-
λίδων, αλλά και της «REAL NEWS» και του Οnmed, που καταγρά-
φουν ότι κατά 489%, σχεδόν 500% -ακούστε- αυξήθηκε η
παραγωγή ιδιωτικών ασφαλειών για ασθενείς το πρώτο δίµηνο
του 2016 σε σχέση µε το πρώτο δίµηνο του 2015, κύριοι Υπουρ-
γοί. 

Αυτά τα στοιχεία που είδαν το φως της δηµοσιότητας και επι-
καλούνται ως πηγές την ένωση των ασφαλιστικών εταιρειών, τι
δείχνουν; Δείχνουν ότι κάθε µέρα δεκάδες πολίτες, εκατοντάδες
πολίτες δυστυχώς στρέφονται στον ιδιωτικό τοµέα, όσοι µπο-
ρούν, όσοι αντέχουν, για να µην έλθουν αντιµέτωποι µε το χάος,
τα ράντζα, την εξαθλίωση. 

Στον πολύπαθο χώρο της υγείας όντως και επί των ηµερών
µας το ΕΣΥ υπέστη σοβαρούς τριγµούς, αλλά άντεξε στην κρίση.
Και άντεξε επειδή υπήρξαν εργαλεία, υπήρξαν παρεµβάσεις, που
σήµερα τα έχετε πετάξει στα σκουπίδια. Για παράδειγµα, η ηλε-
κτρονική συνταγογράφηση, που ποτέ δεν την ψηφίσατε, το
ESY.net, το παρατηρητήριο τιµών και µια σειρά από παρεµβάσεις
στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας, ούτως ώστε να µπορέσει να εξυγιαν-
θεί και όχι να καταρρακωθεί. 

Σήµερα, όµως, ας δούµε για λίγο τα στοιχεία. Από πού να αρ-
χίσω! Να αρχίσω από το Νοσοκοµείο ΑΧΕΠΑ της Θεσσαλονίκης;
Περιµένω να µου πείτε τι έγινε µε εκείνο το περιστατικό, όπου
ούτε γάζες υπήρχαν ούτε υλικά υπήρχαν, αγόραζαν οι ασθενείς
τα υλικά και για να µπουν στο χειρουργείο, έπαιρναν σειρά προ-
τεραιότητας. Δηλαδή, επήλθε η καταρράκωση του ΕΣΥ στον πυ-
ρήνα του.

Θέλετε να πάω στην Πάτρα; Υπάρχουν µεγάλες ελλείψεις προ-
σωπικού. Να πάω στο «Γεννηµατάς» εδώ; Σε ποσοστό 50% των
οργανικών θέσεων υπάρχουν ελλείψεις. Θέλετε να πάω στο Πα-
νεπιστηµιακό Νοσοκοµείο του Ρίου; Και εκεί υπάρχουν τεράστιες
ελλείψεις και συγκεκριµένα τετρακόσιες ογδόντα επτά κενές ορ-
γανικές θέσεις, στο «Γεννηµατάς» στη Θεσσαλονίκη, στο «Ιππο-
κράτειο». Στο «Θριάσιο»  και µάλιστα στη θέση που βρίσκεται,

που είναι κοµβική και για τη βιοµηχανική ζώνη αλλά και ως πέ-
ρασµα µεγάλων εθνικών οδών, έχουµε κλειστά χειρουργεία. 

Επίσης, έχουµε τεράστιες ελλείψεις σε τραυµατιοφορείς και
στο «Θριάσιο» και στη Ρόδο. Θα τα πουν αυτά και οι συνάδελφοι. 

Εάν, λοιπόν, περιδιαβεί κάποιος την ελληνική επικράτεια, θα
δει όχι µόνο τις γενικές ελλείψεις, αλλά θα δει και τις ειδικές ελ-
λείψεις, διότι δεν υπάρχει καν σχέδιο. 

Τι συµβαίνει µε την αιµοκάθαρση και τις µονάδες; Τι συµβαίνει
στη Νάξο; Γιατί δεν λειτουργεί η µονάδα, ενώ έχουµε µηχανή-
µατα αιµοκάθαρσης στο νοσοκοµείο; Γιατί στο «ΑΧΕΠΑ» έχουµε
έντεκα µηχανήµατα αιµοκάθαρσης εκτός λειτουργίας; Ποιο είναι
το σχέδιό σας γι’ αυτό; Το είχατε ποτέ; Το παρουσιάσατε ποτέ;

Τι συµβαίνει µε την ακτινοθεραπεία; Θα µου πείτε, είναι δια-
χρονικό. Θα συµφωνήσω. Εγώ δεν πρόκειται να µηδενίσω, ούτε
να ωραιοποιήσω. Τι ακριβώς κάνατε δύο χρόνια τώρα ως «πρώτη
φορά Αριστερά» στον χώρο της υγείας; Καταγγελίες –αυτά τα
κάνατε πριν- καταλήψεις, άσκηση βίας, µε πρωταγωνιστές τότε
εσάς. Άξιοι συνεργοί ενός Πρωθυπουργού, που έκανε καριέρα
στις καταλήψεις και χθες από το Βήµα αυτό µας περηφανεύτηκε
κιόλας!

Δύο χρόνια τώρα µας χορτάσατε ψέµατα, µεγαλοστοµίες και
µπαλώµατα. Τάζετε, εγκαινιάζετε παλιές δοµές µε άλλο όνοµα
και εξαπολύετε τον κ. Πολάκη, ο οποίος καπνίζει αρειµανίως και
ασκεί bullying στους συντάκτες υγείας, φτάνοντας στο σηµείο
να τους απειλεί ότι θα τους «χώσει τρία µέτρα κάτω από τη γη».
Αυτά κάνετε. Έτσι πορεύεστε, µε µεγαλοστοµίες και απειλές. 

Κύριε Ξανθέ, είστε ανύπαρκτος. Ο «νεκροθάφτης» της υγείας
έχει το όνοµα «Πολάκης». Για να αρχίσουµε, λοιπόν, να µιλάµε
για τα ψέµατα. Γιατί η αδιαφορία σας πραγµατικά έχει οδηγήσει
τους ασθενείς σε απόγνωση και όσους από αυτούς µπορούν, δυ-
στυχώς, στον ιδιωτικό τοµέα από την «πρώτη φορά Αριστερά».

Σας αρέσει να παραθέτετε νούµερα. Ας παραθέσουµε, λοιπόν,
τα νούµερα. Μας είπατε –και το λέτε συνήθως κοµπάζοντας- ότι
για πρώτη φορά αυξήσατε τους προϋπολογισµούς των νοσοκο-
µείων. Προσέξτε να δείτε το κολπάκι. Μετά τα διπλά βιβλία ως
δήµαρχος, ο κ. Πολάκης βρήκε άλλο κολπάκι: Μετέφερε τα
ακριβά φάρµακα από τον ΕΟΠΥΥ στο νοσοκοµείο. Και επί της
ουσίας να δούµε ποιο είναι το πιο καλό. Το έχουµε συζητήσει
αυτό, εάν είναι καλύτερο. 

Αλλά, µην µας λέτε ότι αυξήσατε τους προϋπολογισµούς, όταν
το κόστος της µεταφοράς των ακριβών φαρµάκων στα νοσοκο-
µεία υπερβαίνει κατά πολύ τις αυξήσεις. Και υπάρχουν άρρωστοι
αυτή τη στιγµή, που µπορεί να είναι καρκινοπαθείς ή να πάσχουν
από άλλες σοβαρές παθήσεις, που δεν βρίσκουν το φάρµακό
τους και δεν έχουν οι προϋπολογισµοί των νοσοκοµείων να τους
καλύψουν.

Αυτές είναι οι µεγαλοστοµίες. Μακάρι να ήταν, όµως, µόνο
αυτές. Εκεί που έχει γίνει το «έλα να δεις» είναι στις προσλήψεις.
Τι ακριβώς έχει γίνει στις προσλήψεις; Είναι αλήθεια –γιατί πάλι
δεν θα ωραιοποιήσω- ότι από τις ενενήντα χιλιάδες προσωπικό
του ΕΣΥ το 2010, το 2014 ήµασταν στις ογδόντα επτά χιλιάδες.
Τώρα είµαστε πολύ πιο κάτω. 

Πού είµαστε, κύριε Υπουργέ; Εγκρίθηκαν –και εγκρίθηκαν και
µε πίστωση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους- τον Δεκέµβρη
του 2014 εννιακόσιες ογδόντα πέντε θέσεις –είναι και ο κ. Γρη-
γοράκος εδώ, τον βλέπω µπροστά µου, ήταν τότε στο Υπουργείο
Υγείας- πλήρως εγκεκριµένες, οι οποίες ακόµη δεν έχουν πλη-
ρωθεί. Αυτοί οι άνθρωποι δεν έχουν διοριστεί ακόµη. 

Και τι ακούσαµε; Να σας πω. Απρίλιος του 2015 –πρωταπριλιά
θα ήταν-: «Διορίζουµε άµεσα τεσσερισήµισι χιλιάδες στην υγεία».
Στις 24 Γενάρη του 2016: «Διορίσαµε ήδη τεσσερισήµισι χιλιάδες
στην υγεία». Μηδέν το 2015. Αυτή είναι η αλήθεια.

Στη ΔΕΘ ο κύριος Πρωθυπουργός µας είπε –άκουσον, άκου-
σον!- ότι θα διορίσει –λέει- δέκα χιλιάδες γιατρούς και νοσηλευ-
τές στην υγεία. Και σήµερα εσείς δεν έχετε καταφέρει να
διορίσετε τους εννιακόσιες ογδόντα πέντε, που ήταν εγκεκριµέ-
νες θέσεις από το 2014. Έχετε προκηρύξει τον Αύγουστο του
2015, αλλά ένα χρόνο µετά αυτοί που προκηρύξατε τον Αύγου-
στο του 2015 –και καλά κάνατε, δεν σας λέω ότι δεν κάνατε καλά-
που βρίσκονται, αλήθεια; Έχουν διοριστεί αυτοί; Για πείτε µας
λιγάκι. 

16332 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ωραία είναι τα «θα», ωραία είναι και τα ταξίµατα, ωραία είναι
και τα ψέµατα, ωραία ακούγονται, αλλά άλλο τόσο όµορφα καί-
γονται, γιατί έχουν «κοντά ποδάρια τα ψέµατα». 

Θα καταθέσω στα Πρακτικά ένα εκτυπωµένο αντίγραφο από
το ΑΣΕΠ, που φαίνεται ότι δεν υπάρχουν προσλήψεις στον τοµέα
της υγείας.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Εύη Χριστοφιλοπούλου κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Κύριοι Υπουργοί, δεν γίνεται ούτε µε µεγαλοστοµίες, αλλά
ούτε και «κάνοντας ντου» στους οργανισµούς για να διορίσουµε
τους ηµετέρους, διότι φέτος η Ελλάδα στέναξε από τη γρίπη.
Κάθε χρόνο είχαµε προβλήµατα, αλλά φέτος έγινε σφαγή στη
γρίπη. Είχαµε εκατόν ογδόντα νεκρούς και φέτος δεν άνοιξαν τα
επιπλέον κρεβάτια ΜΕΘ, γιατί εσείς θέλατε να διορίσετε τους δι-
κούς σας γιατρούς και νοσηλευτές µέσω ΚΕΕΛΠΝΟ. Πήγατε και
«κάνατε ντου» µέσα στο ΚΕΕΛΠΝΟ.

Δεν ορρωδείτε προ ουδενός. Δεν τηρείτε τον νόµο. Τι σας νοι-
άζει; Αφού καπνίζετε µέσα στο Υπουργείο µπροστά στην ταµ-
πέλα «Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας»!

Τέλος, σας εγκαλούµε, γιατί δεν υπάρχει σχέδιο και µε αυτό
θα τελειώσω, κύριε Πρόεδρε, για να µην καταχραστώ τουλάχι-
στον τον χρόνο της πρωτοµιλίας µου. Δεν υπάρχει σχέδιο, γιατί
δεν φτάνει να καλυφθούν τα κενά ακόµη και να τους διορίσετε. 

Εγώ εύχοµαι προς χάριν της υγείας και των Ελλήνων πολιτών
κάτι να γίνει να ξυπνήσετε και κάτι να κάνετε. Όµως, δεν φτάνει
να διορίσουµε ούτε φτάνει να δώσουµε λεφτά, αφού έχουµε
φορτώσει επιπλέον πράγµατα τα νοσοκοµεία. Χρειάζεται σχέδιο
και αναδιάρθρωση το Εθνικό Σύστηµα Υγείας για να αναζωογο-
νηθεί. Χρειάζεται ένα σχέδιο νέο και για την πρωτοβάθµια.

Εµείς περάσαµε τον νόµο το 2013 και θεσµοθετήσαµε τον οι-
κογενειακό γιατρό. Αντί να το βελτιώσετε, αντί να βάλετε τη δική
σας σφραγίδα σ’ αυτό, σήµερα φέρνετε κάτι άλλο, κάτι τελείως
διαφορετικό, το οποίο µέχρι να εφαρµοστεί δεν θα ξέρουµε καν
πού βρίσκεστε.

Αυτό που θέλω να πω και που θέλω να πούµε ως Δηµοκρατική
Συµπαράταξη είναι ότι πρέπει να συνεννοηθούµε και πρέπει να
δούµε κάποιο σχέδιο για την υγεία. Για όλα αυτά εµείς έχουµε
προτάσεις και γι’ αυτά θα µιλήσει η ίδια µας η Πρόεδρος.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Στο σηµείο αυτό τον λόγο έχει η Πρόεδρος της Δηµοκρατικής

Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Γεννηµατά.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε

Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο επί προσωπικού; Προβλέπεται στη
διαδικασία;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μισό λεπτό, κυρία
Πρόεδρε. 

Θέλετε τώρα ή µετά τον λόγο, κύριε Υπουργέ;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Τώρα

θα ήθελα τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Μα, έχει σηκωθεί η κυρία Πρόεδρος.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ζή-

τησα επί προσωπικού τον λόγο, κύριε Λοβέρδο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εφόσον έχει σηκωθεί

η Πρόεδρος, παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, να πάρετε µετά τον
λόγο.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): «Ο
λόγος στην ώρα του παράδες κάνει». Αν µιλήσει η κ. Γεννηµατά,
θα έχουν ξεχαστεί αυτά που είπε η κ. Χριστοφιλοπούλου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Θα τα πείτε, κύριε
Υπουργέ. 

Είναι εντελώς τυπικό το θέµα, επειδή είχα δώσει ήδη τον λόγο
στην κ. Γεννηµατά. Θα σας δώσω αµέσως µετά τον λόγο.

ΦΩΤΕΙΝΗ (ΦΩΦΗ) ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το Εθνικό Σύστηµα Υγείας έχει
εγκαταλειφθεί στην τύχη του. Στα νοσοκοµεία σήµερα κρίνεται
η επιβίωση και δοκιµάζεται πραγµατικά η ανθρώπινη αξιοπρέ-
πεια. Κι αυτό δεν είναι µυστικό.

Αυτό το αντιµετωπίζουν καθηµερινά όλοι όσοι καταφεύγουν
στις υπηρεσίες υγείας και βεβαίως το ζουν καθηµερινά όλοι οι
εργαζόµενοι στον χώρο αυτό. Χειρότερα δεν γίνεται πια στον
χώρο της υγείας! Έχουµε επιστρέψει στις εποχές πριν από το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας. 

Από τον Γενάρη του 2015 η πολιτική της Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝΕΛ ταυτίζεται µε παρεµβάσεις κοµµατικού ελέγχου, µε διοι-
κητική και διαχειριστική ανεπάρκεια. Παρά τις εξαγγελίες οι
µειώσεις του προσωπικού είναι δραµατικές. Διευρύνθηκαν στην
πράξη οι ανισότητες, την ίδια στιγµή που οι πολίτες πληρώνουν
αυξηµένες εισφορές για το σύστηµα. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, την πρωταπριλιά του 2015 ο κ.
Τσίπρας υποσχέθηκε πως διορίζει άµεσα τεσσερισήµισι χιλιάδες
µόνιµους υπαλλήλους στην υγεία. Εκτιµώ πια, µετά από όλο αυτό
το διάστηµα, ότι δεν επέλεξε τυχαία αυτή την ηµεροµηνία. 

Πριν από λίγες µέρες ο Πρωθυπουργός «ξαναχτύπησε». Αυτή
τη φορά από ένα άλλο βήµα, αγαπηµένο του για να δίνει υπο-
σχέσεις χωρίς αντίκρισµα, αυτό της Διεθνούς Έκθεσης Θεσσα-
λονίκης. Εδώ, βέβαια, οι υποσχέσεις πολλαπλασιάστηκαν. Τώρα
έταξε δέκα χιλιάδες προσλήψεις στο σύστηµα υγείας. 

Ποια είναι τα πραγµατικά δεδοµένα; Πρωταπριλιά 2015: «Διο-
ρίζουµε» -λέει- «άµεσα τεσσερισήµισι χιλιάδες στην υγεία». Στις
24 Γενάρη 2016: «Διορίσαµε τεσσερισήµισι χιλιάδες στην υγεία».
Η αλήθεια; Κανένας διορισµός στην υγεία µέσα στο 2015! Ου-
δείς! 

Διεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης 2016: «Δέκα χιλιάδες διορισµοί
στην υγεία τους αµέσως προσεχείς µήνες», λέει ο Πρωθυπουρ-
γός. Η αλήθεια: Εννιακόσιες ογδόντα πέντε αφορούν τις εγκεκρι-
µένες από το 2014 θέσεις, που δεν έχουν καταληφθεί ακόµα.
Δυόµισι χιλιάδες αφορούν θέσεις που ενέκριναν τον Αύγουστο του
2015 και προκηρύσσουν µε έναν χρόνο καθυστέρηση. Επτακόσιες
εξήντα αφορούν γιατρούς, οι οποίες προκηρύσσονται µε δύο χρό-
νια καθυστέρηση. Οι προσλήψεις µέσω ΟΑΕΔ –πέντε χιλιάδες- µε
κοινωνική εργασία έχουν ήδη καθυστερήσει δυο χρόνια. 

Κάνω εδώ µια παρένθεση, για να πω ότι λοιδορούσαν αυτόν
τον θεσµό. Είναι άνθρωποι µε µισθό κάτω από τα 400 ευρώ, που
όµως δεν θα µπορέσουν να µπουν στις εφηµερίες ούτε να ανα-
λάβουν σοβαρά πόστα, άρα, να ανακουφίσουν εκεί που «πονάει»
το σύστηµα. 

Με λίγα λόγια, δεν αξιοποίησαν την προκήρυξη του 2014, που
είχε προχωρήσει από την προηγούµενη κυβέρνηση µε εξασφα-
λισµένους πόρους στον προϋπολογισµό, δεν διόρισαν κανέναν
µέχρι σήµερα και κάθε φορά µιλούν για τις ίδιες προσλήψεις,
που διαρκώς υπόσχονται κάθε φορά που µιλούν για την υγεία. 

Όµως, δυστυχώς, αυτά τα ψέµατα έχουν δραµατικές συνέ-
πειες στο σύστηµα. Η απουσία γιατρών και προσωπικού που οδή-
γησε στις κλειστές ΜΕΘ, ιδιαίτερα την περίοδο στην οποία
είχαµε έξαρση της γρίπης, είχε ως αποτέλεσµα να καταγραφεί
ένα θλιβερό ρεκόρ θανάτων. Η ραγδαία δε µείωση του προσω-
πικού στα δηµόσια νοσοκοµεία –επτά χιλιάδες λιγότεροι µόνο το
2015- οδηγεί σε τραγικές καταστάσεις καθηµερινά µέσα στο σύ-
στηµα, παρά τις υπεράνθρωπες προσπάθειες που καταβάλλουν
αυτή τη στιγµή, οι γιατροί και το προσωπικό στα νοσοκοµεία. 

Καταθέτω για τα Πρακτικά αναλυτικές καταγγελίες της ΠΟΕ-
ΔΗΝ, η οποία δίνει ένα πάρα πολύ µεγάλο αγώνα. 

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµπαράτα-
ξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Φωτεινή Γεννηµατά καταθέτει για τα Πρα-
κτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και αναφέρω χαρακτηριστικές περιπτώσεις που νοµίζω ότι τα
λένε όλα. Στον «Άγιο Σάββα» οι λίστες αναµονής για ακτινοθε-
ραπεία φθάνουν µέχρι τον Φλεβάρη του 2017. Και την ίδια ώρα
η Γυναικολογική και η Ενδοκρινολογική Κλινική είναι έτοιµες να
κλείσουν. Πού; Στον «Άγιο Σάββα»! 

Στο νοσοκοµείο «Αλεξάνδρα» υπήρχε ένα µηχάνηµα ακτινοθε-
ραπείας παλαιού τύπου, που εξυπηρετούσε δεκαπέντε ασθενείς
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την ηµέρα. Εδώ και έναν µήνα είναι χαλασµένο και σύµφωνα µε
την ΠΟΕΔΗΝ ακόµα δεν έχει γίνει η παραγγελία για να αποκα-
τασταθεί η βλάβη. Μάλιστα, δωρεά του Ιδρύµατος Νιάρχου για
σύγχρονο ακτινοθεραπευτικό µηχάνηµα δεν παραδίδεται γιατί
δεν υπάρχει προσωπικό για να το λειτουργήσει. Πεθαίνουν,
όµως, άνθρωποι, κύριε Υπουργέ.

Στα δε κέντρα υγείας συγκεντρώνουν οι εργαζόµενοι µε έρανο
χρήµατα, για να πάρουν σύριγγες, γάζες, ακόµα και χαρτί
υγείας. Είµαι µάρτυρας. Το είδα µε τα µάτια µου το καλοκαίρι
και δεν πίστευα πραγµατικά αυτό που έβλεπα. 

Οι εξαγγελίες για αύξηση της χρηµατοδότησης για την υγεία
δεν έχουν πραγµατικό αντίκρισµα. Οι περιβόητες αυξήσεις των
προϋπολογισµών στα νοσοκοµεία εξαφανίστηκαν στη ΔΕΘ,
τώρα που βγαίνουν στη φόρα οι περικοπές. Όλα τα κονδύλια του
προϋπολογισµού για το 2016 στην πραγµατικότητα είναι µει-
ωµένα σε σχέση µε το 2014, οδηγώντας το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας σε κατάρρευση. 

Κατάσχεσαν τα αποθεµατικά των νοσοκοµείων και διπλασία-
σαν τις πέραν του τριµήνου ανεξόφλητες υποχρεώσεις των νο-
σοκοµείων, που έχουν πια ξεπεράσει το 1,5 δισεκατοµµύριο
ευρώ. Ουσιαστικά, οι πραγµατικές επιχορηγήσεις προς τα νοσο-
κοµεία για την περίοδο 2015-2016 είναι µικρότερες από το 2014.
Το εξήγησε προηγουµένως η κ. Χριστοφιλοπούλου. Και αυτό
όταν οι συνταξιούχοι πλήρωσαν πρόσθετα για την υγεία τους,
µέσω αύξησης των εισφορών, 281 εκατοµµύρια περισσότερα το
2015 και 776 εκατοµµύρια επιπλέον το 2016. Με απλά λόγια, µει-
ώνουν τις παροχές που δικαιούνται οι ασφαλισµένοι και οι συν-
ταξιούχοι και παριστάνουν ξεδιάντροπα τους προστάτες των
ανασφάλιστων.

Ακόµα και η εµφανιζόµενη ως αύξηση των δαπανών στον προ-
ϋπολογισµό των νοσοκοµείων για την πρωτοβάθµια φροντίδα σε
σχέση µε το 2015 –που πάλι και τότε Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ είχαµε-
εκµηδενίζεται από τη µεταφορά της χορήγησης των ακριβών
φαρµάκων από τον ΕΟΠΥΥ στα νοσοκοµεία, χωρίς επιπλέον επι-
χορήγηση. Έτσι, µε τα πρόσθετα βάρη, τα νοσοκοµεία βρίσκον-
ται πλέον σε οριακό σηµείο, µε διαρκείς ελλείψεις υλικών, την
ώρα που αυξάνονται οι ανάγκες των πολιτών.

Όσο για την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, επί είκοσι µήνες
δεν έχετε κάνει απολύτως τίποτα. Τώρα ακούµε ότι θα φέρετε
νοµοσχέδιο, που πολύ φοβάµαι ότι προορίζεται για να µείνει και
αυτό σε κάποια συρτάρια.

Και µετά από δύο χρόνια πλήρους εγκατάλειψης και διάλυ-
σης, αντί να υλοποιήσουν τις προβλέψεις για το ΠΕΔΥ, ενισχύον-
τας τις δοµές και θέτοντας σε εφηµερία αµέσως στην Αττική και
τα µεγάλα αστικά κέντρα τις κεντρικές µονάδες, που µπορούν
να ανακουφίσουν επιτέλους τα νοσοκοµεία και τους πολίτες και
αντί να υλοποιήσουν τον οικογενειακό γιατρό και τα δίκτυα, τι
ανακοινώνουν; Μονάδες, λέει, γειτονιάς για τα επόµενα δύο χρό-
νια, πιλοτικά, που θα καλύψουν πάρα πολύ µικρό ποσοστό από
τις ανάγκες των πολιτών. 

Στην Ελλάδα του 2016 χρησιµοποιούν ως πρότυπο τοµές της
Κούβας του 1960 και τελικά, επειδή τους αρέσουν τα βαφτίσια
και οι µετονοµασίες, αυτό που εµείς καταλαβαίνουµε, κύριε
Υπουργέ, είναι ότι το µόνο που σας ενδιαφέρει είναι να αλλάξετε
το όνοµα στα κέντρα υγείας για να µην µείνει τίποτα να θυµίζει
το ΠΑΣΟΚ, γιατί αυτός είναι ο εχθρός σας! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)

Να είστε, όµως, βέβαιοι ότι το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και τα
κέντρα υγείας είναι βαθιά ριζωµένα στην ψυχή των Ελλήνων πο-
λιτών, που τα θεωρούν πολύ µεγάλη κατάκτηση, παρά τα προ-
βλήµατα που είχαν τα προηγούµενα χρόνια. Αυτή είναι η
πραγµατική κατάσταση. Έχουµε πιάσει πάτο!

Όµως, είµαι υποχρεωµένη και στη σηµερινή µου τοποθέτηση
να επαναλάβω πως η δίκαιη και σκληρή κριτική, η οποία είναι
αναγκαία µε όλα αυτά που συµβαίνουν στον ΣΥΡΙΖΑ, σε καµµία
περίπτωση δεν σηµαίνει ότι η λύση στα προβλήµατα και στα αδιέ-
ξοδα της υγείας είναι η επιστροφή στη συντηρητική πολιτική της
Νέας Δηµοκρατίας.

Οι περίοδοι διακυβέρνησης της χώρας από τη Δεξιά ήταν ταυ-
τισµένες µε την υπονόµευση των δηµόσιων υπηρεσιών υγείας,

τη διεύρυνση των ελλειµµάτων και των κοινωνικών ανισοτήτων.
Η συρρίκνωση του κοινωνικού κράτους και η σπατάλη ήταν τα
χαρακτηριστικά στη διακυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. Και
αφού πολέµησε λυσσαλέα την ίδρυση του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας, αποδυνάµωσε διαχρονικά το σύστηµα.

Αρκεί να υπενθυµίσω ότι τα χρέη των νοσοκοµείων προς τρί-
τους το 2004 ήταν 2,7 δισεκατοµµύρια και έφτασαν στο τέλος
του 2009 τα 6,2 δισεκατοµµύρια, σπατάλη και ασυδοσία παντού.
Οι δαπάνες για ορθοπεδικά υλικά, για αντιδραστήρια, για φαρ-
µακευτικό υλικό, χωρίς να βελτιωθούν οι υπηρεσίες, αυξήθηκαν
µεταξύ 2005-2009 σε ποσοστό 50% έως 70%. Οι δε δηµόσιες δα-
πάνες για το φάρµακο που το 2004 ήταν περίπου 2,4 δισεκατοµ-
µύρια, το 2009 έφτασαν περίπου τα 5 δισεκατοµµύρια.

Η Νέα Δηµοκρατία, ιδιαίτερα την περίοδο 2004-2009, κατα-
σπατάλησε τους πόρους, υποβάθµισε την ποιότητα, χειρίστηκε
µε άκριτο κοµµατισµό τα νοσοκοµεία και οδήγησε συνειδητά
τους πολίτες σε ιδιωτικές υπηρεσίες υγείας.

Και έρχοµαι εδώ να τονίσω ότι όλο αυτό το διάστηµα δεν
έχουµε ακούσει ούτε µία λέξη αυτοκριτικής από τον νέο Αρχηγό
της Νέας Δηµοκρατίας, τον κ. Μητσοτάκη. Αυτό όµως που είναι
πραγµατικά προκλητικό είναι ότι δεν έχουµε ακούσει ούτε µία
λέξη κριτικής από το ΣΥΡΙΖΑ ούτε την περίοδο που ήταν στην Αν-
τιπολίτευση ούτε σήµερα που είναι στην Κυβέρνηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)

Γιατί η αλήθεια είναι µία: Ότι κάθε φορά που κυβερνάει η Νέα
Δηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ αυξάνονται τα χρέη, ενώ εµείς κάναµε
το χρέος µας απέναντι στην πατρίδα, γιατί καταφέραµε να µαζέ-
ψουµε όλη αυτή τη σπατάλη µε διαρθρωτικά µέτρα, χωρίς να πε-
ριορίσουµε τις υπηρεσίες ή να κάνουµε εκπτώσεις στην ποιότητα
των υπηρεσιών. Και δεν µιλάει κανένας γι’ αυτό. Παλεύαµε µόνοι
µας εκείνα τα χρόνια και όλοι απέναντι πετροβολούσαν.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο στόχος της σηµερινής επερώ-
τησης, ο στόχος όλων των Βουλευτών της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης δεν είναι µόνο η κριτική και ο αναγκαίος έλεγχος σε
πράξεις, λάθη και παραλείψεις της Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ.
Γιατί; Γιατί εµείς, πολύ απλά, έχουµε µία άλλη σχέση µε το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Πιστεύουµε ότι για να σταθεί και πάλι στα πόδια του χρειάζεται
προσπάθεια, χρειάζεται σχέδιο και πρέπει να γίνει, γιατί παρέχει
πολύ σηµαντικές υπηρεσίες στον ελληνικό λαό. Γιατί το ΕΣΥ το
πιστεύουµε, γιατί όπως όλοι γνωρίζουν σ’ αυτόν τον τόπο είναι
ένα δικό µας δηµιούργηµα, είναι οι δικοί µας άνθρωποι, που έκα-
ναν αυτό το όραµα πράξη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)

Χιλιάδες άνθρωποι, στελέχη, γιατροί, νοσηλευτές, εργαζόµε-
νοι στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας στρατεύτηκαν, για να πάρει
σάρκα και οστά, γιατί εµείς ξέρουµε να τολµούµε και να κάνουµε
µεταρρυθµίσεις, ακόµα και συγκρούσεις, όπου αυτό είναι απα-
ραίτητο.

Να θυµίσω ότι επί ΠΑΣΟΚ κατασκευάστηκαν έξι πανεπιστη-
µιακά και τριάντα νοµαρχιακά νοσοκοµεία, τα εκατόν ενενήντα
από τα διακόσια κέντρα υγείας. Το ΕΚΑΒ επεκτάθηκε σε όλη τη
χώρα. Ιδρύθηκε ο ΟΚΑΝΑ, ο ΕΟΠΥΥ. Προχώρησαν όλες οι µε-
γάλες µεταρρυθµίσεις στο χώρο της υγείας από την αποϊδρυµα-
τοποίηση στην ψυχική υγεία από τις φρικτές εικόνες της Λέρου,
µέχρι την ηλεκτρονική συνταγογράφηση.

Στόχος µας είναι, λοιπόν, να σταµατήσει αυτός ο κατήφορος,
η διάλυση, η υποβάθµιση των δηµόσιων νοσοκοµείων. Το ΕΣΥ
είναι και παραµένει µία κεντρική µας πολιτική επιλογή και πρώτο
ζήτηµα για εµάς είναι η αναβάθµισή του.

Η υγεία είναι θεµελιώδες ατοµικό και κοινωνικό αγαθό. Κανείς
δεν µπορεί να παίζει µε αυτό. Η προβληµατική λειτουργία του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας σήµερα έχει άµεσες αρνητικές επι-
πτώσεις στην υγεία του πληθυσµού και κυρίως των φτωχότερων
στρωµάτων. Αυτούς χτυπάτε µε την υποβάθµιση των υπηρεσιών.

Γι’ αυτό και προτείνουµε µια νέα εθνική πολιτική υγείας, ένα
νέο εθνικό σύστηµα υγείας, ένα σύστηµα που θα εξασφαλίζει την
πρόσβαση. Προσέξτε, αυτό ήταν και το πρόβληµα του 1981 –το
1984 ξεκίνησαν οι µεταρρυθµίσεις- το πρόβληµα της πρόσβα-
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σης. Και σήµερα είναι και πάλι ένα από τα πιο σηµαντικά προ-
βλήµατα. 

Θέλουµε ένα σύστηµα που θα καλύπτει τις ευάλωτες οµάδες,
αλλά και τους χρόνια πάσχοντες, ένα σύστηµα που δίνει βάρος
στην πρόληψη, που αξιοποιεί το ανθρώπινο δυναµικό, αλλά και
τις τεχνολογίες, ένα σύστηµα αποτελεσµατικό και βιώσιµο. 

Εµείς επεξεργαστήκαµε µια ολοκληρωµένη πρόταση, στα πλαί-
σια της συνδιάσκεψης που έκανε η Δηµοκρατική Συµπαράταξη
πριν από λίγους µήνες. Σήµερα εδώ θέλω να καταθέσω, ενδει-
κτικά, επτά προτάσεις για το τι πρέπει να γίνει κατά προτεραιότητα
στον χώρο της υγείας: Ενίσχυση των υπηρεσιών και δράσεων της
δηµόσιας υγείας. Δωρεάν υποχρεωτικοί εµβολιασµοί σε όλον τον
πληθυσµό, βάσει εθνικού προγράµµατος. Εθνικό πρόγραµµα προ-
συµπτωµατικού ελέγχου, κυρίως για τους προλήψιµους καρκί-
νους, αλλά και τα καρδιαγγειακά νοσήµατα. Αγωγή υγείας στους
χώρους εργασίας και εκπαίδευσης. 

Δεύτερον, «ο δικός σου γιατρός» για όλους τους πολίτες, είναι
το κλειδί. Ανάπτυξη της πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας µε τη
δηµιουργία δικτύων, όπου συµµετέχουν οι µονάδες του εθνικού
συστήµατος υγείας, της τοπικής αυτοδιοίκησης και του συµβε-
βληµένου, αλλά πιστοποιηµένου ιδιωτικού τοµέα, για την παροχή
πρωτοβάθµιας περίθαλψης οικογενειακής ιατρικής και πρόλη-
ψης. Μόνο έτσι θα µειώσουµε τις δαπάνες, χωρίς να περικό-
ψουµε το κοινωνικό κράτος.

Τρίτον, νοσηλευτές εκτός µνηµονίου. Δέσµευση για προσλή-
ψεις νοσηλευτών στα δηµόσια νοσοκοµεία, ώστε να πλησιά-
σουµε τα διεθνή στάνταρντς, µε αίτηµα εξαίρεσης από τους
µνηµονιακούς περιορισµούς. 

Τέταρτον, ηλεκτρονική κάρτα υγείας. Έκδοσή της για την πρό-
σβαση του κάθε πολίτη στηριγµένη στον ασφαλιστικό φάκελο
υγείας και επέκταση της ηλεκτρονικής υγείας σε όλους τους το-
µείς.

Πέµπτον, νέα αρχιτεκτονική στο ΕΣΥ. Μετατροπή του ΕΣΥ σε
σύγχρονο δηµόσιο οργανισµό µε ισχυρή κεντρική και περιφερει-
ακή διοίκηση, επιλεγµένη µε αξιοκρατικά κριτήρια. Δηµιουργία
κέντρων αναφοράς χρόνιων παθήσεων του ΕΣΥ, µία ανά περιφέ-
ρεια για τις τέσσερις πέντε σηµαντικές χρόνιες παθήσεις. Στα-
διακή αναδιάρθρωση δηµόσιων νοσοκοµείων και κατανοµή
κλινικών και εργαστηρίων, µε βάση τις ανάγκες του πληθυσµού
κάθε περιφέρειας. Θεσµοθέτηση των βασικών νοσοκοµείων για
κάλυψη πληθυσµού ως εκατό χιλιάδες. 

Έκτον, σύγχρονη φαρµακευτική πολιτική. Εξασφάλιση του
αναγκαίου φαρµάκου σε κάθε Έλληνα πολίτη. Μηδενική συµµε-
τοχή στο φαρµακείο και στη χρήση των υπηρεσιών του ΕΣΥ για
άτοµα µε οικογενειακό εισόδηµα κάτω από το όριο της φτώχειας,
που πιστοποιείται όµως µε διαφάνεια. Εφαρµογή επιστηµονικών
πρωτοκόλλων και ενσωµάτωσή τους στην ηλεκτρονική συνταγο-
γράφηση. 

Και έβδοµον, ενίσχυση της χρηµατοδότησης του ΕΣΥ, ώστε οι
δηµόσιες δαπάνες υγείας να φθάσουν το 6% του ΑΕΠ εντός τριε-
τίας. Μετασχηµατισµός του ΕΟΠΥΥ σε δηµόσια ασφαλιστική
εταιρεία, µε ρόλο εθνικού και καθολικού αγοραστή υπηρεσιών
υγείας από πιστοποιηµένες δηµόσιες και ιδιωτικές υπηρεσίες µε
ενιαίο τιµολόγιο.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το εθνικό σύστηµα υγείας είναι
σε κίνδυνο και δεν κινδυνολογώ. Αυτό είναι ορατό στον καθένα
πια. Όµως, εδώ πρόκειται για την υγεία µας, για την ίδια τη ζωή
µας. Και σε αυτό δεν χωρούν εκπτώσεις, καθυστερήσεις, αναπο-
τελεσµατικότητα και κυρίως, δεν χωρούν αναβολές. Εδώ και
τώρα αποφάσεις µε άµεσες παρεµβάσεις, για να µην καταρρεύ-
σει το σύστηµα υγείας. 

Παρά τις διαφορές µας που είναι µεγάλες, πρέπει να βρούµε
τον κοινό παρονοµαστή. Δεν µένουµε στην κριτική και δεν χαι-
ρόµαστε µε τη διάλυση, όχι όµως στη λογική της υποβάθµισης
όλων των παρεχόµενων υπηρεσιών, γιατί αυτό σηµαίνει απώλεια
ζωών. Θέλω να είµαστε ξεκάθαροι. 

Εµείς, βέβαια, διεκδικούµε σταθερά την αλλαγή των πολιτικών
συσχετισµών και την καθοριστική ενδυνάµωσή µας, για να µπο-
ρέσουµε να δώσουµε τη δυνατότητα στο ΕΣΥ να βγει από αυτό
το τέλµα, να του δώσουµε νέα πνοή, γιατί εµείς ξέρουµε και µπο-
ρούµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Πολάκη, έχετε

τον λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δυο κουβέντες θέλω να πω. Το αν είµαι «νεκροθάφτης της

υγείας» είναι σίγουρο ότι δεν θα το πείτε εσείς. Θα το πουν, αν
το πουν, αυτοί που δέχονται τις υπηρεσίες υγείας το τελευταίο
διάστηµα και οι εργαζόµενοι στα νοσοκοµεία.

Επειδή, απ’ ό,τι βλέπω και εσείς, αλλά και η Πρόεδρός σας
κάνει copy-paste τις ανακοινώσεις της ΠΟΕΔΗΝ, οι οποίες είναι
ένα ψέµα από πάνω ως κάτω -και θα πω ένα-δύο παραδείγµατα-
θα σας πω ότι στη Νάξο, κυρία Χριστοφιλοπούλου, το 2009 τε-
λείωσε η µονάδα.

Λέτε εµένα «νεκροθάφτη» και ότι λέω ψέµατα. Εσείς λέτε ψέ-
µατα. Το 2009 τελείωσε η µονάδα και επειδή επισκέφθηκα, δεν
είχε συνδεθεί η ώσµωση και τα βασικά µηχανήµατα από κάτω µε
τα µηχανήµατα του τεχνητού νεφρού µέσα. Εµείς κυβερνού-
σαµε;

Με λένε «νεκροθάφτη» αυτοί που τους κόψαµε 5.800.000 ευρώ
τον χρόνο διαφηµιστική δαπάνη από το ΚΕΕΛΠΝΟ και την
οποία…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Πού είναι το προσωπικό;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ψυ-

χραιµία, κύριε Κεγκέρογλου. Εδώ σήµερα θα πούµε πάρα πολλά
µέχρι το τέλος, πάρα πολλά και µε ονοµατεπώνυµα.

Λοιπόν, 5.800.000 ευρώ και κάτι ψιλά κόψαµε από τη διαφηµι-
στική δαπάνη του ΚΕΕΛΠΝΟ, την οποία δίνατε και το 2014 και
το 2013 και το 2012 και το 2011 και το 2010 και το 2009 και τρα-
βάει µέχρι το 2005. Από το 2004 αυτό κάνατε. Και µε την βοήθεια
αυτών προσπαθείτε να φτιάξετε µια πλασµατική εικόνα γι’ αυτά
τα πράγµατα τα οποία κάνουµε, που όσο και να προσπαθείτε να
τη ζωγραφίσετε, πραγµατικό αποτέλεσµα δεν θα βρείτε.

Σε λίγο θα απαντήσουµε πολύ συγκεκριµένα σε κάποια πράγ-
µατα. Επίσης…

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κάθε τρεις και λίγο…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Μισό

λεπτό, γιατί η καραµέλα των µαύρων ταµείων την οποία χρησι-
µοποιούν έτσι, κάποια στιγµή πρέπει να τελειώσει. Ξέρω…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: …(δεν ακούστηκε)
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Γε-

λοίος είστε και φαίνεστε, κύριε Κεγκέρογλου, όχι εγώ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Δεν είπα «γελοίος».
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αυτό

είπατε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Δεν είπα «γελοίος».
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αυτό

είπατε τώρα. Και µε είπατε και χαµένο κορµί προηγουµένως και
έκανα πως δεν το άκουσα.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Τον τσαµπουκά όχι σε µένα!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Κεγκέρογλου!
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Τραµπούκε, κάτσε κάτω!
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Τραµπούκε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Στη θέση σας, κύριε

Κεγκέρογλου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Γιατί έχει πάρει τον λόγο;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ξέρω

ότι έχετε βάλει ανθρώπους…
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Πού είναι ο χρόνος, κύριε Πρό-

εδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Καθίστε κάτω.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Είµαι ερωτών, κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Καθίστε κάτω, σας

παρακαλώ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: …και βλέπω ότι παραβιάζετε τον

Κανονισµό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Καθίστε κάτω τώρα!
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Πού είναι το προσωπικό;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Το
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προσωπικό είναι οι χαρακτηρισµοί...
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Άσε µας! Άντε να χαρείς!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εκεί είναι η θέση σας.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): …«νε-

κροθάφτης» και «µαύρα ταµεία», στα οποία απαντώ.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, ο χρό-

νος…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κυρία

Χριστοφιλοπούλου, αναφερθήκατε µε συγκεκριµένο τρόπο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Είστε αυτή τη στιγµή Πρόεδρος.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Καθίστε κάτω, είπα!
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ξέρω

ότι έχετε ψάξει ό,τι υπάρχει και ό,τι δεν υπάρχει στον απάνω
κόσµο και τώρα και παλιότερα, για να µας βρείτε µελανό σηµείο.

Το µαύρο ταµείο, λοιπόν, στο οποίο αναφέρεστε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Μια

κουβέντα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Θα πάρετε τον λόγο

µετά.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Το

µαύρο ταµείο στο οποίο αναφέρεστε είναι αυτό που εγώ είπα
στην ΚΕΔΕ και που τι ήταν; Ότι, αντί για στεφάνια στις κηδείες,
οι Σφακιανοί έδιναν χρηµατοδότηση στο δηµοτικό ιατρείο, γιατί
δεν υπήρχε καµµία πρόβλεψη τότε, και µε αυτόν τον τρόπο πλή-
ρωναν τον δηµοτικό γιατρό και τις νοσηλεύτριες που δούλευαν
εκεί. Αυτό είναι το µαύρο ταµείο, για να σταµατήσει το παραµύθι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ, τον λόγο
έχει τώρα ο κ. Κρεµαστινός.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, να
απαντήσω επί προσωπικού.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν τελειώσει επί
του προσωπικού η κ. Χριστοφιλοπούλου…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τι θέλετε, κύριε Λο-
βέρδο;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Όταν τελειώσουν τα προσωπικά, ως
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος θέλω τον λόγο για τη διαδικασία,
η οποία ήδη καταστράφηκε. Θέλω να σας κάνω µια δήλωση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μισό λεπτό, κύριε
Λοβέρδο. Θέλετε να βοηθήσετε για την πρόοδο της διαδικασίας;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Βεβαίως. Αυτό θέλω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Αν θέλετε αυτό, λοι-

πόν, δηλαδή αν θέλετε να βοηθήσετε για την πρόοδο της διαδι-
κασίας, να πει δύο λόγια η κ. Χριστοφιλοπούλου και να τελειώσει
το θέµα.

Ορίστε, κυρία Χριστοφιλοπούλου, έχετε τον λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, σε συν-

θήκες κοινοβουλευτικής δηµοκρατίας που ακόµη ισχύει, καµία
προσπάθεια «Μαδουροποίησης», κοινωνικής ισοπέδωσης των
πάντων και ιδρύσεως καθεστώτος ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ δεν θα περάσει. 

Σε µία κοινοβουλευτική δηµοκρατία, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, ο
κάθε ερωτών Βουλευτής έχει δικαίωµα να κρίνει, όπως έχει δι-
καίωµα και ο ασθενής και ο κάθε πολίτης. Έτσι έχουµε και οι εκ-
πρόσωποι των πολιτών. Τι να κάνουµε; Μας εξέλεξαν κάποιοι σ’
αυτόν τον ρόλο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μισό λεπτό, κυρία
Χριστοφιλοπούλου.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Απαντώ στον κ. Πολάκη,
κύριε Πρόεδρε, που είπε ότι δεν δικαιούµαι να τον κρίνω. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Δεν
είπα αυτό.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Δικαιούµαι, λοιπόν, από
το Σύνταγµα και τον Κανονισµό να κρίνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μισό λεπτό, κυρία
Χριστοφιλοπούλου.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν διακόψατε τον κ.
Πολάκη, κύριε Πρόεδρε. Δεν θα διακόψετε κι εµένα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ο Υπουργός, αν θέλει
να πάρει τον λόγο, τον παίρνει για πέντε λεπτά, σύµφωνα µε τον
Κανονισµό. Σας παρακαλώ πολύ τώρα. Δεν ξέρω τι έγινε σήµερα.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Δύο µέτρα και δύο

σταθµά; Πέντε λεπτά µιλούσε και δεν τον διακόψατε, παρά τον
Κανονισµό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Όχι, έχει δικαίωµα
σύµφωνα µε τον Κανονισµό.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Μπορώ να συνεχίσω για
το προσωπικό;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Πείτε.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Πρώτον, λέω λοιπόν, ότι

έχω δικαίωµα να κρίνω και, δεύτερον, ότι ο χαρακτηρισµός «πο-
λιτικός νεκροθάφτης της υγείας» είναι ακριβώς πολιτικός, διότι
ήδη τεκµηριώσαµε, κύριε Πρόεδρε –και θα γίνει και στη συνέ-
χεια- ότι µέρα µε την ηµέρα σκάβεται ο τάφος του ΕΣΥ και µέρα
µε την ηµέρα αυγατεύει η ιδιωτική ασφάλιση. 

Υπ’ αυτήν την έννοια, λοιπόν, η πολιτική µου τοποθέτηση είναι
αυτή και παραµένει αυτή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία. 
Εσείς τι θα θέλατε, κύριε Κεγκέρογλου;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο

επί προσωπικού, για να δηλώσω ότι δεν είπα γελοίο τον κ. Πο-
λάκη, διότι εδώ και καιρό έχω πάψει να απευθύνοµαι στο πρό-
σωπό του, µετά από τη διαπίστωση ότι είναι αναξιόπιστος,
πολιτικά εννοώ. Εποµένως, αυτή η φράση που είπε, ότι δήθεν
εγώ του την απηύθυνα, ήταν εντελώς αυθαίρετη. Δηλώνω για
άλλη µία φορά ότι λόγω της πολιτικής του αναξιοπιστίας δεν
απευθύνοµαι στο πρόσωπό του εδώ και καιρό.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μάλιστα. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Λοβέρδο, σας

παρακαλώ πολύ, διευκολύνετε τη διαδικασία. Αυτό σας ζητάω.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θέλω να σας

στείλω σηµείωµα µε δύο Βουλευτές να υπογράφουν επί του Κα-
νονισµού, αλλά οι επίκαιρες επερωτήσεις έχουν µία δεοντολογία
που υπαγορεύεται από τον Κανονισµό της Βουλής. Τι πρέπει να
εκφραστεί πρωτίστως; Ο επερωτών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μα, αυτό σας λέω.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Με βάση την σειρά την οποία τηρείτε.

Δεν έχω αντίρρηση σ’ αυτό. Δεν είµαι παράλογος.
Ακούστηκε ένας χαρακτηρισµός για έναν Υπουργό. Θα πάρει

τον λόγο και θα απαντήσει. Όµως, επ’ αυτού, αν είναι σε κάθε
τοποθέτηση, επειδή κάποιος µπορεί κάτι να ακούσει γι’ αυτόν –
ειδικά οι Υπουργοί κρίνονται στις επερωτήσεις, τι να κάνουµε- να
παίρνει τον λόγο και να απαντάει γενικότερα, τότε δίδεται λόγος
κατά παραβίαση του Κανονισµού της Βουλής ενδιαµέσως, εµβό-
λιµα, στον Υπουργό για να ανασκευάσει τα εκάστοτε επιχειρή-
µατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Όχι, έδωσα τον λόγο
για θέµα επί προσωπικού.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αν γίνει αυτό, σας δηλώνουµε από
τώρα ότι όλη η Κοινοβουλευτική Οµάδα θα δηµιουργήσει θό-
ρυβο στη Βουλή που δεν θα επιτρέψει την παραβίαση του Κανο-
νισµού. Σας παρακαλώ να το τηρήσετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κάνουµε µία υπό-
θεση και τοποθετούµαστε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Θα ήθελα να κάνω και µία τελευταία
διευκρίνιση εκ µέρους µας, την οποία είπε και ο κ. Κεγκέρογλου.
Εµείς επερωτούµε τον Υπουργό. 

Υπάρχουν διάφοροι λόγοι, κύριε Πρόεδρε, οι οποίοι θα ανα-
πτυχθούν, για τους οποίους άλλον συνοµιλητή σ’ αυτό το Υπουρ-
γείο δεν έχουµε. Άλλο πολιτικό πρόσωπο σ’ αυτό το Υπουργείο
δεν υπάρχει. Υπάρχει ο κ. Ξανθός. Σ’ αυτόν απευθυνόµαστε και
σ’ αυτόν ασκούµε κριτική.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία, έδωσα τον
λόγο στον κ. Πολάκη επί προσωπικού. Σας παρακαλώ τώρα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Για µας, άλλο πολιτικό πρόσωπο δεν
υπάρχει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ορίστε, κύριε Κρεµα-
στινέ, έχετε τον λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Πρόεδρε, προτού αρχίσει ο χρόνος, ήθελα να πω ότι ελ-
πίζω να µιλήσουµε για την Υγεία.
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Κατεβαίνοντας από το Βήµα, η Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ κ. Γεν-
νηµατά και ακούγοντάς την σκέφτηκα «Δεν θα σκέφτεται ο κό-
σµος ότι ένα κόµµα µπορεί να πει οτιδήποτε, αφού δεν βλέπει
άµεσα διάδροµο προς την εξουσία; Μπορεί να πει τα πάντα.
Μπορεί να υποσχεθεί σύστηµα υγείας, το καλύτερο που υπάρχει
στον κόσµο ή που δεν έχει βρεθεί».

Υπάρχει όµως µία διαφορά, ότι αυτός ο χώρος είναι αυτός που
ουσιαστικά εκ του µηδενός εδηµιούργησε το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας και την Πρόνοια. Αυτή είναι η διαφορά, δηλαδή η αξιοπι-
στία της ιστορίας του. Διότι το 1981 -µιλάµε ιστορικά αυτήν τη
στιγµή- ίσχυε ό,τι ίσχυε µε τη Γένεση στην Παλαιά Διαθήκη -
χωρίς να θέλω να παρεξηγηθώ θρησκευτικά- ότι «είπεν ο Θεός
γενηθήτω φως και εγένετο φως, ηµέρα µία». 

Αυτό έγινε το 1981. Είπε ο Ανδρέας Παπανδρέου «κάνε εθνικό
σύστηµα υγείας, κάνε εθνικό σύστηµα πρόνοιας» και έθεσε τα
θεµέλιά του. Αυτή είναι η πραγµατική ιστορία είτε δεν θέλουµε
να την αποδεχθούµε µε την µικροπολιτική είτε θέλουµε να την
αποδεχθούµε µε την ιστορία. Ο ιστορικός αυτό θα πει: Πριν από
το 1981 υπήρχαν πλίνθοι και κέραµοι, ατάκτως εριµµένα. 

Ερωτώ: Ξέρετε ότι το ΕΚΑΒ, ο πρόγονός του, ήταν ένα κέντρο
πρώτων βοηθειών το οποίο υπήρχε στην οδό 3ης Σεπτεµβρίου
όπου πήγαινε ο τότε πρωθυπουργός και η τότε βασίλισσα να το
εγκαινιάσουν; Μεγάλο έργο. Και σήµερα βλέπετε το ΕΚΑΒ, µε τε-
ράστιο συγκρότηµα, µε εκπαίδευση, µε µετεκπαίδευση γιατρών,
µε προνοσοκοµειακή ιατρική. Πότε έγιναν αυτά; Έγιναν τότε. 

Έχω εδώ ένα άρθρο που πήρα από τον «OBSERVER” και το
καταθέτω.

(Στο σηµείο αυτό ο Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Δηµήτριος
Κρεµαστινός καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Το άρθρο έχει τίτλο: «Europe’s guilty secret», το ένοχο µυστικό
της Ευρώπης, και έχει εικόνες από τη Λέρο, όπως και όλες οι
εφηµερίδες. Εγώ αυτό ανέλαβα ως Υπουργός και παρέλαβα, αν
θέλετε, σαν ψυχική υγεία.

Εδώ είναι µία φωτογραφία, από την επίσκεψή µου στη Λέρο,
όταν πήγα και είδα τους ψυχοπαθείς. Αυτή είναι η ιστορία της
Βουλής. Και αυτό το καταθέτω.

(Στο σηµείο αυτό ο Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Δηµήτριος
Κρεµαστινός καταθέτει για τα Πρακτικά την  προαναφερθείσα
φωτογραφία, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βου-
λής)

Τι έγινε µέσα σε δύο χρόνια; Οι ίδιες εφηµερίδες έλεγαν ότι
πρότυπο πρέπει να αποτελέσει η Λέρος, και ο «OBSERVER”  και
η «GUARDIAN” και οι “TIMES” του Λονδίνου. Ήταν η ντροπή της
Ευρώπης η Λέρος. 

Σε αυτήν εδώ την Αίθουσα µε όλα τα κόµµατα τότε της Αντι-
πολίτευσης εναντίον, περάσαµε ως υποκατάστατο τη µεθαδόνη.
Όλοι έλεγαν τότε ότι η µεθαδόνη θα κάνει περισσότερους ναρ-
κοµανείς. Τι έγινε; Σήµερα παραδέχονται όλοι τη µεθαδόνη. Αυτή
είναι η πραγµατική ιστορία. 

Τότε -θα µου επιτρέψετε το «εγώ»- υλοποίησα τον ΟΚΑΝΑ µε
πρώτο Πρόεδρο τον αείµνηστο Στέφανο Μανίκα. Δεν υπήρχε ο
ΟΚΑΝΑ. Υπήρχε τηλεϊατρική; Τότε βάλαµε τις βάσεις της τηλεϊ-
ατρικής. 

Υπήρχαν τα νοσοκοµεία, αυτά τα τεράστια που βλέπετε σή-
µερα; Πώς έγιναν τα νοσοκοµεία, που ακόµα και σήµερα κάνετε,
και καλώς κάνετε; Έγιναν διότι τότε µε επικεφαλής τον Ανδρέα
Παπανδρέου πετύχαµε, πρώτο κράτος στην Ευρώπη, να εξαιρε-
θούµε από τη Συνθήκη του Μάαστριχτ, τη σκληρή Συνθήκη του
Μάαστριχτ, που έλεγε ότι η υγεία και η πρόνοια είναι µεγέθη που
αντιµετωπίζουν οι προϋπολογισµοί των κρατών και όχι η Ευρω-
παϊκή Ένωση.

Τότε, λοιπόν, έγιναν τα µεγάλα έργα, τότε µπήκε ο θεµέλιος
λίθος της υγείας. Και εγώ είµαι υπερήφανος, γιατί ήµουν ο τε-
λευταίος Υπουργός Υγείας του Ανδρέα Παπανδρέου, Υπουργός
που, όπως είπε και η φίλη συνάδελφος κ. Χριστοφιλοπούλου, διε-
δέχθη τον αείµνηστο Γεννηµατά και φυσικά τον Παρασκευά Αυ-
γερινό που έθεσε το πλαίσιο του Εθνικού Συστήµατος Υγείας.
Όσο και να θέλουµε να αλλάξουµε τα ονόµατα, να πούµε έτσι ή

αλλιώς τα κέντρα υγείας ή τα νοσοκοµεία κλπ., η ιστορία θα γρά-
ψει ότι η υποδοµή ήταν αυτή. Γι’ αυτό, λοιπόν, όταν άκουσα την
κ. Γεννηµατά να µιλάει προηγουµένως εδώ, είπα «ναι, καλά µι-
λάει, θα πρέπει να έχει ακροατές». Διότι αυτός ο χώρος δεν είναι
το οποιοδήποτε τυχαίο κόµµα, που ήρθε στη Βουλή για να δη-
µαγωγήσει. Είναι ο χώρος που έφτιαξε την υγεία και την πρόνοια
για την Ελλάδα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)

Όσον αφορά τώρα το θέµα µας, εγώ πραγµατικά αισθάνοµαι
ότι ο διάλογος µε το Υπουργείο Υγείας είναι ένας διάλογος
κωφών, δηλαδή µιλάς και παίρνεις απαντήσεις που δεν καταλα-
βαίνεις, γιατί απαντούν έτσι, αφού ρωτάς άλλα.

Στο σηµείο αυτό θα σας πω µια αλληγορία, για να το καταλά-
βετε. Ρωτάει, λέει, ο ανιψιός τον θείο «µπάρµπα, τι καιρό κάνει
έξω;». Και του λέει αυτός «κουκιά σπέρνω». Και του λέει ο ανι-
ψιός «Μα, δεν σε ρώτησα τι κάνεις. Σε ρωτώ τι καιρό έχει έξω».
Και λέει αυτός «κουκιά σπέρνω». Και επαναλαµβάνει το ίδιο
πράγµα. 

Με αυτό θέλω να πω ότι εδώ δεν είναι δικαστήριο για να πεις
ποιος λέει αλήθεια και ποιος ψέµατα. Όµως, πρέπει να λέµε αλή-
θειες. Δηλαδή, όταν λέτε ότι έχουµε διορισµούς, πρέπει να ξέ-
ρετε ότι πρώτα είναι η εξαγγελία των διορισµών, η προκήρυξη
των διορισµών, η κρίση των διορισµών και το τελευταίο είναι οι
διορισµοί που εξαρτώνται από τον προϋπολογισµό. 

Εγώ, λοιπόν, ξεκάθαρα θέλω µια απάντηση. Στον προϋπολο-
γισµό του 2014 ήταν αναγεγραµµένοι τεσσεράµισι χιλιάδες διο-
ρισµοί που εξαγγέλθηκαν, όπως είπε η κ. Χριστοφιλοπούλου, τον
Απρίλιο και τον Μάιο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Χίλιοι ογδόντα πέντε ήταν
στον προϋπολογισµό του 2014. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Από αυτούς τους τεσσεράµισι χιλιάδες, πόσοι διορίστηκαν; Διότι
εδώ τίθεται η αµφισβήτηση, σχετικά µε το ότι αυτή η δαπάνη δεν
πήγε στην υγεία. Δηλαδή αυτό που έγραφε ο Προϋπολογισµός
σε ευρώ πήγε σε άλλες ανάγκες, για να µην πω οτιδήποτε άλλο.
Είναι αλήθεια ή δεν είναι; Διορίστηκαν αυτοί οι τεσσεράµισι χι-
λιάδες ή όχι; 

Το να λέµε τώρα ότι διορίσαµε εκατοµµύρια, χιλιάδες, δισεκα-
τοµµύρια, εντάξει. Σας είπα ότι τα στάδια είναι τέσσερα και δεν
µπορεί κανείς να τα παρακολουθήσει. Αυτό, όµως, µπορεί να
απαντηθεί. Αυτό είναι το ένα ερώτηµα. 

Το δεύτερο που έχω να πω και το οποίο έχει σχέση πάλι µε την
υγεία είναι ότι πάντα λέτε: «Ξέρετε, η Αντιπολίτευση µάς κατη-
γορεί» και το ένα και το άλλο. Ο µέγας Παπανδρέου –και εννοώ
ο Ανδρέας Παπανδρέου- όταν του έλεγες κάτι, σου έλεγε «πόσες
είναι οι ερωτήσεις που απευθύνουν οι Βουλευτές από όλα τα
κόµµατα στο Υπουργείο σου;». Εσύ του απαντούσες. Και µετά
σου έλεγε «παρερχοµένου του χρόνου, αυξήθηκαν ή ελαττώθη-
καν οι ερωτήσεις;». Αν του απαντούσες «αυξήθηκαν», σου απαν-
τούσε ο Παπανδρέου «έχετε πρόβληµα». Και αυτό το έλεγε στον
Υπουργό του, ανεξαρτήτως τού ποιος ήταν αυτός. 

Αυτά έκανε ο Ανδρέας Παπανδρέου, αφού θέλετε να τον επι-
καλούµαστε σ’ αυτήν την Αίθουσα και τον οποίο εγώ είχα την
τιµή και την τύχη, αν θέλετε, να τον συναντήσω στη ζωή µου.
Αυτές είναι οι παρακαταθήκες. 

Μην λέτε, λοιπόν, εύκολα «Ξέρετε, όλοι αντιπολιτεύονται, γιατί
θέλουν να µας κάνουν αντιπολίτευση ή γιατί θέλουν να µας διώ-
ξουν από Υπουργούς ή να διώξουν τον ΣΥΡΙΖΑ από την εξουσία».
Αυτή είναι µια εύκολη απάντηση, αλλά δεν νοµίζω ότι πρέπει να
είναι αυτή η απάντηση. Και δεν χρειάζονται µεγάλες κουβέντες
και µεγάλες λέξεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Πρόεδρε, βαί-
νουµε προς το τέλος της οµιλίας σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε, θέλω να προσθέσω ακόµα
κάτι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεχίστε, κύριε
Πρόεδρε.
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ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Και θέλω να πω το εξής. Όταν εγώ έκανα δύο ερωτήσεις, σχετικά
µε το τι γίνεται µε την ελονοσία, εσείς µου είπατε την ιστορία της
ελονοσίας. Εγώ δεν θέλω την ιστορία της ελονοσίας. Εγώ θέλω
να δω τι έγινε από πλευράς κινήσεων του Υπουργείου Υγείας και
απάντηση δεν πήρα. 

Αυτό που θέλω να µου πείτε, δηλαδή, είναι αν χαρτογραφήθη-
καν τα έλη και τα στάσιµα νερά της Ελλάδας. Έγινε αυτό; Όχι!
Δόθηκαν οδηγίες; Έγινε, δηλαδή, αυτό που λέει ο κ. Πολάκης
«διαφήµιση» και ο Παγκόσµιος Οργανισµός Υγείας «campaign»,
δηλαδή εντατική ενηµερωτική εκστρατεία για το πώς, για παρά-
δειγµα, θα προφυλαχθούµε από τα έντοµα µέσα στο σπίτι µας;
Δόθηκαν αυτές οι οδηγίες ή δεν δόθηκαν; Και πώς δόθηκαν; 

Και το σπουδαιότερο απ’ όλα είναι να ξέρουµε ότι τα κουνού-
πια δεν φέρνουν µόνο την ελονοσία, αλλά και τον ιό Ζίκα και τον
ιό του Δυτικού Νείλου, αλλά και την ηπατίτιδα. Άρα, οι ψεκασµοί
έγιναν; Και ποιον µήνα έγιναν οι ψεκασµοί, για να καταστραφούν
οι νύµφες και οι προνύµφες; Αυτή την απάντηση πρέπει να δώ-
σετε. Θέλω να µου δώσετε αυτήν την απάντηση. Εγώ δεν θέλω
ούτε τον ΣΥΡΙΖΑ να ανατρέψω ούτε να αλλάξω την ηγεσία του
Υπουργείου Υγείας. 

Το ίδιο πράγµα σάς ρώτησα και για την ιστορία, που έλεγε ο
Πρόεδρος του Ιατρικού Συλλόγου. Και δεν έχω καµµιά διάθεση
να υπερασπιστώ θέσεις και αντιθέσεις. Εγώ ρώτησα πολύ απλά
πράγµατα. Ρώτησα αν ξέρετε να µου πείτε κάποια περιοχή του
κόσµου, την τάδε χώρα, στην οποία η εποχική γρίπη να είχε πε-
ρισσότερα θύµατα, νεκρούς, από την κανονική επιδηµία της γρί-
πης και µάλιστα, όταν υπήρχε και εµβόλιο. Τότε βέβαια, δεν
υπήρχε. Εγώ δεν ξέρω καµµία. 

Αν υπάρχει µία χώρα, να µου πείτε ότι είναι η τάδε χώρα. Τότε,
θα το ακούσω. Εάν όµως δεν υπάρχει καµία χώρα, τότε θα πρέ-
πει να προβληµατιστείτε για το τι έχει συµβεί. Εγώ ξέρω τι έχει
συµβεί. Αν µου δώσει χρόνο ο κύριος Πρόεδρος –που δεν θα µου
τον δώσει-, θα σας πω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν έχουµε άλλον
χρόνο, κύριε Πρόεδρε. Τον αφαιρούµε από τους υπόλοιπους οµι-
λητές. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Σωστά, κύριε Πρόεδρε. 

Εσείς, αν θέλετε, µπορείτε να µου πείτε τι έχει συµβεί, διότι
δεν µπορεί να µην έχει συµβεί τίποτα και να έχουµε αυτήν την
ιδιαιτερότητα. Και επαναλαµβάνω ότι δεν στρέφοµαι προσωπικά
εναντίον σας. Όµως, αυτή είναι η ιστορία, αυτή είναι η ζωή. Τι να
κάνουµε; 

Το σπουδαιότερο είναι το εξής και θα τελειώσω µε αυτό. Σας
δίνω και µια συµβουλή, αν θέλετε, ως µεγαλύτερος: Μην κάνετε
διάλογο επί προσωπικών θεµάτων. Κάντε διάλογο επί πραγµατι-
κών θεµάτων που αφορούν την υγεία. Αν θέλετε, ακούστε µε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε.
Δόθηκε στον κ. Κρεµαστινό η δυνατότητα υπέρβασης του χρό-

νου, διότι είναι και πρώην Υπουργός και είναι και στον χώρο της
Υγείας.

Ο κ. Κουτσούκος έχει τον λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ θέλω όµως να

µε διακόψετε, γιατί θέλω να κρατήσω τον χρόνο της δευτερολο-
γίας µου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως υπεύθυνη πολιτική δύναµη,
που κουβαλάµε στην πλάτη µας τη βαριά ιστορία της οικοδόµη-
σης του Εθνικού Συστήµατος Υγείας που, όπως είπε νωρίτερα η
κ. Χριστοφιλοπούλου, άντεξε στην κρίση, ασκούµε σκληρή και
τεκµηριωµένη κριτική στην Κυβέρνηση, για την υποβάθµιση του
συστήµατος και τα προβλήµατα που έχει δηµιουργήσει η πολι-
τική της και καταθέτουµε συγκεκριµένες προτάσεις για το πώς
αυτός ο χώρος µπορεί να αναταχθεί.

Σε αυτή µας την προσπάθεια δεν θα επιτρέψουµε σε κανενός
είδους τραµπουκισµό να αποπροσανατολίσει τη συζήτηση. Γιατί
φαίνεται ότι απέναντι στην πολιτική αδυναµία της Κυβέρνησης
και του Υπουργείου να απαντήσει στην τεκµηριωµένη κριτική και

κυρίως να αποδείξει ότι αυτό το σύστηµα έχει προοπτική, επι-
στρατεύονται διάφορες καταδικασµένες από το παρελθόν µέθο-
δοι. Σταµατώ εδώ. Δεν θέλω να αναφερθώ παραπέρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω αντιπαρατεθεί πολλές
φορές στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων µε το οικονοµικό
επιτελείο της Κυβέρνησης, που ισχυρίζεται ότι, στις συνθήκες
της κρίσης, διασφάλισε περισσότερα λεφτά για την υγεία. Είναι
ένα επιχείρηµα, που κατά κύριο λόγο, επαναλαµβάνει η ηγεσία
του Υπουργείου Υγείας, για να αναδείξει δήθεν το φιλολαϊκό και
το κοινωνικό της πρόσωπο. Ουδέν ψευδέστερον τούτου, καθώς
ναι µεν είναι γραµµένα περισσότερα χρήµατα στον προϋπολογι-
σµό του Υπουργείου Υγείας, επειδή µεταφέρθηκαν από το 2015,
αλλά αν δείτε τη χρηµατοδότηση νοσοκοµείο-νοσοκοµείο υπο-
λείπεται κατά 350 εκατοµµύρια.

Το αποτέλεσµα, σήµερα που µιλάµε, είναι στα περισσότερα
νοσοκοµεία να έχει εξαντληθεί ο προϋπολογισµός και να µην
µπορούν να ανταποκριθούν στις στοιχειώδεις αγορές των υλι-
κών. Γι’ αυτό συµβαίνουν αυτά που είπε και η κ. Γεννηµατά νω-
ρίτερα, για να καλυφθούν οι ανάγκες. Βάζουν οι ασθενείς το χέρι
στην τσέπη. Γίνονται έρανοι. Αυτή είναι η κατάσταση.

Αποδεικνύεται δε περαιτέρω, µε τα επίσηµα στοιχεία, τα οποία
βεβαίως αναφέρει και η ΠΟΕΔΗΝ, αλλά δεν µπορεί να τα δια-
ψεύσει το Υπουργείο, ότι από το 2015 µέχρι τώρα, που κυβερνά
ο ΣΥΡΙΖΑ και οι ΑΝΕΛ, έχουµε περίπου επτά χιλιάδες λιγότερους
εργαζόµενους -έφυγε ο κόσµος- και ότι συνολικά το σύστηµα
έχει τριάντα πέντε χιλιάδες κενά.

Αυτά, όσο και να µας λένε καθηµερινά εδώ στις ερωτήσεις που
υποβάλλουν όλοι οι Βουλευτές της περιφέρειας, κύριε Αντιπρό-
εδρε, γιατί οξύνονται τα προβλήµατα, ότι έχουµε δυο προκηρύ-
ξεις εννιακοσίων και εξακοσίων ανθρώπων που έρχονται από το
2014 και το 2015, δεν πρόκειται να καλυφθούν. Αφήστε δε, που
κανένας δεν έχει πάει στα νοσοκοµεία, γιατί το σύστηµα δεν λει-
τουργεί.

Άρα, υπάρχει ένα τεράστιο πρόβληµα, η κατάρρευση του συ-
στήµατος προοπτικά, το οποίο το ζουν οι πολίτες στην καθηµερι-
νότητά τους σήµερα και η Κυβέρνηση προσπαθεί να το
αποκρύψει, αλλά είναι βέβαιο ότι είναι µπροστά σε ένα µεγάλο
αδιέξοδο, το οποίο µε την πολιτική που ακολουθήθηκε, µε τις δε-
σµεύσεις των µνηµονίων, την ύφεση και τα προβλήµατα στην οι-
κονοµία και στη φορολογική πολιτική, δεν µπορεί να αντιµετω-
πιστεί. 

Είναι πολύ χαρακτηριστικό δε, το γεγονός ότι αυτή η µεγάλη
αλλαγή που έκανε η Κυβέρνηση, καταργώντας το πεντάευρο, η
µεταρρύθµιση του κ. Κουρουµπλή, που φόρτωσε το 6% περι-
κοπή στις κύριες συντάξεις και 4% στις επικουρικές έχει ναυα-
γήσει, καθώς δεν µπορεί να αντιµετωπίσει το κόστος περίθαλψης
των ανασφάλιστων. Γιατί η χρηµατοδότηση στα νοσοκοµεία υπο-
λείπεται του πραγµατικού κόστους και τα νοσοκοµεία θα κάνουν
εξοικονόµηση στερώντας υπηρεσίες σε αυτούς που πληρώνουν
και είναι ασφαλισµένοι.

Έτσι, λοιπόν, ο λαϊκισµός της Κυβέρνησης του κ. Κουρουµπλή,
από τη µια µεριά πήρε χρήµατα ζωντανά από τις τσέπες των
ασφαλισµένων, των συνταξιούχων, µείωσε δηλαδή τις συντάξεις
και από την άλλη δεν καλύπτει ένα κενό που θα έδινε αυτό το
πεντάευρο για εκείνους τους λίγους που θα πήγαιναν στο νοσο-
κοµείο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα κρατήσω και δύο λεπτά για τη δευτερολογία µου, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε οι περισσότεροι από πε-
ριφέρειες και βιώνουµε τα προβλήµατα καθηµερινά. Δεν µας αφή-
νει ο κόσµος να ησυχάσουµε. Προχθές ο διοικητής στο
Νοσοκοµείο του Πύργου έδωσε «εντέλλεσθαι». Ξέρετε τι σηµαίνει
«εντέλλεσθαι» σε µια δηµοκρατία; Να κλείσει η παθολογική κλινική
του Νοσοκοµείου της Αµαλιάδας και να πάνε και τους γιατρούς
και τους αρρώστους και τα κρεβάτια στο άλλο νοσοκοµείο. Και
έγινε επανάσταση. Ξεσηκώθηκαν γιατροί, ασθενείς. Το αποτρέ-
ψαµε. Το καλοκαίρι αποτρέψαµε το κλείσιµο της καρδιολογικής
στον Πύργο, της εντατικής. Τα κενά είναι τεράστια. Το ζούµε κα-
θηµερινά και επειδή το ζούµε, κανένας δεν µπορεί να µας πει ότι
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συµβαίνει κάτι διαφορετικό.
Άρα, εκείνο που θέλουµε να τονίσουµε -και µε αυτό θα κλείσω

αυτήν την τοποθέτησή µου- κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι
ότι χρειάζεται µια αλλαγή πολιτικής, που θα βγάζει έξω από το
µνηµόνιο τα ζητήµατα της υγείας και θα επαναδιαπραγµατεύεται
σηµαντικές πτυχές των δεσµεύσεων που ανέλαβε η Κυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ µε το τρίτο µνηµόνιο, τοεπαχθέστερο µνηµόνιο. Κλείνω
µε αυτά, κρατώντας, κύριε Πρόεδρε, όπως είπα, δύο λεπτά για
τη δευτερολογία µου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Κουτσούκο,
υπερασπίζοµαι το δικαίωµά σας για δευτερολογία.

Ο κ. Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος έχει τον λόγο.
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, κύριε Υπουργέ, κρατάω τρία πακέτα, που είναι η οµιλία
σας για την πρωτοβάθµια περίθαλψη ως εισηγητού του ΣΥΡΙΖΑ,
η πρότασή σας στο ΕΘΝΟΣ για τον «γιατρό της γειτονιάς» και η
δική µου οµιλία. Θα προσπαθήσω µέσα από αυτήν τη διαδικασία
να καταλάβω πότε λέγατε αλήθεια για την πρωτοβάθµια περί-
θαλψη.

Είναι πολύ σηµαντικό, όταν µιλάµε για την πρωτοβάθµια περί-
θαλψη να πούµε ότι αυτοί που προσπάθησαν για την πρωτοβάθ-
µια περίθαλψη είναι ο Σπύρος Δοξιάδης, ο Παρασκευάς
Αυγερινός, ο Κώστας Γείτονας, ο Δηµήτρης Κρεµαστινός και ο
Κώστας Στεφανής. Θέλω να µιλήσω για τον Κώστα Κάππο, που
ως εισηγητής της Αριστεράς το ’83 στήριξε τη µεταρρύθµιση για
την πρωτοβάθµια περίθαλψη. Όλοι αναγνωρίζουµε ότι εάν δεν
υπήρχε ο ΕΟΠΥΥ, ο οποίος ήταν µια επιλογή του ΠΑΣΟΚ και του
Ανδρέα Λοβέρδου, δεν θα µπορούσε να υπάρχει και να συζητάµε
για πρωτοβάθµια περίθαλψη στη χώρα.

Το ’81 η Νέα Δηµοκρατία έλεγε αυτό που λέγατε τώρα εσείς:
«Όταν έρθουµε, θα τα καταργήσουµε µε έναν νόµο όλα». Έτσι
έλεγε. Είναι στα Πρακτικά της Βουλής. Θα τα θυµάστε. Κι εσείς
ήσασταν Αξιωµατική Αντιπολίτευση σε νοµοσχέδιο του κ. Γεωρ-
γιάδη, όπου ο κ. Γεωργιάδης ήρθε στο Βήµα της Βουλής και είπε
«Το νοµοσχέδιο που φέρνω δεν έχει σχέση µε τη Νέα Δηµοκρα-
τία. Έχει χαρακτηριστικά σοσιαλδηµοκρατικού κόµµατος». Το
είπε εντός της Βουλής, ήσασταν εδώ, όταν το είπε, και µιλούσε
για την πρωτοβάθµια περίθαλψη. Τότε κάναµε κάποιες αλλαγές.

Πρώτη αλλαγή ήταν ότι βάλαµε πρωτοβάθµια περίθαλψη,
χωρίς εξαιρέσεις. Το θυµάστε, κύριε Υπουργέ; Ήταν στο πρώτο
άρθρο και βάλαµε τη λέξη που θέλατε κι εσείς -και δεν το ψηφί-
σατε- «και για τους ανασφάλιστους». Αυτό διορθώθηκε, λοιπόν,
από την παράταξη και µπήκε «και για τους ανασφάλιστους». Και
για να µην υπάρχουν περιπτώσεις ιδιωτικές -γιατί λέγατε ότι θα
δηµιουργηθούν νέες δοµές, άρα θα µπουν ιδιώτες-, βάλαµε και
αυτό, δηλαδή, προσθέσαµε στο άρθρο -και το ξέρει ο κ. Ξανθός-
τις λέξεις «ίδρυση νέων δοµών», ώστε να αποτραπεί οποιαδή-
ποτε δυνατότητα σε αυτά που λέτε. 

Πάµε τώρα σε αυτά που λέγονται σήµερα και εξαγγέλλονται.
Τι λέει ο κ. Ξανθός; «Πρωτοβάθµια περίθαλψη υγείας, καθολική
για όλους και ισότιµη για όλους». Πολύ σωστά. Εµείς σας είπαµε
το µοντέλο: σφαιρικός προϋπολογισµός, κέντρα υγείας, γιατροί,
ειδικότητες ανά πράξη, πληρωµή ανά πράξη µε σφαιρικό προ-
ϋπολογισµό για όλη τη χώρα. Το ξέρετε το µοντέλο, είστε φοι-
τητής της ΕΣΔΥ. Το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά, είναι από τα πιο
επιτυχηµένα µοντέλα παγκοσµίως. 

Εσείς φέρνετε ένα άλλο µοντέλο σήµερα, το οποίο το διαβάζω
στο «ΕΘΝΟΣ της ΚΥΡΙΑΚΗΣ», σε αυτούς τους «καταραµένους»
και «άθλιους διαπλεκόµενους», όπου λέτε ότι εµείς κάνουµε ένα
εγχείρηµα, το οποίο θα κοστίσει 300 εκατοµµύρια ευρώ για το
2017 και 2018, θα καλυφθούν από πόρους ανασχεδιασµού του
ΕΣΠΑ και θα είναι σε εξήντα πόλεις. Άρα δεν είναι καθολικό. 

Κατά κύριο λόγο, η πρότασή σας για τα επόµενα χρόνια δεν
είναι καθολική. Αφήνει απέξω το 70% της περιφέρειας. Εσείς το
λέτε. Θα στηριχθεί για πρώτη φορά σε τρεις χιλιάδες γιατρούς -
δεν µας λέτε για προσωπικό- και θα λειτουργήσει σε εξήντα πό-
λεις. Άρα το 70% των ανθρώπων εκτός των µεγάλων πόλεων δεν
θα µπορούν να απολαµβάνουν τις υπηρεσίες. Άρα δεν είναι και
ισότιµο. 

Και σας ερωτώ: Πού θα βρουν πρωτοβάθµια περίθαλψη οι άν-
θρωποι στην περιφέρεια κατά κύριο λόγο; Διότι στις µεγάλες πό-
λεις σε έναν βαθµό µπορούν να την βρουν στα ιατρεία του ΙΚΑ,
αν και υπάρχουν προβλήµατα. Είναι σίγουρο και δεδοµένο αυτό.
Στην περιφέρεια, στα κέντρα υγείας πού θα την βρουν; Πού θα
πάει για να βρει κάποιον γιατρό πρωτοβάθµιας περίθαλψης κά-
ποιος που δεν µένει στις εξήντα πόλεις και στο αστικό κέντρο;

Άρα κύριε Υπουργέ, αυτά που λέτε, ότι, δηλαδή, τα χρήµατα
κατά κύριο λόγο είναι του ΕΣΠΑ -και πολύ καλά κάνετε- και από
ανασχεδιασµούς, είναι µόνο για δύο χρόνια. Το σχέδιο σας, το
σχέδιο µιας νέας Κυβέρνησης για την πρωτοβάθµια περίθαλψη,
είναι για τα δύο χρόνια και για τα αστικά κέντρα, δηλαδή το 30%; 

Άρα δυστυχώς, δεν υπάρχει σχέδιο. Είναι µια ακόµα αποσπα-
σµατική πολιτική, για να µπορέσουµε να δηµιουργήσουµε εντυ-
πώσεις, και καµµία ουσία.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς.
Τον λόγο έχει ο κ. Παπαθεοδώρου.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σήµερα νοµίζω ότι θα έλθετε αντιµέτωπος µε

την αλήθεια και οφείλετε να δώσετε συγκεκριµένες απαντήσεις.
Μια αλήθεια µε την οποία, ως πραγµατικότητα, έρχονται αντιµέ-
τωποι οι πολίτες καθηµερινά στα νοσοκοµεία και µια πραγµατι-
κότητα, την οποία έχετε διαµορφώσει έτσι ώστε να είναι αβίωτη.

Σήµερα είναι φανερό πλέον, και από τις αναφορές και καταγ-
γελίες των πολιτών, των ασθενών, αλλά και των εργαζοµένων,
ότι αυξάνονται συνεχώς οι ελλείψεις στο δηµόσιο σύστηµα
υγείας, σε προσωπικό, σε φάρµακα, σε υγειονοµικό υλικό. Είναι
ένα ζήτηµα για το οποίο το Υπουργείο σας, αν και το γνωρίζει,
δεν προβαίνει σε ουσιαστικές ενέργειες και θα προσπαθήσω να
σας το αποδείξω.

Ένα από τα µεγαλύτερα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν σή-
µερα οι ασθενείς, είναι η αδυναµία πλέον των νοσοκοµείων να
καλύπτουν τα φάρµακα υψηλού κόστους τα οποία προορίζονται,
κύριε Υπουργέ, για ασθενείς που ανήκουν σε ευπαθείς οµάδες.
Θα µιλήσω γι’ αυτό αργότερα. Η απαγόρευση χορήγησης φαρ-
µάκων υψηλού κόστους από τον ΕΟΠΥΥ και η πρόβλεψη για τη
διάθεσή τους αποκλειστικά από τα νοσοκοµεία δηµιούργησε
ασφυξία στο ίδιο το σύστηµα υγείας, αλλά συγχρόνως θέτει σε
κίνδυνο την υγεία των ασθενών. 

Από το 2016 ο σχετικός προϋπολογισµός των νοσοκοµείων
υπολείπεται κατά εκατόν πενήντα εκατοµµύρια. Πιο συγκεκρι-
µένα, µέχρι το 2015 η δαπάνη για τα φάρµακα της κατηγορίας 1
Α, δηλαδή υψηλού κόστους, ογκολογικά, σκλήρυνση κατά πλά-
κας, δεν συµπεριλαµβανόταν στις δαπάνες των νοσοκοµείων.
Από το 2016 όλα περιλαµβάνονται στον συνολικό προϋπολογι-
σµό των 570 εκατοµµυρίων. Πεντακόσια εβδοµήντα εκατοµµύ-
ρια. Θα πρέπει να σας το δώσω αυτό, κύριε Υπουργέ, γιατί έχουν
σηµασία τα νούµερα. 

Το 2013 το σύνολο της δηµόσιας φαρµακευτικής νοσοκοµει-
ακής δαπάνης ήταν 750 εκατοµµύρια και το 2016 είναι 570 µε
προοπτική να γίνουν 550 του χρόνου. Εποµένως, µετά το νεοει-
σαχθέν νοσοκοµειακό clawback, η υπέρβαση της νοσοκοµειακής
δαπάνης αγγίζει σήµερα το 41% του νοσοκοµειακού προϋπολο-
γισµού, ήτοι 250 εκατοµµύρια, για την ακρίβεια 237. 

Αυτό συνιστά απόδειξη της αποτυχίας εξορθολογισµού της
πολιτικής του φαρµάκου και της αγοράς του φαρµάκου εκ µέ-
ρους σας. Εξακολουθεί να είναι υπερβολικά υψηλή η δαπάνη,
αλλά εξακολουθεί ο κίνδυνος για την υγεία των πολιτών, γιατί ογ-
κολογικοί, αιµατολογικοί, ασθενείς AIDS δεν βρίσκουν φάρµακα
για τον λόγο που θα σας πω µετά. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΛΥΚΟΥΔΗΣ)

Έχουν εξαντληθεί οι σχετικοί προϋπολογισµοί στα νοσοκο-
µεία. Εποµένως, όταν εξαντλείται ο προϋπολογισµός της δαπά-
νης των νοσοκοµειακών φαρµάκων, µε ποιον τρόπο θα
χορηγηθούν στους ασθενείς; Ήδη σε κάποια νοσοκοµεία έχει
εξαντληθεί αυτός ο προϋπολογισµός. Σας το λέω αυτό µε στοι-
χεία. Πολλές φαρµακευτικές εταιρείες έχουν ήδη προειδοποι-
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ήσει ότι θα αναγκαστούν να µειώσουν τις ποσότητες διάθεσης ή
να αποσύρουν τα φάρµακα. Εποµένως, πώς θα καλυφθούν οι
ασθενείς; 

Η περίφηµη διαπραγµάτευση που λέτε ότι κάνατε µε τις φαρ-
µακευτικές εταιρείες σε ποιο στάδιο βρίσκεται σήµερα; Ποια
είναι τα επιτεύγµατα δέκα µήνες µετά τη συγκρότηση της σχετι-
κής επιτροπής; Η Επιτροπή Προµηθειών Υγείας πόσους διαγω-
νισµούς φαρµάκων έχει υλοποιήσει µέχρι σήµερα στα
νοσοκοµεία, κύριε Υπουργέ; Γιατί τα νοσοκοµεία βρίσκονται σ’
αυτή την κατάσταση; 

Σας µιλάω, για παράδειγµα, για το πανεπιστηµιακό του Ρίο.
Μπορώ να σας πω και για πολλά άλλα. Εξαντλείται µάλλον ο προ-
ϋπολογισµός του και δεν υπάρχουν αυτά τα φάρµακα υψηλού
κόστους. Στον Άγιο Ανδρέα έχουν εξαντληθεί από τις 15 Σεπτεµ-
βρίου. 

Τα θεραπευτικά πρωτόκολλα, κύριε Υπουργέ, εφαρµόζονται
στα νοσοκοµεία και πόσο αποδίδουν; Πώς έχουν αξιοποιηθεί τα
µητρώα ασθενών εκεί που υπάρχουν; 

Απάντηση σε όλα αυτά δεν έχετε δώσει µέχρι σήµερα και στην
ουσία αυτό το οποίο σήµερα εµάς µας δηµιουργεί το µεγαλύ-
τερο ερωτηµατικό είναι πού θα αναγκάζονται να προσφεύγουν,
κύριε Υπουργέ, οι πολίτες, οι οποίοι δεν θα βρίσκουν τα φάρµακα
υψηλού κόστους πλέον σε πολλά νοσοκοµεία της χώρας. Στην
τσέπη τους για να τα πληρώνουν, ή θα έχετε ουρές στα νοσοκο-
µεία, αναµένοντας τη διαχείριση και την ανακύκλωση της φτώ-
χειας, εποµένως και αύξηση του κινδύνου για τη ζωή των
ασθενών; 

Αυτό το οποίο βλέπουµε σήµερα είναι ότι αυτή η έλλειψη συν-
δυάζεται και µε µεγάλες ελλείψεις προσωπικού σε πάρα πολλά
νοσοκοµεία. Μίλησε η Πρόεδρος προηγουµένως για τον Άγιο
Σάββα, τετρακόσιες ενενήντα τρεις θέσεις κενές. 

Να πάµε, όµως, και στα στοιχεία τα οποία φαίνεται ότι παρου-
σιάζονται από την ΠΟΕΔΗΝ. Οι πολίτες τα βλέπουν αυτά καθη-
µερινά. 

Για µία γαστροσκόπηση, κύριε Υπουργέ, αυτή τη στιγµή θα
πρέπει ένας ασθενής να περιµένει στην Πάτρα για πέντε µήνες.
Πού νοµίζετε ότι θα πάει να την κάνει; Στα ιδιωτικά θεραπευτήρια
και θα την πληρώσει από την τσέπη του. 

Μας ρωτούν. Σας είχα κάνει την ερώτηση. Είχατε πολύ µεγάλο
φόρτο εργασίας και δεν ήλθατε να την υποστηρίξετε, αλλά σή-
µερα µπορείτε να µας δώσετε µία απάντηση. Μ’ ένα έλλειµµα το
οποίο είναι σήµερα 250 εκατοµµύρια για τα φάρµακα υψηλού κό-
στους, πώς θα πληρωθεί αυτό το έλλειµµα; Πώς θα πληρωθεί
άµεσα, πριν φτάσουµε στον επόµενο χρόνο, όταν θα έχουν
εξαντληθεί οι προϋπολογισµοί; 

Σε αυτό χρειαζόµαστε µία απάντηση. Χρειάζονται µια απάν-
τηση όχι οι Βουλευτές της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης, που
έχουν θέσει πολλές φορές το θέµα, αλλά οι πολίτες πού θα
βρουν αυτά τα φάρµακα, από τα οποία σήµερα κρεµιέται και
εξαρτάται η υγεία τους.

Από την άλλη πλευρά, κρατώ τον χρόνο της δευτερολογίας,
κύριε Υπουργέ, για να σας αναλύσω πραγµατικά καταστάσεις
τρέλας σε νοσοκοµεία της χώρας σήµερα, όπου εάν δεν υπάρξει
άµεση παρέµβαση, δεν τίθεται ζήτηµα της δικής σας αποτυχίας
ή της δικής µας επιχειρηµατολογίας. Είναι η υγεία των ασθενών
και αυτήν οφείλετε να προστατεύσετε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ο συνάδελφος κ. Αρ-

βανιτίδης έχει τον λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Θα

κάνω χρήση και της δευτερολογίας µου.
Κύριε Υπουργέ, σας πήρε µόλις έξι µήνες η διαδροµή µεταξύ

Αριστοτέλους και Βουλής. Μάλλον ερχόσασταν κι εσείς µε το κα-
ραβάνι της Κυβέρνησης και πέσατε σε ανεµοθύελλα. Πέσατε
πάνω στις µονάδες εντατικής θεραπείας που δεν λειτουργούν,
γιατί δεν είστε σε θέση ούτε έναν διαγωνισµό της προκοπής να
διερευνήσετε. Πέσατε πάνω στις εξαγγελίες σας για δήθεν
προσλήψεις στο «Ιπποκράτειο» νοσοκοµείο της Θεσσαλονίκης.
Πέσατε πάνω στην τραγική έλλειψη ασθενοφόρων στη Χαλκιδική.

Πέσατε πάνω στην εξαίρεση του «Παπαγεωργίου» από την επι-
δότηση του 2015 για την πληρωµή των ληξιπρόθεσµων οφειλών,
αδιαφορώντας για τα χρέη και την κατάσταση του νοσοκοµείου.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Μη λέτε ανακρί-
βειες. Έλεος! Δώσαµε 67 εκατοµµύρια στο «Παπαγεωργίου» και
έχει αποπληρώσει όλα τα χρέη του. Έλεος!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Θα απαντήσετε.
Από εµάς και την Αντιπολίτευση και το Κοινοβούλιο µπορείτε

να κρύβεστε όσο θέλετε. Δεν µπορείτε, όµως, να κρυφτείτε από
τους ασθενείς, που έχουν ανάγκη από περίθαλψη και φροντίδα.
Δεν µπορείτε να κρυφτείτε από τους εργαζοµένους στα νοσοκο-
µεία, που έχουν να πάρουν ρεπό εδώ και µήνες. Δεν µπορείτε να
κρυφτείτε από την πραγµατικότητα των αριθµών, όταν τα χρέη
των νοσοκοµείων κινδυνεύουν να τινάξουν στον αέρα συνολικά
το σύστηµα. Το κρυφτούλι στην υγεία είναι επικίνδυνο, όπως και
η ανικανότητα.

Έχετε φέρει το Εθνικό Σύστηµα Υγείας σε χειρότερη κατά-
σταση από αυτήν που το παραλάβατε. Στη Βόρειο Ελλάδα η κα-
τάσταση είναι τραγική. Στο νοσοκοµείο «Γεννηµατάς» οι κενές
οργανικές θέσεις φτάνουν στο 50%. Δύο κρεβάτια σε µονάδες
εντατικής θεραπείας είναι εκτός λειτουργίας. Κλειστά είναι και
δύο χειρουργικά τραπέζια. Στο προσωπικό οφείλετε δύο χιλιάδες
ρεπό, ούτε ένα, ούτε δύο, δύο χιλιάδες ρεπό µόνο σ’ ένα νοσο-
κοµείο.

Ξέρετε ποιο είναι το τραγικότερο, κύριε Υπουργέ; Για µεγάλα
χρονικά διαστήµατα µοναδική πηγή χρηµατοδότησης του νοσο-
κοµείου ήταν το παγκάρι της εκκλησίας που λειτουργούσε εκεί.

Στο «Παπανικολάου» οι κενές οργανικές θέσεις κυµαίνονται
από τριάντα πέντε έως εβδοµήντα ανάλογα µε την υπηρεσία. 

Στο «Ιπποκράτειο» εκατόν πενήντα υπάλληλοι συνταξιοδοτή-
θηκαν τον τελευταίο ενάµιση χρόνο και δεν έχει προσληφθεί κα-
νείς. Μάλιστα, τις υποσχέσεις που δώσατε στους εργαζοµένους
για προσλήψεις τις έσβησε ο κ. Πολάκης µε απάντησή του στο
ερώτηµα που κατέθεσα στη Βουλή, λέγοντας, µάλιστα, ότι η στε-
λέχωση του αιµοδυναµικού εργαστηρίου και του ψυχιατρικού
τµήµατος θα γίνει µε αναδιάταξη του υπάρχοντος προσωπικού.

Στο «ΑΧΕΠΑ» σε σύνολο χιλίων πεντακοσίων τριάντα τριών ορ-
γανικών θέσεων οι τετρακόσιες τριάντα τρεις είναι κενές, ενώ
υπάρχουν εργαστήρια µε απαρχαιωµένα µηχανήµατα, τα οποία
παρουσιάζουν διαρκώς βλάβες.

Η ίδια εικόνα παρουσιάζεται και στο «Άγιος Δηµήτριος», όπου
οι κενές οργανικές θέσεις φτάνουν το 30%. 

Στο Κιλκίς ο αξονικός τοµογράφος είναι κλειστός, ενώ οργα-
νώνονται έρανοι για την προµήθεια υλικών. Εκτός, όµως, από τις
ελλείψεις υλικών, υπάρχει και έλλειψη σε γιατρούς, αφού δεν
υπάρχει πνευµονολόγος, νευρολόγος, παθολογοανατόµος.

Στη Βέροια, η γυναικολογική και µαιευτική κλινική και το αιµο-
δυναµικό υπολειτουργούν. Το γαστρεντερολογικό τµήµα κινδυ-
νεύει να κλείσει, ενώ υπάρχουν χειρουργεία που αναβάλλονται. 

Στον Πολύγυρο, οι κενές οργανικές θέσεις φτάνουν το 40%.
Η εντατική δεν λειτουργεί. Υπάρχουν δύο κλειστά χειρουργικά
τραπέζια, ενώ τα επείγοντα και η πνευµονολογική υπολειτουρ-
γούν. Όλα αυτά συµβαίνουν σ’ έναν νοµό, που κατακλύζεται από
χιλιάδες τουρίστες κάθε χρόνο. Μάλιστα, οι εργαζόµενοι του
ΕΚΑΒ έφτασαν στο σηµείο να ζητήσουν την παρέµβαση του ει-
σαγγελέα για να αντικαταστήσουν τα παλιά ασθενοφόρα και να
γίνουν οι απαραίτητες προσλήψεις σε προσωπικό. Για την ιστο-
ρία αναφέρω ότι σ’ όλον τον Νοµό Χαλκιδικής αντιστοιχούν τρία
µε τέσσερα ασθενοφόρα.

Επειδή δεν έχω πολύ χρόνο στη διάθεσή µου, κλείνω µε το
«Παπαγεωργίου», το οποίο επισκέφθηκε πρόσφατα η επικεφα-
λής της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης κ. Γεννηµατά. Οκτώ από
τα είκοσι κρεβάτια της εντατικής, τέσσερις από τις δεκατέσσερις
χειρουργικές αίθουσες δεν είναι δυνατόν να στελεχωθούν, αφού
στο νοσοκοµείο υπάρχουν διακόσιες ογδόντα τέσσερις κενές ορ-
γανικές θέσεις σε όλες τις ειδικότητες προσωπικού και εξήντα
δύο κενές θέσεις ειδικών ιατρών.

Φαντάζοµαι, κύριε Υπουργέ, ότι αντιλαµβάνεστε τι επιπτώσεις
έχει αυτή η κατάσταση στις λίστες αναµονής και στην υγεία των
ασθενών. 

Κλείνω µε µια προτροπή: Η υγεία πραγµατικά δεν είναι χώρος
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ούτε για µικρόψυχη πολιτική αντιπαράθεση ούτε για κοµµατικούς
ανταγωνισµούς. Βγάλτε, επιτέλους, τις παρωπίδες, δουλέψτε µε
σχέδιο και πρόγραµµα, φέρτε αποτελέσµατα! 

Και πιστέψτε µε, για κάθε ζωή που µπορεί να σωθεί, επειδή το
σύστηµα δούλεψε σωστά, εµείς θα είµαστε πρώτοι εδώ για να
σας δώσουµε συγχαρητήρια. Για κάθε ασθενή που ανακουφίζε-
ται και ζει καλύτερα, επειδή έχει κατάλληλη περίθαλψη και φαρ-
µακευτική αγωγή, εµείς θα σας πούµε µπράβο. Μέχρι τότε,
όµως, η κριτική µας θα είναι σκληρή και θα σας φέρνουµε συνε-
χώς προ των ευθυνών σας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστώ, κύριε συ-

νάδελφε. 
Ο συνάδελφος κ. Κεγκέρογλου έχει τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, ό,τι υπάρχει και στέκει στον χώρο της παι-

δείας, της υγείας και της κοινωνικής πρόνοιας είναι έργο ΠΑΣΟΚ.
Το αναγνώρισε, άλλωστε και ο Πρωθυπουργός χθες για τον
χώρο της παιδείας. Μίλησε για τη δεκαετία του 1980, απαντών-
τας στη Νέα Δηµοκρατία, αλλά, βέβαια, δεν έλλειψε η γενική ρη-
τορική του, η οποία καταγγέλλει τα τελευταία σαράντα δύο
χρόνια της Μεταπολίτευσης –µέσα και τα χρόνια του ΣΥΡΙΖΑ-
εξυµνώντας έτσι τα προηγούµενα σαράντα δύο έµµεσα, δηλαδή
από το 1932 µέχρι το 1974, αφού είναι τα χειρότερα τα τελευταία
σαράντα δύο. Μόνο που πρέπει να µας εξηγήσει κάποια στιγµή
και αυτός και εσείς, γιατί από το 1932 µέχρι το 1974 είναι τα κα-
λύτερα χρόνια της ιστορίας της Ελλάδας. 

Πρέπει να πούµε, λοιπόν, για άλλη µια φορά ότι το Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας µέσα από τη διαδροµή του, µέσα από τα προβλή-
µατά του έχει προσφέρει στον τόπο. Το Εθνικό Σύστηµα Υγείας
είναι έργο ΠΑΣΟΚ. Η Νέα Δηµοκρατία, ασφαλώς, σε ορισµένες
περιόδους και ανάλογα µε το ποιος ήταν Υπουργός επεδίωξε να
το συρρικνώσει και βεβαίως, δεν στήριξε τον δηµόσιο χαρακτήρα
του. 

Εσείς σήµερα ως Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, δυστυχώς, το
αποδοµείτε, είτε αδιαφορώντας είτε λόγω των επιλογών σας.
Αντί να φέρετε ένα σχέδιο αναγέννησης, ανάταξης του Εθνικού
Συστήµατος Υγείας, ώστε να αντιµετωπιστούν τα πραγµατικά
προβλήµατα –σας το ανέπτυξε η κ. Γεννηµατά- αφήνετε στο
έλεός του, αφήνετε στην καλή βούληση και στον εθελοντισµό
των εργαζοµένων τη λειτουργία του. 

Η εικόνα; Εικόνα κατάρρευσης. Το βιώνουν οι πολίτες. Δεν
χρειάζεται να αναφερθούµε σε νούµερα, αν ήταν πέντε χιλιάδες,
χίλιοι, ή δύο χιλιάδες, όσον αφορά αυτό που αντιµετωπίζουν οι
πολίτες. Ξεκίνησε, πράγµατι, µέσα στα χρόνια της κρίσης το έν-
τονο πρόβληµα στον χώρο της υγείας, αλλά έχει ξεπεράσει κάθε
προηγούµενο τα τελευταία δυο χρόνια. 

Θα πρέπει να δείτε ότι οι επιλογές σας είναι αυτές που δεν
άφησαν να ολοκληρωθούν και οι διαδικασίες πρόσληψης και όλα
τα άλλα. 

Η εικόνα αυτή υπάρχει στον χώρο της δηµόσιας υγείας. Ήδη
αναφέρθηκαν τα προβλήµατα. Αναβιώνουν, επανεµφανίζονται
ασθένειες που έχουν από δεκαετίες εκριζωθεί, ελονοσία, φυµα-
τίωση και λοιπά. Έχουµε πρόβληµα µε τις ασθένειες που µετα-
φέρονται από τις χώρες από τις οποίες προέρχονται οι
πρόσφυγες. 

Θα πρέπει να υπάρξει οργανωµένο σύστηµα όχι µόνο εµβο-
λιασµών, αλλά και καταγραφής των εµβολιασµών, προκειµένου
να ξέρουµε τι ακριβώς γίνεται και πρέπει να συνεργαστούµε στε-
νότερα µε τον Παγκόσµιο Οργανισµό Υγείας, ούτως ώστε να
γνωρίζουµε τι ισχύει σε αυτές τις χώρες από τις οποίες προέρ-
χονται οι πρόσφυγες σε σχέση µε τις ασθένειες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα πάρω και τον χρόνο της δευτερολογίας µου, κύριε Πρό-
εδρε. 

Πρέπει να σας πω –είµαι υποχρεωµένος- ότι ο Γενικός Γραµ-
µατέας που είναι επιφορτισµένος µε τα θέµατα δηµόσιας υγείας,
δυστυχώς, ασχολείται µόνο µε το προσωπικό του θέµα. Επιδιώκει

να επιλεγεί και επελέγη –το κατάφερε- µέλος της µόνιµης Επι-
τροπής του Περιφερειακού Γραφείου του ΠΟΥ για την Ευρώπη.
Για να προωθήσει αυτή την επιλογή, την πρόθεσή του, την υπο-
ψηφιότητά του, συµµετείχε σε όλα τα fora που διοργανώνει ο
ΠΟΥ, αλλά, βεβαίως, όχι για τα θέµατα που έχουν να κάνουν µε
την υγεία, αλλά περαιτέρω, για να κάνει τις δηµόσιες σχέσεις µε
χορηγό τον κρατικό προϋπολογισµό. Έµεινε εννιά µέρες στο Πα-
ρίσι, χωρίς να υπάρχουν αντίστοιχου επιπέδου συναντήσεις. 

Και θα πρέπει να µας δώσετε όλα τα στοιχεία για το τι αφο-
ρούσαν οι εννιά µέρες του Γενικού Γραµµατέα στο Παρίσι, ποιες
συναντήσεις έκανε και για ποιον λόγο πληρώθηκαν τα έξοδα και
εκείνου και της συνοδείας του. 

Πρέπει να πω ότι έκανε τα πάντα για να εξευρεθούν πόροι και
να εγκριθεί η συνέχιση του προγράµµατος «Healthy in Action»,
ένα πρόγραµµα το οποίο είχε καταγγελθεί από τον ΣΥΡΙΖΑ και
από τον Υπουργό Υγείας, τον κ. Κουρουµπλή. Είχε χαρακτηριστεί
σκάνδαλο. 

Το τραγικό είναι ότι ένα µέρος του προγράµµατος, που ήταν
800.000 ευρώ, χρηµατοδοτηµένο από την προηγούµενη κυβέρ-
νηση, ολοκληρώθηκε. Η δική σας Κυβέρνηση έδωσε 1 εκατοµ-
µύριο για έξι µήνες και σκοπεύει να δώσει, απ’ ό,τι µαθαίνουµε,
άλλα 2,5 εκατοµµύρια για άλλα δύο χρόνια. 

Πόσο ηθικό είναι, κύριε Υπουργέ, ο υφιστάµενός σας, ο αυτο-
προτεινόµενος για εκπρόσωπος, αντί να αναζητήσει να επιδιωχθεί
–και να επιδιωχθεί από όλους µας- η ανάδειξη ενός καταξιωµένου
Έλληνα επιστήµονα διεθνούς κύρους σε αυτή τη θέση, να προ-
ωθεί τον εαυτό του;

Εµείς θα ζητούσαµε –δεν ξέρουµε αν έχει γίνει η επιλογή- να
συνεδριάσει η Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων και να υπάρξουν
εκεί συζητήσεις και διαβούλευση γι’ αυτό το θέµα. Αν έχει ολο-
κληρωθεί, να του πούµε καλή επιτυχία, αλλά θα πρέπει να επι-
στρέψει τα λεφτά που δαπάνησε ο Κρατικός Προϋπολογισµός
για την προσωπική του υποψηφιότητα.

Σας ζητάµε, επίσης, να κατατεθεί η αλληλογραφία συνεργα-
σίας µε την Παγκόσµια Οργάνωση Υγείας και οι συµβάσεις που
έχετε υπογράψει, όπως και τα προβλεπόµενα παραδοτέα.

Για το ΚΕΕΛΠΝΟ έχει γίνει πολλή συζήτηση. Οι πράξεις και ο
τρόπος µε τον οποίο χειρίζεστε την υπόθεση δείχνει ότι αδιαφο-
ρείτε για τη θωράκιση της δηµόσιας υγείας. Μπορούσατε να το
πράξετε, αξιοποιώντας αυτό το εργαλείο και αντιµετωπίζοντας
τα προβλήµατα που έχει. Μοναδικό µέληµα φαίνεται να είναι το
στήσιµο πελατειακού κράτους.

Δυστυχώς, αυτά τα οποία καταγγέλθηκαν, οι διαφωνίες µε τον
κ. Γιαννόπουλο κ.λπ. για τις προσλήψεις, οδήγησαν σε τεράστια
καθυστέρηση, µε αποτέλεσµα Μονάδες Εντατικής Θεραπείας να
µένουν χωρίς στελέχη. Βγήκαν τα αποτελέσµατα και στη συνέ-
χεια άλλαξαν κατά 50%. Καταθέτω για τα Πρακτικά ένα συγκρι-
τικό πίνακα γι’ αυτό, που σηµαίνει ότι το 50% είναι τεράστιο ποσό
λαθών, άρα είχε γίνει λαθροχειρία. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Το δεύτερο που θέλω να σας πω είναι ότι δεν υπάρχει σχέδιο
ενηµέρωσης καµπάνιας, όπως είπε ο κ. Κρεµαστινός. Κάποιοι
λένε και ξαναλένε περί διαφήµισης. Δεν πρόκειται περί διαφήµι-
σης, αλλά πρόκειται για ενηµέρωση για προληπτικό εµβολιασµό
και µέριµνα για να µην κλείσουν δεκάδες κλίνες των Μονάδων
Εντατικής Θεραπείας. 

Δεν έχει σηµασία αν είναι ανικανότητα ή αδιαφορία. Το απο-
τέλεσµα είναι το ίδιο και έχει δυστυχώς και θύµατα. Το πόσο συµ-
βάλλουµε εµείς µε την αδράνειά µας, ο καθένας από το πόστο
του, όπως και εγώ, αν δεν κάνω ερώτηση για να εγκαλέσω την
Κυβέρνηση γι’ αυτό, έχω ευθύνη όταν χάνεται µία ζωή, πόσο µάλ-
λον οι διοικούντες. Εσείς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε συνάδελφε,
ολοκληρώστε. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Υπάρχει ένα θέµα στο ΚΕΕΛΠΝΟ. Ζητάνε από τους εργαζόµε-

νους πίσω κάποια χρήµατα που έχουν αποδοθεί ως επίδοµα
θέσης, µε βάση τη νοµοθεσία, γιατί κρίθηκε από κάπου ότι και
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έπρεπε και δεν έπρεπε να έχουν δοθεί. Επειδή αύριο υπήρχε
συγκεκριµένη ερώτηση προς τον Υπουργό, αλλά λόγω ανειληµ-
µένων υποχρεώσεων εξαιτίας της επίσκεψής του στα Γιάννενα,
δεν θα έρθει, θέλω να αναφέρω το θέµα για µισό λεπτό. 

Υπάρχει αυτή τη στιγµή αλληλογραφία ανάµεσα στο Υπουρ-
γείο Οικονοµικών και στο Υπουργείο Υγείας για το τι ενδεχόµενα
υπάρχουν για τη λύση του θέµατος. Εγώ θα πρότεινα στην πολι-
τική ηγεσία του Υπουργείου, στον Υπουργό, να δώσει την ίδια
λύση που δόθηκε στο αντίστοιχο πρόβληµα που είχαµε µε τον
ΟΚΑΝΑ, όπου είχαµε αντιµετωπίσει µε τον νόµο για την ανθρω-
πιστική κρίση, όπου µε τροπολογία των Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ
λύθηκε το θέµα. 

Δεν µπορεί να υπάρξει διαφορετική αντιµετώπιση, κύριε
Υπουργέ, για τους εργαζόµενους του ΚΕΕΛΠΝΟ από τους εργα-
ζόµενους στον άλλον οργανισµό για το ίδιο ακριβώς πρόβληµα. 

Θα σας καταθέσω την τροπολογία για να δείτε το θέµα σε
αυτή τη βάση, άλλως θα επιβεβαιωθούν όλα όσα ακούγονται για
τον ιδιαίτερο χειρισµό που θέλουν κάποιοι για το ΚΕΕΛΠΝΟ. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα τροπολογία, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητοί συνάδελ-

φοι, παρά την ένταση της αρχικής φάσης, νοµίζω ότι, όταν πραγ-
µατικά έχουµε διάθεση να προσεγγίσουµε µε σοβαρότητα και µε
υπευθυνότητα αυτόν τον πολύ ευαίσθητο χώρο, τον χώρο της
υγείας, υπάρχει πεδίο συνεννόησης.

Θεωρώ ότι είναι σηµαντικό το ότι παρενέβη και η Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ, µε την ιδιαίτερη ιστο-
ρική σηµειολογία. Προφανώς κανείς, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν
αµφισβητεί -και ούτε εµείς το κάναµε ποτέ- την πολύ καίρια και
σηµαντική παρέµβαση της ίδρυσης του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας τη δεκαετία του ‘80, που βεβαίως ήταν έργο ΠΑΣΟΚ, ως
υλοποίηση, αλλά δεν έγινε «γενηθήτω το φως», κύριε Κρεµα-
στινέ.

Η ίδρυση ενός δηµόσιου συστήµατος υγείας ήταν αποτέλεσµα
αγώνων των προοδευτικών υγειονοµικών, των δηµοκρατών για-
τρών της δηµόσιας περίθαλψης όλη τη δεκαετία του ‘70. Ήταν
αποτέλεσµα σκληρών, πολυήµερων απεργιακών κινητοποιήσεων.
Ήταν ένα ώριµο κοινωνικά αίτηµα. Και βεβαίως ήρθε µια προ-
οδευτική κυβέρνηση στην αρχική της φάση και το υλοποίησε.
Άλλο το αν στη συνέχεια, στην πορεία, κυρίως την τριετία Μη-
τσοτάκη, αλλά και στη συνέχεια, στο τέλος της δεκαετίας του ‘90
και αρχές της δεκαετίας του 2000, υπήρξε µια σαφέστατη νεο-
φιλελεύθερη µετάλλαξη αυτού του συστήµατος υγείας.

Δυστυχώς τη νεοφιλελεύθερη ατζέντα στο σύστηµα υγείας
εσείς τη βάλατε, αγαπητοί συνάδελφοι, ο τότε Υπουργός, ο Αλέ-
κος Παπαδόπουλος. Αυτός άνοιξε τη συζήτηση για τα ιδιωτικά
συνεργεία στα νοσοκοµεία, για τα απογευµατινά ιατρεία, για την
part time απασχόληση των νοσοκοµειακών γιατρών. Όλος ο αρ-
χικός πυρήνας του συστήµατος υγείας άρχισε να αναιρείται
εκείνη την περίοδο. Και φυσικά ακολούθησε η επόµενη φάση και
κυρίως η µνηµονιακή περίοδος, όπου υπήρξε µια δραµατική υπο-
βάθµιση και απαξίωση. 

Είχαµε ένα Εθνικό Σύστηµα Υγείας που έπαιξε έναν πολύ ση-
µαντικό ρόλο, κάλυψε ένα µεγάλο κενό στη φροντίδα των ανθρώ-
πων και ιδιαίτερα των ανθρώπων της υπαίθρου. Τα κέντρα υγείας
αγροτικού τύπου ήταν όντως µία παρέµβαση πολύ κρίσιµη, που
βοήθησε τον αγροτικό πληθυσµό και παρείχε αξιοπρεπείς υπη-
ρεσίες. Με το να µας λέτε, όµως, ότι έχουµε γυρίσει το σύστηµα
υγείας στην προτέρα του ΕΣΥ περίοδο, κατά την άποψή µου αδι-
κείτε και τον εαυτό σας και τη νοηµοσύνη των ανθρώπων. 

Θυµίζω απλώς ότι πριν από την ίδρυση του Εθνικού Συστήµα-
τος Υγείας, στα δηµόσια νοσοκοµεία οι ασθενείς έµπαιναν µε τα
µπιλιετάκια των Υπουργών και των Βουλευτών των κοµµάτων
εξουσίας φυσικά εκείνης της εποχής, δηλαδή κυρίως της Νέας

Δηµοκρατίας. Γι’ αυτό και ήταν µεγάλη τοµή η ίδρυση του συ-
στήµατος υγείας για να αλλάξει και να διευκολυνθεί η ισότιµη
πρόσβαση των ανθρώπων.

Και φτάνουµε στο σήµερα, λοιπόν. Από πέρσι που αναλάβαµε,
ακούµε την ίδια αυτοεκπληρούµενη προφητεία: Καταρρέει το σύ-
στηµα υγείας. Μετά, λοιπόν, από ενάµιση χρόνο και οι πέτρες
έχουν µάθει ότι αυτό δεν έχει συµβεί. Δεν συνέβη την πιο κρίσιµη
περίοδο, πέρσι που πραγµατικά τα πράγµατα ήταν δύσκολα και
η χώρα και η οικονοµία και η κοινωνία και το κράτος ήταν στο
όριο. Και δεν συνέβη επειδή η Κυβέρνηση πήρε µια πολύ κρίσιµη
πολιτική απόφαση να ενισχύσει τη χρηµατοδότησή του και να
ανακόψει τη συνεχή, επί πενταετία, περικοπή των προϋπολογι-
σµών των νοσοκοµείων. Αυτή είναι η αλήθεια.

Και επιτρέψτε µου να πω ότι, όταν καταθέτετε επίκαιρες ερω-
τήσεις και επερωτήσεις, να προσέχετε και λιγάκι τα στοιχεία.
Αυτό που αναφέρετε ρητά στην ερώτησή σας ότι τα επιπλέον
χρήµατα, τα 150 εκατοµµύρια ευρώ, δεν απορροφήθηκαν από
τα νοσοκοµεία και επέστρεψαν στην Τράπεζα της Ελλάδος,
αφού η εκταµίευσή τους έγινε λίγες ηµέρες πριν κλείσει το έτος
2015, δεν ισχύει. 

Ρωτήστε κανέναν άνθρωπο από το Γενικό Λογιστήριο του Κρά-
τους. Ρωτήστε κανέναν σοβαρό οικονοµολόγο που µπορεί να
διαβάσει τους προϋπολογισµούς, για να καταλάβετε ότι αυτό δεν
ισχύει. 

Τα χρήµατα απορροφήθηκαν. Έτσι κρατήθηκαν όρθια τα νο-
σοκοµεία. Έτσι διασφαλίστηκε ο εφοδιασµός τους µε φάρµακα
και υγειονοµικό υλικό µέχρι το τέλος του χρόνου και αναγκαστή-
καµε να δώσουµε και µια συµπληρωτική επιχορήγηση τον Δεκέµ-
βρη, για να µπορέσει να βγει το σύστηµα υγείας όρθιο.

Φυσικά, αυτοαναιρείστε, γιατί λέτε αµέσως µετά ότι έτσι δια-
µορφώθηκε ένας προϋπολογισµός για το έτος 2015 της τάξης
των 1,538 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Αν δεν απορροφηθούν τα χρή-
µατα, δεν διαµορφώνεται και δεν κλείνει ο προϋπολογισµός µε
αυξηµένη δαπάνη. 

Να κάνετε κριτική, αγαπητοί συνάδελφοι, όσο θέλετε, αλλά µε
στοιχεία και µε βάση τα πραγµατικά δεδοµένα. Τα πραγµατικά,
λοιπόν, δεδοµένα λένε ότι για πρώτη φορά αντιστράφηκε η συ-
νεχής πορεία υποχρηµατοδότησης. Φθάνουν τα χρήµατα; Όχι.
Βεβαίως, είναι οριακά. Βεβαίως, οι ανάγκες είναι πολύ περισσό-
τερες. Γιατί η κρίση αύξησε τις ανάγκες. Και αν πήγαιναν, όπως
είπε η κ. Χριστοφιλοπούλου, οι πολίτες στον ιδιωτικό τοµέα, δεν
θα είχαµε πίεση στα δηµόσια νοσοκοµεία. 

Αποφασίστε, λοιπόν. Ή πάνε στον ιδιωτικό τοµέα, γιατί έχουµε
διαλύσει το ΕΣΥ, ή έχουµε µεγάλη συρροή στα νοσοκοµεία και
τις δοµές του ΕΣΥ και πραγµατικά χρειάζεται µεγαλύτερη στή-
ριξη για να ανταποκριθούν. 

Το ίδιο ισχύει και για την αναφορά που έκανε ο εκπρόσωπος
του ΠΑΣΟΚ στο φάρµακο. Δεν γίνεται να µας λέει ότι κινδυ-
νεύουν οι ογκολογικοί ασθενείς επειδή δεν µπορούν να πάρουν
τα φάρµακα υψηλού κόστους και ταυτόχρονα να µας λέει ότι έχει
έκρηξη στη δαπάνη. 

Και φυσικά έχουµε άνοδο στη δαπάνη, γιατί έχουν ενσωµατω-
θεί ακριβά φάρµακα τα τελευταία χρόνια, χωρίς το φίλτρο της
διαπραγµάτευσης. Και αυτό είναι µια µεγάλη διεθνής συζήτηση
αυτή την περίοδο, στην οποία επιτρέψτε µου να πω ότι η χώρα
µας παίζει πρωταγωνιστικό ρόλο. Και παρεµβαίνει και στα ευρω-
παϊκά φόρα και παίρνει πρωτοβουλίες σε συντονισµό µε άλλες
χώρες του ευρωπαϊκού νότου, για να έχουµε κοινή διαπραγµά-
τευση και να πετύχουµε πιο προσιτές τιµές στη φαρµακευτική
καινοτοµία. 

Δεν γίνεται, λοιπόν, να µας λέτε ότι αυξάνεται η δαπάνη και
άρα καλύπτουµε τον κόσµο και άρα έχει πρόσβαση ο ασθενής
και ταυτόχρονα να µας λέτε ότι κινδυνεύουν οι ασθενείς. 

Σήµερα φροντίσαµε τα δηµόσια νοσοκοµεία να έχουν αυξη-
µένη φαρµακευτική δαπάνη. Ενδεχοµένως να µην ήταν αρκετή.
Υπενθυµίζω ότι αυτό ήταν µνηµονιακή επιταγή και προαπαιτού-
µενο της πρώτης αξιολόγησης. Ο κλειστός προϋπολογισµός και
η επαναφορά των ΦΥΚ στα νοσοκοµεία ήταν µνηµονιακή υπο-
χρέωση. Προσπαθήσαµε και διαπραγµατευτήκαµε να το κάνουµε
όσο γίνεται µε πιο διαχειρίσιµο τρόπο. Θα κάνουµε στο τρίµηνο
που µας αποµένει τις αναγκαίες διορθωτικές παρεµβάσεις. 
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Και να είστε σίγουροι ότι δεν θα αφήσουµε κανέναν άνθρωπο
και κανέναν πολίτη αυτής της χώρας που έχει ανάγκη από φάρ-
µακα ακάλυπτο. Και θα διασφαλίσουµε µε νύχια και µε δόντια τα
δηµόσια νοσοκοµεία, ώστε να συνεχίσουν να προσφέρουν αξιο-
πρεπή φροντίδα σε όλο τον κόσµο που το έχει ανάγκη, είτε είναι
ασφαλισµένος είτε είναι ανασφάλιστος, είτε είναι πρόσφυγας και
µετανάστης.

Μας λέτε ότι κοροϊδεύουµε για τις προσλήψεις. Το έχετε πει
εκατό φορές αυτό µε το πρωταπριλιάτικο ανέκδοτο. Βρείτε κα-
νένα πιο καλό, ένα πιο ευφυές επιχείρηµα, σας παρακαλώ. Σας
παρακαλώ! 

Κατ’ αρχάς εµείς δεν υποσχεθήκαµε ποτέ ότι θα διορίσουµε
άµεσα χιλιάδες εργαζόµενους, γιατί ξέρουµε πολύ καλά ότι αυτό
είναι άτοπο. Δεν υφίσταται αυτό. Με το γνωστό δυσλειτουργικό
και γραφειοκρατικό κράτος -το δικό σας το κράτος, επιτρέψτε
µου να πω- αυτό δεν µπορεί να συµβεί. Χρειάζεται πολύ µεγάλος
χρόνος, ιδιαίτερα για τις κρίσεις των γιατρών.

Μας είπατε ότι το 2015 δεν διορίσαµε κανέναν. «Μηδέν», είπε
η Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ. Το 2015, λοιπόν, που ήταν η δύσκολη
χρονιά, που τα πράγµατα ήταν πολύ ζορισµένα, διορίστηκαν εκα-
τόν ογδόντα επτά διασώστες του ΕΚΑΒ, τετρακόσιοι ογδόντα
επικουρικοί γιατροί -και ήταν µια µεγάλη ανάσα για το σύστηµα
υγείας- που τώρα έχουν ξεπεράσει τους χίλιους διακόσιους.
Ήταν µια καίρια παρέµβαση αυτή για να καλύψουµε τα µεγάλα
κενά που υπήρχαν, όντως, στα νοσοκοµεία της επαρχίας. Παρα-
τείναµε τη σύµβαση χιλίων εκατό γιατρών και υπόλοιπου επικου-
ρικού προσωπικού που υπηρετούσε και την παρατείναµε ξανά
άλλον έναν χρόνο µέχρι τον Σεπτέµβριο του 2017 και φυσικά, νο-
µοθετήσαµε την παράταση κατά τέσσερα εξάµηνα των ειδικευο-
µένων στα δηµόσια νοσοκοµεία. Αυτά καταφέραµε να κάνουµε
το 2015.

Το 2016, αυτές τις µέρες, ολοκληρώνεται ο διορισµός των
πρώτων εργαζοµένων -ήδη έχουν διοριστεί πεντακόσιοι ογδόντα-
των πρώτων µόνιµων εργαζοµένων στο σύστηµα υγείας µετά το
2010. Αρχίζει η διαδικασία της κρίσης στα συµβούλια επιλογής
των πρώτων επτακοσίων εξήντα γιατρών µετά επίσης από το
2009-2010. Έχουν διοριστεί πάνω από πενήντα γιατροί -νοµίζω
ότι τώρα έχουν φτάσει εξήντα- και πάνω από διακόσιοι νοσηλευ-
τές στις ΜΕΘ, για τις οποίες κόπτεσθε όλοι και αυτό έχει σαν
αποτέλεσµα τα διακόσια κλειστά κρεβάτια να έχουν γίνει σήµερα
εκατόν πενήντα και στο Λεκανοπέδιο τα πενήντα µε πενήντα
πέντε κλειστά να έχουν γίνει τριάντα δύο.

Αυτή είναι, λοιπόν, η παρέµβαση διάλυσης του δηµόσιου συ-
στήµατος υγείας την οποία λέτε.

Επιτρέψτε µου να δώσω και άλλους αριθµούς.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Και

οι διακόσιοι από τους παλιούς που επαναπροσλήφθηκαν.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ναι, µπράβο!

Σωστά!
Ο Αναπληρωτής Υπουργός µού υπενθυµίζει -και πολύ σωστά-

ότι ξεπαγώσαµε τις διαδικασίες των παλιών προκηρύξεων του
2008, του 2009, του 2010 και ήδη έχουν διοριστεί πάνω από δια-
κόσιοι µόνιµοι γιατροί του ΕΣΥ, που εκκρεµούσε η πρόσληψή
τους εδώ και µία εξαετία. Και αυτοί, επίσης, έχουν καλύψει πολύ
κρίσιµες ανάγκες.

Επιτρέψτε µου να σας δώσω το πλάνο των προσλήψεων, για
να έχετε µια εικόνα. Εκτός, λοιπόν, από αυτή την προκήρυξη 4Κ
και 5Κ που ολοκληρώνεται τώρα και των επτακοσίων εξήντα για-
τρών που έχουν προκηρυχθεί, ακολουθούν χίλιοι πεντακόσιοι
τριάντα έξι. Έχει πάει στο ΑΣΕΠ. Αυτές τις µέρες µάς υποσχέ-
θηκαν ότι θα την προχωρήσουν. Μέσα από αυτές καλύπτονται
κενά σε όλο το σύστηµα υγείας, στον τοµέα ψυχικής υγείας,
στον τοµέα των εξαρτήσεων -όπως είπα προηγουµένως- και επί-
σης στο ΕΚΑΒ, όπου παίρνουµε άλλους εκατό διασώστες.

Ακολουθούν άλλες χίλιες διακόσιες προσλήψεις νοσηλευτικού
και λοιπού προσωπικού που έχουν πάρει Πράξη Υπουργικού Συµ-
βουλίου και πιστεύουµε ότι µέχρι το τέλος του χρόνου θα τις
έχουµε και αυτές και µάλιστα, σε πολύ συντοµότερο χρόνο, διότι
θα λειτουργήσουν οι κυλιόµενοι πίνακες, τουλάχιστον για τις βα-
σικές κατηγορίες. Είναι οι χίλιοι διακόσιοι περίπου επικουρικοί
γιατροί που έχουµε διορίσει, είναι τα εκατόν τριανταεπτά άτοµα

που µέσα από ένα ειδικό πρόγραµµα ενίσχυσαν τις δηµόσιες
δοµές επτά νησιών στο Ανατολικό Αιγαίο, ακριβώς για να στηρί-
ξουν την προσπάθεια των δηµόσιων λειτουργών της περιοχής να
αντιµετωπίσουν µε αξιοπρέπεια τους πρόσφυγες και τις ανάγκες
τους.

Είναι µια νέα παρέµβαση που προωθούµε αυτή την περίοδο,
µέσα από ένα ειδικό πρόγραµµα 24 εκατοµµυρίων ευρώ από ένα
ειδικό ευρωπαϊκό ταµείο, το ΑΜΘ, για να ενισχύσουµε και το δη-
µόσιο σύστηµα υγείας. Είναι τετρακόσιοι ενενήντα τέσσερις, πε-
ρίπου πεντακόσιοι, γιατροί και υπόλοιπο προσωπικό που θα
ενισχύσουν τις όµορες δηµόσιες δοµές στα camps, στους µεγά-
λους χώρους ανοικτής φιλοξενίας και θα υπάρξει και παρέµ-
βαση, µια minimum µονάδα υγείας και µέσα στους
καταυλισµούς, για να µπορέσουµε να ενισχύσουµε την πρωτο-
βάθµια φροντίδα αυτών των ανθρώπων.

Μαζί µε την ολοκλήρωση των θέσεων για τις ΜΕΘ που είναι
πεντακόσια άτοµα, όλο αυτό µας κάνει ένα άθροισµα πάνω από
έξι χιλιάδες άτοµα, γιατροί και υπόλοιπο προσωπικό, που είναι η
πρώτη σοβαρή και συγκροτηµένη ενίσχυση του δηµόσιου συστή-
µατος υγείας από την έναρξη της κρίσης. Αυτή είναι η αλήθεια. 

Υπάρχει, βεβαίως και η δέσµευση του Πρωθυπουργού που
λέει ότι τα χρήµατα τα οποία πήραµε από τους καναλάρχες, πε-
ρίπου 50 εκατοµµύρια ευρώ, θα δοθούν για να καλύψουµε ένα
ειδικό πρόγραµµα απασχόλησης δωδεκάµηνης διάρκειας µέσω
του ΟΑΕΔ µε τέσσερις χιλιάδες προσλήψεις νοσηλευτών και
υπόλοιπου προσωπικού, το οποίο θα ολοκληρωθεί µέχρι το
τέλος του χρόνου. Θα είναι µία τεράστια ένεση ανθρώπινου δυ-
ναµικού στο σύστηµα υγείας, που θα µας επιτρέψει να ολοκλη-
ρώσουµε µε σχετική άνεση τις µόνιµες προσλήψεις στη διάρκεια
της χρονιάς. 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι αυτή η εικόνα σε καµµία περίπτωση δεν
τεκµηριώνει την κριτική σας. 

Το ερώτηµα, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν είναι αν υπάρχουν
προβλήµατα στο σύστηµα υγείας. Προφανώς και υπάρχουν και
κανείς δεν έχει ούτε λόγο ούτε και τρόπο να τα κρύψει. Το ερώ-
τηµα είναι αν η πολιτική µας παρέµβαση και η πολιτική υγείας
την οποία ασκούµε είναι σε µία κατεύθυνση σταδιακής επίλυσής
τους. Να µας κάνετε κριτική για τις ταχύτητες, τους χρόνους ή
την καθυστέρηση, να το συζητήσουµε. Κι εµείς δεν είµαστε ευ-
χαριστηµένοι από τον τρόπο που λειτουργεί ένα γραφειοκρατικό
και δυσλειτουργικό σύστηµα προσλήψεων της δηµόσιας διοίκη-
σης. Όµως νοµίζω ότι το να µας κάνετε κριτική για συνειδητή
υποβάθµιση, απαξίωση και διάλυση του δηµόσιου συστήµατος
υγείας υπερβαίνει τα όρια και αγγίζει τα όρια της θρασύτητας. 

Εµείς, λοιπόν, είµαστε πεισµένοι ότι µε τις παρεµβάσεις που
έχουµε κάνει προφανώς δεν έχουν αντιµετωπιστεί στο σύνολό
τους τα θέµατα και αυτό θα πάρει πολύ καιρό. Αυτό ήταν και ένα
δίδαγµα –αν θέλετε- και για εµάς ότι η ανάταξη αυτού του απο-
διοργανωµένου και εγκαταλελειµµένου συστήµατος υγείας
ήθελε  περισσότερο χρόνο. 

Όµως νοµίζω ότι µε τις παρεµβάσεις αυτές που έχουν γίνει,
αλλά και µόνο µε την τοποθέτηση καινούργιου προσωπικού στα
νοσοκοµεία αυτήν την περίοδο, το κλίµα σταδιακά αλλάζει και
βελτιώνεται. Αυτό το ξέρουν πολύ καλά οι εργαζόµενοι, οι για-
τροί και το υπόλοιπο προσωπικό, που βλέπουν πραγµατικά νοι-
άξιµο από την πλευρά της πολιτικής ηγεσίας για τα θέµατά τους.
Βλέπουν καθηµερινή επιµονή και αφοσίωση στη στήριξη του δη-
µόσιου συστήµατος υγείας και φυσικά προσδοκούν, αλλά και
διεκδικούν να κινηθούν τα πράγµατα πιο γρήγορα, γιατί αυτοί
είναι που σηκώνουν το µεγάλο βάρος.

Αυτοί είναι που σηκώνουν το µεγάλο βάρος, κύριε Κεγκέρο-
γλου. Αυτοί κρατάνε όρθιο το σύστηµα υγείας. Κάποιες πολιτικές
ηγεσίες έχουν την ιστορική ευκαιρία –και ευτυχία, ενδεχοµένως-
να βάλουν τη σφραγίδα του. Όµως στη συνέχεια, ο κόσµος που
πασχίζει καθηµερινά στο δηµόσιο σύστηµα υγείας, αυτός που
δίνει µάχη µε τη ζωή στα επείγοντα, αυτός που βάζει τους αν-
θρώπους στο χειρουργείο, αυτός που τους ανανήπτει, αυτός που
τους περιθάλπει στις µονάδες εντατικής, αυτός είναι που κρατάει
όρθιο το σύστηµα υγείας. 

Εµείς τη δουλειά αυτών των ανθρώπων την αναγνωρίζουµε, τη
σεβόµαστε και την τιµούµε. Προσπαθούµε να είµαστε όσο γίνε-
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ται πιο εντάξει στις υποχρεώσεις µας απέναντί τους. Όπως βλέ-
πετε, µάλιστα, αυτήν την περίοδο δεν γίνονται κινητοποιήσεις
στο σύστηµα υγείας για απλήρωτες εφηµερίες και υπερωρίες.
Γίνονται κάτι ευφάνταστα «happenings» -ολιγάριθµα συνήθως-
µπροστά στο Υπουργείο, για να διασφαλίζουν και να εξασφαλί-
ζουν ορισµένοι συνδικαλιστές προνοµιακή προβολή στα «πρωι-
νάδικα» των συστηµικών µέσων ενηµέρωσης. 

Ο πολύς κόσµος καταλαβαίνει ότι γίνεται δουλειά και ότι γίνε-
ται προσπάθεια. Βεβαίως υπάρχουν ανάγκες, βεβαίως υπάρχουν
κενά. Όµως η πορεία για µια σταδιακή σταθεροποίηση, ηθικο-
ποίηση και αναβάθµιση της δηµόσιας περίθαλψης θεωρώ ότι έχει
ξεκινήσει.

Εµείς, λοιπόν, έχουµε πει σε όλους τους τόνους ποιο είναι το
όραµά µας για τη δηµόσια περίθαλψη. Πραγµατικά, η έννοια της
ισότητας, της καθολικότητας και της ποιότητας της φροντίδας,
οι βασικές αξιακές αρχές του Παγκόσµιου Οργανισµού Υγείας
είναι αυτές που πρέπει να βάζουν τη σφραγίδα τους σε οποιαδή-
ποτε αλλαγή και παρέµβαση στο σύστηµα υγείας.

Ο κ. Κωνσταντινόπουλος µας είπε ότι καταστρατηγούµε αυτές
τις αρχές επειδή –λέει- δεν έχουµε τη δυνατότητα, προφανώς,
να αναπτύξουµε σε όλη τη χώρα ενιαία και µε τον ίδιο τρόπο και
στον ίδιο βαθµό το νέο µοντέλο υπηρεσιών πρωτοβάθµιας φρον-
τίδας υγείας. 

Αυτό νοµίζω ότι είναι µια απλοϊκή προσέγγιση. Το θέµα είναι
αν οι δοµές αυτές και η στελέχωσή τους θα προσφέρουν στον
πληθυσµό ευθύνης τους -γιατί θα είναι τοµεοποιηµένες οι υπη-
ρεσίες- το δικαίωµα καθολικής και ισότιµης πρόσβασης. Και αυτό
το διασφαλίζουµε. Αυτήν τη δυνατότητα είχαµε, αγαπητοί συνά-
δελφοι, αξιοποιώντας και πόρους του ΕΣΠΑ φυσικά, να επιταχύ-
νουµε. 

Θυµίζω ότι προηγούµενη προσέγγισή µας µιλούσε για µη πι-
λοτική εφαρµογή σε τέσσερα σηµεία σε όλη τη χώρα. Τώρα που
το πάµε στο 30% του αστικού πληθυσµού, που εκεί είναι το µε-
γάλο έλλειµµα, αγαπητέ συνάδελφε, και όχι στα κέντρα υγείας
της υπαίθρου, που κατά βάση έχουν επάρκεια στελέχωσης ιδι-
αίτερα µε γενικούς γιατρούς τα τελευταία χρόνια, εκεί αποδιορ-
γανώθηκαν οι δηµόσιες δοµές, µετά από τη νοµοθετική
παρέµβαση, που είδα ότι µε θέρµη υποστηρίξατε, τον ν. 4238,
που ουσιαστικά αποδιοργάνωσε πλήρως ό,τι είχε αποµείνει από
αυτό το στρεβλό σύστηµα πολυιατρείων που είχε το ΙΚΑ και µετά
ο ΕΟΠΥΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Υπουργέ, ολο-
κληρώστε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Θα προσπαθήσω να
ολοκληρώσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Υπάρχει και δεύτερος
Υπουργός. Έχετε και δευτερολογία. Τα ξέρετε όλα αυτά.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Σωστό, σωστό. 
Μας έγινε κριτική από την κ. Γεννηµατά ότι δεν ασκούµε κρι-

τική στη Νέα Δηµοκρατία και ότι έχουµε µονόπλευρη στόχευση
στο ΠΑΣΟΚ. Προφανώς, δεν ισχύει αυτό. 

Με τη Νέα Δηµοκρατία η διαφορά µας είναι βαθύτατα ιδεολο-
γική και κοσµοθεωρητική. Εµείς πιστεύουµε ότι η υγεία είναι ένας
χώρος κάλυψης αναγκών, κατοχύρωσης δικαιωµάτων και κοινω-
νικής αναδιανοµής υπέρ των αδύναµων και υπέρ των αποκλει-
σµένων. Το πρόταγµά µας είναι κυρίως η ισότητα. 

Η Νέα Δηµοκρατία πιστεύει στον ελεύθερο ανταγωνισµό, στην
αγορά ενός προφανώς απαξιωνόµενου και υποβαθµιζόµενου δη-
µόσιου τοµέα και σε έναν ανερχόµενο ιδιωτικό τοµέα, από τον
οποίο θα αγοράζει ο ΕΟΠΥΥ υπηρεσίες. Αυτό είναι το µοντέλο. 

Εµείς έχουµε πει ότι έχουµε µεροληψία υπέρ της δηµόσιας πε-
ρίθαλψης. Εµείς δεν είµαστε για να ρυθµίζουµε τον ανταγωνισµό
ανάµεσα στο δηµόσιο και στο ιδιωτικό. Λέµε µε σαφήνεια ότι εί-
µαστε προσηλωµένοι και αφοσιωµένοι στο να ενισχύσουµε τη
δηµόσια περίθαλψη, γιατί αυτή είναι η απάντηση, όπως λέει η βι-
βλιογραφία, στην υγειονοµική κρίση αυτήν την περίοδο. 

Και ο ιδιωτικός τοµέας προφανώς έχει έναν ρόλο επικουρικό.
Προφανώς, χρειάζεται πλαίσιο ελέγχου της ζήτησης και στον δη-
µόσιο και στον ιδιωτικό τοµέα. Προφανώς, χρειάζεται αναβάθ-
µιση η ηλεκτρονική διακυβέρνηση του συστήµατος. Και φυσικά
ποτέ δεν είπαµε ότι θα καταργήσουµε την εθνική συνταγογρά-

φηση, όπως µας είπατε. Ίσα-ίσα, πάµε να κλείσουµε τις τρύπες
της, γιατί ήταν διάπλατες οι τρύπες. Και παρά το γεγονός ότι
υπήρχε ηλεκτρονική συνταγογράφηση, επειδή δεν είχαν ενσω-
µατωθεί διαγνωστικά και θεραπευτικά πρωτόκολλα, τα προηγού-
µενα χρόνια η δαπάνη, και η φαρµακευτική και η διαγνωστική,
ήταν σε έκρηξη. 

Και τώρα έχουµε αναβαθµισµένο σύστηµα. Έχουµε νέο χάρτη
υγείας, που λέγεται «Άτλας Υγείας» και θα ήταν πραγµατικά καλό
να έρθουµε να σας το παρουσιάσουµε µια µέρα στην Επιτροπή
Κοινωνικών Υποθέσεων. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Γιατί δεν το κάνετε;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Έτσι, θα δείτε τι

κάνει το Υπουργείο Υγείας και ο ΕΟΠΥΥ, χωρίς να δώσει δεκάρα
τσακιστή στις γνωστές εταιρείες πληροφορικής που διασπάθι-
σαν επί χρόνια όλα τα κονδύλια γύρω από την πληροφορική για
την υγεία. 

Με τη φαυλότητα του παλιού συστήµατος δεν είχαµε και δεν
έχουµε σχέση. Δεν έχουµε κανέναν πολιτικό λόγο να παρέχουµε
ασυλία στις στρεβλώσεις και στις παθογένειες του ΕΣΥ.

Θα µπορέσουµε πραγµατικά να αναδιοργανώσουµε αυτό το
σύστηµα εάν πείσουµε τους πολίτες ότι αυτή η Κυβέρνηση µπο-
ρεί µε δίκαιο τρόπο, δηλαδή µε βάση τις πραγµατικές ανάγκες
των ανθρώπων και των τοπικών κοινωνιών, να κατανείµει τους πε-
ριορισµένους ανθρώπινους και υλικούς πόρους που διαθέτει
αυτήν την περίοδο η πατρίδα µας. Προφανώς και διεκδικούµε
την αύξηση αυτών των πόρων και µέσα στο πλαίσιο του νέου µε-
σοπρόθεσµου. Και προφανώς η λιτότητα βάζει όρια και περιορι-
σµούς. 

Βεβαίως, απέναντί µας δεν είναι µόνο η λιτότητα, δεν είναι
µόνο το µνηµόνιο, αλλά ένα ολόκληρο σύστηµα που δηµιουργή-
θηκε επί χρόνια. Πρόκειται για ένα σύστηµα εξουσίας, αλλά και
αποµύζησης πόρων και διασπάθισης δηµόσιου χρήµατος. Και
αυτό έγινε µε την πολιτική ασυλία και την κάλυψη διαχρονικά των
κυβερνήσεων της τελευταίας εικοσαετίας. Αυτή είναι η αλήθεια
και το ξέρει όλος ο κόσµος. 

Όµως, αυτό που βλέπει ο κόσµος αυτήν την περίοδο είναι ότι
οι διοικητές των δηµόσιων νοσοκοµείων που έχουν οριστεί µε µια
αξιοκρατική διαδικασία επιλογής για πρώτη φορά νοιάζονται για
τα προβλήµατα, …

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Τι λέτε τώρα;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): …δηµιουργούν

κλίµα συνεργασίας µέσα στα νοσοκοµεία, προσπαθούν να δώ-
σουν λύσεις, είναι αφοσιωµένοι στη δηµόσια περίθαλψη και δεν
κοιτάζουν να στήσουν τοπικά δίκτυα διαπλοκής µε συµφέροντα. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Οι άλλοι, δηλαδή, δεν νοιάζονταν και
έστηναν δίκτυα διαπλοκής; Γιατί τα λέτε αυτά, κύριε Υπουργέ;
Μα, πού τα λέτε αυτά; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ!

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Θα τα πείτε µετά
στην οµιλία σας!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Υπουργέ, πρέ-
πει να ολοκληρώσετε οπωσδήποτε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τελειώνω, κύριε
Πρόεδρε. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Εντάξει, υπάρχουν και όρια. Ακούµε, δεν
µιλάµε, αλλά έως ένα σηµείο! 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αυτές τις µέρες,
όπως έχουµε πει πολλές φορές, έχουµε τρεις νοµοθετικές εκ-
κρεµότητες τις οποίες θα προσπαθήσουµε να προχωρήσουµε
στο επόµενο διάστηµα. 

Η µία αφορά την ψυχική υγεία, για την οποία είχαµε προηγου-
µένως την ευκαιρία να πούµε κάποια πράγµατα µέσα από έναν
έντονο διάλογο. Η δεύτερη αφορά τις προµήθειες, ένα νέο σύ-
στηµα προµηθειών και η τρίτη αφορά την πρωτοβάθµια φρον-
τίδα. 

Αυτήν την περίοδο, τώρα, κάνουµε παρεµβάσεις θεσµικού χα-
ρακτήρα. Έχουµε φέρει προς διαβούλευση τη ρύθµιση για τη
λίστα χειρουργείου, που είναι µια παρέµβαση ηθικοποίησης του
συστήµατος υγείας. Και δεχόµαστε σχόλια επαινετικά και από το
προσωπικό των νοσοκοµείων, αλλά και από ασθενείς. Αυτά θα
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τα πάρουµε υπ’ όψιν µας και θα έχουµε µία τελική ρύθµιση που
θα διασφαλίζει ότι σε αυτό το πεδίο, που είναι πεδίο συναλλαγής
και εκµετάλλευσης του αρρώστου, θα περιορίσουµε τις δυνατό-
τητες να συνεχίζεται αυτό. 

Θεωρώ, λοιπόν, ότι εµείς παρουσιάσαµε ένα εναλλακτικό πο-
λιτικό σχέδιο. Εγώ δεν άκουσα ποιος είναι ο δικός σας αντίλογος. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κάναµε επτά προτάσεις. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Άκουσα επτά όχι

προτάσεις, αλλά άξονες. Αυτή είναι η πρόληψη, η αγωγή υγείας,
η πρωτοβάθµια φροντίδα, η ενηµέρωση του κοινού και φάρµακο
για όλους. Επιτρέψτε µου να σας πω ότι αυτό δεν είναι πρόταση
εφαρµοσµένης πολιτικής.

Και πραγµατικά στο επόµενο διάστηµα µε όσους όντως ενδια-
φέρονται να στηρίξουν µε ανιδιοτέλεια το δηµόσιο σύστηµα
υγείας µε τις έντιµες δυνάµεις του, αλλά και µε τις πολιτικές δυ-
νάµεις που θέλουν να συνεισφέρουν σε αυτήν την ιστορία, είµα-
στε πρόθυµοι να έχουµε έναν σοβαρό και εποικοδοµητικό
διάλογο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Πολάκη, θα µι-

λήσετε τώρα;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Λίγο αργότερα, κύριε Πρόεδρε!
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Στον

επόµενο γύρο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Μετά από όλους τους

Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους ή στη µέση; Για να ξέρω να
ρυθµίσω τον χρόνο.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Να
τελειώσουν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Μπαίνουµε στη διαδι-
κασία των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων.

Ο συνάδελφος κ. Ανδρέας Λοβέρδος έχει τον λόγο για έξι
λεπτά.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Όχι, δώδεκα λεπτά είναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Έχει µιλήσει η κ. Γεν-

νηµατά. 
Ξέρετε ότι κατά τη συνήθη κοινοβουλευτική πρακτική, κύριε

Λοβέρδο, για να συνεννοηθούµε µισό λεπτό, από την ώρα που
µίλησε η Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής σας Οµάδας ο δικός
σας χρόνος περιορίζεται στα έξι λεπτά και µε δευτερολογία στα
τρία λεπτά. Να πάµε δηλαδή στα εννέα-δέκα λεπτά, µε ανοχή
του Προεδρείου. Είναι έτσι, επειδή έχει µιλήσει η κ. Γεννηµατά.
Σας το λέω και νοµίζω ότι το ξέρετε ότι υπάρχει ένα τέτοιο ζή-
τηµα. Με ανοχή του Προεδρείου µιλήστε, αλλά να ξέρετε ότι
υπάρχει αυτή η πρακτική.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αυτή η λογική είναι καλή, αν την αυ-
ξήσετε κατά λίγο. Γιατί είναι καλή; Γιατί έχουµε δύο Υπουργούς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Έχετε δίκιο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Δεν έχουµε τη λογική ότι ο Υπουργός

κάνει την τοποθέτησή του και µετά στη συνέχεια δευτερολογεί.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Με συγχωρείτε που

σας διακόπτω. Έτσι κι αλλιώς ο δεύτερος Υπουργός, µε βάση τη
συνήθη κοινοβουλευτική πρακτική, θα περιοριστεί στη δευτερο-
λογία των δέκα λεπτών. Προφανώς, έχετε δίκιο. Δεν µπορεί οι
επερωτώντες στο σύνολό τους να µιλήσουν τριάντα πέντε λεπτά
και οι Υπουργοί εξήντα. Έχετε δίκιο. Άρα...

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αν το ρυθµίσετε έτσι,...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Έτσι θα ρυθµιστεί,

είναι προφανές.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: …τότε µε ικανοποιεί το δεκάλεπτο

που µου δίνετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστώ πολύ.
Ελάτε στο Βήµα, κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θέλω να

κάνω µία αναφορά στα περί κινητοποιήσεων που είπε ο κύριος
Υπουργός, λέγοντας ότι είναι µια ένδειξη του πόσο καλά τα πάει
–υπερβάλλω, δεν είπε αυτό, εγώ το λέω έτσι- είναι και το γεγονός
ότι οι κινητοποιήσεις είναι πολύ περιορισµένες.

Βέβαια, είναι περιορισµένες, όταν οι βασικοί άξονες των κινη-
τοποιήσεων τα περασµένα χρόνια είναι στη Βουλή κυβερνητική
πλειοψηφία. Και επειδή αυτό σας ακούγεται θεωρητικό και

αφορά κάποιους που είναι απ’ έξω από τη Βουλή, αλλά όχι εσάς,
κύριε Υπουργέ, εσείς δεν ήσασταν όταν σε κινητοποιήσεις στο
Ρέθυµνο –µε ενηµερώνει ο κ. Κεγκέρογλου- στον τότε Διοικητή
του νοσοκοµείου, τον κ. Μοσχοβάκη, τον λέγατε «ανίκανο», «εκ-
πρόσωπο του Σόιµπλε» –αυτή ήταν η κινητοποίηση µε αυτά τα
µηνύµατα- «µνηµονιακό»...

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Εγώ τα έλεγα αυτά;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Και µετά τον βάλατε αναπληρωτή δι-

οικητή στο ΠΕΠΑΓΝΗ στο Ηράκλειο. Ήσασταν φορείς των κινη-
τοποιήσεων. 

Έζησα και τη µισή Νέα Δηµοκρατία για έναν µήνα, δυο κοινο-
βουλευτικούς σας εκπροσώπους από τους τρεις, όταν οι δύο ήταν
ΕΟΠΥΥ, που µετά φυσικά αποδεχτήκατε. Όχι ως µνηµονιακή υπο-
χρέωση. Ήταν δική µου πολιτική επιλογή και µάλιστα µε τα χέρια
µου την έγραψα στο µνηµόνιο, για να µην την αλλάξουν οι επόµε-
νοι. Γιατί καταντήσαµε να έχουµε αυξηµένους νόµους τυπικής
ισχύος µόνον ό,τι έχει συµφωνηθεί µε τους δανειστές. 

Για έναν µήνα η µισή Νέα Δηµοκρατία ήταν στο Υπουργείο, µαζί
µε τον κ. Πατούλη µε εσάς –τον ΣΥΡΙΖΑ εννοώ- και κάνατε αυτά
που κάνατε. Μην µας λέτε τώρα γιατί δεν γίνονται κινητοποιήσεις.
Οι «Αγανακτισµένοι», οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, η «Σπίθα». Ποιοι
ήταν; Εδώ τους βλέπαµε κάθε µέρα. Τέλος πάντων.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έχουµε µια Κυβέρνηση που δεν
ξέρει πού να πάει την πολιτική ηµερήσια διάταξη. Πού να την
πάει; Στις διαπραγµατεύσεις; Είναι οι «yes men» των διαπραγµα-
τεύσεων. Όλα αµάσητα. 

Πού να πάει η συζήτηση; Στο χρέος; Τους πηγαίνουν κάθε εξά-
µηνο και πίσω, έχοντας φύγει από την καλή συµφωνία Φεβρουα-
ρίου και Νοεµβρίου του 2012. 

Πού να πάει την ηµερήσια διάταξη; Στα κανάλια; Απολογείται. 
Πού να την πάει; Να την πάει στα θέµατα των ιδιωτικοποι-

ήσεων; Εκεί η καρδιά τους η µισή λέει όχι. Οι µισοί Υπουργοί λένε
«όχι». 

Πού να πάνε; Στις ΔΕΚΟ; Η κ. Ζωή Κωνσταντοπούλου είπε –
µεταχειρίζοµαι µια φράση δική της, δεν είναι δική µου- για να
υπογράψεις ιδιωτικοποίηση ΕΥΔΑΠ πρέπει να είσαι εξευτελισµέ-
νος!

Συνάδελφοί σας πρώην, η συνείδησή σας, σας πετούσαν φέιγ-
βολάν. Κακώς το έκαναν αυτό στην Αίθουσα της Βουλής. Δεν
συµπαραστεκόµαστε σε αυτήν την ενέργεια. Σας λένε αυτά που
σας λένε. Δεν είστε ούτε εκεί ικανοί να πάτε την ατζέντα, αφήστε
δε που όλα αυτά τα λέτε ενώ είστε µέσα σε ύφεση, περί ιδιωτι-
κοποιήσεων δηλαδή.

Και αναρωτιέµαι -στηρίζοντας το επιχείρηµα του κ. Κουτσού-
κου-, αυτά που λέτε ότι αυξήσατε τον προϋπολογισµό για την
υγεία, πού θα τα βρείτε; Προβλέπατε ανάπτυξη για το ‘16. Το
πρώτο τρίµηνο 0,3 ύφεση, το δεύτερο τρίµηνο 0,9. Ίσα βάρκα
ίσα νερά λέτε τώρα; Δεν ξέρω. Μειωµένα έσοδα λέτε οι ίδιοι. 

Πώς θα βρεθούν τα διακόσια παραπάνω για τα οποία έπαιρναν
τον λόγο οι Βουλευτές της Πλειοψηφίας όταν ψηφίζαµε τον προ-
ϋπολογισµό; Πού θα τα βρείτε; Ύφεση σηµαίνει λιγότερο ακα-
θάριστο εγχώριο προϊόν, άρα λιγότεροι φόροι στο δηµόσιο
ταµείο, άρα λιγότερες εισφορές στα ασφαλιστικά ταµεία.

Και µια και λέω για εισφορές, θέλω να σας αποκαλέσω
«Υπουργό της ασθένειας», όχι της Υγείας. Αυτό είναι πολιτικός
χαρακτηρισµός και θα τον εξηγήσω. Χρησιµοποιούσα τον όρο
όταν ήµουν κι εγώ Υπουργός. Όµως, κύριε Υπουργέ, µην παρε-
ξηγηθείτε, είστε και «τροχονόµος» Υπουργός. Δεν υπογράψατε
τον τελευταίο νόµο πάλι.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ποιον νόµο;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Το πολυνοµοσχέδιο που ήρθε στη

Βουλή. Είναι δεύτερο µεγάλο κείµενο που δεν φέρει την υπο-
γραφή σας κι όµως αύξανε τις εισφορές, καταργώντας µεταβα-
τικά στάδια, για τους νέους ασφαλισµένους γιατρούς,
δικηγόρους, µηχανικούς. Θυµάστε…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Το Υπουργείο Εργα-
σίας ασχολείται µε αυτά τα πράγµατα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ναι, αλλά ο ΕΟΠΥΥ παραλαµβάνει τις
εισφορές, κύριε Υπουργέ. Οι αυξήσεις των εισφορών πάνε στον
ΕΟΠΥΥ. Χωρίς τα λεφτά ο ΕΟΠΥΥ πώς θα δουλέψει; Εάν δεν είχε
100, 150 εκατοµµύρια στην άκρη ο ΕΟΠΥΥ, δεν θα µπορούσε να

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Θ’ - 29 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2016 16345



κάνει καλύτερες διαπραγµατεύσεις για τα φάρµακα και τις υπη-
ρεσίες. Τα έχει; Δεν τα έχει.

Σας είπα από την πρώτη µέρα που αναλάβατε –αναπληρωτής
ακόµη- ότι η µόνη µεταρρύθµιση που µπορεί να κάνετε είναι να
πάρετε εσείς τη διαχείριση των εισφορών απευθείας στον
ΕΟΠΥΥ. Σας κάνει ο κ. Κατρούγκαλος ό,τι θέλει. Ό,τι θέλει!

Δύο µεγάλα νοµοσχέδια, αγαπητοί συνάδελφοι, ασφαλιστικό
και ασφαλιστικό άρθρο 1 προχθές, και δεν υπογράφει ο κ. Ξαν-
θός! Είναι Υπουργείο Υγείας αυτό; Θα επέτρεπε ένας Υπουργός
Υγείας, που έχει συνείδηση της υποχρέωσής του, να αυξοµει-
ώνονται οι εισφορές και να µην το παίρνει χαµπάρι; Τις παίρνει
τις εισφορές ο ΕΟΠΥΥ µε καθυστερήσεις, µειωµένες; Όλα αυτά
που έλεγαν «αύξηση των εισφορών, µείωση των κύριων συντά-
ξεων για να ενισχυθεί η υγεία» δεν έχουν γίνει πράξη. Με το στα-
γονόµετρο. Όµως, έτσι ο ΕΟΠΥΥ δεν µπορεί να προχωρήσει.

Δεν µου λέτε, να γυρίσουµε στο κοινωνικό πρόσωπο τον διά-
λογο; Να τον γυρίσει η Κυβέρνηση, για να ξεφύγει από τη µέγ-
γενη της καθηµερινότητας; Τι να πει εκεί; Να πει εκεί για τις
περικοπές στο ΕΚΑΣ, την καταστροφή του ΕΚΑΣ; Να πει για τις
επικουρικές συντάξεις που µειώθηκαν 40% κατά µέσον όρο, ορι-
σµένες έφτασαν το 49%; Τι να πει; Κάτι να πει για τις προσλή-
ψεις. Μα, λέει ο Υπουργός για επικουρικούς. Δεν υπάρχει ένας
Υπουργός Υγείας που να µην πήρε επικουρικούς.

Κύριε Υπουργέ, όταν ανέλαβα Σεπτέµβριο του ‘10, προσέ-
λαβα, κάνοντας έλεγχο νοµιµότητας, όσο µπορούσα γρηγορό-
τερα τρεισήµισι χιλιάδες νοσηλευτές. Τρεισήµισι χιλιάδες
νοσηλευτές! Πολύ µεγάλος αριθµός, αλλά η Αντιπολίτευση τότε
το καλό δεν το έλεγε, µε αποτέλεσµα αυτά να περνάνε στο
«ντούκου». Τρεισήµισι χιλιάδες νοσηλευτές! Όταν θα έχετε τη
δυνατότητα, να πείτε στον ελληνικό λαό «έκανα αυτό», όχι «θα
κάνω», όχι «ο Πρωθυπουργός θα ανακοινώσει δεσµευµένα λεφτά
από τα κανάλια που είναι στα δηµόσια οικονοµικά», από το µνη-
µόνιό σας. Όταν θα µπορέσετε να κάνετε έναν αξιοπρεπή υπο-
λογισµό υγείας, να βγείτε να το πείτε.

Το πρώτο που ακούω ότι θα ασχοληθείτε µε την υγεία είναι
αυτό για τις λίστες στα χειρουργεία, που είναι ένα σχέδιο νόµου
σε διαβούλευση, αν έρθει, αν ψηφιστεί! Θα δω και τι λέει. Δεν
σας έχω ακούσει να µιλάτε για µεταµοσχεύσεις. Είστε δωρητής;
Δεν σας έχω ακούσει να µιλάτε για τίποτα που να σχετίζεται µε
την υγεία. Μόνο ιδεολογικοπολιτικές αναφορές. Ότι είστε, λέει -
τι είστε, δεν ξέρω πώς το λέτε- κάτι είστε, το αντίθετο του νεοφι-
λελευθερισµού, που ανάθεµα κι αν έχω καταλάβει τι εννοείτε µε
τον όρο.

Ο Αλέκος Παπαδόπουλος, λέτε, ήταν αυτός, ένας άνθρωπος
πάρα πολύ σοβαρός, µετά από πολλούς σοβαρούς Υπουργούς
Υγείας δικούς µας. Βρε εσείς, για τη Νέα Δηµοκρατία έναν λόγο
δεν βρήκατε να πείτε; Έναν λόγο για τη Νέα Δηµοκρατία δεν
βρήκατε να πείτε;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τι να κάνουµε; Εσείς
κάνατε την ερώτηση σήµερα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Πάµε καλά; Δεν πάµε καλά; Δεν πάµε
καλά. Και παράλληλα επικαλείστε τον λαό. Επικαλείστε τον λαό
που δεν σας πριµοδοτεί πουθενά.

Έτσι όπως µιλάµε για τον λαό, είναι πολύ κοντά να ακούσετε
ότι η Κυβέρνηση δεν έχει εµπιστοσύνη στο λαό της. Θα πάνε στο
ανάποδο. Οι κυβερνήσεις έχουν την εµπιστοσύνη του λαού και
οι λαοί δεν έχουν την εµπιστοσύνη των κυβερνήσεών τους! Εκεί
είστε. Μιλάτε για έναν λαό που έχει φύγει από εσάς. Μιλάτε µε
παλαιά δεδοµένα. Είπε η κ. Γεννηµατά χθες ότι θα πρέπει να γί-
νουν δεδοµένοι οι νέοι πολιτικοί συσχετισµοί. Το θεωρώ πάρα
πολύ σοβαρό αυτό.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κάνουµε µια προσπάθεια πολιτι-
κού διαλόγου µε κριτήριο όχι πολιτικά παιχνίδια, όχι καταµερι-
σµούς ρόλου καλού-κακού, όχι χτυπήµατα κάτω από τη µέση.

Όµως, κύριε Υπουργέ, υπάρχει ένα θέµα ανοιχτό. Έχουµε αν-
τιµετωπίσει πολιτικά το Υπουργείο σας. Ακόµα και όταν µας προ-
καλούν και µας προσβάλουν και λένε όσα λένε. Άλλωστε το λέτε
σε όλα τα επίπεδα. 

Δεν µου λέτε, όµως: Όταν αναλάβατε Υπουργός Υγείας µε
πλήρη ευθύνη, µετά τον κ. Κουρουµπλή –που καθυστέρησε έξι
µήνες να κάνει την τιµολόγηση, που έπαιξε το παιχνίδι µε τα

πέντε ευρώ που όλοι ξέρουµε κι αν µας δοθεί η ευκαιρία θα
πούµε και σήµερα πόσο άθλιο και λάθος παιχνίδι είναι, που έκανε
όσα έκανε και κατά καιρούς τα έχουµε πει-, σκεφτήκατε ποτέ ότι
στα χέρια σας είναι η υγεία των πολιτών και ότι κινδυνεύετε από
µια ατυχία; Ότι πρέπει να είστε πάνω στις επάλξεις και τα Σαβ-
βατοκύριακα και τις νύχτες και τα ξηµερώµατα µην σας συµβεί
κανένα κακό και δεν φταίτε, αλλά θα το πληρώσετε; Δεν ξέρω
πώς το σκεφτήκατε, όταν αφήνατε να γίνονται τα παιχνίδια για
τα οποία κατέθεσε ο κ. Κεγκέρογλου µια συγκεκριµένη λίστα. 

Κύριοι συνάδελφοι, όταν µου έτυχε κι εµένα να πρέπει να βάλω
προσωπικό στις ΜΕΘ, δεν ασχολήθηκα εγώ. Έδωσα την εντολή
ότι θα πάει σε δέκα µέρες. Και υπήρξαν άνθρωποι µαχητές στο
Υπουργείο και το έκαναν. Ούτε µε ενδιέφερε αν θα είναι η Μαρία,
ο Πέτρος. Εξ ου και στάθηκα όρθιος, αγαπητοί Υπουργοί, όλα
αυτά τα χρόνια. Τους είπα θα είναι εκεί σε δέκα µέρες, δεν µε
ενδιαφέρει πώς. Ήταν σε είκοσι. Ιατρικό προσωπικό και γιατροί,
πάνω από όλα, πήραν τα πόστα τους. Δεν πήγα να πάρω από
τους αντίστοιχους θεσµούς του Υπουργείου, τους καταλόγους
να τους κάνω εγώ έλεγχο, να αφαιρώ στοιχεία κλπ.. 

Εν πάση περιπτώσει, τα έκανα έτσι και µετά µου έκαναν ενστά-
σεις. Ο Κεγκέρογλου τι είπε; «Δέχθηκε το 50% των ενστάσεων».
Το 50% της κατάστασης, από την πρώτη εκροή από το Υπουρ-
γείο προς τη δηµοσιότητα, µέχρι τη δεύτερη και τελική, άλλαξε.
Δεν άλλαξε ένα, δύο, τρία ονόµατα που είναι ο καλός έλεγχος
των προσλήψεων και το λογικό αποτέλεσµά του, αλλά το µισό.
Άρα έβαλες χέρι εκεί χοντρό και το άλλαξες. Ούτε αυτό είναι το
θέµα. 

Το θέµα µου, κύριε Υπουργέ, είναι -όπως είπε η συνάδελφος
κυρία Χριστοφιλοπούλου µε τον πιο κατάλληλο και ευγενικό
τρόπο και αν χρειαστεί στη συνέχεια της συζήτησης θα γίνουµε
και πιο συγκεκριµένοι-, ότι χάθηκαν ανθρώπινες ζωές από αυτό.
Όταν χάνονται ανθρώπινες ζωές, αγαπητέ φίλε Υπουργέ -το
«φίλε» είναι ρητορικό, αγαπητέ Υπουργέ- ο Υπουργός Υγείας κοι-
τάει µήπως έχει έστω έµµεσες ευθύνες, µήπως υπάρχει έστω έµ-
µεση αιτιώδης συνάφεια από τις καθυστερήσεις του, που δεν
ήταν τώρα -όπως σωστά λέτε, εγώ το υπογράφω αυτό-, αίτιο η
γραφειοκρατία. 

Γιατί πραγµατικά το ελληνικό δηµόσιο είναι δυσκίνητο και ο
Υπουργός πρέπει να φθάνει να γίνεται ο τελευταίος χειριστής
για να γίνει µια ενέργεια. Όχι, λοιπόν, από αυτό, που σωστά λέτε
ότι υπάρχει και υπήρχε και επί όλων των προηγουµένων και θα
υπάρχει, αλλά αν ο ίδιος επέτρεψε στους µηχανισµούς του
Υπουργείου του πολιτικούς και µη να δηµιουργούν καθυστερή-
σεις, που τελικά πλήρωσε ο κόσµος, που δεν είχε θέσεις σε ΜΕΘ
και που διασωληνώνονταν εκτός ΜΕΘ. Η θνησιµότητα σε αυτούς,
κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ήταν πάρα πολύ µεγάλη, πάνω από
90%. 

Θεωρώ, λοιπόν, ότι αυτό πρέπει να το δείτε. Πρέπει να αισθαν-
θείτε την ευθύνη αυτού του Υπουργείου σε σχέση µε την ανθρώ-
πινη ζωή και την ανθρώπινη υγεία. Πρέπει να γίνετε Υπουργός
Υγείας. Στην Ελλάδα -και τελειώνω µε αυτό-, είναι παρεξήγηση
ο Υπουργός Υγείας να είναι «υπουργός ασθένειας». Πρέπει να
είστε Υπουργοί της Υγείας και αυτός πρέπει να είναι ο στόχος
σας.Τα οικονοµικά, τα υπόλοιπα, τα διοικητικά, τα γραφειοκρα-
τικά είναι µια επόµενη συζήτηση. Υπουργοί Υγείας πρώτα απ’
όλα, που δυστυχώς, κύριε Υπουργέ, δεν το έχετε καταφέρει.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ο συνάδελφος κ. Αθα-

νάσιος Παπαδόπουλος από τον ΣΥΡΙΖΑ έχει τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, να µιλήσει ο

εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας και µετά εγώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Έχετε καµµία αντίρ-

ρηση, κύριε συνάδελφε;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): O συνάδελφος κ. Χρή-

στος Κέλλας από τη Νέα Δηµοκρατία έχει τον λόγο για έξι λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, αγαπητοί συνάδελφοι, άκουσα προ ολίγου

τον Υπουργό Υγείας κ. Ξανθό και νόµιζα ότι ζω σ’ άλλο κράτος.
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Πραγµατικά όλα είναι τέλεια στην Ελλάδα! Αν δεν ήµουν Έλλη-
νας, θα έτρεχα να πολιτογραφηθώ Έλληνας. Τα πάντα δου-
λεύουν, τα νοσοκοµεία είναι καλά, τα κέντρα υγείας δουλεύουν,
η πρωτοβάθµια φροντίδα, το ΚΕΕΛΠΝΟ, οι εντατικές είναι όλα
τέλεια! Έτσι, κύριε Υπουργέ; Αυτό καταλάβαµε. Αυτό µας είπατε. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ό,τι θέλει καταλα-
βαίνει ο καθένας. Τι να κάνουµε!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Η ανθρωπιστική κρίση που είχαµε τα προ-
ηγούµενα τέσσερα χρόνια, οι θάνατοι, οι αυτοκτονίες δεν υπάρ-
χουν πια. Τέλος, τελείωσαν από τις 20 Ιανουαρίου του 2015. 

Τα εκατό εκατοµµύρια που δώσατε έλυσαν το πρόβληµα της
ανθρωπιστικής κρίσης, γι’ αυτό καταργήσατε και το ΕΚΑΣ τώρα,
πετσοκόψατε και τις επικουρικές συντάξεις, µειώσατε τις κύριες
συντάξεις, αυξάνετε τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στο πετρέ-
λαιο θέρµανσης από αύριο και από την 1η Ιανουαρίου βάλατε και
στη βενζίνη λίγο φόρο γιατί είναι πολύ φθηνή και αυξήσατε και
τον ΦΠΑ από το 13% στο 24%! 

Για να σας πω τώρα τι κάνατε και στην Υγεία και να προχωρή-
σουµε, επειδή έχω γυρίσει πάρα πολλά νοσοκοµεία της Ελλά-
δας, από την Κρήτη µέχρι την Ορεστιάδα, η εικόνα είναι σε όλα
πανοµοιότυπη, αγαπητοί συνάδελφοι: Υποχρηµατοδότηση, υπο-
στελέχωση, αδιοίκητο επί έναν χρόνο των νοσοκοµείων και σε
συνδυασµό µε την ανυπαρξία της πρωτοβάθµιας φροντίδας
υγείας, όλα τελούν υπό κατάρρευση.

Κύριε Υπουργέ, είπατε πριν ότι δεν κατέρρευσαν τα νοσοκο-
µεία. Εσείς έχετε πει κατ’ επανάληψη –και θα σας το φέρω, αν
θέλετε, αν το αρνείστε- ότι η υγεία είναι στα όρια του λειτουργι-
κού black out, το έχετε πει όχι µία φορά, αλλά κατ’ επανάληψη.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Πέρυσι στον προ-
ϋπολογισµό το είπαµε. Από τότε πέρασε πολύς καιρός και έχουν
γίνει πολλά πράγµατα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Πέρασαν κάποιοι µήνες, ναι. Ωραία. 
Θα σας πω τι κάνατε, λοιπόν. Το 2014, λοιπόν, επί Νέας Δηµο-

κρατίας µε ανθρωπιστική κρίση, η χρηµατοδότηση των νοσοκο-
µείων ήταν 1.448.000.000 ευρώ, αγαπητοί συνάδελφοι. Το 2015
που ανέλαβε ο ΣΥΡΙΖΑ την εξουσία, πήγε στο 1.187.000.000, δη-
λαδή 260.000.000 λιγότερα και το 2016 ο προϋπολογισµός είναι
1.150.000.000. Δεν ξέρω τι θα κάνουµε. 

Θέλετε να ακούσετε τα ληξιπρόθεσµα; Τον Δεκέµβριο του
2014 παρέλαβαν από τη Νέα Δηµοκρατία 607.000.000 ευρώ λη-
ξιπρόθεσµα νοσοκοµείων από το Γενικό Λογιστήριο του Κρά-
τους. Τον Ιούλιο του 2016 µε ενάµιση χρόνο ΣΥΡΙΖΑ,
1.120.000.000. Διπλασιάστηκαν. Κενές θέσεις νοσηλευτικού προ-
σωπικού, τουλάχιστον είκοσι χιλιάδες, ιατρικού προσωπικού στα
νοσοκοµεία, τουλάχιστον έξι χιλιάδες. Ρεπό οφειλόµενα στους
εργαζόµενους, γιατροί εξαντληµένοι από υπερβολικό φόρτο ερ-
γασίας. 

Κύριοι Υπουργοί της Υγείας του ΣΥΡΙΖΑ, για πρώτη φορά κλεί-
νουν κλινικές δηµοσίων νοσοκοµείων. Δεν πιστεύω να έχετε αν-
τίρρηση επ’ αυτού γιατί θα σας τα αναφέρω κιόλας. 

Για πρώτη φορά σπεύσατε στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας να
σας σώσει. Για πρώτη φορά από στρατιωτικό νοσοκοµείο βγαίνει
πρόγραµµα εφηµεριών για πολιτικό νοσοκοµείο. Δεν το ξέρετε;
Το ξέρετε, κύριε Υπουργέ; Πάρτε το έγγραφο για τα Πρακτικά.
Ποιοι στρατιωτικοί …

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Το
ξέρουµε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Μπράβο, συγχαρητήρια. Το καταθέτω.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Κέλλας καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Πες
τον λόγο, όµως.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Το είπα. Τι να πω παραπάνω; Δεν χρειάζε-
ται. Πρώτη φορά. Έχετε την πρωτιά. Συνεχίζουµε.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Πες
το ολόκληρο, όµως. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Τι να πω ολόκληρο; Τι άλλο έµεινε για να
πω; 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ότι

έχουν προκηρυχθεί τρεις θέσεις µόνιµων παθολόγων και µέχρι
να έλθουν οι άλλοι, το κάλυψαν…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Κύριε Υπουργέ, οι προκηρύξεις και
καλώς…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Να
λες όλη την αλήθεια, όχι µόνο αυτά που σου στέλνουν.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Όλη την αλήθεια, όλη θα την ακούσετε.
Όλη την αλήθεια θα την ακούσετε πολλάκις, κύριε Πολάκη, σή-
µερα. Βεβαίως τις προκηρύξατε και καλά κάνατε. Δεν παύουν,
όµως, τα νοσοκοµεία να µην έχουν παθολόγους και βγάλατε
πρόγραµµα στρατιωτικών γιατρών µε την εβδοµάδα να καλύ-
πτουν τα νοσοκοµεία Κοζάνης και Πτολεµαΐδας, ονοµαστικά. Σας
το κατέθεσα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τι έπρεπε να κά-
νουµε δηλαδή;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Δεν ξέρω. Να φροντίζατε νωρίτερα.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Α, να φροντίζαµε νω-

ρίτερα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Έτσι.
Για πρώτη φορά ακούσαµε οι ασθενείς να κάνουν δωρεές σε

υλικά, να αγοράζουν γάζες στα φαρµακεία, να κάνουν δωρεά σε
υλικά για να µπορέσουν να χειρουργηθούν.

Τεσσερισήµισι χιλιάδες προσλήψεις είχε εξασφαλίσει η «επά-
ρατος» Νέα Δηµοκρατία τον Δεκέµβριο του 2014, µε τον προ-
ϋπολογισµό εξασφαλισµένο. Τεσσερισήµισι χιλιάδες προσλήψεις
εξήγγειλε ξανά ο Πρωθυπουργός, ο κ. Τσίπρας, όταν πήγε στο
Υπουργείο Υγείας. Ήταν 2 Απριλίου του 2015. Πόσες υλοποιήθη-
καν απ’ αυτές µέσα στο 2015; Καµµία! Γιατί; Γιατί είχαν προτε-
ραιότητα άλλες προσλήψεις άλλων κατηγοριών εργαζοµένων.

Είχαµε ξανά στην Έκθεση της Θεσσαλονίκης προ ηµερών
εξαγγελία δέκα χιλιάδων προσλήψεων στον χώρο της υγείας από
τον Πρωθυπουργό. Τον πιστεύει κανένας; 

Τώρα προκηρύξατε θέσεις ειδικευµένων γιατρών που είχαν εγ-
κριθεί επί Νέας Δηµοκρατίας. Δεν πιστεύω να έχετε καµµιά αµ-
φιβολία ότι αυτές είναι εγκεκριµένες θέσεις από τη Νέα
Δηµοκρατία.

Καταθέτω το χαρτί στα Πρακτικά. Ενάµιση χρόνο µετά θυµη-
θήκατε να τις προκηρύξετε!

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Κέλλας καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τι έπρεπε να κάνετε; Κατά τ’ άλλα, έχετε βρει το θέµα των επι-
κουρικών γιατρών. Όπου υπάρχει κενό σε νοσοκοµείο, βουλώ-
νουµε τις «τρύπες» µε επικουρικούς γιατρούς. Αυτό κάνετε:
επικουρικούς, ανανέωση, ξανά ανανέωση. Το λέω γιατί άκουσα
τον κύριο Υπουργό πριν που είπε ότι έχουν διορίσει. Αυτές είναι
θέσεις της Νέας Δηµοκρατίας. Τις προκηρύσσετε ενάµιση χρόνο
µετά.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Γιατί δεν τις προκη-
ρύξατε εσείς που τις εγκρίνατε;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Γιατί έγιναν εκλογές, κύριε Ξανθέ, γιατί
δεν ψηφίσατε για Πρόεδρο της Δηµοκρατίας. Τι δεν ξέρετε ακρι-
βώς;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε συνάδελφε, δεν
κάνετε διάλογο εδώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Δεν ξέρετε ότι έγιναν εκλογές για τον
Πρόεδρο της Δηµοκρατίας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Κέλλα, συνεχί-
στε την οµιλία σας. Τώρα δεν γίνεται διάλογος.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Ναι, συνεχίζω. Δεν πειράζει. Συνάδελφος
γιατρός είναι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Σας διακόπτει, αλλά
µην απαντάτε. Τι να κάνουµε;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Και τώρα διαβάζουµε…
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Πριν τις εκλογές τι-

νάζατε την µπάνκα στον αέρα, υπογράφατε διορισµούς. Είµαστε
σοβαροί τώρα;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Και τώρα θέλετε να εφαρµόσετε λίστα χει-
ρουργείων για να περιοριστεί –λέει- το «φακελάκι». Εµείς δεν
έχουµε καµµία αντίρρηση, βεβαίως.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Δεν µπορείτε να τα
πείτε αυτά έξω, κύριε Υπουργέ, σε διάλογο; 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Πώς θα περιοριστεί το «φακελάκι»; Για
πείτε µου. Στελεχώστε πρώτα τα νοσοκοµεία, ανοίξτε χειρουρ-
γικά κρεβάτια που είναι τα µισά κλειστά και µετά να συζητήσουµε
και για τη λίστα.

Καθώς είστε γιατρός, πολύ φοβούµαι ότι θα δηµιουργηθούν
άλλα πελατειακά φαινόµενα, άλλα φαινόµενα διαφθοράς. Δεν
είναι δυνατόν τη λίστα χειρουργείων για ασθένειες να τη διαχει-
ρίζεται ένας απλός υπάλληλος του νοσοκοµείου.

Εξάλλου εµείς στον ν.4238/2014 για την πρωτοβάθµια φρον-
τίδα υγείας, κύριε Υπουργέ, µιλούσαµε για ηλεκτρονική παρα-
ποµπή στα νοσοκοµεία. Αυτό είναι διαφάνεια. Αυτό είναι λίστα
χειρουργείων.

Και σαν να µην έφτανε αυτό το χάλι στον χώρο της Υγείας, δεν
φτάνει που κλείνουν τµήµατα δηµοσίων νοσοκοµείων, θέλατε να
εγκαινιάσατε και καινούριο νοσοκοµείο που βρήκατε έτοιµο και
να µεταφέρετε το κέντρο υγείας. Καλά κάνατε. Ασθενείς του
ΕΟΠΥΥ δέχεται;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ: Ναι.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Δέχεται. Σύµβαση µε τον ΕΟΠΥΥ έχει; Δεν

έχει και δεν έχει γιατί δεν έχει βεβαίωση καλής λειτουργίας, αγα-
πητέ συνάδελφε.

Τι θα γίνει τώρα; Πώς θα χρηµατοδοτηθεί; Για πείτε µου.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Από την ΑΕΜΥ, από

τον προϋπολογισµό...
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Η ΑΕΜΥ, για να θυµίσω, µιας και το εί-

πατε, είναι αυτή που θα καταργούσατε µόλις θα γινόσασταν Κυ-
βέρνηση. Το θυµόσαστε, κύριε Ξανθέ. Έτσι; Το θυµόσαστε καλά,
το είχατε πει στην επιτροπή. Ήταν η πρώτη που θα καταργού-
σατε, πρώτη την ΑΕΜΥ, δεύτερη την ΕΣΑΝ. Αν δούµε την κατάρ-
γηση, πείτε µου κι εµένα.

Από την ΑΕΜΥ πώς θα χρηµατοδοτηθεί; Γιατί δίνουν βιβλιάριο
ασθενείας και χρησιµοποιούν τον ΕΟΠΥΥ οι ασθενείς στη Σαν-
τορίνη; Αφού δεν υπάρχει σύµβαση µε το νοσοκοµείο. Αφού δεν
υπάρχει σύµβαση µε τον ΕΟΠΥΥ. Δεν το ξέρετε. Δεν υπάρχει
σύµβαση του νοσοκοµείου Σαντορίνης µε τον ΕΟΠΥΥ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τι σχέση έχει αυτό
µε τη λειτουργία του νοσοκοµείου; Οι ασθενείς εξετάζονται δω-
ρεάν.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Θα σας πω εγώ τι κάνατε µε το νοσοκο-
µείο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριοι συνάδελφοι, τι
γίνεται τώρα; 

Κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ. Έχετε παρεξηγήσει τους ρό-
λους σας. Ως πολιτικά κοινοβουλευτικά στελέχη µιλάτε εδώ και
όχι ως συνάδελφοι γιατροί.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Ωραία, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ.
Να σας πω τι έκαναν µε το νοσοκοµείο στη Σαντορίνη; Μετέ-

φεραν το Κέντρο Υγείας στο υπάρχον κτήριο από τις προηγού-
µενες κυβερνήσεις και στην εναέριο κυκλοφορία στον χώρο της
Σαντορίνης γίνεται χαµός από αεροδιακοµιδές. Και, βεβαίως, κά-
ποιοι ωφελούνται και απ’ αυτό.

Ήρθαµε, κύριε Υπουργέ, στην κλειστή φαρµακευτική δαπάνη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε συνάδελφε,

ολοκληρώστε. Έχετε οκτώµισι λεπτά που µιλάτε. Ολοκληρώστε,
σας παρακαλώ, πάρα πολύ γρήγορα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Εντάξει, αλλά είχαµε και διακοπές, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Δεν φταίνε οι άλλοι.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Υπέγραψε ο Υπουργός για πρώτη φορά

την κλειστή φαρµακευτική δαπάνη, το claw back, στα νοσοκοµεία
ύψους 570 εκατοµµυρίων ευρώ. Έτσι; Μάλιστα. Είχα πει τότε ότι
δεν θα υπάρχουν φάρµακα στο τελευταίο τρίµηνο του χρόνου
και βγήκα αληθινός. 

Αυτό το έγγραφο το γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ; Αφορά το νο-
σοκοµείο «Αχιλλοπούλειο» του Βόλου. «Μη γράφετε φάρµακα»,
λέει.

Το καταθέτω στα Πρακτικά για να λάβετε γνώση, αν δεν το ξέ-
ρετε.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Κέλλας καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

«Μη γράφετε φάρµακα». Ακούστε. Δεν έχει γίνει ξανά αυτό.
Είναι χαρτί από το νοσοκοµείο στους γιατρούς του νοσοκοµείου:
«Μη γράφετε φάρµακα, τελείωσαν τα λεφτά, δεν υπάρχουν
άλλα», λέει.

Να πάµε και στα νοσοκοµεία…
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κλείσατε, κύριε Κέλλα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Είµαστε στα δέκα

λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Τα νοσοκοµεία είναι ακέφαλα επί έναν

χρόνο. Βγήκε η προκήρυξη, καλύφθηκαν µετά από έναν χρόνο,
µπήκαν οι διοικητές που µπήκαν, µπήκαν οι υποδιοικητές. Και
βλέπουµε προχθές πάλι προκήρυξη θέσεων κενών. 

Έτσι, κύριε Υπουργέ; Πιστεύω ότι το γνωρίζετε αυτό. 
Και λαµβάνω µια επιστολή χθες από κάποια κ. Μοσχάκη –δεν

τη γνωρίζω τη γυναίκα, εξηγούµαι- η οποία έχει υποβάλει τα χαρ-
τιά της για αναπληρώτρια διοικήτρια στο ΑΧΕΠΑ. Έχει στείλει
την επιστολή σε εσάς, έχει υποβάλει τα χαρτιά της, έχει περάσει
επιτροπή υπό τον κ. Γιαννουλάτο. Έδωσε συνέντευξη και ενώ πε-
ριµένει να ανακοινωθεί το ποιος θα πάει διοικητής στο ΑΧΕΠΑ,
προκηρύσσεται ξανά η θέση. 

Αυτή είναι η αξιοκρατία; Αυτό δεν είναι κοµµατοκρατία; Προ-
φανώς, δεν είναι ΣΥΡΙΖΑ. Βέβαια, για κακό δικό σας δεν είναι και
Νέα Δηµοκρατία η κοπέλα, έτσι; 

Πάρτε και αυτό να το έχετε εδώ πέρα, την έχετε πάρει την επι-
στολή. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Κέλλας καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε συνάδελφε, τε-
λειώσατε. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Τελειώσατε, δεν τελει-

ώνετε. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Τελειώνω. 
Και επειδή µίλησε ο κύριος Υπουργός πριν για το ΚΕΕΛΠΝΟ,

στο ΚΕΕΛΠΝΟ, ναι, διορίσαµε πενήντα γιατρούς. Έναν χρόνο
µετά είναι διακόσιοι οι νεκροί. Θα µου πείτε: Θα γλίτωναν όλοι;
Όχι, αλλά κάποιοι θα σώζονταν από αυτούς. 

Και για να πάµε και στο…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Όχι να πάµε αλλού,

κύριε συνάδελφε. Τελειώνετε! Είστε στα έντεκα λεπτά. Με συγ-
χωρείτε, δηλαδή!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Τελειώνω. 
Είδα στο «ΕΘΝΟΣ της ΚΥΡΙΑΚΗΣ», κύριε Υπουργέ, τη συνέν-

τευξή σας για την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας. Είπατε «είναι
στα πρότυπα της Πορτογαλίας» και γι’ αυτόν τον λόγο δώσατε 1
εκατοµµύριο ευρώ στον ΠΟΥ από τον Ιανουάριο µέχρι τον Ιούνιο
και επεκτείνατε τη συνεργασία µε 2,5 εκατοµµύρια για άλλα δυο
χρόνια µέχρι τον Ιούνιο του 2018.

Εσείς δεν φωνάζατε και θέλατε να πάτε στα ειδικά δικαστήρια
τον Βορίδη και τον Γεωργιάδη για τη συνεργασία µε τον ΠΟΥ;
Εσείς δεν ήσασταν; Τι έγινε τώρα; Αυτοί έδωσαν 1 εκατοµµύριο
και έκαναν όλη τη µελέτη, εσείς δώσατε 3,5 εκατοµµύρια, αλλά
αυτούς θα στέλνατε στο δικαστήριο; 

Τέλος πάντων, κάποτε οι αυταπάτες –αν είναι αυταπάτες- τε-
λειώνουν. 

Και για να συνεχίσουµε, πάρτε τον ν.4238/2014 για την πρω-
τοβάθµια φροντίδα υγείας. Γράφει µέσα πράγµατα µε λεπτοµέ-
ρειες στην παράγραφο 5. Ενεργοποιήστε τις υπουργικές
αποφάσεις! Η µόνη αλλαγή είναι ότι εµείς µιλάµε για οικογενει-
ακό γιατρό, ενώ εσείς µιλάτε –και δεν σας αµφισβητούµε τον λαϊ-
κισµό- για γιατρό της γειτονιάς. Αυτή είναι η διαφορά, από ό,τι
φαίνεται χονδρικά. Πάρτε το, δείτε το, εφαρµόστε το! Δεν χρει-
άζεται να περάσουν δυο χρόνια και να έχουν διαλυθεί τα πάντα.

16348 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε. 
Κύριε συνάδελφε, τελειώσατε. Μιλάτε δώδεκα λεπτά. Τελει-

ώσατε! Σας παρακαλώ πάρα πολύ!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Δυστυχώς, ούτε όραµα έχετε, κύριε Υπουργέ, ούτε σχέδιο

έχετε. Σχέδιο για µια βδοµάδα έχετε, δεν έχετε! Ό,τι βρήκατε και
προκηρύσσετε είναι θέσεις που είχε προκηρύξει η Νέα Δηµοκρα-
τία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, να κά-

νουν επερώτηση! 
Δεν µπορείτε να µιλάτε δώδεκα λεπτά! Να κάνετε επερώτηση!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε πολύ. 
Ο συνάδελφος κ. Αθανάσιος Παπαδόπουλος από τον ΣΥΡΙΖΑ

έχει τον λόγο για έξι λεπτά. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι έξι λεπτά, κύριε Πρό-

εδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Αφού τόσο είναι, τι να

κάνουµε; Παραχώρηση να κάνω;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Δώστε µου δέκα λεπτά,

κύριε Πρόεδρε. Αν είναι δυνατόν! Εδώ µίλησαν πέντε επερωτών-
τες…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε συνάδελφε -µε
όλη τη συµπάθεια- παραβιάζουµε κατά τρόπο απαράδεκτο τη
διαδικασία στο σύνολό της και δεν έχουµε κανένα πρόβληµα; Δη-
λαδή, έχετε κάνει τη θέση του Προεδρεύοντος εδώ µαρτυρική. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Μεροληπτείτε! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Είναι έξι λεπτά αυτά

τα οποία έχετε για να µιλήσετε. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Δέκα λεπτά µίλησε ο κ. Κρε-

µαστινός. Άλλα τόσα δεν µπορώ να έχω και εγώ; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Πήρε και τη δευτερο-

λογία του ο κ. Κρεµαστινός. Εσείς δεν έχετε δευτερολογία. Τι να
κάνουµε τώρα; Αυτό λέει ο Κανονισµός. Έξι λεπτά έχετε. Τι να
κάνουµε; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, όσο και οι άλλοι. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ναι, κύριε συνάδελφε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ζήτησα από τον προηγούµενο Πρόεδρο να κάνω χρήση της δια-
τάξεως του πρώην Υπουργού, για να παρατείνω την οµιλία µου
και να δώσω ορισµένες εξηγήσεις -δεν παραιτήθηκα της δευτε-
ρολογίας µου- και µου είπε «ναι». Έτσι έγινε. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Και ο κ. Κεγκέρογλου µίλησε
οκτώ λεπτά και νοµίζω…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Μιλάω για τον εαυτό µου. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Κοιτάξτε λίγο, δεν είναι λο-
γικό τώρα να αναπτύξω τις απόψεις µου σε έξι λεπτά ως Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος, ως υπεύθυνος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας για την υγεία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Θέλετε να αλλάξουµε
τον Κανονισµό σήµερα το απόγευµα -για να καταλάβω- κύριε Πα-
παδόπουλε; Να πάρω εγώ την ευθύνη αλλαγής του Κανονισµού; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, αλλά…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Τι να κάνουµε τώρα;

Δείχνω τη µεγαλύτερη δυνατή ανοχή. Τι άλλο να κάνω;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Όταν έγινε η επερώτηση του

Ποταµιού, µίλησα δώδεκα λεπτά. Τώρα δεν µπορείτε να µε αναγ-
κάσετε να µιλήσω έξι λεπτά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Μα, τι µου λέτε; Νοµί-
ζετε ότι κάνω του κεφαλιού µου εδώ; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, το νοµίζω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Να µη νοµίζετε, κύριε

συνάδελφε! Νοµίζετε! Κάλπικο το νόµισµα! Τι να κάνουµε; 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Δύο λεπτά έχουµε χάσει έτσι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ορίστε, συνεχίστε,

κύριε Παπαδόπουλε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Ξεκινήστε τουλάχιστον τον

χρόνο µου από την αρχή.

Και εγώ σκόπευα να ευχαριστήσω την Κοινοβουλευτική Οµάδα
του ΠΑΣΟΚ, της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης, για τη δυνατό-
τητα που µας δίνουν να συζητάµε σήµερα για το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας. Μετά τη συζήτηση που έγινε χθες για την Παιδεία νοµίζω
ότι θα ήταν πάρα πολύ ενδιαφέρον να κάνουµε µια νηφάλια συ-
ζήτηση µε εποικοδοµητικές προτάσεις για το πώς πρέπει να πο-
ρευθεί το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. 

Και βέβαια είµαστε τριάντα τρία χρόνια µετά την ψήφιση του
ιδρυτικού νόµου, τριάντα ένα χρόνια από την έναρξη της εφαρ-
µογής, µε καθοριστική –οφείλω να πω- συµβολή και του Αυγερι-
νού και του Γεννηµατά και πολλών άλλων οραµατιστών για την
υγεία ως θεµελιώδες κοινωνικό δικαίωµα. 

Και το ζήτηµα είναι: Διαλύεται, κατεδαφίζεται, καταρρέει,
όπως ισχυρίζεται µε απίστευτη τερατολογία η ΠΟΕΔΗΝ και τα
επαναλαµβάνουν εδώ και η Νέα Δηµοκρατία και αρκετοί συνά-
δελφοι από το ΠΑΣΟΚ, που στην επερώτησή του καταλογίζει
απραξία, αστοχίες, ανυπαρξία οποιουδήποτε ολοκληρωµένου
προγράµµατος;  Εγκαταλείφθηκε, λένε, στην τύχη του το Εθνικό
Σύστηµα Υγείας.

Είναι αλήθεια ότι η απόλυτη προσήλωση των κυβερνήσεων
ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρατίας στους λογιστικούς στόχους των
πρώτων µνηµονίων κατάφερε βαρύτατα πλήγµατα στο Εθνικό
Σύστηµα Υγείας. Διακόπηκε αιφνίδια η προώθηση της προγραµ-
µατικής σύµβασης που είχε υπογραφεί το 2008 µε τον τότε
Υπουργό και την Οµοσπονδία Νοσοκοµειακών Γιατρών για σχε-
διασµό µέτρων που ενίσχυαν τη στελέχωση του ΕΣΥ και βελτίω-
ναν τις σχέσεις εργασίας, τις συνθήκες εφηµερίας, την αµοιβή
των νοσοκοµειακών γιατρών. Καταργήθηκε ο ν.3754/2009. Άρ-
χισε η σταδιακή απαξίωση και κατεδάφιση του ΕΣΥ. Είχαµε δρα-
µατική περικοπή χρηµατοδότησης στο 40% των λειτουργικών
δαπανών, κλείσιµο έντεκα νοσοκοµείων, συγχωνεύσεις – καταρ-
γήσεις τµηµάτων, «πάγωµα» των προσλήψεων µέχρι µηδενισµού.
Ο κ. Βορίδης είχε ανακοινώσει τέσσερις χιλιάδες προσλήψεις και
στον προϋπολογισµό –για να τα λέµε όλα- του 2015 έγιναν µόνο
χίλιες ογδόντα πέντε. 

Η κατάσταση αυτή, συνοδευόµενη από τη διαιώνιση των µα-
κροχρόνιων στρεβλώσεων, των δυσλειτουργιών, τη σπατάλη συ-
ναλλαγών, από τη µαζική φυγή των νέων γιατρών και από αθρόες
συνταξιοδοτήσεις µη αναπληρούµενες, οδήγησε στην τραγική
υποβάθµιση του δηµόσιου συστήµατος υγείας, στην πριµοδό-
τηση του ιδιωτικού τοµέα, στην εµπορευµατοποίηση, στην αύ-
ξηση των ιδιωτικών δαπανών υγείας από την τσέπη των πολιτών,
και σε εφιαλτικές ελλείψεις -η εικόνα που περιγράφει πολλές
φορές η ΠΟΕΔΗΝ είναι αποτέλεσµα αυτών των ελλείψεων που
υπήρξαν όλα τα προηγούµενα χρόνια- στην αδυναµία χρησιµο-
ποίησης αρκετών έτοιµων κλινών ΜΕΘ, στη λειτουργική απορ-
ρύθµιση νοσοκοµείων, κέντρων υγείας, µονάδων του ΠΕΔΥ.
Ιδιαίτερα στα νησιά και στις δυσπρόσιτες περιοχές έχουµε πολύ
σοβαρό πρόβληµα που συνεχίζεται και επιβαρύνονται αυτές και
από τα προσφυγικά – µεταναστευτικά ρεύµατα, εκτός του ότι βέ-
βαια υποδέχονται και τους επισκέπτες της χώρας.

Να πούµε ότι η κυβερνητική αλλαγή στις 25 Γενάρη προκά-
λεσε µια συνολική επανεκκίνηση της κυβερνητικής στάσης έναντι
των υπηρεσιών υγείας, έναντι του ΕΣΥ και των δεσµεύσεων που
έχει η χώρα. Η επίσκεψη του Πρωθυπουργού στο Υπουργείο
Υγείας στις 2 Απριλίου σηµατοδότησε αυτό που ειπώθηκε: αλ-
λαγή πολιτικής, ριζική τροποποίηση των κυβερνητικών προτεραι-
οτήτων και µια σηµαντική τοµή καθολικής κάλυψης του
πληθυσµού στις δοµές υγείας, ελεύθερης δωρεάν πρόσβασης
όλων των ανασφάλιστων, των οικογενειών τους, των προσφύγων,
των µεταναστών χωρίς χαρτιά που ανήκουν σε ευάλωτες οµά-
δες, περίπου δυόµισι εκατοµµυρίων ανθρώπων, οικονοµικής στή-
ριξης και ανάταξης του ΕΣΥ σε αντίξοες πραγµατικά συνθήκες
και ενίσχυσης µε ανθρώπινο δυναµικό.

Δεν θέλω να αναφερθώ σε όλα τα ζητήµατα που αναφέρθηκε
ήδη ο Υπουργός Υγείας και τα οποία δίνουν την εικόνα του τι κα-
τορθώσαµε να κάνουµε ως βελτιώσεις σε τόσο αντίξοες συνθή-
κες αυτό το χρονικό διάστηµα.

Είναι αλήθεια ότι στον τοµέα των προσλήψεων, αν θέλουµε να
δούµε αντικειµενικά την πραγµατικότητα, έχουµε χίλιες είκοσι
εννιά µόνιµες προσλήψεις, χίλιες τετρακόσιες είκοσι επτά επι-
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κουρικών, δύο χιλιάδες τετρακόσιες πενήντα έξι συνολικά. 
Επειδή η τερατολογία για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας συνεχί-

ζεται, να σας πω µόνο ότι η Καρδιολογική Κλινική του νοσοκο-
µείου Τρικάλων σε αυτό το χρονικό διάστηµα κατόρθωσε να
κάνει χίλιες τριακόσιες είκοσι στεφανιογραφίες και τριακόσιες
επτά αγγειοπλαστικές, γιατί είναι αλήθεια ότι το δηµόσιο σύ-
στηµα υγείας το στηρίζει µε υπεράνθρωπες προσπάθειες το αν-
θρώπινο δυναµικό του.

Με όλα αυτά τα άλλα που έγιναν, βρισκόµαστε στην ανάγκη
µιας ποιοτικής ολοκλήρωσης του Εθνικού Συστήµατος Υγείας,
για την πρόληψη, την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, ειδικά στην
επιούσα, τη νοσηλεία στο σπίτι και την αποκατάσταση της
υγείας, που αποτελούν καθήκοντα που υπερβαίνουν τα όρια µιας
κυβερνητικής θητείας. 

Απαιτούν µακρόχρονη, τολµηρή, ουµανιστική µεταρρύθµιση
στην υγεία µε την οριστική προσέγγιση. Αυτά τα βήµατα που ξε-
κινήσαµε ολοκληρώνονται µε όλες τις προσπάθειες που σκο-
πεύουµε να κάνουµε το επόµενο χρονικό διάστηµα, καθώς οι
µεταρρυθµιστικές τοµές υποστηρίζονται και από αυτά που µπο-
ρούµε να κάνουµε από το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταµείο, από τον
κοινοτικό προϋπολογισµό, από τα διαρθρωτικά ταµεία, όταν βέ-
βαια κατορθώσουµε να πείσουµε ότι οι καλές κουβέντες που
λένε Ευρωπαίοι Επίτροποι που έρχονται εδώ στην Ελλάδα θα µε-
ταφραστούν και σε συγκεκριµένες πράξεις.

Η Κυβέρνηση έχει ανακοινώσει την πρόθεσή της για Συνταγ-
µατική Αναθεώρηση. Ένα καλό βήµα είναι να συµφωνήσουµε
όλοι ότι το ελληνικό Σύνταγµα θα εγγυάται την ελεύθερη, ισό-
τιµη, δωρεάν πρόσβαση στις δηµόσιες δοµές υγείας στα θεµε-
λιώδη κοινωνικά δικαιώµατα.

Θέλω ακόµη να υπενθυµίσω ότι ο Γενικός Γραµµατέας Δηµό-
σιας Υγείας έχει ανακοινώσει αυτό που είπε και ο Υπουργός, ότι
θα έχουµε πια τον υγειονοµικό χάρτη, για τον οποίο πληρώσαµε
6 εκατοµµύρια ευρώ χωρίς να υπάρχει, θα έχουµε θεραπευτικά
και διαγνωστικά πρωτόκολλα, ηλεκτρονικά µητρώα χρονίως πα-
σχόντων, ηλεκτρονική διευκόλυνση των ασθενών. 

Θα έχουµε την δυνατότητα να δούµε να αξιολογούνται, στα
έργα υποδοµών του νέου ΕΣΠΑ και του Προγράµµατος Δηµοσίων
Επενδύσεων, όλα αυτά που µπορούν να βελτιώσουν ποιοτικά τις
υπηρεσίες υγείας. Ήδη έχουµε µία κοινοτική επιχορήγηση µε 24,2
εκατοµµύρια ευρώ για να βελτιώσουµε τις υπηρεσίες υγείας
στους καταυλισµούς των προσφύγων. 

Το φάρµακο αρχίζει να αντιµετωπίζεται ως δηµόσιο αγαθό, ως
εργαλείο ισότιµης και ποιοτικής φροντίδας. Έγιναν παρεµβάσεις
για ειδικές θεραπείες για να µπορούµε να έχουµε φάρµακο ποι-
οτικό, αλλά και πιο φθηνό για όλα εκείνα τα στρώµατα που το
χρειάζονται. Από τα Υπουργεία Οικονοµίας, Ανάπτυξης, Υγείας,
Παιδείας, Έρευνας, παρουσιάστηκε το σχέδιο δράσης για την
ανάπτυξη της εγχώριας φαρµακοβιοµηχανίας, µε επίκεντρο την
προώθηση ποιοτικών ελληνικών γενόσηµων φαρµάκων. 

Αντικαθίστανται οι ιδιωτικές δοµές καθαριότητας, σίτισης, φύ-
λαξης. 

Πρέπει ακόµη να σας πω ότι στις συναντήσεις που έγιναν εδώ
µε τον Μισέλ Σερβόζ, Γενικό Διευθυντή Απασχόλησης Κοινωνικών
Υποθέσεων και τον Σβαρτς συζητήθηκαν πάρα πολλά ζητήµατα
που αφορούν τη χρηµατοδότηση του δηµόσιου συστήµατος
υγείας. 

Πρέπει ακόµη να σας πω ότι ειδικές συναντήσεις γίνονται για
την χρηµατοδότηση επενδυτικών προγραµµάτων στην Υγεία και
τον σχεδιασµό που έχουµε και µε τον Έλληνα, πια Επίτροπο για
την Ελλάδα και την Ευρώπη, -της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επεν-
δύσεων- µε τον οποίο ήδη έγιναν συνεργασίες στο Υπουργείο
Υγείας.

Καταλήγω, λοιπόν, µε τα εξής. Το πολιτικό ζήτηµα για την τύχη
και την προοπτική του Εθνικού Συστήµατος Υγείας είναι να µε-
τατρέψουµε αυτό που ακούµε σήµερα ως δαιµονολογία, ως
στείρα αντιπαράθεση για δυσλειτουργίες οι οποίες συνεχίζουν
να υπάρχουν και για τους λόγους για τους οποίους φθάσαµε
µέχρι εδώ, σε εποικοδοµητικά συµπεράσµατα, προκειµένου να
υπάρξει επιτέλους η πορεία προς την ποιοτική ολοκλήρωση του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας.

Και ασφαλώς, η πρόκληση που απευθύνουµε είναι ιδιαίτερα

σε εκείνες τις δυνάµεις, οι οποίες θεωρούν ότι όταν αναφέρονται
στα ζητήµατα της υγείας, αναφέρονται σε ένα θεµελιώδες κοι-
νωνικό δικαίωµα και δηµόσιο αγαθό. Διότι µε αυτές τις δυνάµεις
θέλουµε να συνεχίσουµε τον διάλογο. 

Θέλουµε να σας πούµε ότι αυτό που υπάρχει ως συζήτηση της
Αριστεράς και των ριζοσπαστικοποιηµένων τµηµάτων της σο-
σιαλδηµοκρατίας στην Ευρώπη πρέπει να γίνει και στην Ελλάδα,
αλλά µε άλλους τόνους. 

Σε αυτούς τους τόνους εµείς θα συµβάλλουµε, γιατί πραγµα-
τικά τα ζητήµατα που οδηγούν στην ποιοτική ολοκλήρωση του
εθνικού συστήµατος υγείας είναι ζητήµατα που πρέπει να µας
συνεπαίρνουν στα µεγάλα καθήκοντα που έχουµε µπροστά µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ο συνάδελφος κ.
Ιωάννης Αϊβατίδης από τον Λαϊκό Σύνδεσµο - Χρυσή Αυγή έχει
τον λόγο.

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για έξι λεπτά. Σας παρακαλώ
πολύ, µε την ανοχή του Προεδρείου, να µην φύγουµε πολύ από
τον χρόνο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µελέτησα εν-

δελεχώς το κείµενο της επίκαιρης επερώτησης, που κατέθεσε η
Δηµοκρατική Συµπαράταξη. Μπορώ να πω ότι υπάρχουν πάρα
πολλές και εύστοχες παρατηρήσεις και τα ερωτήµατα στα οποία
καταλήγει είναι εύλογα και θα πρέπει ο Υπουργός να δώσει
ρητές απαντήσεις.

Έχω, όµως, δύο ενστάσεις. Πρώτον, το εθνικό σύστηµα
υγείας, άµα τη ιδρύσει του, ενεφάνισε παθογένειες. Η δε ανα-
φορά στο έγγραφο της επερωτήσεως περί αλώσεως του κρά-
τους από τη νυν συγκυβέρνηση και ειδικά από τον ΣΥΡΙΖΑ,
νοµίζω ότι είναι ατυχής, υπό την έννοια ότι εκφέρεται από το
κόµµα του ΠΑΣΟΚ. Διότι το ΕΣΥ χρησιµοποιήθηκε, φρονώ, από
το ΠΑΣΟΚ για να αλώσει εκείνες τις δεκαετίες το κράτος.

Ένα άλλο δεύτερο σηµείο το οποίο είναι µεµπτό, καθώς απο-
τελεί αποσιώπηση της αλήθειας, και οφείλω να το καταθέσω
είναι το εξής. Δεν υπάρχει ούτε µία λέξη στο κείµενο για το πρό-
βληµα της παράνοµης µετανάστευσης. Είναι γνωστό ότι για το
έτος 2015 το 0,17% του ακαθάριστου εθνικού προϊόντος αναλώ-
θηκε στο θέµα της µετανάστευσης. Το µεγαλύτερο ποσοστό
αυτού αφορούσε την υγειονοµική περίθαλψη των παράνοµων µε-
ταναστών.

Να θυµίσω ότι το φαινόµενο αυτό υπήρχε ήδη από το έτος
2000. Αν ανατρέξει κανείς στο πρώτο τρίµηνο του έτους 2000,
επί Κυβερνήσεως ΠΑΣΟΚ, υπήρχε ένα έλλειµα της τάξης των 341
εκατοµµυρίων δραχµών –περίπου ενός εκατοµµυρίου ευρώ- που
αφορούσε σε δαπάνες οι οποίες δεν τακτοποιήθηκαν από παρά-
νοµους µετανάστες της εποχής εκείνης, που ήταν, κυρίως, Αλ-
βανοί, Βούλγαροι και Ρουµάνοι.

Οι παθογένειες του εθνικού συστήµατος υγείας, πράγµατι,
κατά την τελευταία χρονική περίοδο, έχουν οξυνθεί: Υποχρηµα-
τοδότηση των νοσοκοµείων, υποστελέχωση των νοσοκοµείων και
ελλείψεις σε ιατρικό, νοσηλευτικό, παραϊατρικό προσωπικό, ελ-
λείψεις ιατροτεχνικού εξοπλισµού που, δυστυχώς -και αυτό απά-
δει του αριστερού προσήµου που διατείνεται ότι η Κυβέρνηση
έχει- ευνοεί επιχειρηµατικά συµφέροντα στον τοµέα της υγείας. 

Επιπλέον, φαινόµενα υπερεργασίας και εξουθενωτικών ωρα-
ρίων που αφορούν ιατρικό, νοσηλευτικό, αλλά και παραϊατρικό
προσωπικό, φαινόµενα διοικητικής δυσλειτουργίας, µε κενές θέ-
σεις διοικητών, αλλά και αυταρχικές συµπεριφορές από κάποι-
ους εξ αυτών. Έχει καταγγελθεί, οφείλω να πω, ο διοικητής του
Γενικού Νοσοκοµείου Κερκύρας για το θέµα αυτό. Διακόσιες πε-
ρίπου κλίνες εντατικής θεραπείας είναι µη λειτουργικές, λόγω
ελλείψεως προσωπικού. 

Υπάρχουν ελλείψεις σε ογκολογικά φάρµακα, σε φάρµακα για
χηµειοθεραπείες. Υπάρχουν πολύ µεγάλες λίστες αναµονής για
ακτινοθεραπείες σε καρκινοπαθείς. Υπάρχει η οικονοµική αδια-
φάνεια που αφορά στο ΚΕΕΛΠΝΟ, αλλά και στις αµαρτωλές
ΜΚΟ, πολλές εκ των οποίων έχουν συριζαϊκό πρόσηµο. Είναι τα
χρέη του ΕΟΠΥΥ τα οποία αφορούν µέλη του συνδέσµου ιδιωτι-
κών διαγνωστικών κέντρων, µέλη του συνδέσµου ιδιωτικών κλι-
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νικών, µέλη του συνδέσµου φαρµακευτικών επιχειρήσεων.
Επίσης, θα ήθελα να τονίσω ότι υπάρχουν και κάποια λάθη στη

διάρθρωση των ΠΕΣΥ. Αποτελεί πάγιο αίτηµα των νοσοκοµει-
ακών γιατρών της Κέρκυρας -θα αναφερθώ στην εκλογική µου
περιφέρεια- να εγκαθιδρυθεί εκ νέου το ΠΕΣΥ Ιονίων Νήσων και
όσον αφορά στο ΕΚΑΒ, να υπάρξει ΕΚΑΒ µε έδρα την Κέρκυρα.

Θα αναφερθώ στο σηµείο αυτό στις εισαγόµενες ασθένειες.
Πολλάκις έχω αναφερθεί σε αυτές. Όµως, είναι πάρα πολύ κρί-
σιµο ένα σηµείο, διότι η Κυβέρνηση επέλεξε να διακόψει τον αν-
τιφυµατικό εµβολιασµό για τα παιδιά της α’ δηµοτικού. Υπάρχει
το σχετικό έγγραφο, το οποίο έχει κοινοποιηθεί στις ιατρικούς
συλλόγους. Θα το καταθέσω, έχει ηµεροµηνία 16-9-2016.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Αϊβατίδης καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτό είναι πράγµατι εγκληµατικό. Θα πρέπει να ανακληθεί
αυτή η οδηγία και αυτό, γιατί; Το έτος 2015 εισήλθαν παρανόµως
στην Ελλάδα περίπου εκατόν ενενήντα πέντε χιλιάδες άτοµα από
το Αφγανιστάν. Το Αφγανιστάν έχει δεκατέσσερις χιλιάδες θα-
νάτους κάθε χρόνο από φυµατίωση και τριανταµία χιλιάδες πε-
ρίπου νέα κρούσµατα. Εισήλθαν, επίσης, είκοσι µία χιλιάδες
άτοµα από το Πακιστάν, όπου το Πακιστάν έχει σαράντα οκτώ
χιλιάδες θανάτους ανά έτος από φυµατίωση.

Φρονώ, λοιπόν, ότι το να σταµατήσει αυτός ο αντιφυµατικός
εµβολιασµός µέσα στην κρίση, µε τη φτωχοποίηση και το ρεύµα
της µετανάστευσης, είναι εγκληµατικό. Διότι εσείς θα σταµατή-
σετε να είστε Υπουργοί, αλλά µπορεί η Ελλάδα να αντιµετωπίσει
µια επιδηµία φυµατίωσης.

Τέλος, θα κλείσω την εισήγησή µου αυτή µε ένα θέµα το οποίο
απασχολεί -και θα πρέπει να απασχολεί και το Προεδρείο της
Βουλής- την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Χρυσής Αυγής. Είναι
ότι οι κύριοι Υπουργοί δεν απαντούν στις ερωτήσεις για θέµατα
υγείας που τίθενται από τους Βουλευτές της Χρυσής Αυγής. Πα-
ρατηρούµε, δηλαδή, µια σύγκλιση ενός µεταλλαγµένου αριστε-
ρισµού µε έναν ψευδοπατριωτισµό, που είχε εµφανίσει επί
υπουργίας του ο κ. Νικόλαος Δένδιας.

Φρονώ ότι µε τη συµπεριφορά σας αυτή ταυτίζεστε µε αυτόν
τον φιλελεύθερο ψευδοπατριωτισµό του κ. Δένδια και θα πρέπει
να γνωρίζετε ότι, ως Βουλευτές της Χρυσής Αυγής, θα µετέλ-
θουµε παν νόµιµον µέσον, προκειµένου να αναγκαστείτε να συρ-
θείτε να απαντάτε στις ερωτήσεις των Βουλευτών της Χρυσής
Αυγής, γιατί ουσιαστικά βοηθάτε την υγεία του λαού.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστώ, κύριε συ-

νάδελφε.
Ο Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Γεώργιος Λαµπρούλης από το

Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας έχει τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Τα τεράστια και οξυµµένα προβλήµατα που αντιµετωπίζει ο

λαός µας στα ζητήµατα της προστασίας και αποκατάστασης της
υγείας του είναι αποτέλεσµα συγκεκριµένης αντιλαϊκής πολιτικής
όλων των προηγούµενων κυβερνήσεων, µιας πολιτικής η οποία
συνεχίζεται και από τη συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ.

Έτσι, τα µέτρα που προωθούνται και στην υγεία υπηρετούν
τον βασικό στρατηγικό στόχο Ευρωπαϊκής Ένωσης και κεφα-
λαίου για τη διαµόρφωση πιο φθηνών εργαζοµένων, µε τη µεί-
ωση σε ό,τι αφορά την υγεία, τη µείωση, δηλαδή, του µη
µισθολογικού κόστους, µέσω της περικοπής των δαπανών για
την πρόληψη, τη θεραπεία και αποκατάσταση της υγείας των ερ-
γαζοµένων και των οικογενειών τους.

Αποτέλεσµα είναι η ιατροφαρµακευτική περίθαλψη των λαϊκών
οικογενειών να αποτελεί ένα όλο και πιο ακριβό εµπόρευµα, µε
αύξηση των παντός είδους πληρωµών από τους ασθενείς, ενώ
οι κρατικές και ασφαλιστικές παροχές να περιορίζονται στα συ-
νεχώς συρρικνούµενα βασικά πακέτα υπηρεσιών υγείας.

Έτσι, το γεγονός ότι από τους χρόνιους ασθενείς, για παρά-
δειγµα, το 30% έχει µειώσει τις επισκέψεις στους γιατρούς και
το 60% δεν λαµβάνει σωστά τη θεραπεία του είναι ενδεικτικά
στοιχεία των επιπτώσεων µε κριτήριο το κόστος στην ιατροφαρ-

µακευτική περίθαλψη του λαού, που διαµορφώνει µε την πολιτική
της και η σηµερινή Κυβέρνηση.

Όπως ακριβώς έκαναν όλες οι προηγούµενες κυβερνήσεις,
έτσι και η συγκυβέρνηση συνδέει µε το κόστος και τις δηµοσιο-
νοµικές αντοχές της οικονοµίας την κρατική χρηµατοδότηση και
τις προσλήψεις προσωπικού στις επικίνδυνα στελεχωµένες δη-
µόσιες µονάδες υγείας, τους όρους και τις προϋποθέσεις για ια-
τρικές επισκέψεις, τις εργαστηριακές εξετάσεις, τις θεραπείες,
τις υπηρεσίες πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας, τα φάρµακα, την
περίθαλψη των ανασφάλιστων κ.λπ.. Έτσι, από τη µια µεριά
έχουµε δραστικό περιορισµό των δαπανών του κρατικού προ-
ϋπολογισµού και από την άλλη µεταφορά µεγαλύτερου µέρους
των δαπανών, άµεσα ή έµµεσα, στον λαό. 

Όπως ακριβώς έκαναν και οι προηγούµενες κυβερνήσεις,
αξιοποιεί ως «κόφτη» τον κανονισµό παροχών του ΕΟΠΥΥ µε ένα
συνεχώς συρρικνούµενο βασικό πακέτο παροχών υγείας, πολύ
µακριά από τις σύγχρονες και διευρυµένες λαϊκές ανάγκες. Μά-
λιστα, προκειµένου να γίνουν αποδεκτοί από τον λαό οι στόχοι
των περικοπών, αξιοποιούνται τα ίδια επιχειρήµατα, όπως και µε
τις προηγούµενες κυβερνήσεις, περί «νοικοκυρέµατος», «περιο-
ρισµού της σπατάλης» ή «ορθολογικής αξιοποίησης των πόρων».

Όµως, αυτά τα προβλήµατα αποτελούν παράγωγα του συστή-
µατος που η Κυβέρνηση υπηρετεί και τα αξιοποιεί σε βάρος των
λαϊκών αναγκών και των δικαιωµάτων, όπως, βεβαίως, έκαναν και
οι προηγούµενες κυβερνήσεις. Έτσι, µε κριτήριο το κόστος και
τη µείωσή του γίνεται η πρόσληψη προσωπικού µε το σταγονό-
µετρο, µε εργαζόµενους επικουρικούς και µε µπλοκάκι, διότι δεν
επιβαρύνουν τον κρατικό προϋπολογισµό, αφού πληρώνονται
από τα έσοδα των νοσοκοµείων.

Έτσι, η Κυβέρνηση και στον χώρο, βεβαίως, της υγείας εφαρ-
µόζει και µε το παραπάνω όλους τους αντεργατικούς νόµους
που ανατρέπουν τη µόνιµη και σταθερή δουλειά. Εφαρµόζει τις
µετακινήσεις από µονάδα σε µονάδα, προκειµένου να «µπαλώ-
σει» όπως-όπως τα τεράστια κενά από την έλλειψη προσωπικού. 

Στον τοµέα της πρόληψης η Κυβέρνηση µόνο στα λόγια και
χωρίς να παίρνει ούτε ένα µέτρο συνεχίζει την απαράδεκτη κα-
τάσταση που υπάρχει, ενώ µε την αναδιοργάνωση των δηµόσιων
υπηρεσιών πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας που προωθεί –και
την παρουσιάζει, µάλιστα, ως βασική µεταρρυθµιστική τοµή στο
σύστηµα υγείας- στην πραγµατικότητα διατηρεί τη σηµερινή
απαράδεκτη κατάσταση στις δηµόσιες µονάδες πρωτοβάθµιας
φροντίδας υγείας σε προσωπικό, ιατρικά εργαστήρια και υπηρε-
σίες. Αυτό σηµαίνει ότι θα συνεχίσει να υπάρχει η τελείως ανε-
παρκής και αποσπασµατική παροχή υπηρεσιών πρωτοβάθµιας
φροντίδας υγείας και η δυνατότητα στην πρόληψη θα περιορί-
ζεται κυρίως στο επίπεδο των συµβουλών. 

Η ίδια τραγική κατάσταση υπάρχει και στη φαρµακευτική πε-
ρίθαλψη του λαού, αφού η Κυβέρνηση διατηρεί όλα τα αντιλαϊκά
µέτρα προκειµένου να µειωθεί η κρατική και ασφαλιστική δα-
πάνη, µε αποτέλεσµα την αύξηση της δαπάνης, δηλαδή, της πλη-
ρωµής, από τους ίδιους τους ασθενείς µεσοσταθµικά από το 9%
το 2009 στο 30% -ίσως και λίγο παραπάνω- πλέον σήµερα. 

Ακριβώς η υλοποίηση αυτής της πολιτικής, της ευρωενωσια-
κής πολιτικής, έχει ως αποτέλεσµα κράτος και ασφαλιστικά τα-
µεία να έχουν πληρώσει 57,7% λιγότερα έως τώρα, ενώ οι
ασφαλισµένοι 43% περίπου περισσότερα για φάρµακα, ενώ συγ-
χρόνως οι ασθενείς πλήρωσαν από την τσέπη τους 14,6% περισ-
σότερα για φάρµακα που δεν αποζηµιώνονται από τα
ασφαλιστικά ταµεία. 

Από τα παραπάνω –υπάρχουν και άλλα, αλλά δεν έχουµε τον
χρόνο να τα πούµε- επιβεβαιώνεται η ολοένα και βαθύτερη εµ-
πορευµατοποίηση των υπηρεσιών υγείας, ενώ παράλληλα εδραι-
ώνεται ουσιαστικά µια κατάσταση όπου περιορίζεται δραστικά
το µέρος των δωρεάν κρατικών παροχών και των παροχών των
ασφαλιστικών ταµείων λόγω της υποχρηµατοδότησής τους από
το κράτος και το κεφάλαιο. Αντίστοιχα, αυξάνεται το µέρος των
υπηρεσιών που θα παρέχονται σε ανταποδοτική βάση, ανάλογα
µε την οικονοµική δυνατότητα των εργαζοµένων. 

Από τη στιγµή που η Κυβέρνηση διαµορφώνει την πολιτική της
στην υγεία µε κριτήριο το κόστος, οι εργαζόµενοι και τα λαϊκά
στρώµατα δεν µπορούν να περιµένουν τίποτα καλό, αφού το κρι-
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τήριο της ανάπτυξης υπέρ των επιχειρηµατικών οµίλων που υπη-
ρετεί η Κυβέρνηση όχι µόνο δεν προµηνύει ανάκτηση των απω-
λειών σε υπηρεσίες πρόληψης και αποκατάστασης της υγείας
του λαού, αλλά προδιαγράφει µονιµοποίηση της σηµερινής
άθλιας κατάστασης. 

Έτσι, από την πλευρά µας, η όποια κριτική ασκούµε στην Κυ-
βέρνηση, όπως ακούστηκε πολλές φορές από αυτό το Βήµα και
από τους επερωτώντες Βουλευτές, δεν αφορά την έλλειψη σχε-
διασµού, προγράµµατος ή, όπως ακούγεται άλλες φορές -όχι
σήµερα- ανικανότητας, προχειρότητας και άλλα, που είναι τα
αγαπηµένα, οφείλουµε να πούµε, πεδία κριτικής όλων των άλλων
κοµµάτων, πολιτικών δυνάµεων κ.λπ.. Έτσι, και από την πλευρά
µας η όποια κριτική ασκούµε στην Κυβέρνηση δεν αφορά την έλ-
λειψη σχεδιασµού. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου)

Κύριε Πρόεδρε, θα ζητήσω την ανοχή σας.
Με συγχωρείτε, αλλά όλες οι κυβερνήσεις -και όσοι κυβερνή-

σατε το ξέρετε- σχέδιο έχουν. Και η παρούσα Κυβέρνηση σχέδιο
έχει. Και σχέδια είχαν και σχέδια έχουν. Όµως, αποδεικνύεται ότι
αυτά ακριβώς τα σχέδια, ανεξάρτητα από τις όποιες µικροδια-
φορές υπάρχουν µεταξύ τους, έχουν βεβαίως έναν κοινό παρο-
νοµαστή: την περιστολή κρατικών δαπανών, την αντιµετώπιση
ως κόστος των παρεχόµενων υπηρεσιών, την σταδιακή εµπορευ-
µατοποίηση των δηµόσιων υποδοµών.

Έτσι, ουσιαστικά, η όποια αντιπαράθεση των άλλων κοµµάτων
µε την Κυβέρνηση -το ακούσαµε εδώ σήµερα, αλλά και το προ-
ηγούµενο διάστηµα- και η επιχειρηµατολογία που αναπτύσσουν
όλα τα άλλα κόµµατα απέναντι στην Κυβέρνηση, στην ουσία την
αβαντάρει στην κατεύθυνση υλοποίησης της αντιλαϊκής πολιτι-
κής και στην υγεία -δεν είναι µόνο για την υγεία, είναι για όλα τα
ζητήµατα-, προσπαθώντας µε αυτόν τον τρόπο να συγκαλυφθεί,
όχι µόνο η κοινή ευρωενωσιακή στρατηγική -που όλοι την απο-
δέχεστε, σαν κλωστή σας διαπερνά όλα τα κόµµατα-, αλλά διαγ-
κωνίζεστε κιόλας για το ποιος θα προωθήσει αυτήν την πολιτική
µε τον πιο αποτελεσµατικό τρόπο. Πλασάρεστε, δηλαδή, ως κα-
λύτεροι διαχειριστές. Εξ άλλου αυτήν ακριβώς τη στρατηγική την
έχετε συνοµολογήσει πέρσι τον Αύγουστο, τα κόµµατα που υπο-
γράψατε το τρίτο µνηµόνιο. 

Την ίδια ακριβώς κατεύθυνση υπηρετεί και ο κουρνιαχτός -
γιατί αναφέρεται µέσα στην επίκαιρη επερώτηση της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης- που αφορά, για παράδειγµα, τους
διοικητές, όταν πολύ καλά γνωρίζουµε όλοι πως κριτήριο επιλο-
γής είναι ένα και µοναδικό: η προώθηση της συγκεκριµένης πο-
λιτικής, µέσω της διοίκησης, του διοικητή, της εκάστοτε
κυβέρνησης. Εµείς τη λέµε αντιλαϊκή πολιτική. Εσείς πείτε την
όπως θέλετε. Αυτήν την πολιτική, λοιπόν, καλείται ο εκάστοτε δι-
οικητής να υλοποιεί. Μάλιστα, επιτρέψτε µου να πω ότι η πα-
ρούσα Κυβέρνηση µάλλον τα καταφέρνει και καλύτερα σε αυτήν
την κατεύθυνση, στην επιλογή διοικητών µε αυτό το κριτήριο. 

Θεωρούµε, λοιπόν, πως η πρόληψη των ασθενειών, η προ-
άσπιση και η αποκατάσταση της υγείας του λαού είναι ανάγκη
να διασφαλιστούν σήµερα και όχι σε κάποιο αόριστο µέλλον. 

Τα ζητήµατα της υγείας δεν µπορούν να περιµένουν ή να µι-
σοαντιµετωπίζονται, να µπαίνουν στη ζυγαριά του κόστους για
την κερδοφορία των επιχειρηµατικών οµίλων και την κάλυψη των
κρατικών ελλειµµάτων που δηµιούργησε το κεφάλαιο.

Εµείς λέµε ξεκάθαρα, κύριοι Υπουργοί, ότι τώρα χρειάζονται
και µαζικές προσλήψεις µόνιµου προσωπικού στα νοσοκοµεία,
τα κέντρα υγείας, στις µονάδες των ΠΕΔΥ, όπως και σύγχρονος
εξοπλισµός για κάλυψη των λαϊκών αναγκών των µονάδων
αυτών. 

Τώρα απαιτείται να µην πληρώνει ο κόσµος για την υγεία, το
φάρµακο, για εργαστηριακές και διαγνωστικές εξετάσεις. Τώρα
χρειάζεται η δωρεάν διάθεση των ειδικών φαρµάκων, υγειονο-
µικό και αναλώσιµο υλικό, συµπληρώµατα διατροφής από τα νο-
σοκοµεία, τα κέντρα υγείας, τις µονάδες του ΕΟΠΥΥ στους
χρόνια πάσχοντες ή τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες. Γι’ αυτά δεν
λέτε τίποτα. 

Το µόνο που ακούσαµε σήµερα, που πλειοψήφησε στις παρεµ-
βάσεις, ήταν ο αριθµός των προσλήψεων και αν θα γίνουν και

πώς θα γίνουν. Δεν το υποτιµούµε, αλλά δεν είναι µόνο αυτό. 
Δηλαδή, πείτε ότι αύριο, µεθαύριο η Κυβέρνηση -και δεν είναι

µόνο προς την Κυβέρνηση, αλλά και προς τα κόµµατα- στελέ-
χωνε µε είκοσι πέντε ή τριάντα χιλιάδες άτοµα -όσες είναι οι ελ-
λείψεις- τα νοσοκοµεία, µε νοσηλευτικό και ιατρικό προσωπικό.
Θα έπαυε για τον λαό να είναι εµπόρευµα η υγεία, ακόµα και στα
κατ’ όνοµα δηµόσια νοσοκοµεία; Απαντήστε σε αυτό. Απαντήστε
όχι σε εµάς, στον λαό. 

Θα σταµατήσει να πληρώνει ο κόσµος για τα φάρµακα; Θα
σταµατήσει να πληρώνει για παρεχόµενες υπηρεσίες, ακόµα και
µέσα στα δηµόσια νοσοκοµεία; Όχι. Θα στερούνται οι υπηρεσίες
υγείας και φαρµάκων; Ναι. Καταλαβαίνετε. Βεβαίως, εµείς λέµε
ότι πρέπει να γίνουν προσλήψεις µε µόνιµο και τακτικό προσω-
πικό, να καλυφθούν όλα τα αναγκαία κενά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε συνάδελφε,
ολοκληρώστε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Πρόεδρε, συγγνώµη, παρασύρθηκα.

Εµείς λέµε ότι τώρα απαιτείται να µην πληρώσει ο κόσµος για
την υγεία, το φάρµακο, για εργαστηριακές και διαγνωστικές εξε-
τάσεις. Τώρα χρειάζεται η δωρεάν διάθεση των ειδικών φαρµά-
κων, υγειονοµικού και αναλώσιµου υλικού, συµπληρωµάτων
διατροφής από τα νοσοκοµεία. Τώρα χρειάζεται η πλήρης και
επαρκής κρατική χρηµατοδότηση των δηµοσίων νοσοκοµείων,
των κέντρων υγείας, αλλά και των µονάδων των ΠΕΔΥ. Τώρα
χρειάζονται, επίσης, πλήρεις υπηρεσίες πρόληψης θεραπείας και
αποκατάστασης για τον λαό από τις δηµόσιες µονάδες υγείας.

Δεν χρειάζεται να τις αναφέρουµε. Ακούστηκε για εµβόλια
κ.λπ.. Όλοι τα γνωρίζετε, ειδικά όσοι ήταν και είναι στον χώρο
της υγείας. Θα ισχύσει από 1-1-2017 ότι τα ασφαλιστικά ταµεία
δεν θα καλύπτουν το εµβόλιο για τον καρκίνο του τραχήλου της
µήτρας; Ναι ή όχι; Αυτό είναι ένα από τα παραδείγµατα. Εδώ
υπάρχουν τεράστια προβλήµατα. Υπάρχουν πάρα πολλές, αν όχι
εξετάσεις, αλλά και παροχές οι οποίες έχουν περικοπεί τα προ-
ηγούµενα χρόνια και τις οποίες τις διατηρείτε. Αυτό είναι κάτι
που είπα και προηγουµένως. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, το Κοµµουνιστικό Κόµµα καλεί τον λαό να ορ-
γανώσει την πάλη του και τις διεκδικήσεις του. Εµείς λέµε να το
κάνει τώρα και να µη δείξει καµµία ανοχή. Να εµπιστευθεί τη δύ-
ναµή του µε οργάνωση και πάλη σε κατεύθυνση ρήξης και ανα-
τροπής αυτής της πολιτικής, ώστε µε αυτόν τον τρόπο να
ικανοποιηθούν οι διευρυµένες λαϊκές ανάγκες και στην υγεία. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε. 
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Κωνσταντίνος Μπαργιώτας. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα προσπαθήσω να πρωτοτυπήσω, κοινώς θα προσπαθήσω

να µην ξεπεράσω τόσο πολύ τον χρόνο µου, όπως έκαναν όλοι
οι άλλοι. Οφείλω να οµολογήσω ότι τα έχω καταφέρει για µια
ακόµα φορά. Δεν ξέρω αν θα τα καταφέρω ξανά, αλλά, εν πάση
περιπτώσει, θα προσπαθήσω. 

Νοµίζω ότι αυτές οι συζητήσεις, που έγιναν και γίνονται µε
αφορµή και την ερώτηση του Ποταµιού και την ερώτηση του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος, αλλά και τη σηµερινή αποτελούν µια
καλή ευκαιρία για το αν θέλουµε να επισηµάνουµε τις πολιτικές
διαφορές µας, αλλά κυρίως τις πολιτικές συγκλίσεις, στον βαθµό
που µπορούµε να το κάνουµε, και τα σηµεία στα οποία συµφω-
νούµε. 

Έτσι, λοιπόν, θα αποφύγω όσο µπορώ τους αντιπολιτευτικούς
τόνους. Είναι πάρα πολύ εύκολο. Ας συµφωνήσουµε ότι το σύ-
στηµα υγείας βρίσκεται σε εξαιρετικά δύσκολη κατάσταση µε τε-
ράστια προβλήµατα, όµοια των οποίων δεν αντιµετωπίστηκαν
στο παρελθόν. Ας µην προσπαθήσουµε, λοιπόν, τουλάχιστον
προς το παρόν, να πούµε ότι βελτιώνεται ή όχι. Το ζήτηµα είναι
ότι βρίσκεται σε µια πολύ-πολύ δύσκολη κατάσταση. 

Έχω πει ξανά ότι η βασική αντίληψη για την ανάταξη –αν και
δεν µου αρέσει η λέξη- του συστήµατος υγείας είναι η λογική
τού «γεµίζω το δοχείο µε νερό». Έχω ένα δοχείο το οποίο λει-
τουργεί και ρίχνω και άλλους πόρους προσπαθώντας να το γε-
µίσω. Αυτή ήταν η βασική λογική για πολλά χρόνια και αυτή είναι

16352 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



και η λογική της Κυβέρνησης, η οποία εξαντλεί ουσιαστικά την
κουβέντα στους διορισµούς, διορισµούς, διορισµούς. Αυτή είναι
µια λογική η οποία δεν έχει τέρµα. Άλλωστε, προηγουµένως ο κ.
Λαµπρούλης απέδειξε ότι πολύ εύκολα οι διορισµοί είναι µονίµως
λίγοι και δεν είναι ποτέ αρκετοί. 

Η αλήθεια, λοιπόν, ιστορικά είναι ότι αυτό το σύστηµα για το
οποίο µιλάµε και την ανάταξη του οποίου υποτίθεται ότι συζη-
τάµε, δεν ήταν ποτέ σύστηµα της προκοπής. Ήταν πάντα πολύ
κατώτερο από τα λεφτά που κατανάλωνε, γιατί, ναι, υπάρχει κοι-
νωνικό, αλλά και οικονοµικό κόστος σε οποιοδήποτε σύστηµα,
είτε αυτό είναι παιδείας είτε υγείας είτε οποιοδήποτε άλλο, και
υποχρέωση όλων και δη των προοδευτικών δυνάµεων µιας
χώρας να κάνουν την καλύτερη δυνατή διαχείριση των χρηµά-
των, των πόρων, αν θέλετε, τους οποίους διαχειρίζονται. 

Έτσι, λοιπόν, έχουµε ένα πολύ κακό σύστηµα µέχρι το 2010,
που παρήγαγε έως και το 25% του δηµοσιονοµικού ελλείµµατος
της χώρας. µετά την κρίση έδωσε τη θέση του σε ένα εντελώς
διαλυµένο σύστηµα, γιατί ακριβώς φεύγοντας η σπατάλη από τις
δοµές του, φάνηκαν οι δοµικές του αδυναµίες, για τις οποίες -
κακά τα ψέµατα- έγιναν πολύ λίγα, παρά τις κάποιες σηµαντικές
προσπάθειες που έγιναν, όπως ήταν ο ΕΟΠΥΥ. 

Στην πραγµατικότητα η αντιµετώπιση της κρίσης ήταν η περί-
φηµη θεωρία του λίπους: «Κόβω λεφτά και το σύστηµα θα αυ-
τορρυθµιστεί». Τα συστήµατα δεν αυτορρυθµίζονται.

Έτσι, λοιπόν, φτάνουµε στο σήµερα που έχουµε ελάχιστη χρη-
µατοδότηση. Όπως και να το κάνουµε, δεν φτάνει. Τα 200 εκα-
τοµµύρια πάνω, 100 εκατοµµύρια παρά κάτω είναι αστεία
πράγµατα. Δεν φτάνουν. 

Επίσης, έχουµε αναιµικούς προϋπολογισµούς οι οποίοι έχουν
εξαντληθεί. Για παράδειγµα, τον προηγούµενο µήνα, πολλά νο-
σοκοµεία είχαν ήδη δεσµεύσει και το 10% -την αναπροσαρµογή
που υποτίθεται ότι θα ερχόταν, αλλά δεν είχε έρθει ακόµα, του-
λάχιστον ήρθε την προηγούµενη εβδοµάδα- και αφορούσε φάρ-
µακα σε πολλά νοσοκοµεία, είδη στο νοσοκοµείο µε δελτία
αποστολής και χωρίς παραγγελίες. Έχει τελειώσει. Τα λεφτά τε-
λειώνουν τώρα και αυτό είναι κάτι που θα γίνεται συνέχεια. Μπο-
ρεί η Κυβέρνηση να το σώσει και φέτος, αλλά αυτό είναι κάτι που
θα συνεχίσει να γίνεται. 

Επίσης, έχουµε και µια Κυβέρνηση η οποία, επιτρέψτε µου να
πω, είναι λίγο-πολύ αµήχανη. Και είναι αµήχανη, γιατί έχει µια
συγκεκριµένη ιδεολογία. Την λέει ο κ. Ξανθός υποστηρίζοντας
ότι µεροληπτούµε υπέρ του δηµοσίου. Όµως, εν πάση περιπτώ-
σει, αυτό είναι κάτι που θα ξανασυζητήσουµε. Έχουµε συγκεκρι-
µένες παρωπίδες και συγκεκριµένη αναφορά σε ένα σύστηµα το
οποίο θέλουµε να φτιάξουµε, ενώ ταυτόχρονα έχουµε υπογρά-
ψει ένα τρίτο µνηµόνιο, το οποίο περιλαµβάνει όλες εκείνες τις
ρυθµίσεις και δεσµεύσεις, τις οποίες το ίδιο Κόµµα πολεµούσε
λυσσωδώς τα προηγούµενα χρόνια. 

Και ως εκ του αποτελέσµατος έχουµε µια πλήρη ακινησία. Κα-
νείς δεν µπορεί να προχωρήσει προς τα πουθενά. Γι’ αυτό υπάρ-
χει το βασικό conflict που υπάρχει σε όλη την πολιτική αυτής της
Κυβέρνησης: αλλά πιστεύουµε, άλλα υπογράψαµε και δεν κά-
νουµε τίποτα, γιατί είναι λογικό να γυρίζουµε και να κυνηγάµε
την ουρά µας.

Ακούστηκε µια πολύ σηµαντική πρόταση εδώ και είναι χαρα-
κτηριστικό του πόσο αµήχανη είναι η Κυβέρνηση, η οποία θα πε-
ρίµενε κανείς ότι θα την πάλευε µιας και είναι µια κυβέρνηση της
Αριστεράς: «Έξω από το µνηµόνιο η υγεία», είπε ο κ. Κουτσού-
κος. Μέσα, λέω, εγώ. Συµφωνώ. Να το παλέψουµε. Προτείνετέ
το. Δεν έχετε λεφτά. Να βρούµε µε αυτόν τον τρόπο, αφού δεν
µπορείτε να συζητήσετε άλλους.  Προτείνετέ το να συµφωνή-
σουµε, αν θέλουµε να έχουµε συγκλήσεις. Βρείτε µια πολιτική.
Χαράξτε µια πολιτική. Έξω από το µνηµόνιο; Έξω από το µνηµό-
νιο για την υγεία. Νοµίζω ότι κανένας δεν θα τολµήσει να πει
«όχι» στην Ελλάδα και νοµίζω και στο εξωτερικό. 

Ταιριάζει -πού είστε;- σε µια αµηχανία αν ορθώσουµε τας καρ-
δίας και «περιµένουµε και σώσαµε 100 εκατοµµύρια από δω και
τα ρίξαµε εκεί, παίρνουµε από τη µία και κάνουµε την άλλη».
Όµως, αυτό το πράγµα που έχετε να αντιµετωπίσετε είναι ένας
Πίθος των Δαναΐδων γεµάτος τρύπες, τρύπες από χρόνια, µε τε-
ράστια προβλήµατα δοµικά, τα οποία δεν τα αναφέρετε καν, δεν

τα βάζετε στην ανάλυσή σας ουσιαστικά, µιας και το πρώτο και
µόνιµο είναι οι διορισµοί. «Θα κάνουµε διορισµούς».

«Θα κάνω διορισµούς, θα κάνω διορισµούς». Κάντε διορι-
σµούς, αλλά το πραγµατικό έλλειµα του ΕΣΥ ήταν και είναι κλη-
ρονοµιά. Είναι εγγενής και συγγενής η αµαρτία του συστήµατος,
η διοικητική του αδυναµία, η οποία πάει πίσω, είναι βαθύτατη και
δεν είναι αναστρέψιµη στους όρους που γίνεται όσο ο παλαι-
οκοµµατισµός και η κοµµατοκρατία εξακολουθούν να παίζουν
µεγάλο ρόλο. Η  αντίληψη ότι µία φωτισµένη οµάδα στελεχών,
ηθικών αυτήν τη φορά, θα µπορέσει να διοικήσει εκατόν πενήντα
νοσοκοµεία από την Αθήνα µε αποτελεσµατικό τρόπο, είναι γρα-
φική.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Είπα ψέµατα, κύριε Πρόεδρε, χρειάζοµαι κι άλλο χρόνο.
Είναι πραγµατικά γραφική ως αντίληψη. Χρειάζεται σύγχρονο

µάνατζµεντ. Το σύγχρονο µάνατζµεντ ξέρουµε καλά τι είναι. Αν
κοιτάξουµε λίγο έξω από τα σύνορά µας, δεν υπάρχει κανένα σύ-
στηµα στον κόσµο που να λειτουργεί µε «φυτευτούς» διευθυντές
και διοικητές από τη διοίκηση. Δεν υπάρχει κανένα σύστηµα στον
κόσµο που να έχει τόσους απολυµένους, τόσο ελεύθερους τους
γιατρούς να κάνουν ό,τι γουστάρουν στο σύστηµα. Και να δεν τα
ανατάξουµε αυτά, δεν κάνουµε τίποτα, όσους διορισµούς και να
κάνουµε.

Είναι, λοιπόν, απαραίτητο να ανεξαρτητοποιηθούν τα νοσοκο-
µεία και να λειτουργήσουν σαν αυτόνοµοι οργανισµοί δηµόσιοι,
νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου, µη κερδοσκοπικές εταιρίες
του δηµοσίου, µακριά από την ικανότητα του κάθε Υπουργού να
µπαίνει και να «τσαλαβουτάει» όποτε θέλει και όπως θέλει. Αυτό
είναι ένα διαχρονικό πρόβληµα που πρέπει να αλλάξει.

Χρειάζεται και µια µεγάλη αναδιάταξη δυνάµεων. Έχω πει και
άλλες φορές, δεν αµφιβάλω ότι θέλετε να διορίσετε όχι τέσσερις
χιλιάδες, που σέρνονται από την εποχή του Μητσοτάκη και δεν
διορίζονται για εγγενείς λόγους του δηµοσίου -θα αναγνωρίσω
όχι µόνον για λόγους ελλείψεων κονδυλίων- αλλά και οκτώ χιλιά-
δες κάντε. Ο ρυθµός των αποχωρήσεων είναι τέτοιος, που µέσα
στο µνηµόνιο δεν πρόκειται ποτέ να πλησιάσουµε ούτε στο 50%
του προσωπικού που έχει αποχωρήσει.

Δεν υπάρχει πιθανότητα να υπάρξουν µονάδες λειτουργικές
αν δεν ξαναδούµε από την αρχή πράγµατα όπως πέντε οµοειδής
κλινικές στο τάδε νοσοκοµείο, αν δεν δούµε και δεν συζητήσουµε
σοβαρά µια µεγάλη αναδιάταξη των δυνάµεων που έχουµε, µε
βάση αυτό που έχουµε και αυτό που µπορούµε να συντηρή-
σουµε.

Έχω πει και άλλη φορά ότι αν δεν το κάνουµε τώρα σύντοµα,
εκτός από τους διορισµούς και τα κενά του προσωπικού υπάρ-
χουν και κάτι κτήρια εδώ πιο πέρα, στη Βασιλίσσης Σοφίας, που
έχουν αρχίσει να πέφτουν, υπάρχουν µηχανήµατα που χάλασαν
και χαλάνε διαρκώς –λογικά, γιατί είναι έξω από τη χρήσιµη διάρ-
κεια ζωής τους- και επειδή δεν µπορούµε να αντλήσουµε κεφά-
λαια από πουθενά, δεν µπορούµε να αντλήσουµε λόγω
µνηµονίου, λόγω ιδεοληψίας από τον ιδιωτικό τοµέα, από επεν-
δύσεις δηλαδή δευτερεύουσες.

Άρα, µένουµε και κοιτάµε ένα σύστηµα που καταρρέει και προ-
σποιούµαστε ότι το φτιάχνουµε. Δεν φτιάχνουµε τίποτα, απλώς
γυρίζουµε γύρω-γύρω από το πρόβληµα και βουλώνουµε στο Πι-
θάρι των Δαναΐδων µε το δάχτυλο τη µία τρύπα και τρέχει περισ-
σότερο από την άλλη. Δεν πρόκειται να αντιµετωπιστεί.

Πρέπει να τα συζητήσουµε αυτά. Είµαστε υπέρ του δηµοσίου
συστήµατος. Και εµείς είµαστε υπέρ του δηµοσίου συστήµατος,
κύριε Υπουργέ. Μόνο που νοµίζουµε ότι δηµόσιο σύστηµα είναι
το σύστηµα στο οποίο τα δηµόσια ταµεία καλύπτουν τις ανάγκες
υγείας του πληθυσµού, ανεξάρτητα αν οι δοµές υγείας είναι κρα-
τικές ή ιδιωτικές. Δεν µπορώ να καταλάβω γιατί οι εθνικοί πόροι,
ένα µεγάλο ιδιωτικό νοσοκοµείο που δουλεύουν Έλληνες, λει-
τουργεί από Έλληνες γιατρούς, µε Έλληνες νοσηλευτές και
έχουν επενδυθεί ελληνικά λεφτά δεν είναι εθνικός πόρος και πρέ-
πει να κλείσει ή να εξοβελιστεί. Πραγµατικά δεν το καταλαβαίνω.

Αλλά εν πάση περιπτώσει, αυτό είναι µια νοοτροπία η οποία
είναι δεδοµένη και η οποία µας φέρνει δυστυχώς απέναντι. Δεν
µπορούµε να συµφωνήσουµε σε βασικά πράγµατα, γιατί έχουµε
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µια βασική ιδεοληπτική διαφορά, γιατί δεν είναι ιδεολογική. Δεν
µπορεί να γίνει κρατικό το ελληνικό σύστηµα υγείας, για τον
απλούστατο λόγο ότι το 50% των πόρων του και  των πληρωµών
του έχει επενδυθεί, αναπτύσσεται και κατευθύνεται στον ιδιωτικό
τοµέα. Δεν πρόκειται να αλλάξει τώρα κοντά εκτός εάν…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Μπαργιώτα, τε-
λειώστε παρακαλώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Τελειώνω.
Θέλω απλώς να κάνω δύο παρατηρήσεις. Η µία είναι ότι πρέ-

πει να δούµε το εργασιακό καθεστώς επίσης, το οποίο είναι
απαρχαιωµένο. Δεν υπάρχει πουθενά στον κόσµο µε αυτόν τον
τρόπο. Και δυστυχώς ακούω πάλι αυτήν την άγονη συζήτηση, αν
θα είναι πλήρους και αποκλειστικής απασχόλησης όλοι οι γιατροί
σε όλο το σύστηµα, λες κι αυτό είναι το πρόβληµα. Το πρόβληµα
είναι ότι δεν πάει κανένας στην παθολογική της Άµφισσας που
είναι κλειστή εδώ και έξι µήνες και µε την ιδεοληψία µας δεν µπο-
ρούµε να πάρουµε κανέναν από την πόλη που έχει δεκαπέντε πα-
θολόγους για να λειτουργήσει η κλινική. Εκεί είναι το πρόβληµά
µας. Το πρόβληµά µας είναι στους τρόπους. Έχουµε τους πε-
ρισσότερους γιατρούς από οποιαδήποτε άλλη χώρα του ΟΟΣΑ
και άδειο το σύστηµα υγείας. Και θα συνεχίσουµε να το έχουµε
άδειο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Μπαργιώτα, τε-
λειώσαµε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Μια κουβέντα µόνο. Ένα
δευτερόλεπτο.

Θέλω να κάνω µόνο ένα σχόλιο και τελειώνω µε αυτό –κλείνω,
κύριε Πρόεδρε-, επειδή ακούστηκε πάλι αυτό το περίφηµο σύ-
στηµα της Πορτογαλίας, που θα το αντιγράψουµε, λέει, και θα
το φέρουµε στην Ελλάδα. Να πω µόνο µε δυο λόγια γιατί δεν θα
µπορέσουµε να το κάνουµε, ανεξάρτητα από το τι ετοιµάζει η
Κυβέρνηση για την πρωτοβάθµια υγεία. Θα το δούµε όταν θα κα-
τατεθεί πλήρως.

Τι έχει η Πορτογαλία που δεν έχει η Ελλάδα; Η Πορτογαλία
έχει ένα σύστηµα υγείας πιστοποιηµένο. Όλες της οι δοµές είναι
πιστοποιηµένες και τα διοικητικά και τα ιατρικά τµήµατα.

Τι άλλο έχει η Πορτογαλία που δεν έχει η Ελλάδα; Μια πολιτική
που εφαρµόζεται από την έναρξη της κρίσης µε πολιτική συµ-
φωνία των µεγάλων πολιτικών δυνάµεων.

Τι τρίτο δεν έχει; Ιδεοληψίες. Στην Πορτογαλία χριστιανοδη-
µοκράτες, σοσιαλδηµοκράτες και ένα µέρος της Αριστεράς συµ-
φώνησαν ότι κάτω από ένα εισόδηµα δεν πληρώνει κανείς τίποτα
κι από εκεί και πέρα έχει κλιµακούµενες χρεώσεις, από τις οποίες
αντλήθηκαν οι πόροι για να γίνει αυτό. Εδώ έχουµε ιδεοληψίες
όπου καταργήσαµε το 5ευρω από όλους, µε λογικές απίθανες.
Αυτά τα πράγµατα που έχει η Πορτογαλία, η Ελλάδα δυσκολεύε-
ται να τα αποκτήσει και επειδή δεν µπορεί να τα αποκτήσει, δεν
µπορεί δυστυχώς να αντιγράψει την κάποτε φτωχότερη χώρα
της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Σας ευχαριστώ για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστώ, κύριε συ-

νάδελφε.
Ο συνάδελφος κ. Αθανάσιος Παπαχριστόπουλος έχει τον

λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Συγχωρείστε µου µια µικρή προσωπική αναφορά. Όταν η Κυ-

βέρνηση του Ανδρέα Παπανδρέου…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριοι συνάδελφοι,
κύριε Λοβέρδο, αν είναι δυνατόν λίγη ησυχία.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Όταν η Κυβέρνηση του
Ανδρέα Παπανδρέου, µε τον Παρασκευά τον Αυγερινό και αργό-
τερα µε τον Γιώργο τον Γεννηµατά…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Πρόεδρε, η επίκαιρη επερώτηση είναι του ΠΑΣΟΚ και το
ΠΑΣΟΚ έχει µιλήσει λιγότερο από όλους συνολικά, αν προσθέ-
σετε τους χρόνους.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Γι’ αυτό υπάρχει ο Κα-
νονισµός και γι’ αυτό υπάρχει και η δυνατότητα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Τι εννοείτε, κύριε Κρε-

µαστινέ; Για να καταλάβω. Υπάρχει µια σειρά οµιλητών και µια
δεδοµένη ανοχή από το Προεδρείο. Τώρα αυτή η ανοχή, προφα-
νώς, από διάφορους συναδέλφους παρεξηγήθηκε. Θεώρησαν
ότι µπορούν να µιλάνε τριπλάσιο χρόνο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Πρέπει να επεκταθεί. Αυτό θέλω να πω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Απλώς, ξέρετε ότι
πρέπει να είµαστε λίγο υπεύθυνοι όλοι στον χρόνο. Δεν γίνεται
αλλιώς.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Δεν γίνεται διαφορετικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Παπαχριστό-
πουλε, ορίστε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Χωρίς να υπονοώ για τον οµιλούντα τίποτα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλω να πάω πολλά
χρόνια πίσω και λέω ότι θα κάνω µια προσωπική αναφορά. Ό,τι
αποφάσισε η κυβέρνηση του Ανδρέα Παπανδρέου πρώτα µε τον
Παρασκευά τον Αυγερινό και έπειτα µε τον αείµνηστο τον Γιώργο
τον Γεννηµατά ήταν ένα βήµα επαναστατικό, πράγµατι, κανείς
δεν το αµφισβήτησε και µάλιστα µε πολύ χαρά ενταχθήκαµε όλοι
τότε, γιατί ήταν πραγµατικά µεγάλη τοµή στον χώρο της υγείας.

Επίσης, θέλω να αναφερθώ θετικά και για τον Αλέκο τον Πα-
παδόπουλο, που θεωρώ ότι ήταν ένας πολύ έντιµος Υπουργός
και µάλιστα εκπαραθυρώθηκε όταν πήγε να αφαιρέσει κάποια
από τα πολλά προνόµια που είχαν οι πανεπιστηµιακοί.

Θέλω, όµως, να προσγειωθούµε στην πραγµατικότητα, γιατί
έζησα -κι αυτή είναι η προσωπική µου αναφορά-, πάνω από
τριάντα πέντε χρόνια, ήταν δεύτερο µου σπίτι το δηµόσιο νοσο-
κοµείο και το λέω και το εννοώ. Αν µη τι άλλο µια γνώση παρα-
πάνω, από ότι έχουν όλοι όσοι µίλησαν, τους οποίους σέβοµαι,
πιστεύω ότι δικαιούµαι να έχω. 

Θέλω, λοιπόν, να θυµίσω τα εξής: Ήταν πράγµατι ένα επανα-
στατικό βήµα και το αγκαλιάσαµε όλοι και τότε, µε πολλή αγάπη
και πίστη. Πέρασαν χρόνια, όµως, κι είτε το θέλουµε είτε όχι αυτό
το σύστηµα εκφυλίστηκε. 

Και πολύ σύντοµα θα σας πω το εξής, για να προσγειωθούµε
στην πραγµατικότητα: Τα διεθνή standards λένε ότι στη µονάδα
εντατικής θεραπείας έχεις δικαίωµα να έχεις δεκαπέντε έως εί-
κοσι κρεβάτια, αλλιώς πάµε σε δεύτερη διεύθυνση. Υπήρχε δι-
ευθυντής, δεν θέλω να πω σε ποιο νοσοκοµείο, που είχε πάνω
από εκατό κρεβάτια. Τα φακελάκια τότε στην υγεία κυµαίνονταν
σε θωρακοχειρουργικές και αγγειοχειρουργικές επεµβάσεις
πάνω από 10 χιλιάδες και δεν µιλάω για ιδιωτικά, µιλάω µέσα στο
δηµόσιο νοσοκοµείο. Το δε «πάρτι» των προµηθευτών ήταν δε-
δοµένο. Μόνο οι εξοπλισµοί ξεπερνούσαν το «πάρτι» που γινόταν
στην υγεία, από τους προµηθευτές -λυπάµαι που το λέω-, όχι
όλους, αλλά πάρα πολλούς δυστυχώς µεγαλόσχηµους στο χώρο
της υγείας εκείνης της εποχής. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Ήταν ένα σύστηµα που ενώ το αγκαλιάσαµε όλοι µε αγάπη,
είχε αρχίσει να καταρρέει και έφθασε στα πρόθυρα της κατάρ-
ρευσης. Και έβλεπες έναν θησαυρό, πραγµατικά παραµεληµένο,
να περνάει ο ένας Υπουργός µετά τον άλλον και να µην γίνεται
τίποτα και να λες «τι γίνεται τώρα;». Συνέχιζε πάντως να έχει την
αίγλη του, γιατί όταν πέρναγε το τρίωρο, τα «γκλαµουροϊδιωτικά»
νοσοκοµεία, στα δύσκολα, τα επιπληγµένα περιστατικά κατέφευ-
γαν σε µας. Σαν συντονιστής εφηµερίας εγώ θυµάµαι τα περι-
στατικά, που έρχονταν στις καρδιολογικές και σε όλες τις άλλες
πτέρυγες στα κρατικά νοσοκοµεία. Ωραίοι αυτοί, καλές νοσοκό-
µες, καλοντυµένες, εµάς µας κατηγορούσαν, αλλά στα δύσκολα
εµείς πάλι. 

Τι θέλω να πω; Εκεί που πιστεύαµε όλοι ότι αυτή η ιστορία τε-
λειώνει οριστικά, πετάγονταν το ένα µετά το άλλο τα ιδιωτικά νο-
σοκοµεία σαν τα µανιτάρια και σχεδόν είχε εγκαταλειφθεί το
σύστηµα. Μπορώ να επιχειρηµατολογώ µέχρι αύριο. Είµαι από
αυτούς που -συγχωρείστε µου την έκφραση- ούρλιαζα επί χρόνια
για τις ελλείψεις που υπήρχαν στις µονάδες εντατικής θερα-
πείας. Έβαζα φωνές, γιατί ήταν «εµπόλεµη ζώνη» στα τµήµατα
επειγόντων, κάθε τέσσερις µέρες. Γιατί στις αποµακρυσµένες
περιοχές της χώρας δεν υπάρχουν ειδικευµένοι γιατροί. Κοροϊ-
δεύαµε τον κόσµο µε τα δήθεν αγροτικά ιατρεία. Κι εγώ το έκανα
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αυτό, που ούτε ένεση δεν ήξερα να κάνω και µε έστειλαν σε απο-
µακρυσµένο αγροτικό. 

Για πρώτη φορά -και δεν επαινώ κανέναν- υπάρχει ο εχθρός
του καλού, που είναι το καλύτερο. Για πρώτη φορά, αυτή η Κυ-
βέρνηση -δεν µηδενίζω τίποτα από τους προηγούµενους, αλλά
αν θέλετε µπορώ να µιλήσω, όµως-, σε µια συγκυρία όπου δεν
έχει ο Έλληνας να πληρώσει και που έχουµε και ανθρώπους πιο
φτωχούς από ότι πριν, έδωσε βάρος στη δηµόσια υγεία. Είδαµε
για πρώτη φορά ασθενοφόρα, µετά από επτά χρόνια µε περίερ-
γους διαγωνισµούς, είδαµε για πρώτη αυτά τα εκατόν πενήντα
κρεβάτια, που στη συνέχεια έγιναν διακόσια, σιγά-σιγά να γεµί-
ζουν. Δεν είπαµε ότι λύθηκε το πρόβληµα. Είδαµε µια τάξη στα
τµήµατα επειγόντων περιστατικών. 

Και επειδή άκουσα κάτι για τους διοικητές, είχα προσωπική εµ-
πειρία από δικό µου συγγενικό άτοµο. Στις 3.30’ τα ξηµερώµατα,
στα επείγοντα ήταν η διοικήτρια του «Ευαγγελισµού» εκεί, πα-
ρούσα. Έναν µήνα πριν ο διοικητής του «Γεννηµατά» ήταν κι
αυτός παρών, στις 12.00’ το βράδυ. Τα λέω αυτά γιατί άκουσα
πάρα πολλά για δήθεν κοµµατικές διοικήσεις κ.λπ.. Κάντε το. Πη-
γαίνετε µια βόλτα σε αυτά τα δύο µεγάλα νοσοκοµεία και θα
δείτε τη διαφορά.

Φίλες και φίλοι, άκουσα πάρα πολλά στην επερώτηση. Έχει
αναφαίρετο δικαίωµα ένα κόµµα να κάνει επερώτηση και νοµίζω
ότι είναι πολύ σωστό και θετικό. Και θέλω να χαιρετίσω δυο-
τρεις, τουλάχιστον, από τους οµιλητές, όπως τον κ. Κρεµαστινό
που κάνει την κριτική του, η οποία είναι πολύ σκληρή, αλλά ήπια,
ωραία, εποικοδοµητική. Δεν χωράει όξυνση στον χώρο της
υγείας. Είναι πολύ σοβαρό θέµα και κρατάει πολλά χρόνια αυτή
η ιστορία.

Θέλω, όµως, να θυµίσω τα εξής: Κανείς δεν είναι µε παρθενο-
γένεση σ’ αυτή την Αίθουσα. Έχουµε ανάγκη τα εκατόν σαράντα
εκατοµµύρια που χρωστάει το κόµµα σας στην υγεία και άλλα
τόσα περίπου που χρωστάει η Νέα Δηµοκρατία. Πείτε µας. Το
αναγνωρίζετε; Θα τα δώσετε; Τι θα κάνετε; Έχουµε ανάγκη από
έντιµους πολιτικούς.

Θέλω να σας θυµίσω κάτι. Λυπάµαι που το κάνω, αλλά θέλω
να προσγειωθείτε στην πραγµατικότητα. Σήµερα κιόλας ένας άν-
θρωπος µε τον οποίο δεν έχω τίποτα και του εύχοµαι να βρει το
δίκιο του, παραπέµπεται για απιστία και απάτη. Τρεις φορές εγ-
γυήθηκε το δάνειο των πέντε εκατοµµυρίων που πήρε από τη
«ΣΥΡΙΖΑ BANK» το κόµµα σας τρεις φορές σε διαφορετικές τρά-
πεζες και αυτό λέγεται απάτη. Δεν θέλω να πω ούτε το όνοµά
του. Ο ίδιος άνθρωπος έδωσε σε ιδιωτικό ΙΕΚ –σήµερα παραπέµ-
πεται- 4.700 δόσεις µε ηµεροµηνία αποπληρωµής µετά από τε-
τρακόσια χρόνια. Έτυχε, είχε την ατυχία να είναι και ταµίας
εκείνη την εποχή για τα εκατόν σαράντα. Πάει αυτή τη στιγµή για
απιστία. 

Θέλω να σας θυµίσω ότι ο κ. Παπαντωνίου είχε καταδικαστεί
για το «πόθεν έσχες». Δικοί σας άνθρωποι. Θέλω να σας θυµίσω
ότι ο κ. Μαντέλης θα είναι στο εδώλιο του κατηγορουµένου πολύ
σύντοµα. Το ίδιο και ο κ. Τσουκάτος. Δεν µιλάω για τον Άκη. Είναι
χιλιοειπωµένο το θέµα. Είναι και άλλοι πολλοί. Νοµίζω, λοιπόν,
ότι µία αυτοκριτική δεν βλάπτει. Καλά κάνετε και κάνετε τις ερω-
τήσεις σας, αλλά η πραγµατικότητα είναι πολύ σκληρή. 

Επειδή ακούω πάρα πολλά για τον συγκεκριµένο Αναπληρωτή
Υπουργό, τον Παύλο Πολάκη, θέλω εγώ να πω δυο κουβέντες
και να µε συγχωρέσει ο φίλος µου ο Αντρέας τον οποίο αγαπάω
και το ξέρει. Με τον Πολάκη το ’99 –συγχωρέστε µε, είναι µία
απρέπεια δική µου, το λέω εγώ γιατί εκείνος δεν το λέει- περά-
σαµε στην εµπόλεµη ζώνη δεκαοκτώ ώρες, τότε που βοµβαρδι-
ζόταν η Γιουγκοσλαβία απ’ όλον τον πλανήτη. Ο Πολάκης είναι
έντιµος και έχει πέσει όλο το σύστηµα επάνω γιατί συγκρούεται
µετωπικά µε την διαπλοκή. Τα υπόλοιπα τα θεωρώ κουτσοµπολιά
και µυθεύµατα. 

Τελειώνοντας, θέλω πω το εξής: Άκουσα µε µεγάλη προσοχή
τις επτά προτάσεις που έκανε η κ. Γεννηµατά. Ελάτε να κά-
τσουµε να συζητήσουµε για την ηλεκτρονική κάρτα υγείας, για
όλα όσα λέτε. Θα σας ρωτήσει κάποιος: Είκοσι χρόνια, ρε παιδιά,
ήσασταν. Είκοσι χρόνια ήσασταν κυβερνήσεις. Δεν βλάπτει µια
αυτοκριτική αυτή τη στιγµή και πιστεύω ότι όσοι την έκαναν, κέρ-
δισαν.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε πολύ.
Η συνάδελφος κ. Θεοδώρα Μεγαλοοικονόµου από την Ένωση

Κεντρώων έχει τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Σας ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, θεωρώ ότι το επίπεδο πολιτισµού µιας χώρας

αποδεικνύεται κυρίως από το πώς φέρεται στους ασθενείς και
πρωτίστως στους ασθενείς, που είναι οικονοµικά αδύναµοι. Δεν
νοείται χώρα πολιτισµένου κόσµου που να µην εξασφαλίζει όλες
τις βασικές ιατρικές δοµές για τους πολίτες της.

Δυστυχώς, στην Ελλάδα κάθε χρόνο πολλαπλασιάζονται τα
προβλήµατα στην υγεία αντί να βελτιώνονται. Φυσικά, δεν φταίει
το νοσηλευτικό προσωπικό, ούτε οι ιατροί, ούτε οι νοσηλευτές
µας που κάνουν τα αδύνατα δυνατά κάτω από πάρα πολύ αντί-
ξοες συνθήκες για να αντιµετωπίσουν τις δυσκολίες. Το πρό-
βληµα στα νοσοκοµεία µας είναι τεράστιο και γιγαντώθηκε
φυσικά ακόµα περισσότερο στα χρόνια της κρίσης. 

Η πανελλήνια οµοσπονδία εργαζοµένων στα δηµόσια νοσοκο-
µεία καταγγέλλει την κατάσταση που επικρατεί, την οποία φυ-
σικά ξέρουµε όλοι µας. Μάλιστα, καταθέτω ένα έντυπο που τα
αναφέρει αυτά αναλυτικά για όλα τα νοσοκοµεία.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Θεοδώρα Μεγαλοοικονόµου
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα αναφερθώ στους καρκινοπαθείς. Οι καρκινοπαθείς, όπως
γνωρίζετε, περιµένουν πάρα πολύ µεγάλες λίστες αναµονής για
να κάνουν την απαραίτητη ακτινοθεραπεία τους. Το ίδιο συµπέ-
ρασµα βγήκε και στην πρόσφατη έρευνα της Εθνικής Σχολής Δη-
µόσιας Υγείας για τον καρκίνο του µαστού. 

Οι µεγαλύτερες καθυστερήσεις παρατηρούνται στο στάδιο
αναµονής για την ακτινοθεραπεία. Φυσικά οι περισσότεροι ασθε-
νείς δεν µπορούν να πληρώσουν το κόστος της θεραπείας σε
ιδιωτικά ιδρύµατα, καθώς είναι πάρα πολύ υψηλό, όπως ξέρετε,
κύριοι Υπουργοί. Τα ακτινοθεραπευτικά µηχανήµατα στην Ελ-
λάδα αντιστοιχούν ένα προς ένα εκατοµµύριο πολίτες, ενώ θα
έπρεπε να είναι ένα προς διακόσιες χιλιάδες πολίτες. Η ανεπάρ-
κεια είναι δεδοµένη. Δεν χρειάζεται συζήτηση. 

Μία από τις σοβαρές πληγές που έχουµε αντιµετωπίσει είναι
ότι µεγάλα αντικαρκινικά, όπως το νοσοκοµείο «Μεταξά», που
εξυπηρετεί όλη την Αττική και τα νησιά µας ακόµη –και, µάλιστα,
θα καταθέσω και επίκαιρη ερώτηση, που είχα κάνει στον
Υπουργό από τον Απρίλιο- έχει χαλασµένο αξονικό τοµογράφο
επί τρία χρόνια. Δεν έχει µαγνητικό τοµογράφο. Αν είναι δυνα-
τόν!

(Στο σηµείο αυτό Βουλευτής η κ. Θεοδώρα Μεγαλοοικονόµου
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ακούστε, κύριοι συνάδελφοι, επίσης ότι τα σεντόνια του τα
πλένει στο «Τζάνειο». Ευτυχώς που είναι και το «Τζάνειο» πάρα
πολύ κοντά.

Μαθαίνουµε ότι από το ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος» περιµένει
να του κάνει δωρεά έναν αξονικό τοµογράφο. Όµως, ήδη το
ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος» έκανε δωρεά µηχάνηµα ακτινοθερα-
πείας, το οποίο –ακούστε!- δεν παραδίδεται, επειδή –λέει- δεν
πληρείται ο όρος της δωρεάς, που προβλέπει έτοιµο χώρο υπο-
δοχής και επαρκώς στελεχωµένο τµήµα. Αν είναι δυνατόν! Να
µας χαρίζουν και εµείς να κοιτάµε τα δόντια. Να µην έχετε στε-
λεχώσει το τµήµα που θα πάρετε το µηχάνηµα ακτινοθεραπείας; 

Εάν ισχύουν αυτά, κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι είστε άµεσα
υπεύθυνος για όλους τους ασθενείς που δεν κάνουν σωστά την
ακτινοθεραπεία τους. Αν ο ασθενής δεν κάνει την ακτινοθερα-
πεία που πρέπει την καθορισµένη ώρα και περίοδο, είναι καταδι-
κασµένος. Αν όντως το ίδρυµα «Σταύρος Νιάρχος» έχει τη
διάθεση να πληρώσει το ακριβό µηχάνηµα και αυτό το αµελείτε,
τότε συζητάµε για µια πολιτική που δεν έχει καµµία σοβαρότητα
και µόνο ευθύνες έχετε, κύριε Υπουργέ, και, µάλιστα ,τελείως
αδικαιολόγητες.
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Επίσης, καµµία δικαιολογία δεν υπάρχει για την απαράδεκτη
κατάσταση που συµβαίνει στο µαιευτήριο «Αλεξάνδρα». Το µαι-
ευτήριο «Αλεξάνδρα» -νοµίζω ότι το ξέρετε- είναι µαιευτήριο, δεν
είναι νοσοκοµείο. Όταν είχα πρωτοεκλεγεί Βουλευτής και ενη-
µερώθηκα ότι το «Αλεξάνδρα» έχει πάρα πολλά προβλήµατα µε
τα φιλοξενούµενα παιδιά, που από νεογνά ηµερών φιλοξενούνται
εκεί µέσα µέχρι ενός έτους, το επισκέφθηκα από µόνη µου. Το
απαράδεκτο είναι ότι ακόµη και τώρα είναι ίδια η κατάσταση. Θα
καταθέσω δηµοσιεύµατα που ισχύουν ακόµη τώρα,. Δηλαδή, τα
µωρά είναι στοιβαγµένα σε πέντε τετραγωνικά από ηµερών µέχρι
δώδεκα µηνών, δεν έχουν δει ποτέ ήλιο, είναι εγκαταλελειµµένα
από µητέρες ναρκοµανείς και χρειάζονται µεθαδόνη. 

(Στο σηµείο αυτό Βουλευτής η κ. Θεοδώρα Μεγαλοοικονόµου
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όλο αυτό το συγκλονιστικό θέαµα παραµένει το ίδιο, παρ’ όλο
που, κύριε Υπουργέ, κύριε Πολάκη, το είχατε αναγνωρίσει και εί-
χατε πει ότι θα επιµεληθείτε. Εγώ πήγα ξανά, βρήκα και τον δι-
ευθυντή του τµήµατος νεογνών. Όµως, νοµίζω ότι η κατάσταση
παραµένει ίδια, όπως ήταν και πριν. Δεν ξέρω. Πρέπει να το
φροντίσετε. Οπότε, βλέπουµε ότι η υγεία εξακολουθεί να ακο-
λουθεί τα ίδια χνάρια. Δεν βλέπω καµµία βελτίωση.

Μάλιστα, στο γραφείο µου έχω λάβει πολλές επιστολές από
διάφορα νοσοκοµεία της χώρας, παρ’ όλο που δεν είναι η περι-
φέρειά µου, όπως από τη Λευκάδα, από τη Ζάκυνθο -ίσως επειδή
έχω συνδεθεί µε τα Κύθηρα- και από άλλες ακριτικές περιοχές,
οι οποίες εκφράζουν την απόλυτη απόγνωσή τους λέγοντας η
πολιτεία τους έχει εγκαταλείψει.

Μάλιστα, καταθέτω δύο ερωτήσεις, µία για το νοσοκοµείο της
Ζακύνθου και µία για το νοσοκοµείο της Λευκάδας, µαζί και µε
την επίκαιρη του µαιευτηρίου «Αλεξάνδρα».

(Στο σηµείο αυτό Βουλευτής η κ. Θεοδώρα Μεγαλοοικονόµου
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Οπότε, κύριοι Υπουργοί, φθάσατε µετά από ένα έτος που είστε
Υπουργοί Υγείας να βρισκόµαστε στον ίδιο παρονοµαστή. Εγώ
δεν έχω δει καµµία βελτίωση. Αυτά που σας ανέφερα, τα έχω
ζήσει η ίδια. Δεν βλέπω καµµία βελτίωση να έχετε κάνει.

Οι θέσεις δεν έχουν απολύτως καµµία αξία, θεωρώ, αν δεν
έχουν αποτέλεσµα. Δυστυχώς, δεν µας έχετε δώσει αποδείξεις
ότι έχετε φέρει κάποιο αποτέλεσµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε, κυρία

συνάδελφε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από τη παρέµβαση του

Αναπληρωτή Υπουργού Υγείας κ. Παύλου Πολάκη, θα πάρει τη
δευτερολογία της η κ. Χριστοφιλοπούλου, η οποία πρέπει να µε-
τάσχει σε άλλη επιτροπή, στην οποία είναι µέλος και συνεδριάζει
τώρα.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Αυτό προβλέπει ο Κανο-
νισµός της Βουλής, κύριε Πρόεδρε. Πρώτα δευτερολογούµε
εµείς!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Το ξέρω. Απλώς ζή-
τησε και επέµεινε στο αίτηµά του ο κύριος Υπουργός να µιλήσει
µετά από εσάς. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, χάρηκα
που σας άκουσα να αναφέρεστε στο ΕΣΥ και να παραδέχεστε τη
µεγάλη συµβολή του. Όµως, µου έκανε τροµερή εντύπωση το
γεγονός ότι σπεύσατε µέσα σε λίγα λεπτά στην ουσία να κατε-
δαφίσετε τις προτάσεις της κ. Γεννηµατά, λέγοντας ότι η Δηµο-
κρατική Συµπαράταξη ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ, όπως είµαστε σήµερα,
δεν έχει πρόταση για την υγεία. 

Περίµενα ότι θα το κάνατε µε µεγαλύτερη σοβαρότητα, έχον-
τας ρίξει έστω µια µατιά στο πρόγραµµά µας για ένα νέο σύ-
στηµα υγείας. Επειδή δεν είναι λίγο αυτό που βγήκε από την
τελευταία µας Συνδιάσκεψη του Μαΐου θα ήθελα να το καταθέσω
στα Πρακτικά. Θα ήθελα να το δείτε και –εφόσον σας άκουσα να
µας προσκαλείτε- να συζητήσουµε πολύ ευχαρίστως για όλα όσα
προτείνουµε εκεί. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Παρασκευή Χριστοφιλοπού-
λου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ θα συµφωνήσω µε
όσους από τους προλαλήσαντες –ο κ. Μπαργιώτας είναι ένας
από αυτούς- επιχειρηµατολόγησαν ότι ΕΣΥ δεν χρειάζεται απλώς
χρήµατα ή µόνο προσλήψεις. Το ΕΣΥ χρειάζεται πάνω και πρώτα
από όλα αναδιοργάνωση, που θα του δώσει µεγαλύτερη αυτο-
τέλεια από την εκάστοτε εξουσία. Και αυτό θα δείτε ότι είναι πυ-
ρήνας της πρότασής µας. 

Ο δεύτερος πυρήνας, για τον οποίο σας µίλησε ο κ. Κωνσταν-
τινόπουλος, που είναι η πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, είναι επί-
σης ένα πεδίο δόξης λαµπρό, στο οποίο εάν είχατε τη θέληση
πάνω στο υπάρχον σχέδιο να κάνετε τις δικές σας βελτιώσεις,
νοµίζω ότι τα πράγµατα θα ήταν καλύτερα για όλους µας και για
τη χώρα, για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, για τον Έλληνα ασθενή
και για τον Έλληνα πολίτη, γιατί η υγεία δεν αφορά µόνο τους
ασθενής και εσείς ως γιατρός το γνωρίζετε καλά. 

Εάν, λοιπόν, θέλατε να βελτιώσετε αυτό το σύστηµα κατά το
δοκούν έπρεπε να το φέρετε σε διαβούλευση, ούτως ώστε όλες
οι πτέρυγες της Βουλής να µπορέσουµε να βρούµε µια κοινή συ-
νισταµένη. Απευθύνοµαι και στους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ.
Άκουσα τον κ. Παπαδόπουλο που µίλησε πριν. 

Θέλω να αναφερθώ, κύριε Υπουργέ, σε έναν συνάδελφό σας
–και περισσότερο συνάδελφό µου στο Ανοικτό Πανεπιστήµιο- τον
καθηγητή κ. Δηµήτριο Νιάκα, ο οποίος έχει γράψει ένα µικρό πό-
νηµα παρατηρήσεων. Μέσα σε αυτό λέει –και νοµίζω µε φιλική
προς την Κυβέρνηση και προς εσάς διάθεση, να βοηθήσει ήθελε
ο άνθρωπος- και αναφέρεται στο γεγονός ότι το σύστηµα που
προτείνετε δεν άµεσες δυνατότητες εφαρµογής και είναι πάνω
από την αρχή. Δηλαδή, πετάµε κάτι, λέµε µια ωραία ιδέα και εγώ
αυτή την ώρα δεν θέλω να αµφισβητήσω τις δικές σας προθέ-
σεις, ότι δεν θέλετε να στήσετε ένα σοβαρό σύστηµα πρωτοβάθ-
µιας υγείας. 

Καταθέτω και τις ενστάσεις του καθηγητή κ. Νιάκα στην επι-
τροπή και νοµίζω ότι είναι καλό να το σκεφτούµε τουλάχιστον,
εάν θέλουµε να κάνουµε µία σοβαρή συζήτηση πάνω στην πρω-
τοβάθµια υγεία. Επιµένουµε ότι δεν είναι σοβαρό έτσι όπως πα-
ρουσιάστηκε και θα δείτε ότι υπάρχουν και στη δική σας
πρόταση κάποιες ελλείψεις. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Παρασκευή Χριστοφιλοπού-
λου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τέλος, µας είπατε για τους διασώστες. Επισκέφθηκα πρό-
σφατα το ΕΚΑΒ. Κατ’ αρχάς, να σας πω ότι οι εκατόν ογδόντα
επτά διασώστες ήταν αποτέλεσµα της υλοποίησης της προκή-
ρυξης που είχε ολοκληρωθεί πριν έρθει ο ΣΥΡΙΖΑ στην εξουσία.
Καλώς, είναι στα συν. Δεν λέω ότι κακώς κάνατε. 

Όµως, για να βάζουµε τα πράγµατα στη θέση τους, µε τους
διασώστες του ΕΚΑΒ –και καλά κάνατε, δεν σας ψέγω γι’ αυτό,
αντίθετα- ολοκληρώσατε αυτό που η προηγούµενη Κυβέρνηση
είχε προχωρήσει. Είχε προχωρήσει και είχε ολοκληρώσει την
προκήρυξη. Μπράβο που τους πήρατε, αλλά το είχαµε ξεκινήσει.
Δεν γίνονται αυτά διά παρθενογενέσεως. Εάν θέλατε τη συµβολή
µας τη θετική των άλλων κοµµάτων και της Αντιπολίτευσης, θα
πρέπει να αναγνωρίζετε ότι οι εκατόν ογδόντα επτά διασώστες
του ΕΚΑΒ ήταν έργο εξ ολοκλήρου δικό µας. Ευχαριστώ πολύ,
συνεχίζω.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Είχε παγώσει για
χρόνια! 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ας «ξεπαγώσετε», κύριε
Υπουργέ, εκείνες τις έρηµες εννιακόσιες ογδόντα πέντε θέσεις
εγκεκριµένες µε πράξεις του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους
και µετά µιλάµε. Κάντε µία πρόσληψη µονίµων, µία στο ΕΣΥ,
«αριθµός 1» και µετά µιλήστε!

Μιλήσατε για επικουρικούς. Όχι, κύριε Υπουργέ, οι επικουρικοί
είναι αυτοί που εσείς καταγγέλλατε και λέγατε ότι εσείς όταν θα
ερχόσασταν στην εξουσία, δεν θα προσλαµβάνετε επικουρικούς,
γιατί, όπως λέγατε, επιβαρύνουν τα νοσοκοµεία. Τα νοσοκοµεία
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επιβαρύνουν και σήµερα προσλαµβάνετε, επικουρικούς, γιατί
τους έχετε ανάγκη. 

Προσέξτε: Εµείς δεν σας λέµε να µην προσλάβετε επικουρι-
κούς. Να προσλάβετε επικουρικούς! Μην το εµφανίζετε ως
προσλήψεις! Άλλο είναι οι προσλήψεις, άλλο οι επικουρικοί. Δεν
µπορείτε να λέτε στον κόσµο ή να βαφτίζετε τους επικουρικούς
γιατρούς «προσλήψεις». Δεν γίνονται αυτά! 

Νοµίζω ότι τουλάχιστον θα πρέπει να παραδεχθείτε ότι αυτή
η θέση που είχατε, ότι οι επικουρικοί πρέπει να καταργηθούν,
δεν µπορεί να εφαρµοστεί. 

Τελειώνοντας, θα ήθελα να πω µία λέξη, γιατί νοµίζω ότι για
την ιστορία πρέπει να ειπωθεί. Εκεί που φαίνεται ότι διαφέρουµε
στην αντίληψη –γιατί είδα ότι κατακεραυνώσατε τον Αλέκο Πα-
παδόπουλο- είναι ότι το ΕΣΥ δεν είναι ένα µονολιθικό πράγµα και
δεν πιστεύουµε ότι όπως διαµορφώθηκε το 1980 έτσι πρέπει να
µείνει. Επειδή άκουσα να µας κατηγορούν ότι λέµε ό,τι λέει η
ΠΟΕΔΗΝ, όχι, εµείς έχουµε διαφορετικές απόψεις µε την ΠΟΕ-
ΔΗΝ σε αρκετά ζητήµατα. Ένα από αυτά είναι το αν θα µείνει ως
µονολιθικό απολίθωµα το ΕΣΥ. Δεν είναι έτσι. Το ΕΣΥ πρέπει να
απαντήσει στα νέα επιδηµιολογικά δεδοµένα, στη γήρανση του
πληθυσµού, στις αλλαγές των συνθηκών, στο προσφυγικό, σε
µια σειρά από προκλήσεις που το ΕΣΥ σήµερα αντιµετωπίζει. 

Εκεί είναι η ιστορία, κύριε Υπουργέ και όχι στο αν βάζουµε
απογευµατινά ιατρεία. Βεβαίως, βάζουµε! Και καλά κάνουµε και
βάζουµε. 

Εν πάση περιπτώσει, να ρωτήσω εγώ τον Έλληνα φορολογού-
µενο και κυρίως τον Έλληνα ασφαλισµένο τι είναι καλύτερο, το
να πληρώνει ένα µικρό ποσό –που µακάρι να το βγάζαµε και αυτό
τελείως- 5 ευρώ, πηγαίνοντας στο νοσοκοµείο, ή να έχει επιβά-
ρυνση, όπως βάλατε εσείς σε όλους τους συνταξιούχους και σε
όλους τους ασφαλισµένους στις εισφορές υγείας.

Μάλιστα, κύριε Υπουργέ -σας το είπε ο κ. Λοβέρδος πριν- επι-
βαρύνοντας τους ασφαλισµένους και τελικά ο ΕΟΠΥΥ δεν τα
λαµβάνει. 

Εµείς, λοιπόν –και θα το δείτε και στις προτάσεις µας και τε-
λειώνω, κύριε Πρόεδρε- λέµε: Τολµήστε! Πάρτε τον ΕΟΠΥΥ υπό
το Υπουργείο Υγείας και κάντε τον αποκλειστικό αγοραστή υπη-
ρεσιών υγείας και µόνο! 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τι είναι τώρα; Απο-
κλειστικός αγοραστής είναι!

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Όπως είπε η κ. Γεννη-
µατά -και είναι στις προτάσεις µας- ένας δηµόσιος ασφαλιστικός
οργανισµός, αυτό σηµαίνει εξυγίανση, αυτό σηµαίνει τόλµη. Έτσι
το είχαµε σκεφθεί. Το θεσµοθετήσαµε. Κάντε το, όµως! 

Εµείς τις θετικές προτάσεις ούτε τις µηδενίζουµε ούτε δεν τις
στηρίζουµε. Έχετε δει ότι υπάρχουν διατάξεις τις οποίες στηρί-
ξαµε, άλλες γιατί τις πιστεύαµε και άλλες γιατί καταλαβαίναµε,
έχοντας ζήσει τις δύσκολες στιγµές, έχοντας ζήσει την ανάγκη
υπό την οποία κληθήκατε να νοµοθετήσετε. 

Χρειάζεται σοβαρότητα, λοιπόν, χρειάζεται υπευθυνότητα. Δεν
χρειάζεται βαφτίσια και δεν χρειάζεται πολλά λόγια και ταξίµατα.
Θέλει δουλειά και συνεννόηση. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, πριν κατέβει
από το Βήµα η κ. Χριστοφιλοπούλου, νοµίζω ότι πρέπει να επα-
νορθώσουµε, αν µπορούµε, µία προσωπική αδικία που γίνεται
στο πρόσωπο του Παύλου Πολάκη. Για µία σηµαντική του προ-
σφορά στα ζητήµατα της υγείας είναι άδικη η κριτική που του
κάνετε, που τον χαρακτηρίζετε «νεκροθάφτη του συστήµατος
υγείας». 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ακούστε, κύριε Παπαδό-
πουλε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κυρία Χριστοφιλοπού-
λου, δεν υπάρχει τέτοια διαδικασία να απαντήσουµε σε αυτό το
ζήτηµα. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Έπρεπε να το κάνετε εσείς,
κύριε Πρόεδρε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Τι λέτε, κύριε συνά-
δελφε; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Ο καθένας καταλαβαίνει τις

υποχρεώσεις του όπως θέλει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Όταν έγινε αναφορά

στον Αλέκο Παπαδόπουλο, έπρεπε να κάνω παρέµβαση και να
του πω «δεν έχετε δίκιο, κύριε Υπουργέ»; Από πού και ως πού; Ο
Προεδρεύων διαχειρίζεται τη συζήτηση, δεν κάνει τίποτα παρα-
πάνω. Πώς το λέτε αυτό; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει, όπως νοµίζετε. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Είπα ότι ο χαρακτηρι-

σµός ήταν πολιτικός. Το τεκµηρίωσα σε σχέση µε την κατάντια
του ΕΣΥ και το τεκµηρίωσα πολιτικά πάντα και όχι προσωπικά,
κύριε συνάδελφε. Θα µπορούσα έτι περαιτέρω από αυτά που
ακούσατε και από συναδέλφους για το τι έγινε µε τη γρίπη να
λαϊκίσω. Δεν το έκανα, κρατήθηκα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κυρία Χριστοφιλοπού-
λου, τελειώσαµε µε αυτό το θέµα.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Πραγµατικά ήθελα να το
πω πολιτικά και να µην το πω προσωπικά. Αυτό και µόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Υπουργέ, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι και όσοι θα ακολουθήσουν για δευ-
τερολογίες, πρέπει να συνεννοηθούµε για κάτι. Έχουµε φύγει
τελείως από τον χρόνο και υπάρχει ένα ζήτηµα του Προεδρεύον-
τος. Δεν µπορώ να κάτσω πάνω από τρεις ώρες εδώ και δεν
υπάρχει αντικαταστάτης µου. Κλείνω τρίωρο. Ευχαριστώ.

Κύριε Πολάκη, έχετε τον λόγο για δέκα λεπτά.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευ-

χαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Το τελευταίο διάστηµα εξελίσσεται ένας απερίγραπτος γκεµ-

πελισµός. Λέµε µισές αλήθειες, λέµε ολόκληρα ψέµατα –και
µιλάω για την πλευρά της Αντιπολίτευσης, µε τη µεγάλη βοήθεια
των συστηµικών ΜΜΕ, ηλεκτρονικών και έντυπων-, πιστεύοντας
ότι έτσι θα διαµορφώσουµε τους όρους µιας αλλαγής του πολι-
τικού σκηνικού. Αυτό το σενάριο θα αποτύχει.

Ακούγοντάς σας την προηγούµενη ώρα, είναι πάρα πολλά
αυτά που θέλω να πω και πραγµατικά αυτήν τη στιγµή δεν ξέρω
από πού να αρχίσω. Θα µιλήσω πολύ συγκεκριµένα, γιατί εγώ
δεν µιλάω ούτε γενικά, ούτε αόριστα, ούτε µε ρετσέτες. Μιλάω
µε ονόµατα και διευθύνσεις και µε συγκεκριµένα στοιχεία και
πράγµατα.

Πρώτον, πέρσι, από τον Γενάρη του 2015 –ξεκινάω από τα οι-
κονοµικά, γιατί αυτά που είπατε δεν ισχύουν!- µέχρι τον Σεπτέµ-
βρη του 2015 ο κρατικός προϋπολογισµός είχε δώσει 300
εκατοµµύρια ευρώ στα νοσοκοµεία –τόσα είχε δώσει από τον Γε-
νάρη του 2015 µέχρι τον Σεπτέµβρη του 2015- µε έναν προϋπο-
λογισµό να δώσει 1,025 δισεκατοµµύριο. 

Φέτος από τον Γενάρη του 2016 µέχρι τον Σεπτέµβρη του 2016
–αναρτηµένα είναι όλα, ανοίξτε και δείτε τα και όχι, επαναλαµ-
βάνω, αυτά που σας δίνει η ΠΟΕΔΗΝ, γιατί δεν ισχύουν- έχουν
δοθεί 730 εκατοµµύρια σε έναν προϋπολογισµό 1,155 δισεκα-
τοµµύριο. Αυτό ισχύει.

Προηγουµένως τι λέγατε; Δεν δίνουµε, λέει, λεφτά. Αυτή είναι
η πραγµατικότητα. 

Πρώτον, εκτελείται κανονικότατα ο προϋπολογισµός. 
Δεύτερον, πέρσι σώσαµε το σύστηµα διότι πέρσι τον Οκτώβρη

µέχρι τον Δεκέµβρη δώσαµε 885 εκατοµµύρια. Δεν κάναµε
απλώς αύξηση ορίου δαπανών, αλλά δώσαµε και πραγµατικό
χρήµα και έτσι στηρίχθηκε το σύστηµα.

Προκαλώ τον όποιο σοβαρό οικονοµολόγο έχει το Κόµµα σας
να αµφισβητήσει αυτά που λέω και να µην επαναλαµβάνετε αε-
ρολογίες περί των οικονοµικών.

Τρίτον, ο ΕΟΠΥΥ πέρσι, όλη τη χρονιά –ακούστε τα, είναι στοι-
χεία αυτά, εδώ θα µιλάµε µε στοιχεία, δεν θα µιλάµε γενικώς-
έδωσε σε όλα τα νοσοκοµεία της χώρας, συµπεριλαµβανοµένων
πανεπιστηµιακών και στρατιωτικών, έδωσε έναντι των ΚΕΝ, των
Κλειστών Ενοποιηµένων Νοσηλίων, που χρωστάει γύρω στα 85
µε 90 εκατοµµύρια ευρώ µέχρι τον Δεκέµβρη και έδωσε και
13.200.000 ευρώ τις τελευταίες µέρες του Δεκεµβρίου, µε τα
οποία πληρώθηκαν οι τακτικές εφηµερίες που κάθε χρόνο τα
προηγούµενα χρόνια, Νοέµβρη, Δεκέµβρη, κάνατε περικοπή της
τάξεως του 10% µε 15%. Αυτό έγινε. 

Φέτος, µέχρι στιγµής ο ΕΟΠΥΥ έχει πάει στους λογαριασµούς
των νοσοκοµείων –όχι «έχει υπογράψει πίστωση», «έχει πέσει το
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χαρτί», να το πω έτσι λαϊκά- 76 εκατοµµύρια τον Αύγουστο, 76
εκατοµµύρια και κάτι ψιλά τον Σεπτέµβριο και αυτήν τη στιγµή
έχει ενταλµατοποιηµένα προς τον επίτροπο άλλα 70 εκατοµµύ-
ρια ευρώ συν 30 εκατοµµύρια, τα οποία έχουν δοθεί στα πανεπι-
στηµιακά και στα στρατιωτικά νοσοκοµεία. Έχουν δοθεί και
αυτά. 

Αυτή είναι η πραγµατικότητα, όχι ότι δεν δίνει λεφτά ο ΕΟΠΥΥ.
Πρώτη χρονιά από την ίδρυσή του έδωσε αυτά τα χρήµατα. Αυτή
είναι η οικονοµική πραγµατικότητα. Εάν δεν µπορείτε να τη δείτε,
να σας τα στείλουµε αναλυτικά. Είναι αναρτηµένα παντού. Να
µην κάνετε αντιπολίτευση µε πράγµατα που δεν ισχύουν, δηλαδή
µε ολόκληρα ψευδή.

Επίσης εδώ είµαστε, την λέω την κουβέντα και να µου «την
πείτε» µετά. Μέχρι το τέλος του χρόνου θα φτάσουµε πάνω από
500 µε 600 εκατοµµύρια επιχορήγηση του ΕΟΠΥΥ προς τα νο-
σοκοµεία, χωρίς να λαµβάνω υπ’ όψιν µου τα ληξιπρόθεσµα που
θα δώσει. 

Δεν άκουσα επίσης, από κανέναν σας ένα πράγµα που δεν έχει
ιστορικό προηγούµενο, το να δώσουν, να πληρώσουν από τις 25
Ιουλίου µέχρι 5 Σεπτεµβρίου, δηλαδή µέσα στο καλοκαίρι, µέσα
στις άδειες, 574 εκατοµµύρια ευρώ ληξιπρόθεσµα. Ξέρετε τη
διαδικασία που χρειάζεται αυτό. Έγινε τον Αύγουστο. 

Ο ΕΟΠΥΥ έδωσε 313 εκατοµµύρια. Έχουν πάρει άλλα 50 εκα-
τοµµύρια ο ΕΟΠΥΥ και άλλα 50 εκατοµµύρια τα νοσοκοµεία από
την πρώτη δόση, που κατανέµονται τις επόµενες µέρες. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα. Δεν το είδατε αυτό το χρήµα να πέφτει;
Έπεσε, για να µιλάµε για τα οικονοµικά. 

Πάµε τώρα στο προσωπικό. Τα είπε όλα ο κ. Ξανθός. Θα πω
µόνο κάτι που ξέχασε. Ανακοινώνουµε επίσηµα ότι του χρόνου
θα προσληφθούν δύο χιλιάδες µόνιµοι γιατροί σαν πρώτο βήµα.
Αυτό είναι σήµα. Το λέω στα παιδιά µας που είναι έξω, πως ό,τι
γίνει το 2017, θα γίνει και το 2018 και το 2019, για να ξαναγυρί-
σουν πίσω, γιατί για επτά χρόνια δεν διορίσατε άνθρωπο γεννη-
µένο και έρχεστε και µας κουνάτε το δάκτυλο «τι κάνατε µε τους
διορισµούς»! 

Μας κουνάτε το δάκτυλο εσείς και η Νέα Δηµοκρατία για το
ότι εµείς αργούµε να διορίσουµε, που έχετε φτιάξει ένα σαπι-
σµένο µηχανισµό τριάντα χρόνια που για να πάρει ένα πράγµα
από εδώ να το πάει εκεί, θέλει τριακόσιες υπογραφές! Κι έχουµε
χάσει τον ύπνο µας και τρέχουµε από το πρωί έως το βράδυ!

Ανέλαβαν πεντακόσιοι εξήντα οκτώ. Όχι «υπογράφτηκαν» οι
διορισµοί, αλλά ανέλαβαν. Είναι στα νοσοκοµεία από την προκή-
ρυξη των εννιακοσίων οκτώ. Οι άλλοι είναι από το Υπουργείο Ερ-
γασίας, µέχρι το ογδόντα πέντε. Αυτό δεν το µάθατε; Δεν το
ξέρετε; Δεν το βλέπετε; Δεν το γράφουν τα Μέσα Μαζικής Ενη-
µέρωσης που διαβάζετε, για να το δείτε και να µην εκτίθεστε; 

Έχουν αναλάβει αυτοί και έρχονται και οι επόµενοι. Ο πίνακας
των αποτελεσµάτων για τους εξακόσιους ενενήντα από τους χί-
λιους πεντακόσιους τριάντα οκτώ θα ανακοινωθεί την επόµενη
Τετάρτη. Κι αυτό έχει ανακοινωθεί. Κι αυτό δεν το ξέρετε; Δεν το
είδατε γραµµένο; Είναι οι ίδιες θέσεις σε ίδιες ειδικότητες µε την
προηγούµενη προκήρυξη, γι’ αυτό καθυστερήσαµε να βγάλουµε
την πρώτη. 

Οι άλλες οκτακόσιες θα γίνουν µε προκήρυξη. Θα προσπαθή-
σουµε να πάνε µαζί µε τις χίλιες διακόσιες στην τρίτη ΠΥΣ, που
έχουµε πάρει, για να βγει µία προκήρυξη µαζεµένη. Χίλιοι διακό-
σιοι από την τρίτη ΠΥΣ και οκτακόσιοι από τη δεύτερη για να µην
κάνουµε δύο φορές τα χαρτιά. Οι οκτακόσιες είναι νοσηλευτικό
προσωπικό ειδικά για Αθήνα-Θεσσαλονίκη. 

Ο ΕΟΠΥΥ για πρώτη φορά από κατασκευής του δεν βάζει
χρέος. Το µάθατε; Το καταλάβατε; Το είδατε; Έφτιαξε νέο σύ-
στηµα εκκαθάρισης που φεύγει από τη «σαρακοτυραννία» που
είχατε κάνει τα προηγούµενα χρόνια είτε ως ΙΚΑ ΕΟΠΥΥ. Ένας
από αυτούς που παραπέµπεται σήµερα νοµίζω ότι ήταν Διοικη-
τής του ΙΚΑ ένα φεγγάρι. Έλεγε «Σου καταθέτω 100.000, σου
δίνω µε κλειστά τα µάτια. Πάρε τις 90.000 και τις 10.000 άστα
χρέος». 

Αυτό κάνατε τόσα χρόνια, γι’ αυτό µαζεύονταν οι κούτες σε
όλες τις περιφερειακές διευθύνσεις του ΕΟΠΥΥ και έφραζε ο
τόπος. Ειδικά στον Πειραιά δεν µπορούσαν να µπουν. Τώρα φεύ-
γουν οι κούτες, µαζεύονται. Το πήρατε χαµπάρι; Μπήκαµε στην

ηλεκτρονική εποχή, χωρίς να πληρώσει φράγκο ο ΕΟΠΥΥ. 
Δεν έδωσε δραχµή, κύριε Κέλλα και έφτιαξε ένα ηλεκτρονικό

σύστηµα µε το δυναµικό του, το οποίο κάνει την εκκαθάριση.
Έχουν ήδη εκκαθαριστεί, έχουν πληρωθεί τρεις µήνες, πληρώ-
νεται ο τέταρτος, είναι έτοιµος ο πέµπτος και αρχίζει να ετοιµά-
ζεται ο έκτος. Γιατί τώρα επιταχύνει το σύστηµα και δεν µπαίνει
χρέος. Είναι η πρώτη φορά από κατασκευής του ΕΟΠΥΥ, που
αυτός ο τεράστιος ασφαλιστικός οργανισµός –που είναι αγορα-
στής υπηρεσιών υγείας, δεν είναι τίποτα άλλο, σιγά την πρόταση
που κάνετε- που δεν θα βάλει χρέος! 

Με τη ρύθµιση που κάνουµε τώρα για τα ληξιπρόθεσµα και
είναι ενσωµατωµένη ως άρθρο στο νοµοσχέδιο των κοινωνικών
συνεταιρισµών, υπάρχει σοβαρή πιθανότητα ο ΕΟΠΥΥ να µηδε-
νίσει τα χρέη του µέχρι το τέλος του χρόνου µε τον τρόπο που
θα γίνει η εκκαθάριση. 

Είναι τα παλιά 450 εκατοµµύρια τα οποία κληρονοµήσαµε και
που έχουµε ακόµα να πληρώσουµε. Γιατί το 2013, κύριε Κέλλα,
δεν τα πληρώσατε, παρότι πήρατε λεφτά. Δεν είχατε τη λειτουρ-
γική ικανότητα να πληρώσει το ΙΚΑ τα παλιά του χρέη. Υπήρχαν
τα λεφτά και δεν τα δώσατε τότε για τα παλιά χρέη. Θα το κά-
νουµε τώρα εµείς.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Τα ληξιπρόθεσµα του ΕΟΠΥΥ…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Έρ-

χονται τώρα 1,7 δισεκατοµµύριο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Έτσι µπράβο.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Τα

πρώτα, 1 δισεκατοµµύριο σχεδόν, έδωσε η υγεία µέσα στο κα-
λοκαίρι και τονώθηκε η αγορά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Ναι, έδωσε 400 και 500.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Πάµε

παρακάτω.
Είπατε για γρίπη. Είπατε εσείς, είπε η Νέα Δηµοκρατία, είπε ο

Πατούλης, είπε όποιος µπορείς να φανταστείς. Πάλι µε στοιχεία
θα σας µιλήσω, για να µην λέµε µπούρδες. Η φετινή χρονικά συγ-
κρίνεται µε τη χρονιά του 2010-2011, για δύο λόγους: πρώτον,
για την επίπτωση της νόσου και, δεύτερον, για το είδος του λοι-
µογόνου στελέχους της γρίπης, το οποίο ήταν και τότε και τώρα. 

Το 2010 αρρώστησαν σοβαρά και νοσηλεύτηκαν τριακόσιοι
εξήντα οκτώ ασθενείς. Από αυτούς, πέθαναν οι εκατόν ογδόντα
δύο, σχεδόν το 50%. Φέτος, µε τα «κλειστά κρεβάτια» και «Πα-
ναγιά µου, τι έκανε ο Πολάκης µε το ΚΕΕΛΠΝΟ και δεν τους
άφησε να διορίσουν εκείνους που θέλαµε», τετρακόσιοι τριάντα
πέντε αρρώστησαν και νοσηλεύτηκαν –δηλαδή, παραπάνω- και
εκατόν ενενήντα επτά πέθαναν, δηλαδή το 45%. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα.

Θυµάστε τι φασαρία κάνατε µε την ελονοσία, µε τον άλλον τον
απερίγραπτο εκπρόσωπο του Ιατρικού Συλλόγου Αθηνών; «Πα-
ναγία µου, ελονοσία και κακό». Πού είναι τα καινούργια κρού-
σµατα, βρε παιδιά; Πού είναι τα καινούργια κρούσµατα; Πού είναι
αυτά τα πριν από έναν µήνα; Γιατί τώρα µόκο σε αυτό; Γιατί δεν
υπήρχε κανένα πρόβληµα. Πριν από κάποια χρόνια ήταν πολύ
περισσότερα.

Απάντησε ο δήµαρχος Ευρώτα, συνάδελφος γιατρός που τα
τράβηξε µοναχός του τότε αυτά που τράβηξε, µε το πόρτα-
πόρτα για να µπλοκάρει την ιστορία. Απάντησε στον κ. Πατούλη
και σε όλη την καταστροφολογία την οποία κι εσείς λέτε. 

Πετάτε ένα ψέµα µια µέρα, το αναπαράγουν «Πρώτα Θέµατα»,
«Πρώτα Φλέµατα», site και «σου, µου, του» δεν γίνεται τίποτα και
µετά «µόκο» και πάµε στο επόµενο. Αυτή τη δουλειά κάνετε. Αυτό
δεν είναι αντιπολίτευση. Αυτό είναι κακοµοιριά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Υπουργέ, να
συντοµεύουµε.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):
Μπαίνω στο τελευταίο κοµµάτι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστώ πολύ.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Τα

έχουµε βάλει µε θεούς και δαίµονες. Μας απειλούν. Δεν καταλα-
βαίνουµε. Το λέω έτσι πολύ στα ίσα. 

Δεν είναι τυχαία η στοχοποίηση που έχει γίνει. Γιατί ξέρουν και
πρώτη φορά φοβούνται, γιατί το έχουν χάσει. Το πεντάευρο το
κόψαµε γιατί βρήκαµε ισοδύναµο. Το ισοδύναµο ήταν ο διαγωνι-
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σµός του ορολογικού ελέγχου του αίµατος, που µας κόστιζε επί
των ηµερών σας 26 εκατοµµύρια ευρώ και τώρα θα κοστίζει 4,8
εκατοµµύρια ευρώ. Το υπόλοιπο που λείπει µέχρι τα 23 εκατοµ-
µύρια που ήταν το ισοδύναµο του πεντάευρου, είναι η εξοικονό-
µηση που έχουµε κάνει στα νοίκια που πληρώναµε σε διάφορες
υπηρεσίες του ΕΣΥ. Μόνο από τις ΔΥΠΕ ήταν πριν από τρεις
µήνες γύρω στα 4,5 εκατοµµύρια ευρώ επίσηµα και τώρα έχουν
ξεπεράσει τα 6 εκατοµµύρια τον χρόνο. Έτσι το γλιτώσαµε και
θα γλιτώσουµε και άλλα από αλλού. 

Μην µου κουνείς το δακτύλι. Θα τα ακούσεις µέχρι το τέλος.
Πάµε παρακάτω.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Αντίλογος υπάρχει; 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Όχι,

δεν υπάρχει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Γιατί δεν θέλετε αντίλογο;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Να καταθέσετε κι εσείς ερώ-

τηση και θα σας απαντήσουµε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Έχω κάνει ερώτηση.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Σε

αυτή τη φάση δεν υπάρχει. Πάµε παρακάτω.
Ξέρουµε ότι «µας την πέφτουν» σε όλη τη γραµµή. Έχουµε

ανακοινώσει ότι θα πάµε σε µονάδες παραγωγής οξυγόνου. Ένα
παρακράτος το οποίο είχε δηµιουργηθεί, γυρνάει, το παίζει εκ-
πρόσωπος του Υπουργείου, χρησιµοποιώντας και κάποιους της
ΕΠΥ, για να πει: «Θα παράγετε οξυγόνο όχι αγοράζοντας τις αντ-
λίες και τα µηχανήµατα, αλλά εκχωρώντας το σε leasing στις
τρεις-τέσσερις εταιρείες που υπάρχουν τώρα και πουλάνε οξυ-
γόνο στα νοσοκοµεία». Αυτό αντιµετωπίζουµε κάθε µέρα. Ακού-
στε να δείτε. Από όσες µπάντες και να µας «την πέσετε»,
αντέχουµε. Αντέχουµε.

Με το ΚΕΕΛΠΝΟ –για να κλείσω µε αυτό- τι έκανα; Σίγουρα
δεν έκανα αυτό που κάνατε εσείς. Και το λέω αυτό µετά λόγου
γνώσεως. Εγώ δεν έστειλα µπιλιετάκια στον πρώην γενικό διευ-
θυντή του ΚΕΕΛΠΝΟ, όπως στέλνατε διαχρονικά όλοι οι υπηρε-
τήσαντες στο Υπουργείο Υγείας και στα πέριξ αυτού και οι
Βουλευτές που ασχολούνται µε την υγεία για να του πούνε «διό-
ρισέ µου αυτούς τους δικούς µου», γιατί έτσι διορίζατε.

Και όταν εµείς ανακαλύψαµε ότι σε διακόσιες είκοσι αιτήσεις
υπάρχουν ογδόντα οκτώ λάθος µοριοδοτήσεις, πολύ καλά το κά-
ναµε και το ανακαλύψαµε και το σταµατήσαµε και το σπάσαµε
και αυτή τη στιγµή έχουν διοριστεί πενήντα οκτώ γιατροί από
αυτή την προκήρυξη και διακόσιες δεκαπέντε νοσηλεύτριες.

Πείτε µου ένα παράπονο µε τα κριτήρια που µπήκαν. Προκαλώ
να µου πει ο οποιοσδήποτε ένα παράπονο. Οι υπόλοιποι επανα-
προκηρύσσονται µε ανακατανοµή.

Για τη Ζάκυνθο που είπε η κυρία από την Ένωση Κεντρώων
προηγουµένως, είχαµε προκηρύξει έξι θέσεις για τη µονάδα,
αλλά δεν υπήρξε από κανέναν ενδιαφέρον. Δεν υπήρξε ενδιαφέ-
ρον και µιλώ για νοσηλεύτριες, δεν µιλώ για γιατρούς. Θα υπάρ-
ξει ανακατανοµή εκεί που υπήρξε ενδιαφέρον, ακριβώς για να
ανοίξουν τα κρεβάτια και θα µειώσουµε και τα κριτήρια, προκει-
µένου να µπορέσει να πάει κόσµος.

Διότι εµείς δεν θέλαµε να απολύσουµε γενικώς και αορίστως
κανέναν. Δεν θέλαµε αυτό που κάνατε σε µόνιµη βάση εσείς -και
εσείς, κύριε Κέλλα, και το ΠΑΣΟΚ- να προνοµιοποιείτε τους πο-
λιτικούς σας φίλους. Ας µας πει ένας ότι το κάναµε αυτό το
πράγµα οπουδήποτε στη δραστηριότητά µας. Αφού µας έχετε
κάνει νταντέλα παντού και στους λογαριασµούς και στις τράπε-
ζες και σε όλα! Δεν έχετε βρει τίποτα! Τίποτα δεν έχετε βρει!
Επειδή δεν µας κρατάτε και δεν µας κρατούν και οι άλλοι, γι’
αυτό τους έχει πιάσει τσιρλιό!

Θα τελειώσω µε δύο κουβέντες, µια για το ΚΕΕΛΠΝΟ και µια
για τον ΕΟΠΥΥ. Μια από τις υποθέσεις του ΚΕΕΛΠΝΟ που ερευ-
νώνται -γιατί δεν µπορώ το κούνηµα του δακτύλου- είναι η γνω-
στή ιστορία η οποία έχει κατοικοφωλέψει εδώ και χρόνια, ενώ
δεν έπρεπε, σε διαδρόµους εισαγγελιών και πάει και έρχεται και
αφορά τη σύµβαση ΚΕΕΛΠΝΟ-ΟΚΑΝΑ, η οποία ξεκίνησε µε από-
φαση του κ. Λοβέρδου το 2011 για τον διορισµό εκατόν δεκαε-
πτά ατόµων, όπου έστειλε ένα έγγραφο στο Γενικό Λογιστήριο
για να πει ότι –ορθώς- θα αναπτύξουµε δοµές του ΟΚΑΝΑ και
θέλουµε πρόσληψη άλλων εκατόν δεκαεπτά ατόµων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Με αυτό το χαρτί, που δεν µεταφράστηκε ποτέ σε πράξη
Υπουργικού Συµβουλίου, το Διοικητικό Συµβούλιο του ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ, στο οποίο προήδρευε η σύζυγος του κ. Κρεµαστινού, υπέ-
γραψε σύµβαση µε τον ΟΚΑΝΑ και του έδωσε προκαταβολή 10
εκατοµµύρια ευρώ έναντι σύµβασης 20 εκατοµµυρίων, για να
κάνει µε τα 20 εκατοµµύρια ευρώ που ήταν η σύµβαση το 75%
δαπάνη µισθοδοσίας και το 25% λειτουργική δαπάνη.

Σε εννιά µήνες τρώνε και τα 10 εκατοµµύρια χωρίς να προσ-
λάβουν άνθρωπο γεννηµένο, γιατί δεν υπήρξε πράξη υπουργικού
συµβουλίου που να δίνει την έγκριση της πρόσληψης και πάει
και ζητάει άλλα 10 εκατοµµύρια. Επειδή τα χάλασαν στη µοιρα-
σιά, καταγγέλλει το ΚΕΕΛΠΝΟ τη σύµβαση. Μπαίνει διαχειριστι-
κός έλεγχος και από το ΚΕΕΛΠΝΟ και από τον ΣΕΥΥΠ και
καταλήγει το πρώτο πόρισµα και λέει «βρε παιδιά, εδώ τι έγινε;».
Αντί για 10 εκατοµµύρια ευρώ µας έφεραν τιµολόγιο για 5 εκα-
τοµµύρια. Τα άλλα 5 εκατοµµύρια χάθηκαν. Πού είναι; Και µόλις
σε πιάνει λίγο ο τρόµος, φέρνει δεύτερο χαρτί από τον ΟΚΑΝΑ
και λέει ότι δεν είναι 10 εκατοµµύρια, είναι 5 εκατοµµύρια. Όµως,
τα 10 εκατοµµύρια είχαν εξαφανιστεί και πάει στον εισαγγελέα.

Εγώ, που δεν είµαι νοµικός, µόνο µε το πόρισµα του ΣΕΥΥΠ
θα είχα απαγγείλει κατηγορίες. Ο εισαγγελέας ζητά δεύτερο πό-
ρισµα, δεύτερο έλεγχο -ο οποίος ολοκληρώθηκε φέτος µετά από
παρεµβάσεις του κ. Κουρουµπλή, του κ. Ξανθού και δική µου-
διότι δεν είχε γίνει, δεν την έκανε ο ΣΕΥΠ, και ολοκληρώθηκε.
Τώρα είναι στοιχείο της προανακριτικής και δεν ξέρω τι λέει,
αλλά δεν νοµίζω να λέει κάτι διαφορετικό, γιατί η πρώτη είναι φο-
βερή και τροµερή.

Το είδατε αυτό σε κάποιο κανάλι; Το είδατε αυτό πουθενά;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Υπουργέ, να τε-

λειώνουµε, παρακαλώ πάρα πολύ.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Και

ένα τελευταίο, γιατί δεν µπορώ να µου κουνούν το δάκτυλο.
Προκύπτουν σαφέστατες πολιτικές και ποινικές ευθύνες.
Δεύτερον, το 2014, πριν φύγετε, δεν υπογράψατε µόνο τις εγ-

κρίσεις των προσλήψεων, αλλά υπογράψατε και κάτι άλλο το
οποίο είναι µνηµείο πελατειακού κράτους, µνηµείο παραοικονο-
µίας. Αφορά Βουλευτή σας, τον κ. Σαλµά. Διότι εγώ είπα να µι-
λήσω µε ονόµατα και διευθύνσεις.

Υπάρχει µία µέθοδος που λέγεται διαγνωστική αρθροσκό-
πηση, η οποία δεν χρειάζεται. Για να κάνεις διάγνωση στην άρ-
θρωση υπάρχει η µαγνητική τοµογραφία. Η αρθροσκόπηση είναι
επεµβατική µέθοδος.

Το ξέρετε, κύριε Κέλλα, γιατρός είστε, ότι µπαίνεις µέσα, βλέ-
πεις και φτιάχνεις ταυτόχρονα. Για να διαγνώσεις, έχεις τη µα-
γνητική η οποία σου δίνει περισσότερες πληροφορίες. Πού είναι
ο κ. Μπαργιώτας, που είναι και ορθοπεδικός, να µας το επιβεβαι-
ώσει; Το κάνουν, όµως, στην Αµερική, γιατί εκεί πουλάνε. Είναι η
ιατροτεχνολογία κ.λπ..

Ο κ. Σαλµάς, µε συνεργάτες του, έχει πάρει την αντιπροσώ-
πευση του µηχανήµατος εδώ. Βάζει την τότε Υποδιοικήτρια του
νοσοκοµείου «Αττικόν», την κ. Γιαννακάκου –γιατί εγώ µιλάω µε
ονόµατα- να ζητήσει να τιµολογηθεί η πράξη, που δεν την έχει
το «Αττικόν». Όµως, το ΚΕΣΥ, για να προχωρήσει στην τιµολό-
γηση, έπρεπε να το ζητήσει κάποιος και να πει «Αυτή η εξέταση
γίνεται. Κάντε την. Την τιµολογήσαµε».»

Πόσο την τιµολογήσατε; Ξέρετε; Ποιος την τιµολόγησε; Την
τιµολόγησε ο κ. Σκανδαλάκης, ο πρώην Πρόεδρος του ΚΕΣΥ και
υποψήφιος Βουλευτής σας. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΕΛΛΑΣ: Το ΚΕΣΥ.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Την

τιµολόγησε 1.500 ευρώ, κύριε Κέλλα!
Αυτήν την απόφαση την υπογράφει πρώην Βουλευτής της Κοι-

νοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Γρηγοράκος, ως Υφυ-
πουργός, µαζί µε τον κ. Βορίδη, τότε Υπουργό. Τι γίνεται;
Τιµολογούµε, λοιπόν, µία διαγνωστική πράξη, που δεν έχει αξία,
στο ιδιωτικό ιατρείο –γιατί πήρε και άδεια ιατρείου µέσα από κάτι
«ταρζανιές» και µε τους ιατρικούς συλλόγους- καταθέτει παρα-
στατικά στον ΕΟΠΥΥ και πληρώνεται σαν να είναι κλειστό ενο-
ποιηµένο νοσήλιο, δηλαδή σαν να νοσηλεύεται.
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Αυτό δεν είναι έγκληµα; Έχει καταθέσει για πεντακόσιους πε-
νήντα ασθενείς –κάντε λογαριασµό, για να δείτε την κοµπίνα-
όταν στην Αµερική που τιµολογούν και τον αέρα που αναπνέεις,
η µέγιστη τιµή που φθάνει αυτή η εξέταση είναι 450 δολάρια. 

Την τιµολογήσαµε ξανά. Παρ’ ότι, µάλιστα, ένας παρακρατικός
µηχανισµός καθυστέρησε την έκδοση της απόφασης –γιατί έχει
τιµολογηθεί από το ΚΕΣΥ ξανά- βγαίνει µέσα στις επόµενες ηµέ-
ρες. 

Αυτά είχατε κάνει, αλλά και πολλά άλλα. Είπα µόνο δύο παρα-
δείγµατα. Είναι δύο από τους λόγους, γιατί υπάρχουν δεκάδες
και µπορώ να µιλάω µέχρι το απόγευµα. Απ’ ό,τι έµαθα, πήγε η
Εισαγγελία Διαφθοράς και «σήκωσε» όλο το αρχείο, γιατί δεν το
έδιναν. Θα βγάλει εκεί σκορπιούς, έχιδνες και σαρανταποδαρού-
σες. 

Αυτός είναι ο λόγος που στοχοποιούµαστε. Δεν πειράζει. Μαζί
µε τον Ανδρέα και µε όλη την Κοινοβουλευτική Οµάδα θα προ-
χωρήσουµε σε αυτό που έχει ανάγκη το ΕΣΥ, δηλαδή την αύξηση
χρηµατοδότησης, την αύξηση προσωπικού, την αλλαγή του τρό-
που προµηθειών. 

Την εικοστή φορά που θα ανακοινωθεί η πρωτοβάθµια –που
είναι αυτή τη φορά- εµείς θα την κάνουµε, γιατί δεκαεννιά φορές
την έχετε ανακοινώσει και το µόνο που έγινε ήταν την πρώτη
φορά µε τα κέντρα υγείας και τίποτε άλλο. Θα αναδιοργανώ-
σουµε τον ΕΟΠΥΥ, θα έχουµε συµβάσεις µε τους παρόχους του
και θα µεταφέρουµε πόρους στο δηµόσιο νοσοκοµείο. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Κρεµαστινέ,

έχετε τον λόγο για δευτερολογία για τρία λεπτά. Αντιλαµβάνεστε
ότι αυτό που γίνεται σήµερα, δεν έχει ξαναγίνει. Εγώ θα θέσω
θέµα στη Διάσκεψη των Προέδρων. Αποκλείεται να συνεχιστεί µ’
αυτόν τον τρόπο η κοινοβουλευτική διαδικασία. Η απόλυτη πα-
ραβίαση µε απόλυτη περιφρόνηση όλων των υπολοίπων δεν µπο-
ρεί να συνεχιστεί. Σας παρακαλώ πάρα πολύ, τουλάχιστον εσείς
ως Αντιπρόεδρος, σεβαστείτε τον Κανονισµό. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Περιµένετε, κύριε Πρόεδρε. Σέβοµαι τον Κανονισµό. Εγώ προ-
σωπικά ζήτησα να µιλήσω τον χρόνο των πέντε λεπτών και ζή-
τησα από τον Προεδρεύοντα κ. Βαρεµένο να χρησιµοποιήσω µία
διάταξη του Κανονισµού που λέει ότι ο προηγούµενος Υπουργός
ή Υπουργοί, εν πάση περιπτώσει, όταν αναπτύσσονται θέµατα
στα οποία έχουν κατά κάποιον τρόπο εµπλακεί, έχουν το δι-
καίωµα να επεκταθούν. Και είπε «ναι». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Γι’ αυτό µιλήσατε.
Τώρα έχετε τη δευτερολογία σας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Όµως, τώρα, κύριε Πρόεδρε, δεν ετέθη θέµα δευτερολογίας.
Ετέθη θέµα προσωπικό και θέλω να απαντήσω επί προσωπικού.
Μετά, θα µιλήσω µε τον χρόνο της δευτερολογίας µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Απαντήστε στη δευτε-
ρολογία σας και για το προσωπικό. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Δεν µε καλύπτει, κύριε Πρόεδρε. Είναι ένα τεράστιο θέµα. Ανα-
φέρθηκε, δηλαδή, ότι ο Πρόεδρος του Διοικητικού Συµβουλίου
του ΚΕΕΛΠΝΟ έχει ευθύνη σε όλη αυτήν την ιστορία. 

Πρέπει να πω –και να το ακούσει καλά ο Υπουργός, γιατί είµαι
ο Υπουργός που µετά τον κ. Σούρλα λειτούργησε το ΚΕΕΛΠΝΟ-
ότι δεν έχω διορίσει ούτε έναν στο ΚΕΕΛΠΝΟ ως Υπουργός ούτε
έχω στείλει κανένα σηµείωµα. Το ξέρουν όλοι αυτό. Όχι µόνο
αυτό, αλλά κράτησα το Διοικητικό Συµβούλιο του προηγούµενου
Υπουργού και άλλαξα µόνο έναν, τον εκπρόσωπο του Υπουργού
στο Διοικητικό Συµβούλιο. Τότε ήταν και ο Μακαριστός Αρχιεπί-
σκοπος Αθηνών Χριστόδουλος µέλος του Διοικητικού Συµβου-
λίου, ως εκπρόσωπος της Εκκλησίας. 

Γιατί τα λέω όλα αυτά; Το ΚΕΕΛΠΝΟ έχει ένα Διοικητικό Συµ-
βούλιο άµισθο, τα µέλη του οποίου εργάζονται στις δουλειές
τους. Δεν είναι εκεί, δεν είναι µέσα στο ΚΕΕΛΠΝΟ. Κάποτε µάλι-
στα είχε διοριστεί πρόεδρος του Διοικητικού Συµβουλίου κά-

ποιος που ήταν στη Δανία, δηλαδή εκτός Ελλάδας. Αυτό να το
ξέρετε. Είναι άµισθο το Διοικητικό Συµβούλιο του ΚΕΕΛΠΝΟ.
Αυτό σηµαίνει ότι κάνουν άλλες δουλειές, δεν πάνε στο ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ. 

Ο κύριος µηχανισµός του ΚΕΕΛΠΝΟ -και αυτό θέλω να το
ακούσει η Βουλή- είναι ο Υπουργός, ο οποίος έχει εκπρόσωπό
του στο Διοικητικό Συµβούλιο, και το ΣΕΥΥΠ, το οποίο είναι διο-
ρισµένο από τον Υπουργό και το οποίο ελέγχει το ΚΕΕΛΠΝΟ.
Εάν το ΣΕΥΥΠ ή ο νοµικός σύµβουλος του ΚΕΕΛΠΝΟ δεν πει στο
διοικητικό συµβούλιο ότι κάτι υπάρχει και πρέπει να αλλάξει, το
διοικητικό συµβούλιο δεν υπάρχει µέσα στο ΚΕΕΛΠΝΟ.

Είναι άτοµα τα οποία είναι εξαίρετοι επιστήµονες, οι οποίοι
όµως δεν είναι µέρος του ΚΕΕΛΠΝΟ. Αυτό είναι ξεκάθαρο και
για τη δικαιοσύνη και για όλους.

Άρα εάν υπάρχουν ευθύνες στο ΚΕΕΛΠΝΟ, πρέπει να κοιτά-
ξουµε να δούµε τι είναι µέσα στο πολιτικό του πρόβληµα και στο
ίδιο το ΚΕΕΛΠΝΟ. Το κάνω ξεκάθαρο για χιλιοστή φορά. Και
όποιος θέλει επ’ αυτού να µε αµφισβητήσει. Δεν υπάρχει καµµιά
αµφισβήτηση. Έτσι λειτουργεί το ΚΕΕΛΠΝΟ.

Κύριε Πρόεδρε, αυτό είναι το ένα θέµα.
Δεύτερον, εγώ θα έλεγα µπράβο στους Υπουργούς που ψά-

χνουν να βρουν σκάνδαλα, να οδηγήσουν στη δικαιοσύνη τους
πάντες κ.λπ.. Είµαστε µαζί τους. Όµως, να σας πω και κάτι άλλο.
Η δαπάνη για την υγεία έχει εκτιναχτεί εις το τετραπλάσιο από
το 2004 µέχρι το 2009, όταν για την αντιµετώπιση της γρίπης
έχουν δοθεί 200 εκατοµµύρια τα οποία το ΚΕΕΛΠΝΟ ακόµα ξε-
πληρώνει, –έχουν δοθεί 200 εκατοµµύρια, όχι 1 και 2 και 3 εκα-
τοµµύρια που µιλάµε-, όταν έχουν αγοραστεί κάµερες για να
«συλλαµβάνουν» στο αεροδρόµιο αυτούς που µπαίνουν µέσα
στη χώρα και έχουν πυρετό -πουθενά στον κόσµο δεν υπάρχει
αυτό-. Έχουν αγοραστεί εµβόλια τα οποία δεν αγόρασε ούτε η
Αµερική που έχει πληθυσµό τριακόσια πενήντα εκατοµµύρια.
Έχουν αγοραστεί αντιικά φάρµακα που σάπισαν µέσα στις απο-
θήκες κι έχει γίνει ενηµέρωση, διαφήµιση, όπως θέλετε πείτε το.
Καταλαβαίνετε.Μιλώ για το διοικητικό συµβούλιο του ΚΕΕΛΠΝΟ
επί Νέας Δηµοκρατίας.

Η κ. Μπακογιάννη ζήτησε να γίνει εξεταστική επιτροπή της
Βουλής. Η κ. Μπακογιάννη το ζήτησε. Πού είναι λογικό να ψάξει
το Υπουργείο; Να ψάξει όλο το ΚΕΕΛΠΝΟ, να ψάξει το ΣΕΥΥΠ,
να ψάξει τους υπαλλήλους του, και όχι να λέει, µε ονοµατεπώ-
νυµο µάλιστα, «ο πρόεδρος του διοικητικού συµβουλίου». Ο πρό-
εδρος του διοικητικού συµβουλίου δεν παρεµβαίνει ποτέ, εάν δεν
του πει ο νοµικός σύµβουλος ότι έχει πρόβληµα, αν δεν του πει
το ΣΕΥΥΠ, αν δεν του πει ο Υπουργός. Να του πει ότι «κύριε,
έχεις πρόβληµα και σε διώχνω». 

Άλλωστε αυτό απεδείχθη. Ο κ. Πολάκης όταν διαφώνησε –
καλώς ή κακώς, εγώ δεν µπαίνω στο θέµα- µε τον Πρόεδρο του
ΚΕΕΛΠΝΟ, τον απήλλαξε. Κλασική απόδειξη ότι το πολιτικό είναι
το πρόβληµα. Έρχονται, λοιπόν, εδώ να ταλαιπωρούν ανθρώ-
πους που σε όλη τους τη ζωή χαρακτηρίζονται από τη διαφάνεια
και να ακούν οι δικαστές και ο Τύπος τα διάφορα περίεργα πράγ-
µατα. 

Αυτή είναι η αλήθεια για το ΚΕΕΛΠΝΟ 100%, όχι 99%. Όποιος
θέλει ας πει οτιδήποτε. Τελειώνω µε το ΚΕΕΛΠΝΟ. Να το ξέρει
και η δικαιοσύνη αυτό που είπα.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Στο
80% συµφωνώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Δεν ξέρω, κύριε Πολάκη. Σε 100% θα συµφωνήσετε. Δεν µπαίνω
στο θέµα αυτό. Όµως, κοιτάξτε τους αθώους και τους ενόχους.
Εγώ είµαι µαζί σας, όσον αφορά τους ενόχους, αλλά όχι να τα
βάζετε µε τους αθώους. Να το ξεκαθαρίσουµε. Αυτή είναι η αλή-
θεια.

Πάµε παρακάτω. Μπαίνω πια στο θέµα της επερώτησης.
Είπε ο κ. Ξανθός ότι ο Παπανδρέου και το ΠΑΣΟΚ δεν ήταν οι

γεννήτορες του ΕΣΥ, ότι ο κόσµος το έφερε και τυχαίως, ας το
πούµε, η κυβέρνηση εκείνη το υλοποίησε. 

Αυτή είναι µία θεωρία που µπορεί να υπάρχει σαν θεωρία.
Όµως, επιτρέψτε µου να σας πω ότι η Οκτωβριανή Επανάσταση
είχε προεπανάσταση καµιά εκατοπενηνταριά χρόνια, πιστώνεται
όµως στον Λένιν, δεν πιστώνεται στα εκατόν πενήντα χρόνια.
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Στην κουβανική επανάσταση έβραζε ο κόσµος -δεν υπάρχει
καµιά αµφιβολία- κατά του Μπατίστα, αλλά δεν ήταν ο Φιντέλ Κά-
στρο και ο Τσε Γκεβάρα δεν θα γινόταν τίποτα και δεν θα έβγαινε
ο κόσµος µόνος του στους δρόµους να καταλάβει την εξουσία.
Γι’ αυτό, λοιπόν, λέω να κρατάµε τα σύµβολα.

Και σας θυµίζω τον συµπατριώτη σας Ελευθέριο Βενιζέλο που
λέει «ο άντρας κάνει τη γενιά και όχι η γενιά τον άντρα». Αυτό
σηµαίνει ότι χρειάζεται αρχηγός. Και αρχηγός εκείνη την περίοδο
για την Ελλάδα και τη χώρα ήταν ο Ανδρέας Παπανδρέου.

Και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε κάτι άλλο πάλι προσωπικό.
Ο κ. Ξανθός µίλησε για τον κ. Παπαδόπουλο. Εάν διαφωνείτε µε
ό,τι έκανε –εγώ δεν διαφωνώ-, αλλάξτε το. 

Θέλετε να σας πω και κάτι άλλο;  Όταν ανέλαβα Υπουργός,
είχε ψηφιστεί από την προηγούµενη κυβέρνηση το part time, δη-
λαδή ένας γιατρός µπορούσε να είναι και στο ΕΣΥ και εκτός ΕΣΥ,
να έχει ιατρείο. Εγώ το κατήργησα µόλις ανέλαβα. Δείτε τον
νόµο! Την πλήρη απασχόληση την επέβαλα εγώ. 

Κάντε το, λοιπόν! Δεν υπάρχει κανένας λόγος να µην τα κάνετε
αυτά και να κατηγορούµε ανθρώπους. Εγώ, επίσης, απαγόρευσα
τις αλυσίδες των διαγνωστικών κέντρων. Κάντε το! Εγώ το έκανα
µε νόµο. Δεν υπήρχαν αλυσίδες διαγνωστικών κέντρων. 

Και έρχοµαι στις ιδιωτικές κλινικές. Πότε έγιναν οι ιδιωτικές
κλινικές ισάξιες µε τα νοσοκοµεία; Το 2004. Επιτρεπόταν επί
δικής µου εποχής να γίνει σε ιδιωτικές κλινικές πράξη, που γινό-
ταν στην τριτοβάθµια φροντίδα υγείας, στα νοσοκοµεία; Ποτέ!
Κάντε το, επαναφέρετε τους νόµους! Γιατί δεν το κάνετε; 

Άρα, είναι µεγάλη αδικία να µην λέµε την αλήθεια. Η αλήθεια
πρέπει να λεχθεί. 

Κύριε Πρόεδρε, η αλήθεια, αλήθεια! 
Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ -ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε τον κ.

Κρεµαστινό.
Τον λόγο έχει τώρα για τρία λεπτά ο κ. Κουτσούκος.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν θα ασχοληθώ µε το παραλήρηµα του Αναπληρωτή Υπουρ-

γού, γιατί είπαµε ότι δεν υπάρχει κανένας λόγος να ασχολείται
κανείς µε έναν άνθρωπο ο οποίος όχι απλώς έχει χάσει την αξιο-
πιστία του, αλλά νιώθει και υπερήφανος που κατήργησε το πεν-
τάευρο, µε το οποίο θα µάζευε 15 εκατοµµύρια, και έβαλε
εισφορές για να πάρει 1 δισεκατοµµύριο από τις τσέπες των συν-
ταξιούχων, των οποίων µειώνει τις συντάξεις και το πληρώνουν
τώρα. Επίσης, δεν χρειάζεται να ασχοληθούµε µε έναν άνθρωπο
ο οποίος νιώθει υπερήφανος που φέτος πέθαναν λιγότεροι ,ως
ποσοστό, από τη γρίπη από όσους πέθαναν το 2010. 

Εν πάση περιπτώσει, τον αφήνουµε στη µιζέρια του και στη µι-
κρότητά του. Και αυτό διότι δεν µας είπε τίποτα για τα προβλή-
µατα της υγείας, δηλαδή για το πώς ένας άνθρωπος θα έχει
πρόσβαση σε ποιοτικές υπηρεσίες υγείας, πώς ένας άνθρωπος
δεν θα βάζει το χέρι στην τσέπη, πώς θα βρίσκει τις εξετάσεις
χωρίς να αναγκάζεται να πληρώσει και πώς δεν θα πεθαίνει στα
νοσοκοµεία της περιφέρειας διαµετακοµιζόµενος στην Αθήνα.
Και αυτό είναι που απασχολεί τους πολίτες και γι’ αυτό άλλωστε
κάναµε και αυτήν την επίκαιρη επερώτηση.

Όλα τα στοιχεία, κύριε Υπουργέ, δείχνουν ότι πράγµατι το σύ-
στηµα καταρρέει. Εσείς µπορεί να ζείτε στον κόσµο σας. Λέτε
για τη χρηµατοδότηση. Εµείς σας είπαµε ορισµένα στοιχεία και
επιχειρήσατε να απαντήσετε σε αυτά. Έχουν αυξηθεί ή όχι τα
ληξιπρόθεσµα; Πληρώνουν τα νοσοκοµεία από τον προϋπολογι-
σµό τους τους επικουρικούς γιατρούς, αφού δεν µπορούν να γί-
νουν προσλήψεις µονίµων; Πληρώνουν τα νοσοκοµεία τα
φάρµακα των χρονίως πασχόντων; 

Υπάρχει κόσµος που µας παίρνει τηλέφωνο και λέει ότι πάει
στο νοσοκοµείο µε µια βαριά ασθένεια και δεν µπορεί να κάνει
την ένεση, δεν µπορεί να κάνει χηµειοθεραπεία κ.ο.κ.. Υπάρχουν
αυτά; Προφανώς υπάρχουν και δεν µπορείτε να τα αρνηθείτε.

Άρα, πού βελτιώνεται το σύστηµα; Πού είναι οι προσλήψεις,
για τις οποίες έχετε βάλει µηχανισµό και τις παρακολουθεί; Νω-
ρίτερα σας είπα για τα νοσοκοµεία της Ηλείας, στα οποία δεν
έχει γίνει καµµία πρόσληψη από τότε που κυβερνάτε. 

Εγώ δεν θέλω να παρασυρθώ και να απαντήσω στον αντιπερι-
σπασµό που επιχειρείτε να κάνετε, για να κρύψετε την πολιτική
σας φτώχεια και τα αδιέξοδα. Εγώ συµπεράσµατα έχω βγάλει
και θέλω να τα πω δηµόσια.

Από την ώρα που µια παράταξη που ήταν πιο µπροστά από
τους συνδικαλιστές και χρησιµοποιούσε όλα τους τα επιχειρή-
µατα ως αγωνιστών για να πέσει το µνηµόνιο, έφτασε σήµερα να
τους κατηγορεί, όπως έκανε ο κ. Ξανθός, µε τον µειλίχιό του
τρόπο, για την ηγεσία της ΠΟΕΔΗΝ, όπως έκανε ο κ. Βερναρδά-
κης προχθές για την ηγεσία της ΑΔΕΔΥ, και όπως έκανε η κ. Φω-
τίου για τους εργαζόµενους στο Υπουργείο Εργασίας, σηµαίνει
ότι έχει υποστεί πλήρη µετάλλαξη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Διότι από παράταξη των κοινωνικών κινηµάτων και των αγώ-
νων, έχει γίνει παράταξη της υπεράσπισης και της εφαρµογής
ενός σκληρού µνηµονίου, το οποίο χρειάζεται επαναδιαπραγµά-
τευση, για να µπορέσουµε να λύσουµε και τα θέµατα της υγείας. 

Διαφορετικά, κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχει περίπτωση. Θα κα-
ταρρεύσετε µαζί µε την κατάρρευση του συστήµατος έως ότου
γίνει αλλαγή των συσχετισµών που θα επιτρέψει ένα άλλο σχέδιο
για τη χώρα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ –ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε.
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Κωνσταντινόπουλος για τρία

λεπτά.
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Πρώτο θέµα: είπατε ότι οι νεοφιλελεύθερες πολιτικές άρχισαν

να υλοποιούνται από την εποχή του κ. Παπαδόπουλου και ανα-
φέρατε ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα, τα απογευµατινά ια-
τρεία.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): «Από την εποχή του
κ. Μητσοτάκη» είπα και ότι συνεχίστηκε.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Από τα απογευµατινά
ιατρεία είπατε, που δεν ήταν επί Μητσοτάκη, ήταν του Αλέκου
Παπαδόπουλου.

Θέλω να σας πω -και νοµίζω ότι έχετε την εµπειρία- την εµπει-
ρία µου από το νοσοκοµείο «ΣΩΤΗΡΙΑ», από το ακτινολογικό
τµήµα. Γίνονται ακόµα απογευµατινά ιατρεία υπό δύσκολες συν-
θήκες. Δεν τα έχετε καταργήσει στον νόµο. Θα µπορούσατε να
τα έχετε καταργήσει. Είσαστε δύο χρόνια στο Υπουργείο. 

Θέλω να ξέρετε ότι υπήρχε µεγάλη διευκόλυνση των ασθενών.
Γιατί για αυτές τις εξετάσεις, παραδείγµατος χάριν για τις αξο-
νικές, πήγαιναν δίπλα όταν ήταν κάποιος στο νοσοκοµείο και τις
έκανε στο ιδιωτικό ιατρείο. Δεν πήγαινε το χρήµα στον ιδιωτικό
τοµέα. Έµενε στο δηµόσιο. Πληρωνόντουσαν και οι γιατροί και
είχε και το νοσοκοµείο και ένα απόθεµα για να βοηθήσει. Και το
πιο σηµαντικό είναι ότι γινόταν άµεσα και πιο γρήγορα.

Εγώ πιστεύω ότι αυτό δεν είναι νεοφιλελεύθερη πολιτική. Αν
εσείς πιστεύετε ότι είναι νεοφιλελεύθερη, είναι δικαίωµά σας.

Και πάµε τώρα στο θέµα της πρωτοβάθµιας περίθαλψης. Λέτε
κάτι πολύ απλό, το οποίο είναι και αυταπόδεικτο για να το δούµε.
Λέτε ότι θα διορίσουµε δυόµισι χιλιάδες γιατρούς που θα έχουν
–λέτε- έναν πληθυσµό αναφοράς γύρω στους δύο µε τρεις χιλιά-
δες. Επειδή επικαλείστε τη βιβλιογραφία, µπορώ να σας πω από
τη βιβλιογραφία ότι σε έναν γιατρό ποτέ δεν έχει πάει η αναλογία
δύο µε τρεις χιλιάδες. Δεν υπάρχει στη βιβλιογραφία. Από πεν-
τακόσια, οκτακόσια, χίλια διακόσια. Δύο µε τρεις χιλιάδες δεν
υπάρχει πουθενά στην πρωτοβάθµια περίθαλψη. Θα σας παρα-
καλούσα να µου φέρετε τη βιβλιογραφία. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Έχω απεριόριστη βι-
βλιογραφία.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ θα σας καταθέσω
βιβλιογραφία που αφορά την ανάπτυξη της πρωτοβάθµιας φρον-
τίδας υγείας. Λιονής, Μυλωνέρος, Παναγιωτόπουλος, Αντωνιά-
δου. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Οδυσσέας Κωνσταντινόπου-
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λος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής.

Όµως, αυτό το ξεπερνάω. Λέτε ότι έχετε δύο χιλιάδες για-
τρούς, τρεις χιλιάδες, και πληθυσµό αναφοράς δέκα χιλιάδες επί
δύο χιλιάδες. Τι είναι δύο χιλιάδες; Δώδεκα χιλιάδες; Επί δώδεκα
χιλιάδες.

Το πρότζεκτ που λέτε για την πρωτοβάθµια περίθαλψη, το πι-
λοτικό, θα αφορά διακόσιες είκοσι χιλιάδες ανθρώπους. Δεν
έπρεπε να γίνει; Να γίνει. Όµως, αυτό που λέτε αφορά όχι επτά
εκατοµµύρια, όχι πέντε εκατοµµύρια, όχι ένα εκατοµµύριο, αλλά
µε τις καλύτερες προϋποθέσεις που βάζετε εσείς, διακόσιες εί-
κοσι χιλιάδες ανθρώπους.

Κύριε Υπουργέ, να σας πω και κάτι, γιατί νοµίζω ότι έχετε πολύ
καλή διάθεση. Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι αν δεν υπάρξει σφαι-
ρικός προϋπολογισµός –και εκεί είναι η διαφορά µας- αν το σύ-
στηµα υγείας µε αγοραστή τον ΕΟΠΥΥ δεν µπορεί να βάλει
ιδιωτικό και δηµόσιο τοµέα, θα σας ρωτήσω µετά από έξι µήνες
που θα το κάνετε, πόσους παιδιάτρους θα εντάξετε στο σύ-
στηµα.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε, και για τον χρόνο.
Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Παπαθεοδώρου για τρία λεπτά.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Κύριε Υπουργέ, σας άκουσα

και πρέπει να σας πω ότι σας συµπονώ για τις συνεργασίες που
έχετε στο Υπουργείο Υγείας. Σας συµπονώ πραγµατικά. Άκουσα
προηγουµένως τον κ. Πολάκη και πραγµατικά ντράπηκα για το
επίπεδο Υπουργών της ελληνικής Κυβέρνησης.

Αυτό, όµως, δεν έχει καµµία σηµασία. Σηµασία έχει, λοιπόν,
ότι δεν µου απαντήσατε και λέω ότι δεν µου απαντήσατε για τον
εξής λόγο. Είπατε και το άκουσα πολύ προσεκτικά και το σηµεί-
ωσα: «Ή θέλουµε φάρµακα υψηλού κόστους ή θα ανεβάσουµε
τους προϋπολογισµούς και τις δαπάνες υγείας».

Νοµίζω ότι καταλαβαίνετε κι εσείς ότι αυτό είναι ένα ψευδο-
δίλληµα. Και είναι ένα ψευδοδίλληµα για τον εξής λόγο. Όταν
λέµε ότι χρειάζονται 250 εκατοµµύρια ακόµα, κύριε Υπουργέ,
αυτό σε όλη την Ελλάδα, για να κλείσει ο χρόνος, περιµένουµε
από τον Υπουργό Υγείας να µας πει αν θα έρθουν και πού θα τα
βρει.

Θέλω να σας πω ότι το τελευταίο διάστηµα -και έχω τα στοι-
χεία, τα οποία είναι δηµόσια- θα πρέπει να µας πείτε πού θα βρε-
θούν τα χρήµατα τα οποία θα πρέπει να δοθούν για τα χρέη στις
φαρµακευτικές εταιρείες, έτσι ώστε να µπορούν να αγοραστούν
νέα φάρµακα.Γιατί αυτό που ενδιαφέρει εµένα και ενδιαφέρει
κάθε πολίτη, είναι να δίνουν τα φάρµακα στους ασθενείς των ευ-
παθών οµάδων που τα έχουν ανάγκη.

Θέλετε να σας πω ποια είναι τα ποσά αυτά µέχρι τον Ιούλιο
του 2016; Στον ΕΟΠΥΥ οι οφειλές του δηµοσίου προς τις φαρ-
µακευτικές επιχειρήσεις είναι 836 εκατοµµύρια. Για τα νοσοκο-
µεία είναι 496 εκατοµµύρια. Για τα στρατιωτικά 23 εκατοµµύρια.
Πάνω-κάτω 1,2 δισεκατοµµύρια. Αυτά θα πρέπει να δοθούν, έτσι
δεν είναι;

Στα νοσοκοµεία αυτήν τη στιγµή, µιλάω µόνο για τα δύο νοσο-
κοµεία της Πάτρας, στο ένα για να κλείσει τον χρόνο και να δο-
θούν τα φάρµακα σε ευπαθείς οµάδες στο πανεπιστηµιακό του
«Ρίο» χρειάζονται 30 εκατοµµύρια και στον «Άγιο Ανδρέα» 3 εκα-
τοµµύρια. Η ερώτηση δεν είναι εάν επιλέγουµε το ένα ή το άλλο.
Η ερώτηση ήταν απλή: Θα δοθούν; Γιατί εάν δεν δοθούν, δεν
υπάρχουν φάρµακα -αυτή είναι η ερώτηση-, µαζί µε τις άλλες ελ-
λείψεις, κύριε Υπουργέ, που υπάρχουν στα νοσοκοµεία.

Για την ορθή λειτουργία του ενός νοσοκοµείου από αυτά που
σας ανέφερα, του πανεπιστηµιακού, χρειάζονται τριακόσιες θέ-
σεις νοσηλευτικού προσωπικού σήµερα από τις τετρακόσιες και
οργανικές θέσεις που µένουν κενές. Όµως, εγώ σας λέω για τις
ανάγκες και οι ανάγκες βγαίνουν όταν έχουν συσσωρευτεί σα-
ράντα χιλιάδες ώρες ρεπό, που δεν έχουν αποδοθεί στους ερ-
γαζόµενους. Και βεβαίως, µια κουβέντα για τους εργαζόµενους
θα έπρεπε να ειπωθεί σήµερα, ότι δηλαδή µε προσωπική θυσία

λειτουργούν αυτά τα νοσοκοµεία.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, δεν θα καταχραστώ τον χρόνο.
Αυτό το οποίο λέω, κύριε Υπουργέ, είναι το εξής: Οι ανάγκες

πολλαπλασιάζονται. Απαντήσεις δεν παίρνουµε τουλάχιστον για
το µείζον ερώτηµα, για το πώς θα µπορέσουν οι ευπαθείς οµά-
δες και οι ασθενείς, οι οποίοι έχουν αυτήν τη στιγµή άµεση
ανάγκη, να παίρνουν τα φάρµακά τους από τα νοσοκοµεία και
πού θα βρείτε τα λεφτά για να µπορέσετε να τα δώσετε. Σας είπα
ότι, σύµφωνα µε τα δικά µου τα στοιχεία –αν έχετε καλύτερα,
εδώ είµαι να τα ακούσω-, 250 εκατοµµύρια είναι για όλη την Ελ-
λάδα και 13 έως 15 εκατοµµύρια για την περιοχή της Αχαΐας.
Είναι στη διάθεσή σας. Αυτά τα στοιχεία δεν προέρχονται από
την ΠΟΕΔΗΝ, κύριε Υπουργέ. Προέρχονται από επιστηµονικούς
συλλόγους, προέρχονται από επιστηµονικές εργασίες και είναι
δεδοµένα.

Όσο για το 1.200.000, όταν θα το βρει η Κυβέρνηση για να το
δώσει στις φαρµακευτικές εταιρείες, θα δούµε και για τα υπό-
λοιπα πώς θα συνεχιστεί η ροή των φαρµάκων στα νοσοκοµεία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστώ, κύριε συ-

νάδελφε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για δέκα λεπτά. Παρακαλώ

πάρα πολύ να σεβαστείτε τον χρόνο. Έχουµε βγει τελείως έξω
από τα όρια και υπάρχουν και µερικά στοιχειώδη πράγµατα που
πρέπει να σεβαστείτε και για τον Προεδρεύοντα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω δικαίωµα δευτε-
ρολογίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Λοβέρδο, µιλή-
σατε δώδεκα λεπτά την προηγούµενη φορά.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Όµως, το είχαµε ρυθµίσει. Και µε την
ανοχή σας. Έχω, όµως, ακόµα τη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Λοβέδρο, αντί
για έξι λεπτά και τρία, σύνολο εννέα, µιλήσατε δώδεκα λεπτά
πριν. Δεν είναι το θέµα τώρα για τα τρία λεπτά της δευτερολο-
γίας. Να µιλήσετε.

Κύριε Υπουργέ, µε συγχωρείτε που σας κάλεσα.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Παρακαλώ, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Λοβέρδο, αν

είναι δυνατόν για τρία λεπτά.
Ευχαριστώ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Συγγνώµη, κύριε Υπουργέ. Σας κά-

λεσε ο κύριος Πρόεδρος πριν σηκώσω το χέρι µου, για να
ασκήσω το δικαίωµά µου στη δευτερολογία µου.

Θέλω να δώσω δύο, τρία συµπληρωµατικά στοιχεία, µε κριτή-
ριο βέβαια και τα όσα ακούστηκαν. Η βασική µου οµιλία για τα
θέµατα της υγείας στο πλαίσιο αυτής της επερώτησης κάλυψε
το σύνολο σχεδόν των θεµάτων που είχα να θέσω.

Επειδή γίνεται µια αναφορά στη Βουλή κατά καιρούς για κά-
ποια εκατοµµύρια εδώ, κάποια εκατοµµύρια εκεί που εξοικονο-
µούνται, θέλω να υπογραµµίσω, κύριε Πρόεδρε, ότι εµείς αυτές
τις εξοικονοµήσεις τις στηρίζουµε, όταν είναι δικαιολογηµένες
και χρήσιµες.

Αντιστοίχως, όµως, όταν έπρεπε εµείς τα 5.400.000.000 µόνο
για τη φαρµακευτική δαπάνη των ασφαλιστικών ταµείων -όχι των
νοσοκοµείων, µόνο για τα ασφαλιστικά ταµεία-, να τα φτάσουµε
στα 3.000.000.000 µέσα σε έναν χρόνο και να παραδώσουµε µη-
χανισµούς, ώστε η επόµενη κυβέρνηση να τα φτάσει κάτω από
2.000.000.000, είχαµε όλον τον ΣΥΡΙΖΑ απέναντι. Δεν ψήφισε
καµµία, µα καµµία µεταρρύθµιση που έγινε τότε, χρήσιµη και
απαραίτητη και αναγκαία, δεν στήριξε καµµία προσπάθεια να πα-
ταχθεί η σπατάλη και η διαφθορά.

Επειδή, λοιπόν, προσπαθούν κάποιοι να πουν ότι κι αυτοί κάτι
κάνουν –βεβαίως, αν κάτι καλό γίνεται, το στηρίζουµε και το
έχουµε κάνει ήδη δύο χρόνια τώρα-, οφείλουµε να υπογραµµί-
ζουµε ότι στις µεγάλες τοµές που έγιναν την περίοδο 2009, 2010,
2011 και 2012 δεν υπήρχε η αντίστοιχη στήριξη.Πετούσαν χαρ-
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ταετό οι κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, για να µιλήσω µε τρόπο ακόµα πιο
καταληπτό.

Τώρα, ένας από αυτούς τους πυλώνες της εναντίον µου επί-
θεσης, κύριε Ξανθέ, όταν ήµουν στη θέση σας, ήταν ο κ. Πατού-
λης, που ήταν παρών σε όλες τις καταλήψεις, διαδηλώσεις και
προπηλακισµούς. Το λέω για να σας πω ότι δεν είχα ούτε κάποια
πολιτική σχέση ούτε καµµία υποστήριξη από τον Ιατρικό Σύλλογο
Αθηνών τότε. Έχει εκδώσει στις 6 Απριλίου του 2016 µια ανακοί-
νωση µε ένα στατιστικό στοιχείο. Σύµφωνα µε αυτό το στατιστικό
στοιχείο -από τον κ. Πατούλη και τον Ιατρικό Σύλλογο, όχι από
µένα, διότι εγώ δεν είµαι σε θέση να τα παρακολουθώ αυτά ως
Βουλευτής της Αντιπολίτευσης-, από την αρχή της επιδηµίας
µέχρι σήµερα έχασαν τη ζωή τους εκατόν ογδόντα πέντε άνθρω-
ποι. Στη δική µου περίοδο, κύριε Υπουργέ, που το θέµα αυτό
ήταν σε κρίση, σε µεγάλη όξυνση, επειδή ακριβώς λειτουργή-
σαµε πάρα πολύ γρήγορα για τις µονάδες εντατικής θεραπείας…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Το απαντήσαµε
αυτό.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Σας παρακαλώ. Στη δική µου περίοδο,
λοιπόν, το 2011 είχαµε πενήντα τέσσερις θανάτους και το 2012
σαράντα τρεις. Θέλω να το καταθέσω αυτό, παρακαλώ. Είναι ο
ιατρικός σύλλογος.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ανδρέας Λοβέρδος καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Γιατί το λέω τώρα αυτό; Το λέω, για να το συνδέσω µε κάτι
που είπα και στην πρώτη µου οµιλία. Ότι µε την άλφα, βήτα,
γάµµα, δέλτα πολιτική διάθεση και επιλογή το Υπουργείο, ο
Υπουργός προσπάθησε στο θέµα των προσλήψεων ιατρικού
προσωπικού στις ΜΕΘ να κάνει αυτά που έκανε. Αυτά τα θέµατα
αξιολογούνται και είναι στη δικαιοσύνη. Δεν θα σταθώ, τα είπα
στην πρωτολογία µου. Όταν, όµως, υπάρχει αυτή η καθυστέ-
ρηση, που δεν προέκυψε από τη γραφειοκρατία, αλλά από πολι-
τικές παρεµβάσεις έκνοµες που κρίνονται τώρα στη δικαιοσύνη,
τότε θα πρέπει µε µια σεµνότητα και συγκράτηση να µιλάµε γι’
αυτό το θέµα το συγκεκριµένο, που έχει να κάνει µε το ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ. Πρέπει να ξέρουν οι συνάδελφοι -που δεν είναι υποχρεω-
µένοι να ξέρουν νοµικά- ότι υπάρχει και θάνατος που προκαλείται
από βαριά αµέλεια. 

Όλα αυτά είναι υπό δικαστικό έλεγχο, κύριε Πρόεδρε, και θα
τα δείξει ο καιρός. Όµως, εµείς δεν κάνουµε αντιπολίτευση βάσει
αυτών. Προκαλούµαστε εδώ και τα καταθέτουµε, γιατί αυτή είναι
µια πλευρά πολύ σοβαρή, µα πάρα πολύ σοβαρή της αλήθειας
και αφορά στην υγεία 100%.

Γίνεται λόγος για το ΚΕΕΛΠΝΟ στη συσχέτισή του µε τον
ΟΚΑΝΑ. Τώρα η κ. Μαλλιώρη µου έστειλε ένα µήνυµα, κύριε
Ξανθέ, και µου λέει ότι δεν έχει κληθεί ακόµα να καταθέσει. Δεν
της έχει ζητηθεί να πει κάτι σχετικό, αλλά δεν υπάρχει η παραµι-
κρή ακάλυπτη δαπάνη. Σε ό,τι αφορά δε τον πολιτικό στόχο, για
τον οποίο πήγαν αυτά τα χρήµατα, πρέπει η Εθνική Αντιπροσω-
πεία ακόµα µια φορά να ακούσει το εξής, γιατί αυτό αποσιωπά-
ται. 

Για όποιον ξέρει το θέµα -και εσείς το ξέρετε κύριε Πρόεδρε-
, υπήρχε η λεγόµενη «λίστα της ντροπής». Η «λίστα της ντρο-
πής», όπως την απεκάλεσε ο κ. Καραµανλής, των ανθρώπων που
περίµεναν να πάρουν µεθαδόνη ή να µπουν σε προγράµµατα του
ΟΚΑΝΑ, που όλοι περίµεναν ότι κάποια κυβέρνηση θα την εξά-
λειφε. 

Τι έκανα, κύριε Πρόεδρε, τότε; Πέρασα όλη την ιστορία του
ΟΚΑΝΑ στα νοσοκοµεία, µε συµφωνία των δήµων και µετά από
µακρά διαβούλευση. Ως αποτέλεσµα αυτής της πολιτικής, αυτής
της δράσης που στηρίχθηκε από τον ΟΚΑΝΑ και το ΚΕΕΛΠΝΟ -
ο ΟΚΑΝΑ ανέλαβε τη δράση, ήταν δική µου απόφαση να γίνει
έτσι-, σε πολλές περιοχές της Ελλάδας, όπως στη Θεσσαλονίκη
και στην Αθήνα, σε ένα µεγάλο βαθµό, δεν υπήρξε πια κατάλο-
γος αναµονής. Και έχω υποψήφια θύµατα, υποψήφιους νεκρούς
αυτής της προσπάθειας, που ακόµα και τώρα αν µε συναντούν
στον δρόµο µε ευχαριστούν. 

Ακούστε, όµως. Για να γίνει αυτή η δράση, έπρεπε να συνερ-
γαστεί το ΚΕΕΛΠΝΟ µε τον ΟΚΑΝΑ. Στη συνεργασία τους, κύριε

Πρόεδρε, προέκυψε πρόβληµα από την προηγούµενη κυβέρ-
νηση. Κύριε Ξανθέ, ήταν η αντιδικία Μακρή και Μαλλιώρη. Γίνον-
ται αυτές οι δίκες και για την κ. Μαλλιώρη τα πράγµατα πάνε
εξαιρετικά καλά. Καταδικάζει την αντίδικό της και είναι ένα στοι-
χείο που την αφορά και είναι στα πολύ υπέρ της.

Στις θετικές δράσεις δεν άκουσα να γίνεται συζήτηση γι’ αυτό.
Από την Τρούµπα στον Πειραιά έφυγε ο ΟΚΑΝΑ και πήγε στο νο-
σοκοµείο. Δεν εξαφανίστηκε, αναπτύχθηκε οικονοµική ζωή και
στη θέση των περιττωµάτων και των αθλιοτήτων που υπήρχαν
εκεί, υπάρχει πραγµατική ζωή. 

Χρειάζεται να πείτε κάτι γι’ αυτά, γιατί δυσφηµείτε µια ενέρ-
γεια, για να κάνετε γενικότερη πολιτική. Χτυπάτε ανθρώπους και
είµαι υποχρεωµένος να υπερασπιστώ και την κ. Κρεµαστινού και
την κ. Μαλλιώρη. Χτυπάτε ανθρώπους και δεν µπορείτε να κατα-
λάβετε τις προσπάθειες που είχαν καταβάλει τότε. Αν υπάρχει
ένα θέµα ακάλυπτης δαπάνης, η κ. Μαλλιώρη διαβεβαιώνει ότι
δεν υπάρχει κανένα. Θα αποδειχθεί. Αν υπάρχει θέµα δικό τους
–γιατί ο Υπουργός δεν τα υπογράφει αυτά- που σχετίζεται µε αλ-
λαγή κωδικού, αυτό θα το δούµε. Θα ελεγχθεί, αλλά τα χρήµατα
που δόθηκαν για µια δράση που έπιασε τόπο, έσωσε κόσµο, να
τα παρουσιάζετε όπως τα παρουσιάζετε και να χτυπάτε ανθρώ-
πους, θα πρέπει να το ξανασκεφτείτε. Θα πρέπει να ξανασκε-
φτείτε πάρα πολύ καλά τι κάνετε και θα πρέπει να δοθούν
απαντήσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, υπάρχουν οι ευθύνες
που ανέφερα για θέµατα στα οποία η δικαιοσύνη πια έχει ανα-
µειχθεί και δεν αφορούν προηγούµενες υποθέσεις. Κύριε Ξανθέ,
έχω µάθει ότι αυτές που πήγατε τώρα στον εισαγγελέα, οι πε-
ρισσότερες απ’ αυτές, αν όχι όλες, είναι αυτές που είχαµε πάει
εµείς και καθυστερούν. Να χτυπήσετε τα ζητήµατα που έχουν να
κάνουν µε τις καθυστερήσεις, όχι να χτυπάτε όποιον βρείτε
µπροστά σας, για να ακούει ένα ακροατήριο που δεν είναι και
υποχρεωµένο να καταλαβαίνει τι ακριβώς λέτε. 

Να ξέρετε ένα πράγµα: Έχουµε διάθεση, ως Κοινοβουλευτική
Οµάδα, να στηρίξουµε κάθε τι καλό και να κάνουµε κριτική σε
κάθε τι το οποίο δεν προχωράει ή που κρίνουµε ότι είναι αρνη-
τικό, αλλά όποιος τολµήσει να ακουµπήσει άνθρωπο που έδωσε
µάχη, που σκίστηκε για να γίνουν ορισµένα πράγµατα, που σκο-
τώθηκε σ’ αυτή την προσπάθεια των δύσκολων χρόνων, θα µας
βρει όχι µόνο αντιµέτωπους, αλλά θα σας φέρνουµε κάθε µέρα
µπροστά στις καθηµερινές σας ευθύνες και µε τον πιο σκληρό
τρόπο. Αρκετά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Υπουργέ, σας
παρακαλούµε πάρα πολύ να σεβαστείτε τον χρόνο. Η τριτολογία
σας ήταν πέντε λεπτά. Θα πάρετε δέκα, αλλά όχι έντεκα. Σας πα-
ρακαλώ πάρα πολύ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Νοµίζω ότι δεν θα
τα χρειαστώ, κύριε Πρόεδρε.

Επειδή µιλάτε για στοχοποίηση προσώπων, αυτή την ιστορία
…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ήµουν ευγενικός. Άκουγα τη µεταξύ
σας συζήτηση και δεν έκανα καµµία παρέµβαση.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αυτή την ιστορία την
έχετε οργανώσει και την έχετε συντονίσει συστηµατικά το τελευ-
ταίο διάστηµα. Και σήµερα ακόµα προηγήθηκε ο κ. Γεωργιάδης,
ο οποίος µίλησε συγκεκριµένα για συνεργάτες µας, για Βουλευ-
τές του ΣΥΡΙΖΑ, για στελέχη του Υπουργείου…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Σε µας τα λέτε αυτά;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): …και ήλθε µετά ο κ.

Κεγκέρογλου και µίλησε για τον γενικό γραµµατέα Δηµόσιας
Υγείας. Αυτή η προσπάθεια στοχοποίησης ανθρώπων της Αρι-
στεράς και η προσπάθεια να πετάξετε λάσπη είναι µια διαδικασία
αυτεπίστροφη.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Σε µας τα λέτε αυτά;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Λάθος στόχο διαλέ-

ξατε και σας το λέω ευθέως.
Επίσης, έχετε προχωρήσει σ’ ένα ακόµα βήµα. Έχετε αρχίσει
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µια ιστορία ποινικοποίησης της πολιτικής αντιπαράθεσης. 
Από πότε, κύριε Λοβέρδε, πάνε στα δικαστήρια οι πολιτικοί φο-

ρείς, οι Βουλευτές και εγκαλούν τους Υπουργούς για ποινικά αδι-
κήµατα, επειδή, κατά την άποψή τους, δεν επιτελούν σωστά τα
πολιτικά τους καθήκοντα; Από πότε οι συνδικαλιστικές οµοσπον-
δίες, όπως η ΠΟΕΔΗΝ που λέτε ότι έχουµε ανοίξει µέτωπο; Εµείς
δεν έχουµε ανοίξει µέτωπο µε τον συνδικαλισµό, κύριε Κου-
τσούκο.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Το βλέπω.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Έχουµε ανοίξει µέ-

τωπο µε όσους στο όνοµα του συνδικαλισµού και χωρίς στην
πραγµατικότητα να εκπροσωπούν τον κόσµο του συστήµατος
υγείας, προχωρούν σε διαβολή και σε ποινικοποίηση της πολιτι-
κής αντιπαράθεσης. 

Η ΠΟΕΔΗΝ και ο κ. Πατούλης πάνε στα δικαστήρια και εγκα-
λούν, καταθέτουν στους εισαγγελείς ότι οι Υπουργοί είναι υπό-
λογοι για εγκληµατική αµέλεια, ότι οι Υπουργοί αφήνουν τον
κόσµο και πεθαίνει αβοήθητος, ότι οι Υπουργοί ευθύνονται για
την κατάντια της δηµόσιας περίθαλψης, ότι η χώρα είναι υγει-
ονοµικό ναρκοπέδιο.

Προσέξτε καλά. Άλλο να ασκείτε κριτική και άλλο να παίζετε
µε τη δηµόσια υγεία και µε το αίσθηµα ασφαλείας των ανθρώπων
απέναντι στις υπηρεσίες δηµοσίας υγείας και απέναντι στο σύ-
στηµα υγείας. Αυτό κάνετε αυτήν την περίοδο.

Σας παρακαλώ πάρα πολύ να µην ευτελίζετε την πολιτική αν-
τιπαράθεση µιλώντας για γάζες και σύριγγες. Έχει κριτήριο ο κό-
σµος. Είναι απλοϊκότατη και πολύ εύκολα αναστρέψιµη αυτή η
κριτική, την οποία παρουσιάζετε.

Το σύστηµα υγείας δαπανά 1,6 δισεκατοµµύρια και αν έχει κά-
ποιες φορές, σε κάποιες περιπτώσεις, στο παρελθόν κυρίως -
γιατί εγώ αυτήν την περίοδο δεν ακούω ελλείψεις σε φτηνό
υγειονοµικό υλικό- ελλείψεις, οφείλεται στο ότι υπάρχει ένα σύ-
στηµα προµηθειών, που εσείς το φτιάξατε, µε τεράστιες παθο-
γένειες και στρεβλώσεις, όπως το Παρατηρητήριο Τιµών και όχι
σε πραγµατική έλλειψη χρηµάτων. 

Στα ταµεία των νοσοκοµείων υπάρχουν ταµειακά διαθέσιµα
αυτήν τη στιγµή πάνω από 150 εκατοµµύρια ευρώ, που επειδή
ακριβώς υπάρχει ένα σύστηµα προµηθειών µπλοκαρισµένο,
επειδή δεν υπάρχουν µηχανισµοί στα νοσοκοµεία έγκαιρα να εν-
ταλµατοποιηθούν οι δαπάνες, επειδή το Ελεγκτικό Συνέδριο δη-
µιουργεί προβλήµατα και για άλλους λόγους, υπάρχουν πραγµα-
τικές δυσκολίες. Όµως, την ίδια ώρα, όπως ξέρετε πάρα πολύ
καλά, γίνονται πανάκριβες εξετάσεις στα νοσοκοµεία και δεν στε-
ρείται κανένας πολίτης την αναγκαία θεραπεία, ακόµη και την πιο
ακριβή. Παρέχουµε σε ανθρώπους που έχουν σπάνια νοσήµατα
πανάκριβα ορφανά φάρµακα και το κάνουµε όσο µπορούµε αυτό
χωρίς να αποκλείουµε κανέναν. Πραγµατικά το επίπεδο υπηρε-
σιών, που προσφέρει το σύστηµα υγείας είναι ιδιαίτερα υψηλό.

Μην προσβάλετε, λοιπόν, τον κόσµο, τη δουλειά του και την
επάρκειά του την επιστηµονική, δηµιουργώντας αυτήν την εικόνα
της καταστροφής και της συντέλειας του κόσµου.

Πριν από λίγους µήνες έγραφαν τα «ΝΕΑ» µια µεγάλη κατα-
χώρηση: «Η χώρα στο έλεος µικροβίων και επιδηµιών». Αυτή
είναι η πολιτική αντιπαράθεση; 

Ε, λοιπόν, εµείς πραγµατικά κάνουµε µια πολύ µεγάλη µάχη
και η εκλογή του Γιάννη του Μπασκόζου στο εκτελεστικό όργανο
του ΠΟΥ Ευρώπης αποδεικνύει ότι η χώρα πια έχει σοβαρότητα
στην Ευρώπη και έχει εγκυρότητα. Πάµε στους διεθνείς οργανι-
σµούς και µιλάµε και µας ακούνε και αναγνωρίζουν την τεράστια
προσπάθεια που έχουµε κάνει για να υπάρχει αξιοπρεπής και επι-
στηµονικά αποδεκτή υγειονοµική διαχείριση του προσφυγικού
ζητήµατος.

Δεν επιτρέψαµε να µετατραπεί αυτό το κρίσιµο κοινωνικό πρό-
βληµα που διαιρεί και διχάζει όλη την Ευρώπη σε πρόβληµα δη-
µόσιας υγείας. Έχουµε πάρει τα εύσηµα και από το ευρωπαϊκό
CDC και από το αµερικάνικο και από τον Παγκόσµιο Οργανισµό
Υγείας.

Δεν είναι τριτοκοσµική η χώρα, αγαπητοί συνάδελφοι. Είναι
υγειονοµικά ασφαλής και το έχουµε καταφέρει µε πολύ µεγάλο
κόπο και χάρη στη συνεισφορά εξαιρετικών επιστηµόνων που
έχει.

Δεν µπορείτε να παίζετε και να λαϊκίζετε ασύστολα µε αυτόν
τον τρόπο, γιατί πλήττετε το αίσθηµα ασφαλείας των ανθρώπων
και της κοινωνίας απέναντι στους θεσµούς, όπως το σύστηµα
υγείας. Έτσι, αναπαράγετε την κρίση και την απαξίωση και στον
θεσµό του πολιτικού συστήµατος.

Ούτε θα καταρρεύσει το σύστηµα υγείας ούτε θα καταρρεύσει
αυτή η Κυβέρνηση ούτε θα υπάρξει υγειονοµική βόµβα ούτε τί-
ποτα απ’ όλα αυτά, γιατί υπάρχει σχέδιο, γιατί ξέρουµε τον
τρόπο να αντιµετωπίσουµε µε βάση τις διεθνείς κατευθυντήριες
οδηγίες τις µεγάλες ανάγκες που έχουν προκύψει, γιατί έχουµε
όραµα για τη δηµόσια περίθαλψη, γιατί έχουµε αγωνιστεί και
αφοσιωθεί στη δηµόσια περίθαλψη από τα νιάτα µας.

Γι’ αυτό και οι άνθρωποι της δηµόσιας περίθαλψης καταλαβαί-
νουν ότι έχουµε άλλη ποιότητα, ότι δεν παίζουµε πολιτικές κα-
ριέρας στο Υπουργείο Υγείας, ότι υπηρετούµε ένα κοινωνικό
αγαθό και το κάνουµε µε συνέπεια, µε αφοσίωση και κυρίως µε
εντιµότητα.

Αγαπητοί συνάδελφοι, επειδή µιλήσατε για αλλαγές συσχετι-
σµών, αυτό που κάνουµε είναι µια αλλαγή συσχετισµών ανάµεσα
στο δηµόσιο και στο ιδιωτικό στον χώρο της υγείας. Αυτό επιχει-
ρούµε αυτήν την περίοδο, επειδή ακριβώς έχουµε τη µεροληψία
που είπα και πριν υπέρ της δηµόσιας περίθαλψης. 

Για την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας είναι µεγάλη η συζή-
τηση. Αποφασίστε: Ή είναι καλό το σχέδιο και το πάµε λάου
λάου, ενώ θα θέλατε να το πάµε πιο γρήγορα, να καλύψουµε
όλον τον πληθυσµό ή είναι τριτοκοσµικό και µας γυρνάει στην
Κούβα του 1960. Αποφασίστε ποια είναι η κριτική σας. 

Εγώ θεωρώ ότι είναι βεβαίως ένα σχέδιο που στηρίζεται στη
διεθνή βιβλιογραφία, έχει την τεχνική υποστήριξη του Παγκό-
σµιου Οργανισµού Υγείας, γι’ αυτό και κάνουµε σύµβαση µε τον
ΠΟΥ και γι’ αυτό του δίνουµε ένα µέρος από ευρωπαϊκούς πό-
ρους που δικαιούται η πατρίδα µας. Φυσικά θεωρούµε ότι πρέπει
να είναι ο ΠΟΥ τεχνικός µας σύµβουλος και όχι άλλες περίεργες
εταιρίες συµβούλων. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ποιος ΠΟΥ;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ο Παγκόσµιος Ορ-

γανισµός Υγείας. Και µας ασκήθηκε κριτική και γι’ αυτό. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Άλλο σας είπαµε. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ξέρω πολύ καλά τι

είπατε. 
Είπατε και για τα ΦΥΚ και γενικά για τη φαρµακευτική δαπάνη.

Αυτή είναι µια πάρα πολύ δύσκολη συζήτηση. Σας το λέω ευθέως
ότι πρέπει να κάνουµε δύο πράγµατα: 

Πρώτον, να βρούµε ένα πολύ πιο αποτελεσµατικό σύστηµα
ελέγχου της ζήτησης και να διασφαλίσουµε την ορθολογική συν-
ταγογράφηση. Γίνονται πολύ σηµαντικές προσπάθειες προς
αυτή την κατεύθυνση, αλλά δεν έχει παραγάγει ακόµα το αναµε-
νόµενο αποτέλεσµα. 

Δεύτερον, πρέπει να διαπραγµατευτούµε χαµηλότερες τιµές
αποζηµίωσης. Εάν δεν γίνουν τα παραπάνω, δεν υπάρχει απάν-
τηση. 

Αυτή είναι µια συζήτηση που αφορά όλες τις χώρες του κό-
σµου, ακόµα και τις πιο ανεπτυγµένες. Η προσέγγιση είναι από
τη µια να διασφαλίσουµε την πρόσβαση των ανθρώπων στα και-
νοτόµα, ακριβά, αποτελεσµατικά φάρµακα που δίνουν καλύτερη
ποιότητα ζωής και από την άλλη τη βιωσιµότητα των οικονοµικών
συστηµάτων υγείας και κοινωνικής ασφάλισης. 

Αυτή είναι η συζήτηση και εµείς για πρώτη φορά έχουµε κάνει
δύο βήµατα προς αυτή την κατεύθυνση, που ούτε τα είχατε δια-
νοηθεί ποτέ. Ξεκινήσαµε µια σοβαρή διαπραγµάτευση σε εθνικό
επίπεδο από την Επιτροπή Διαπραγµάτευσης του ΕΟΠΥΥ, η
οποία έχει διαπραγµατευτεί µε πέντε εταιρείες χαµηλότερες
τιµές στα φάρµακα για την ηπατίτιδα-C.

Δεύτερον, όπως σας το είπα στην πρωτοµιλία µου, έχουµε
πάρει πρωτοβουλίες κοινής διαπραγµάτευσης µε άλλες ευρω-
παϊκές χώρες, για πετύχουµε ένα καλύτερο αποτέλεσµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, το πήρα το µήνυµα και ολοκληρώνω.
Υπάρχουν προβλήµατα, έχουν κοκκινίσει κωδικοί στα νοσοκο-

µεία, θα πάµε σε αναµόρφωση προϋπολογισµού αυτές τις ηµέ-
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ρες και θα αντιµετωπιστεί. Το είπα και πριν: Με νύχια και µε δόν-
τια θα διασφαλίσουµε ότι οι άνθρωποι θα παίρνουν τα αναγκαία
φάρµακα. Τα αναγκαία φάρµακα, όµως. Και σε αυτό θα πρέπει
να βοηθήσει µε ωριµότητα και υπευθυνότητα και µε υψηλό κοι-
νωνικό ήθος και η ιατρική κοινότητα της χώρας. 

Στο σύστηµα υγείας λέτε ότι δεν έγινε τίποτα. Τα είπαµε και
εγώ και ο Παύλος. Ένα µόνο λέω: Και µόνο που διασφαλίσαµε
την πρόσβαση των ανασφάλιστων ανθρώπων, χωρίς ηθµούς,
χωρίς γραφειοκρατικά εµπόδια, χωρίς το άγχος της πληρωµής,
χωρίς την υποχρέωση αποδοχής χρέους, και µόνο που το δια-
σφαλίσαµε αυτό, ήδη δεκάδες χιλιάδες άνθρωποι ανακουφίζον-
ται στην καθηµερινότητά τους από αυτή την παρέµβαση. 

Και τελειώνω λέγοντας το εξής: Εµείς αυτά µπορούµε να κά-
νουµε. Δεδοµένων των συνθηκών, αυτά µπορούµε να κάνουµε. 

Για να καταλάβω, εσείς τι θα κάνατε; Θα κάνατε περισσότερα;
Η θητεία σας ακυρώνει αυτό το επιχείρηµα. 

Εµείς, λοιπόν, πραγµατικά δίνουµε µια µάχη µε τον χρόνο, µε
τις αντοχές των ανθρώπων του συστήµατος υγείας και µε τις αν-
τοχές της κοινωνίας. Δυσκολευόµαστε, ζοριζόµαστε, αγωνιούµε,
αλλά αντέχουµε και θα τα καταφέρουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο

για ένα λεπτό. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αν

ζητάει τον λόγο, ζητάω και εγώ τον λόγο. Τι να κάνουµε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Λοβέρδο, υπο-

θέτω ότι θα δώσετε κάποια απάντηση στην πολιτική κριτική που
ασκήθηκε. Θα θελήσει ύστερα ο Υπουργός να απαντήσει ξανά. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κοινοβούλιο είναι εδώ!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ναι, αλλά έχει εκτιναχ-

θεί πλήρως η συνεδρίαση. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κοι-

τάξτε, κύριε Πρόεδρε, τη συζήτηση την κλείνει η πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου, δεν την κλείνει ο επερωτών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Σύµφωνοι. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αν µι-

λήσει ο κ. Λοβέρδος, θα απαντήσει και ένας από εµάς.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Δεν είναι τόσο αυτό

το θέµα όσο το ότι έχει πλήρως εκτιναχθεί η διαδικασία. Κάτι
πρέπει να γίνει τελικά. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Εγώ το ζητώ, όµως και µετά αν θέλει
ο Υπουργός, να κλείσει αυτός τη συζήτηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Μα, σοβαρά το λέτε,
κύριε Λοβέρδο; Να ασκήσω και εγώ το δικαίωµά µου να διακόψω
τη συνεδρίαση, να ζητήσω αντικατάσταση και να περιµένουµε
όλοι µαζί; 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Εγώ ζητώ τον λόγο. Θα µου πείτε
«όχι».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Μα, δεν θέλω να σας
πω «όχι», κατανόηση ζητώ. 

Ορίστε, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µίλησε ο Υπουργός

κ. Ξανθός για στοχοποίηση και κοιτούσε προς εµάς, κοιτούσε
εδώ. Κάνει πάρα πολύ µεγάλο λάθος σε ένα πάρα πολύ ευαί-
σθητο θέµα, απευθυνόµενος σε ανθρώπους που στοχοποίησαν
οι ίδιοι επί πάρα πολλά χρόνια. 

Εµείς δείξαµε σήµερα πολιτικό ήθος και µε τις κριτικές µας και
µε τις παρεµβάσεις µας και µε τη διάθεση στήριξης, αλλά δεν
µπορεί να απευθύνεται σε εµάς µε αυτή τη µοµφή, όταν ξέρει
καλά -γιατί ήταν εδώ από την αρχή και άκουσε επτά οµιλητές από
την παράταξη, την Πρόεδρο της παράταξης και τον Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο να µιλάει δυο φορές- ότι δεν ακούστηκε
λέξη για αυτό για το οποίο γίνεται συζήτηση. 

Προσφωνείστε µε τα µικρά σας ονόµατα, αλλά όλοι γράφουν
για τα µεταξύ σας µε κριτήρια όχι ευχάριστα πράγµατα, αλλά
εµείς δεν είπαµε λέξη. Δεν είπαµε λέξη. Και αναφερθήκατε σε
εµάς. Μιλήσατε για εµάς, όταν υπάρχουν δηµοσιεύµατα από το
Υπουργείο Υγείας για τα µεταξύ σας µε κριτήριο όχι ευχάριστο
θέµα. 

Πρέπει, λοιπόν, να είστε πιο ευγενικός, κύριε Υπουργέ και να
κάνετε κριτική εκεί που σας απευθύνεται ο λόγος, ενδεχοµένως
για εσάς λανθασµένος ή άδικος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστώ, κύριε Λο-
βέρδο. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Και δεύτερον, µε συγχωρείτε, λέτε,
κύριε Υπουργέ…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):
Κύριε Πρόεδρε, θέλω τον λόγο για µισό λεπτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Όχι, κύριε Υπουργέ,
µε συγχωρείτε πολύ, δεν θα πάρετε τον λόγο. Σας παρακαλώ
πάρα πολύ. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Συγ-
γνώµη, µισό λεπτό, δεν κλείνει έτσι η διαδικασία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Μα, το αντιλαµβάνε-
στε ότι δεν είναι δυνατό να συνεχιστεί. Κάτι θα πείτε εσείς, θα
σας απαντήσει, θα ξαναπείτε. Ε, δεν πάει έτσι!

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ολοκληρώνω µε µια φράση. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Δεν

κλείνει έτσι η διαδικασία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Δηλαδή, πώς κλείνει

η διαδικασία, κύριε Υπουργέ; Πέστε µου. Πρέπει να κλείσετε
εσείς; 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Προ-
φανώς. τριτολογία έχει ο Υπουργός, έτσι γίνεται. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Μα, οι Υπουργοί απάν-
τησαν. Τώρα, σε µια δεδοµένη παρατήρηση του κυρίου συναδέλ-
φου έχετε τόσο µεγάλη ανάγκη να απαντήσετε;

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Σα-
φέστατα, γιατί δεν ισχύει αυτό που λέει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Τι να σας πω; Απαντή-
στε, κύριε Υπουργέ. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Να ολοκληρώσω εγώ; 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Θέλω

να πω µια κουβέντα. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Δεν έχω τελειώσει!
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Νό-

µιζα ότι έχετε τελειώσει. Ακόµα να τελειώσετε; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Έχω µια φράση ακόµα. 
Κατ’ αρχάς, όλα µου τα επιχειρήµατα και τα επιχειρήµατα όλης

της Κοινοβουλευτικής Οµάδας απευθύνονται στον Υπουργό
Υγείας. Δεν έχω καµµία –µα, καµµία- δυνατότητα συζήτησης µε
άλλα πρόσωπα του Υπουργείου. Απευθύνοµαι στον Υπουργό
Υγείας. 

Έκλεινα, κύριε Πρόεδρε, τη σκέψη µου λέγοντας ότι πολύ θα
θέλαµε µια µέρα να µας πει πιο αναλυτικά τι είναι αυτός ο και-
νούργιος µηχανισµός, πώς τον σκέφτονται –ήταν αόριστος- σε
σχέση µε τη φαρµακευτική δαπάνη, γιατί όλοι ξέρουµε ότι αυτό
που εγκαινίασα, τις ηλεκτρονικές δηµοπρασίες µε το τεράστιο
όφελος, τις έχει σταµατήσει. 

Δεύτερον, όλη αυτή η φαρµακευτική µείωση της δαπάνης που
έγινε ,έγινε χωρίς να αυξάνεται…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Λοβέρδο, σοβα-
ρολογούµε; Ζητάτε τώρα εξηγήσεις για τον µηχανισµό; Κάντε
µια άλλη ερώτηση να ξανασυζητήσουµε. Είναι δυνατόν αυτή την
ώρα; 

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Δεν

απαντάω στον κύριο συνάδελφο που µίλησε πριν. Απαντάω γενι-
κώς. Είναι η στοχοποίηση από την ανάστροφη αυτό. Δεν απαν-
τάω στον κύριο συνάδελφο απαντάω γενικώς.

Τους ορισµούς «νεκροθάφτης της υγείας», «µαύρα ταµεία» και
«τρία µέτρα» τους έκανε η πρώτη οµιλήτρια από την Κοινοβου-
λευτική Οµάδα. Αν αυτό δεν είναι αναπαραγωγή της στοχοποί-
ησης των ΜΜΕ, τότε ζούµε σε παράλληλα και φαντασιακά
σύµπαντα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Μισό
λεπτό.
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Δεύτερον, οι ηλεκτρονικές δηµοπρασίες που οργάνωσαν είχαν
ως αποτέλεσµα δύο συγκεκριµένες εταιρείες, η «TEVA» και η
«MAYLAND» να κερδίσουν κάποιους διαγωνισµούς µε κάποιες
τιµές και να µην φέρουν στα νοσοκοµεία τα φάρµακα. Να κάνουν
µία παραγγελία και µετά να µην κάνουν άλλη. 

Αυτό τι είχε ως αποτέλεσµα; Τα νοσοκοµεία, επειδή µε την τιµή
του Παρατηρητηρίου που ανέβασαν οι δύο εταιρείες δεν µπο-
ρούσαν να προµηθευτούν φάρµακα από τον διαγωνισµό –κά-
ποιος εγκαινίασε τις ηλεκτρονικές δηµοπρασίες, δεν τον
ξέρουµε-, να κάνουν µικρές παραγγελίες και να εκτινάσσεται η
τιµή και η φαρµακευτική δαπάνη προς τα πάνω.

Αυτά για την ιστορία περί των ηλεκτρονικών δηµοπρασιών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κηρύσσεται περαι-

ωµένη η συζήτηση της υπ’ αριθµόν 22/16-10-3-2016 επίκαιρης
επερώτησης σχετικά µε την κατάρρευση του Εθνικού Συστήµα-
τος Υγείας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρα-
κτικά των συνεδριάσεων της Παρασκευής 1ης Ιουλίου, της Δευ-
τέρας 4 Ιουλίου, της Τετάρτης 6 Ιουλίου, της Πέµπτης 7 Ιουλίου,

της Πέµπτης 14 Ιουλίου, της Δευτέρας 18 Ιουλίου και της Τρίτης
19 Ιουλίου και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Παρασκευής 1ης Ιουλίου, της Δευτέρας 4 Ιουλίου, της Τετάρ-
της 6 Ιουλίου, της Πέµπτης 7 Ιουλίου, της Πέµπτης 14 Ιουλίου,
της Δευτέρας 18 Ιουλίου και της Τρίτης 19 Ιουλίου επικυρώθη-
καν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 18.06’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο, ηµέρα
Παρασκευή 30 Σεπτεµβρίου 2016 και ώρα 10.00’, µε αντικείµενο
εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: α) συζήτηση
επίκαιρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της υπ’ αριθµόν 34/28/1-
8-2016 επίκαιρης επερώτησης σύµφωνα µε την ηµερήσια διά-
ταξη, που έχει διανεµηθεί.
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